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Αθήνα, σήµερα στις 16 ∆εκεµβρίου 2009, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 10.02’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ ΑΡΓΥΡΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επίκαιρων
ερωτήσεων της Πέµπτης 17 ∆εκεµβρίου 2009.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 228/14-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Θεόδωρου
Παραστατίδη προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης, σχετικά µε την αλλαγή του καθεστώτος ασφάλισης στον
ΟΑΕΕ κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 240/14-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σταύρου Καλαφάτη προς τους
Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,
σχετικά µε την µετεγκατάσταση της ∆ΕΘ κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 230/14-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Κωνσταντίνου
Καζάκου προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε την επίλυση των προβληµάτων της Λυρικής Σκηνής κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 235/14-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βελό-
πουλου προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε την επιλογή των γενι-
κών γραµµατέων των Υπουργείων κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 237/14-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου
Παπαδηµούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη δυ-
νατότητα απευθείας διάθεσης δανειακών τίτλων του δηµοσίου
στο ευρύ αποταµιευτικό κοινό κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 225/14-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αργυρίου Λα-
φαζάνη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων του οδικού δικτύου
της Χαλκιδικής κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 224/14-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανασίου ∆αβάκη προς τους
Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης και Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε
την άµεση ανάγκη αποκοµιδής των απορριµµάτων στο Γύθειο

κ.λπ..
3. Η µε αριθµό 229/14-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυ-
ρίκου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την καταβολή των δεδουλευµέ-
νων των εργαζοµένων της εταιρείας ELITE ΑΒΕΕ κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 234/14-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άγγελου Κολοκο-
τρώνη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
επιστροφή φόρου εισοδήµατος φυσικών προσώπων κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 238/14-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικολάου
Τσούκαλη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων, σχετικά µε το χρονοδιάγραµµα ολοκλήρωσης του έργου
κάλυψης ∆ιακονιάρη στην Πάτρα κ.λπ..

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερησία διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών, Απο-
κέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης: «Αναµόρφωση συ-
στήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα και άλλες διατάξεις».

Το νοµοσχέδιο θα ψηφιστεί επί της αρχής, αφού ολοκληρωθεί
ο κατάλογος των εγγεγραµµένων οµιλητών. Στη συνέχεια θα ει-
σέλθουµε στη συζήτηση της πρώτης ενότητας επί των άρθρων
του νοµοσχεδίου 1 έως 3.

Το λόγο έχει ο κ. Νασιώκας, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό
Λάρισας.

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, µε το νοµοθέ-

τηµα που σήµερα συζητά η Βουλή γίνεται µια προσπάθεια να
αποκατασταθεί το κύρος και η αξιοπιστία του κράτους και να ξα-
νακτιστεί η εµπιστοσύνη του κράτους µε τους πολίτες και µάλι-
στα σε µια πολύ ευαίσθητη σχέση, την προσπάθεια σύναψης
σύµβασης εργασίας µεταξύ του κράτους ως εργοδότη και των
πολιτών ως εργαζοµένων, γιατί αυτό το κύρος, κύριε Υπουργέ,
και η αξιοπιστία είχε τρωθεί βάναυσα. Γίνεται, λοιπόν, µία προ-
σπάθεια αποκατάστασης του κύρους και της αξιοπιστίας, διεύ-
ρυνσης της λειτουργίας του Ανώτατου Συµβουλίου Επιλογής
Προσωπικού, συµπλήρωσής του και αναβάθµισής του.

Παράλληλα, λύνονται δύο πολύ σηµαντικά προβλήµατα της
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης σε σχέση µε τις προσλήψεις στις συµβά-
σεις. Μιλάω για τις συµβάσεις έργου, για να καταλήξουµε µόνο
σε εκείνες τις συµβάσεις έργου οι οποίες δεν θα υποκρύπτουν

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ
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εξαρτηµένη εργασία -γίνεται καταστρατήγηση αυτού του θε-
σµού, κυρίως σε επίπεδο Αυτοδιοίκησης αλλά και γενικότερα –
και, βεβαίως, για τα γνωστά «STAGE» για να µείνουν µόνο για
απόκτηση εργασιακής εµπειρίας και µόνο στον ιδιωτικό τοµέα.

Όµως, κύριε Υπουργέ, η Κυβέρνηση γνωρίζει και εµείς γνωρί-
ζουµε ότι πίσω από αυτές τις συµβάσεις υπάρχουν χιλιάδες άν-
θρωποι που δουλεύουν και πολλές φορές κάλυπταν και
καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες, υπάρχουν άνθρωποι οι
οποίοι είναι οι λιγότερο υπεύθυνοι για κάποιες από αυτές τις σχέ-
σεις. Και σωστά έκανε η Κυβέρνηση, αλλά δε νοµοθετούµε χωρίς
να το σκεπτόµαστε και σ’ αυτό θα αναφερθούµε λεπτοµερειακά
στα άρθρα.

Όσον αφορά όµως τις συµβάσεις έργου, για τις µεταβατικές
διατάξεις που περιλαµβάνει το νοµοσχέδιο θα έκανα και µία πρό-
ταση, κύριε Υπουργέ: Οι συµβάσεις έργου να παραταθούν µέχρι
τέλους του 2010, γιατί αλλιώς θα προκύψουν πολύ σηµαντικά δυ-
σλειτουργικά προβλήµατα στη διοίκηση, και παράλληλα να βρε-
θεί και ένας πιο ορθολογικός, οριστικός τρόπος επίλυσής του σε
εύλογο χρόνο. Θα έχουµε µάλιστα δυνατότητες χρονικές να το
αντιµετωπίσουµε.

Σήµερα όµως µιλάµε για το ΑΣΕΠ, για το ΑΣΕΠ που ψηφίστηκε
από την κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, το γνωστό ν.2190 του ’94 ή νόµο
Πεπονή. Το ΑΣΕΠ άλλαξε µια ολόκληρη φιλοσοφία και νοοτροπία
στον τόπο µας. Κανένας δεν ξεχνά τι συνέβαινε µέχρι τότε και
όλοι γνωρίζουµε ότι την δεκαετία του ’90 την σφράγισε αυτός ο
θεσµός.

Στην πράξη επανέφερε την αυτοπεποίθηση και την εµπιστο-
σύνη στα παιδιά µας, τα οποία κατάλαβαν ότι δεν χρειάζεται να
έχουν «µπάρµπα στην Κορώνη», αρκεί να επενδύσουν στον
εαυτό τους και να δουλέψουν, να αποκτήσουν προσόντα και θα
κριθούν αντικειµενικά για να προσληφθούν ή να µην προσλη-
φθούν στο δηµόσιο.

Τι άλλαξε επί Νέας ∆ηµοκρατίας; Πρώτα από όλα αυτή η νοο-
τροπία. ∆εύτερον, ψηφίστηκε η λεγόµενη συνέντευξη, όχι για να
κατοχυρώσουν και να εµβαθύνουν την αξιοκρατία πέραν της
αντικειµενικότητας που πρόσδιδε ήδη το ΑΣΕΠ, αλλά για να το
καταστρατηγήσουν.

Και, βεβαίως, αυτό δεν κατέστη δυνατό στο στενό δηµόσιο
τοµέα, γιατί υπήρχε συνταγµατικό κώλυµα µετά την Αναθεώρηση
του Συντάγµατος το 2001. Στην ευρύτερη όµως –πέραν του στε-
νού δηµοσίου- περιοχή η συνέντευξη εφαρµόστηκε ως ρουσφε-
τολογική παρέµβαση. Μιλάω για την πενταετία Ενόπλων
∆υνάµεων, Στρατού, Αεροπορίας, Ναυτικού µιλάω για τους ειδι-
κούς φρουρούς, για τον ΟΤΕ, για την ∆ΕΗ.

Μπορεί κάποιος να ήταν πρώτος µε τα µόρια, αλλά µετά τη
συνέντευξη µπορούσε να γίνει και ανατροπή. Και εδώ υπεισέρ-
χονταν το ρουσφέτι, κύριε Υπουργέ. Και ποιο ήταν το ρουσφέτι;
Γνωστό στα γραφεία και την πιάτσα, «εσύ που είσαι δικό µου
παιδί, θα παρέµβω. Στη συνέντευξη θα πάρεις άριστα, είκοσι, πε-
νήντα, εκατό, διακόσια µόρια», όσα προέβλεπε η προκήρυξη.
«Από εκεί και πέρα όµως δεν µπορώ να κάνω τίποτα άλλο».

Γιατί το ρουσφέτι -µια και είναι θέµα των ηµερών, κύριε
Υπουργέ- δεν το κάνουν αυτοί που το ζητούν, το κάνουν αυτοί
που το πραγµατοποιούν, οι τρύπες της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, τα
θεσµικά κενά και η νοοτροπία. Εκεί πρέπει να χτυπηθεί, γιατί οι
πολίτες πάντα θα ζητούν. Γιατί αν, θεσµικά, δεν έχει λυθεί κάτι,
το πιο πιθανό είναι ότι θα αδικηθούν αυτοί που έχουν περισσό-
τερα προσόντα και είναι άδικο να διεκδικήσουν να µην αδικη-
θούν;

Σήµερα αποκαθιστούµε, λοιπόν, την αντικειµενικότητα και κά-
νουµε και αρκετά βήµατα αξιοκρατίας. Είπα πριν ότι εκείνη η συ-
νέντευξη –γιατί εγώ θα επανέλθω στην συνέντευξη- έπρεπε να
καταργηθεί και καλώς καταργείται. Τα βήµατα όµως που κά-
νουµε είναι σίγουρα αναγκαία συνθήκη. Είναι δυνατόν όµως να
θεωρηθεί το δικό µας νοµοθέτηµα, σήµερα -στην δεκαετία του
2010 βεβαίως- ότι είναι µια επαναστατική τοµή;

Εδώ µπορούµε να δούµε τρία πράγµατα, κύριε Υπουργέ. Τι γί-
νεται σε όλον τον κόσµο; Σ’ όλον τον κόσµο έχουν µια άλλη ∆η-
µόσια ∆ιοίκηση. Στην Ελλάδα υπάρχει το ερώτηµα «αν
αλλάξουµε τις προσλήψεις, θα αναβαθµιστεί η ∆ηµόσια ∆ιοί-
κηση, θα προσληφθούν οι καλύτεροι;», γιατί γνωρίζετε ότι θα

προσλάβουµε λίγους. Σε κάθε πέντε δηµοσίους υπαλλήλους που
θα συνταξιοδοτούνται θα προσλαµβάνουµε έναν.

Μιλάµε για τρεις χιλιάδες νοσηλευτές. Κάνω µάλιστα την πρό-
ταση, κύριε Υπουργέ, να το τρέξουµε, να το τρέξετε. ∆ύσκολα θα
ολοκληρωθούν µέσα στο 2010, οι περισσότεροι από αυτούς θα
είναι µέσα από το σύστηµα και από άλλα νοσοκοµεία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
∆εν αναφέροµαι στους εκπαιδευτικούς ούτε στην ασφάλεια.

Άρα το κρίσιµο θέµα είναι να δούµε ότι πέρα από την αποκέ-
ντρωση µε Αυτοδιοίκηση και το νέο διοικητικό χάρτη, για τον
οποίο θα έχουµε χρόνο να συζητήσουµε, πρέπει να αλλάξουµε
τη λειτουργία της ίδιας της υπηρεσίας, ακόµη και της αυτοδιοι-
κητικής, της πολυδιασπασµένης και αντιπαραγωγικής υπηρε-
σίας. ∆εν µπορεί ένας µέσος νοµός να έχει τριάντα διευθύνσεις
και εκατό τµηµατάρχες και δεν µπορεί να µην αξιολογεί κανένας
κανέναν.

∆εν έχω χρόνο, αλλά κλείνω λέγοντας, κύριε Υπουργέ, ότι
ακόµα και τα ΚΕΠ, µια στάση εξυπηρέτησης των πολιτών, µία
τοµή που έγινε, και αυτά σήµερα καρκινοβατούν και βρίσκονται
σε απεργία. Άρα πρέπει να κάνουµε µεγάλες τοµές, κύριε
Υπουργέ. Αυτό είναι ένα βήµα. Για να αλλάξουµε το κράτος πρέ-
πει να αλλάξουµε τον εαυτό µας. Και όπως ξεκίνησε η Κυβέρ-
νηση και µε το βήµα που κάνει σήµερα προχωράµε. Έχουµε
όµως πολλά βήµατα να κάνουµε, λέγοντας µόνο την αλήθεια
στον κόσµο και προσπαθώντας να αλλάξουµε τα µικρά και τα µε-
γάλα κάθε στιγµή.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.
Νασιώκα.

Επειδή είναι πάρα πολλοί οι οµιλητές, για να έχουµε τη δυνα-
τότητα να µιλήσουν όλοι, θα παρακαλούσα όλους τους συνα-
δέλφους να τηρήσουν αυστηρά το επτάλεπτο.

Το λόγο έχει η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ηρακλείου κ.
Μαρία Σκραφνάκη.

ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αναµφισβήτητα το παρόν νοµοσχέδιο είναι µία πράξη
ευθύνης της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ και µία απόδειξη ότι οι
προεκλογικές δεσµεύσεις µας για εξυγίανση του πολιτικού συ-
στήµατος, για διαφάνεια και αξιοκρατία γίνονται πράξη. Θεωρώ
ότι το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο είναι εξαιρετικά σηµαντικό,
αφού σηµατοδοτεί µία αλλαγή πλεύσης στον τρόπο διακυβέρ-
νησης της χώρας. Υιοθετεί και καθιερώνει πάνω απ’ όλα την αξιο-
κρατία. Είναι ένα πρώτο, πολύ θετικό βήµα στην προσπάθεια να
ανακτήσει το πολιτικό σύστηµα την εµπιστοσύνη των πολιτών και
των νέων, µε την πάταξη των πελατειακών σχέσεων, όπου οι πο-
λίτες και, κυρίως, οι νέοι θα αντιµετωπίζονται ισότιµα και αξιο-
κρατικά. Ήταν, άλλωστε, δέσµευση του Πρωθυπουργού και είναι
και επιταγή του ελληνικού λαού να µην επιτρέψουµε ξανά νέα
παιδιά να αδικούνται και να εξαρτώνται από τα βουλευτικά γρα-
φεία, για να βρουν εργασία. Η ουσία του εν λόγω νοµοσχεδίου
είναι ότι όλες οι προσλήψεις στο δηµόσιο και στον ευρύτερο δη-
µόσιο τοµέα θα γίνονται µε διαφανή και αντικειµενικό τρόπο,
µέσω του ΑΣΕΠ.

Η ανεξάρτητη αυτή αρχή γνωρίζετε ότι ιδρύθηκε επί κυβερνή-
σεως ΠΑΣΟΚ και υπονοµεύθηκε συστηµατικά την τελευταία πε-
νταετία από την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, όπως το ίδιο
το ΑΣΕΠ οµολογεί στην ετήσια έκθεση του 2008.

Το παρόν νοµοσχέδιο, λοιπόν, έρχεται να αποκαταστήσει την
αξιοπιστία και την αίγλη του ΑΣΕΠ και να του αναθέσει την επι-
λογή των ικανότερων στελεχών που θα στελεχώσουν τις δηµό-
σιες υπηρεσίες.

Για να µπορέσει, βέβαια, το ΑΣΕΠ να ανταποκριθεί στο ρόλο
του, κύριε Υπουργέ, πρέπει να στελεχωθεί και µε νέο επιστηµο-
νικό και διοικητικό προσωπικό. Είναι ενδεικτικό ότι αυτήν τη
στιγµή το ΑΣΕΠ λόγω έλλειψης προσωπικού εξετάζει µόλις τώρα
τους προσωρινούς πίνακες που έχουν αναρτήσει οι δήµοι στους
διαγωνισµούς που έχουν κάνει και έχουν ανακοινωθεί από το Φε-
βρουάριο του 2009.
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Θα ήθελα στο σηµείο αυτό να αναφερθώ σε ορισµένες διατά-
ξεις που δίνουν το στίγµα του νοµοσχεδίου. Καταργείται µε το
άρθρο 5 η ρουσφετολογική και πλήρως διαβλητή διαδικασία της
συνέντευξης, που είχε γίνει εργαλείο για τη σκανδαλώδη ευνοϊκή
µεταχείριση των κοµµατικά αρεστών.

Επίσης µε την κατάργηση της προσαύξησης της µοριοδότη-
σης αποκαθίσταται το κοινό περί δικαίου αίσθηµα και εξασφαλί-
ζεται η ισότιµη πρόσβαση των πολιτών στο δηµόσιο.

Επίσης το ότι το 50% των θέσεων θα καλύπτεται από νέους
που δεν διαθέτουν εµπειρία είναι πολύ θετικό, αφού πολλά παι-
διά, ενώ έχουν πτυχία και µεταπτυχιακούς τίτλους ή έχουν τις
απαιτούµενες προϋποθέσεις, αποκλείονταν µέχρι σήµερα επειδή
δεν είχαν την εργασιακή εµπειρία.

Συµφωνώ απόλυτα, κύριε Υπουργέ, µε τη διατήρηση των ευ-
εργετικών διατάξεων και την επιπλέον µοριοδότηση των πολύ-
τεκνων, των τριτέκνων, των ατόµων µε αναπηρία, των συγγενών
θανόντων εν υπηρεσία, όπως επίσης και µε τη µοριοδότηση των
γονέων και των τέκνων των µονογονεϊκών οικογενειών. Έµπρα-
κτα έτσι στηρίζουµε ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες και την πο-
λύτεκνη οικογένεια.

Κύριε Υπουργέ, επανέρχοµαι και πάλι στην πρόταση που είχα
υποβάλει και στην επιτροπή για επιπλέον µοριοδότηση, όπως
είναι η ρύθµιση για τις µονογονεϊκές οικογένειες, και των νέων
που είναι ορφανοί και από τους δύο γονείς.

Πιστεύω ότι και αυτή η κατηγορία των νέων θα πρέπει να τύχει
των ευεργετικών διατάξεων του νόµου.

Συµφωνώ, επίσης, µε την αύξηση της µοριοδότησης για το
πτυχίο, τον µεταπτυχιακό και τον διδακτορικό τίτλο, όπως επί-
σης και µε την επιπλέον µοριοδότηση για τον δεύτερο µεταπτυ-
χιακό ή διδακτορικό τίτλο, επειδή µε τον τρόπο αυτό
επιβραβεύουµε τους κόπους των µελετηρών νέων.

Πιστεύω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πως είναι θετικό ότι
και οι συµβάσεις έργου –όποιες συµβάσεις γίνονται- θα γίνονται
µέσω ΑΣΕΠ και το σχετικό πιστοποιητικό θα χορηγείται από το
ΑΣΕΠ και θα πιστοποιεί ότι δεν υποκρύπτεται σύµβαση εργασίας.

Είναι πολύ σηµαντικό, επίσης, που το νοµοσχέδιο προβλέπει
µεταβατικές διατάξεις στο άρθρο 14 για την οµαλή µετάβαση
στις νέες ρυθµίσεις. Πιστεύω και εγώ, κύριε Υπουργέ, ότι το χρο-
νικό διάστηµα που προβλέπεται στο άρθρο 14 θα πρέπει να επι-
µηκυνθεί για να δείτε ορισµένες κατηγορίες, όπως τους
δασοπυροσβέστες, τους ανθρώπους που δουλεύουν στα ΚΕΠ,
τους ωροµίσθιους καθηγητές, µε µεγαλύτερη νηφαλιότητα και
στην πορεία του χρόνου, για να λύσουµε τα προβλήµατα και
αυτών των ανθρώπων, οι οποίοι χρόνια προσφέρουν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει, επίσης, να δούµε πώς
θα αντιµετωπίσουµε το οξύ πρόβληµα της ανεργίας που αντιµε-
τωπίζει η χώρα µας και που επιτείνεται από την οικονοµική κρίση.
Πρέπει να πάρουµε άµεσα µέτρα και να εφαρµόσουµε πολιτικές
ενίσχυσης της απασχόλησης έτσι ώστε να µπορέσουν οι νέοι να
βρουν δουλειά τόσο στο δηµόσιο τοµέα, σύµφωνα µε το παρόν
νοµοσχέδιο, όσο και στον ιδιωτικό τοµέα.

Το νοµοσχέδιο που φέρνει σήµερα η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
είναι ένα βήµα προς τα εµπρός, ένα βήµα για την εγκαθίδρυση
ενός ενιαίου αδιάβλητου και διαφανούς συστήµατος προσλή-
ψεων χωρίς τα γνωστά παραθυράκια. Η ψήφιση εποµένως,
αυτού του νοµοσχεδίου από όλα τα πολιτικά κόµµατα θα στείλει
ένα ξεκάθαρο µήνυµα στην ελληνική κοινωνία πως είµαστε όλοι
ενωµένοι και αλληλέγγυοι µπροστά την καταπολέµηση της δια-
φθοράς και πως είµαστε όλοι αποφασισµένοι να αλλάξουµε τα
κακώς κείµενα στις προσλήψεις στο δηµόσιο και στον ευρύτερο
δηµόσιο τοµέα. Σας καλώ, λοιπόν, όλους να στηρίξετε αυτήν τη
νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε την κ. Μαρία Σκραφνάκη για την τήρηση του χρόνου.

Το λόγο έχει ο κ. Παναγιώτης Αντωνακόπουλος, Βουλευτής
του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ηλείας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΑΝΤΩΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε
Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι πρόσφατο το αί-
τηµα της ελληνικής κοινωνίας για διαφάνεια και αξιοκρατία. Ιδι-

αίτερα η νέα γενιά της πατρίδας µας αναζητεί την Ελλάδα των
αξιών και την Ελλάδα των άξιων. Το ΠΑΣΟΚ για άλλη µια φορά
από τη θέση πλέον της Κυβέρνησης αποδεικνύει την συνέπεια
λόγων και πράξεων, αποδεικνύει τη συνέπεια στην ιστορία του.

Ας θυµηθούµε τα πέντε βασικά πολιτικά προτάγµατα του Πρω-
θυπουργού µας Γιώργου Παπανδρέου κατά τα πέντε τελευταία
χρόνια:

Πρώτο πολιτικό πρόταγµα: Η ηθική στην πολιτική και αυτή
υλοποιείται µέσω της αξιοκρατίας και της διαφάνειας. Προς
αυτήν την κατεύθυνση ήδη όσον αφορά τη διαφάνεια πολύ σύ-
ντοµα θα είναι νόµος του κράτους η υποχρεωτική ανάρτηση στο
διαδίκτυο όλων των αποφάσεων των δηµοσίων λειτουργών που
έχουν να κάνουν µε τη διαχείριση του δηµοσίου χρήµατος.

∆εύτερο πολιτικό πρόταγµα: Το πρόταγµα της αυτονοµίας της
πολιτικής. Και πώς αυτό πραγµατώνεται; Με τον εκλογικό νόµο
που έρχεται σύντοµα και είναι ένα δυνατό χτύπηµα στο µαύρο
πολιτικό χρήµα µε την περαιτέρω αποκέντρωση µέσω της αιρε-
τής περιφέρειας, µε την ενίσχυση του «πόθεν έσχες».

Το τρίτο πρόταγµα είναι της δίκαιης κοινωνίας. Και αυτό πώς
υλοποιείται; Μ’ ένα δίκαιο φορολογικό σύστηµα, µε την ενίσχυση
του ασφαλιστικού συστήµατος, µε το νόµο για τη διανοµή του
ΕΚΑΣ στα χαµηλά εισοδήµατα και µε µια σειρά από άλλες πρω-
τοβουλίες της Κυβέρνησης.

Το τέταρτο πρόταγµα της συµµετοχικής δηµοκρατίας είναι
ήδη πράξη. Κάθε νοµοσχέδιο πριν έρθει εδώ ήδη δίδεται προς
διαβούλευση στους πολίτες µέσω του διαδικτύου.

Και, βεβαίως, το τελευταίο πρόταγµα έχει να κάνει µε το µο-
ντέλο ανάπτυξης της «πράσινης» οικονοµίας. Για αυτά τα προ-
τάγµατα µας εξέλεξε ο ελληνικός λαός και ήδη από τις πρώτες
µέρες έχουν δροµολογηθεί σχεδόν όλα.

Όµως, σήµερα συζητούµε το νοµοσχέδιο που αφορά την ενί-
σχυση του ΑΣΕΠ, την αποκατάσταση της εµπιστοσύνης µεταξύ
πολίτη και κράτους όσον αφορά την πρόσληψη των δηµοσίων
υπαλλήλων. Γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία δεν στηρίζει αυτό το νοµο-
σχέδιο;

Πρώτον, πιστεύω ότι η Νέα ∆ηµοκρατία είναι συνεπής στην
ιδεολογία της, στην αντίληψη που έχει περί της εργασίας. Η ερ-
γασία για τους νεοφιλελεύθερους, τους νεοσυντηρητικούς είναι
µόνο οικονοµικό µέγεθος. ∆εν είναι κοινωνικό µέγεθος. ∆εν είναι
δικαίωµα για όλους. Είναι προνόµιο για λίγους και εκλεκτούς.

Συνεπής, λοιπόν, σε αυτήν την πολιτική η Νέα ∆ηµοκρατία δεν
θέλει ένα σύστηµα διαφάνειας και αξιοκρατίας, για να πιάσει κά-
ποιος δουλειά στο δηµόσιο. Βεβαίως, αφού τα προηγούµενα
χρόνια που ήταν κυβέρνηση φρόντισε να απορρυθµίσει όλη την
αγορά εργασίας, να ελαχιστοποιήσει τις σχέσεις εργασίας, να
δώσει το δικαίωµα για διευθέτηση του χρόνου εργασίας στο δι-
ευθυντή κάθε υπηρεσίας, να καταργήσει τη µονιµότητα σε µια
σειρά από οργανισµούς, σήµερα έρχεται και αντιστέκεται σε
αυτήν την πρωτοβουλία, που είναι µια πρωτοβουλία, που η ελ-
ληνική κοινωνία τη ζητάει εδώ και πολλά χρόνια.

∆εύτερος λόγος που η Νέα ∆ηµοκρατία δεν θέλει αυτό το νο-
µοσχέδιο είναι η αντίληψη που έχει για το κράτος. Το κράτος
είναι λάφυρο στα χέρια του νικητή. Το έχει αποδείξει.

Ο τρίτος λόγος, βεβαίως, έχει να κάνει µε το σύστηµα διακυ-
βέρνησης που εφαρµόζει αυτή η παράταξη της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. Είναι το σύστηµα της αδιαφάνειας και της ρύθµισης
συµφερόντων, που εκεί, βεβαίως, επωάζεται η διαφθορά και τα
σκάνδαλα.

Αποδείξεις γι’ αυτούς τους λόγους έχουµε πάρα πολλές και
είναι πρόσφατες από συγκεκριµένους νόµους που ψήφισε η
προηγούµενη κυβέρνηση.

Ο νόµος που αφορούσε την αµνήστευση της χρήσης πλαστών
και εικονικών τιµολογίων δεν επιβράβευε τη διαφθορά;

Ο νόµος που επέτρεψε το λεγόµενο «επαναπατρισµό» κεφα-
λαίων στη χώρα από την αλλοδαπή, ασχέτως του τρόπου που
αποκτήθηκαν αυτά στην αλλοδαπή, δεν είναι επιβράβευση της
διαφθοράς;

Η αλλαγή της σύνθεσης της Επιτροπής Ανταγωνισµού από
εννέα σε έντεκα µέλη και η διαµόρφωση πλειοψηφίας όρων κρά-
τους µέσα εκεί, δηλαδή τα έξι στα έντεκα µέλη να είναι διορι-
σµένοι, δεν ήταν η προετοιµασία για το µεγάλο σκάνδαλο των
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κουµπάρων;
Και να, λοιπόν, που η Νέα ∆ηµοκρατία µας λέει ότι δεν έχουµε

σχέδιο για τη χώρα. Εµείς έχουµε για τη χώρα, αλλά κάθε µέρα
αποκαλύπτεται ότι η προηγούµενη κυβέρνηση είχε µόνο σχέδιο
για τη Νέα ∆ηµοκρατία.

Βεβαίως, ο νόµος Παυλόπουλου, µιας και ερχόµαστε πλέον
στο δηµόσιο, δεν ήταν ο νόµος που έδινε τη δυνατότητα να κα-
ταλάβουν θέσεις ευθύνης στο δηµόσιο εκείνοι οι οποίοι είχαν
µόνο απολυτήριο λυκείου, ξεπερνώντας αυτούς που είχαν πτυχίο
πανεπιστηµίου, διδακτορικό και πτυχίο ξένης γλώσσας; Αυτός,
λοιπόν, ήταν ο εκσυγχρονισµός του δηµοσίου, η επανίδρυση του
κράτους, που επαγγελόταν η Νέα ∆ηµοκρατία;

Γι’ αυτό, λοιπόν, διαφωνεί στις νοµοθετικές πρωτοβουλίες της
Κυβέρνησης. Γιατί καταλαβαίνει ότι διαµορφώνεται ένα άλλο πο-
λιτικό περιβάλλον, µέσα στο οποίο δεν έχουν πολιτικό οξυγόνο.

Και ερχόµαστε στο ΑΣΕΠ. Σαφώς, η βαθµολογούµενη συνέ-
ντευξη ήταν και ένας νεολογισµός της Νέας ∆ηµοκρατίας, για
να µπορέσει να αλώσει το κράτος. Λάφυρο στα χέρια τους.

Θυµόµαστε ότι ελάχιστοι διαγωνισµοί είχαν γίνει από το ΑΣΕΠ.
Οι πιο πολλοί είχαν δοθεί στους οργανισµούς και στον ευρύτερο
δηµόσιο τοµέα. Το ΑΣΕΠ πουθενά σε όποιον διαγωνισµό έκανε
δεν έβαλε τη συνέντευξη, γιατί κάτι γνώριζε. Βεβαίως, οι ερωτή-
σεις οι οποίες υπήρχαν στην προφορική συνέντευξη ήταν ερω-
τήσεις οι οποίες καµµία σχέση δεν είχαν µε την αξιολόγηση των
υποψηφίων.

Να θυµηθούµε την κοµµατικοποίηση των προσλήψεων των
επαγγελµατιών οπλιτών, την περιφρόνηση κάθε έννοιας σοβα-
ρότητας στις προσλήψεις των φρουρών της Τράπεζας της Ελ-
λάδος, τις παράνοµες προσλήψεις στην ΕΑΒ, στην
ΕΒΟ-ΠΥΡΚΑΛ, τις αναξιοκρατικές προσλήψεις στην Πυροσβε-
στική, στην Αγροφυλακή, στους φύλακες φυλακών, στη ∆ηµο-
τική Αστυνοµία;

Να θυµηθούµε την κατάργηση του ΑΣΕΠ στις προσλήψεις του
ΟΑΣΑ, της ΕΘΕΛ, του ΗΣΑΠ, της ΗΛΠΑΠ, του προαστιακού,
µέσω υπουργικών αποφάσεων, τις έµµεσες προσλήψεις στη
∆ΕΗ, µέσω αυτοεργολάβων; Γι’ αυτό διαφωνεί η Νέα ∆ηµοκρα-
τία σε αυτόν το νόµο.

Να θυµηθούµε τη δηµιουργία µας νέας υπερµεγέθους γενιάς
συµβασιούχων, µε αποκλειστική ευθύνη της προηγούµενης κυ-
βέρνησης;

Να θυµηθούµε την απαξίωση του ΑΣΕΠ, που δεν ενισχύθηκε
καθόλου µε προσωπικό;

Σήµερα, λοιπόν, εµείς είµαστε περήφανοι για την προσφορά
της παράταξής µας στην υπόθεση της διαφάνειας και της αξιο-
κρατίας. Τριάντα πέντε χρόνια από το 1974 σε αυτήν τη δια-
δροµή όλες οι αποφάσεις που έχουν να κάνουν µε τη βελτίωση
της αξιοκρατίας και το χτύπηµα του πελατειακού συστήµατος
φέρουν την υπογραφή ΠΑΣΟΚ.

Η θεσµοθέτηση του ΑΣΕΠ, η συνταγµατική του κατοχύρωση,
η ένταξη στις πανελλαδικές εξετάσεις της εισαγωγής στις στρα-
τιωτικές σχολές και στην αστυνοµία, µια σειρά από χειροπιαστά
παραδείγµατα αποδεικνύουν του λόγου το αληθές.

Ακόµα και στα «STAGE» επί κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ υπήρχαν
κριτήρια. Και, βεβαίως, δεν υπήρχε αυτός ο στρατός στο δηµό-
σιο.

Το µήνυµα των καιρών καταγράφηκε στις πρόσφατες εθνικές
εκλογές. Προφανώς, κάποιοι δεν έχουν τον αποκωδικοποιητή να
το αναλύσουν. Καλό είναι να προσπαθήσουν να γίνουν σύγχρο-
νοι και να αντιληφθούν τα µηνύµατα της εποχής.

Εµείς θα συνεχίσουµε την προσπάθεια για διαφάνεια, για αξιο-
κρατία, για κοινωνική δικαιοσύνη. Θέλουµε οι Έλληνες να είναι
περήφανοι για την Ελλάδα του Γιώργου Παπανδρέου, όπως ήταν
περήφανοι για την Ελλάδα του Ανδρέα Παπανδρέου και του
Κώστα Σηµίτη.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Αχαΐας
κ. Ανδρέας Τριανταφυλλόπουλος.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα στη
Βουλή των Ελλήνων συζητούµε ένα λυτρωτικό νοµοσχέδιο για
όλο τον ελληνικό λαό, ένα λυτρωτικό νοµοσχέδιο για κάθε νέο,
για κάθε οικογένεια. Και θα µου επιτρέψετε να πω ότι αυτό το
νοµοσχέδιο είναι και λυτρωτικό για µας τους Βουλευτές και θα
πω κάποιες σκέψεις στη συνέχεια.

Το παρόν νοµοσχέδιο, λοιπόν, επαναφέρει την έννοια της αξιο-
κρατίας, της ισονοµίας και της ισοπολιτείας στην ελληνική πολι-
τεία. Επιδιώκουµε να διορθώσουµε τα κακώς κείµενα στο χώρο
των προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα, κάνουµε το πρώτο βήµα
για την εµπέδωση της κοινωνικής αλληλεγγύης σ’ ένα σαθρό και
ετοιµόρροπο σύστηµα που επί χρόνια αφαιρεί το θεµελιώδες συ-
νταγµατικό δικαίωµα κάθε Έλληνα πολίτη στην εργασία.

Σε κάθε κοινωνικό πρόβληµα τρεις, κυρίως, µπορεί να είναι οι
επιλογές. Πρώτη επιλογή, η επιλογή της µη λύσης, δηλαδή, δεν
κάνουµε τίποτα, αφήνουµε τα πράγµατα ως έχουν και διαιωνί-
ζουµε αυτήν την απαράδεκτη κατάσταση. Η επιλογή, όµως, της
µη λύσης έχει και το κόστος της, ένα κόστος που πλήρωσε
ακριβά η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας στις τελευταίες
εκλογές για τις αδιαφανείς και συνοπτικές διαδικασίες προσλή-
ψεων χιλιάδων συµβασιούχων που οδήγησαν σ’ ένα νέο εργα-
σιακό µεσαίωνα και σε οµηρία χιλιάδες νέους.

Σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας,
καλείστε να ψηφίσετε ένα νοµοσχέδιο που δίνει ίσες ευκαιρίες σε
όλους τους Έλληνες πολίτες. Αυτός είναι ο πυρήνας της πολιτι-
κής φιλοσοφίας του νοµοσχεδίου αυτού. Αν δεν το πράξετε, σί-
γουρα δεν έχετε λάβει το µήνυµα των τελευταίων εκλογών και
µε αυτήν την έννοια, αναλαµβάνετε τις ευθύνες σας.

Άκουσα µε προσοχή τον κύριο εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. Ανάλωσε δεκαεννέα ολόκληρα λεπτά για να κάνει έναν απο-
λογισµό της κυβερνητικής πολιτικής του ΠΑΣΟΚ από το 1993
έως το 2004 και µόνο για ένα λεπτό αναφέρθηκε στο παρόν νο-
µοσχέδιο. Τόσος χρόνος του χρειάστηκε για να αναπτύξει την
επιχειρηµατολογία της Νέας ∆ηµοκρατίας. Κρίµα, συνάδελφοι!

Η δεύτερη πιθανή επιλογή είναι η επιλογή των ενδιάµεσων λύ-
σεων που απλά ρίχνουν στάχτη στα µάτια του κόσµου, αλλά δε
λύνουν το πρόβληµα.

Και η τρίτη επιλογή είναι η δύσκολη επιλογή, η επιλογή των ρι-
ζικών ανατροπών που χτυπούν το πρόβληµα στη ρίζα και δίνουν
διέξοδο και προοπτική στο πρόβληµα. Αυτήν την επιλογή, τη δύ-
σκολη επιλογή επέλεξε το ΠΑΣΟΚ, επέλεξε ο κύριος Υπουργός.

Πριν τις εκλογές, ο Γιώργος Παπανδρέου και το ΠΑΣΟΚ δια-
κήρυξαν αξιοκρατία παντού, διαφάνεια παντού. Αυτή ήταν η θέ-
ληση του ελληνικού λαού και µε το νοµοσχέδιο αυτό κάνουµε
πράξη τη λαϊκή βούληση και υλοποιούµε τις δεσµεύσεις µας.
Παρ’ ότι ακόµα και σήµερα δεχόµαστε πιέσεις να αφήσουµε πόρ-
τες και παράθυρα ανοιχτά σ’ αυτό το νοµοσχέδιο, δεν υποκύ-
ψαµε. Τολµήσαµε και φέρνουµε σήµερα προς ψήφιση ένα
σηµαντικό νοµοσχέδιο που αλλάζει το σύστηµα προσλήψεων στο
δηµόσιο τοµέα.

Με το νοµοσχέδιο αυτό κάνουµε και κάτι άλλο. Επαναφέρουµε
την αξιοπιστία του πολιτικού συστήµατος και των πολιτικών απέ-
ναντι στον ελληνικό λαό, µια αξιοπιστία που έχει τρωθεί βάναυσα
το τελευταίο χρονικό διάστηµα και είχε εκφραστεί ποικιλοτρό-
πως από την αδιαφορία των πολιτών προς τους πολιτικούς και
την πολιτική. Θα ενθυµείστε το φαινόµενο των ευρωεκλογών µε
τη µαζική αποχή.

Επίσης ήταν και είναι τραγικό στη σηµερινή κοινοβουλευτική
µας δηµοκρατία να θεωρείται µειονέκτηµα η ενασχόληση µε τα
κοινά ανθρώπων µε κοινωνική και επιστηµονική καταξίωση. Με
το νοµοσχέδιο αυτό επαναφέρουµε την ηθική στην πολιτική γιατί,
πράγµατι, ήταν πολιτικά ανήθικη η προνοµιακή σχέση µερίδας
των πολιτών µε πολιτικούς και κόµµατα ενώ οι υπόλοιποι πολί-
τες ήταν στο περιθώριο και την απαξία.

Για µας στο ΠΑΣΟΚ η εφαρµογή αντικειµενικών κριτηρίων, η
διαφάνεια και η αξιοκρατία στο σύστηµα προσλήψεων αποτε-
λούν ζητήµατα αρχής και µε βάση αυτήν την αρχή δεν είµαστε
διατεθειµένοι να κάνουµε βήµα πίσω. Αυτή είναι η λαϊκή εντολή,
αυτή είναι η λαϊκή βούληση. Είµαστε εδώ για να άρουµε αδικίες
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και όχι για να προσθέσουµε νέες. Αξίζει στη νεολαία µας µία κα-
λύτερη µεταχείριση. Εµείς δεν θέλουµε µία απελπισµένη, µία πα-
ραιτηµένη, µία εξαπατηµένη νεολαία, θέλουµε νέους µε όραµα
και προοπτική, θέλουµε τη νεολαία δίπλα µας, σύµµαχό µας, γι’
αυτό δίνουµε ίσες ευκαιρίες, ίσα δικαιώµατα, µε αξιοκρατία, κοι-
νωνική αλληλεγγύη και κοινωνική ευαισθησία.

Αλλά κι εµείς οι Βουλευτές αξίζουµε καλύτερης µεταχείρισης.
Μέχρι σήµερα σηµαντικός παραγωγικός χρόνος των Βουλευτών
πήγαινε στη διαµεσολάβηση, στο ρουσφέτι, στην πελατειακή
σχέση. Με το νοµοσχέδιο αυτό απαλλάσσεται ο Βουλευτής από
το να είναι διαµεσολαβητής χαµένων ελπίδων για τους νέους κι
έτσι µας δίνεται η ευκαιρία να ασχοληθούµε απρόσκοπτα µε το
κοινοβουλευτικό µας έργο.

Γι’ αυτόν το λόγο, κύριε Υπουργέ, οφείλουµε να σας ευχαρι-
στήσουµε –κι εγώ ως νέος Βουλευτής έτσι το καταλαβαίνω- γιατί
απελευθερώνετε τους Βουλευτές από το ρουσφέτι και την πε-
λατειακή σχέση και µπορούµε πλέον σοβαρά να ασχοληθούµε µ’
αυτό που µας έταξε ο ελληνικός λαός.

Κλείνοντας θα αναφερθώ σε µία αποστροφή του λόγου του
Γιώργου Παπανδρέου προχθές στο Ζάππειο: «∆ίνουµε επιτέλους
οριστικό τέλος στο «µαύρο» κεφάλαιο των πελατειακών σχέσεων
και όποιος νοµίζει ότι η χώρα µπορεί να συνεχίσει έστω και µία
µέρα µε το φαύλο καθεστώς των εξαιρέσεων που µας οδήγησε
µέχρι εδώ, ας αναλάβει τις ευθύνες του».

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Έχω την τιµή να ανα-
κοινώσω προς το Σώµα ότι η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοί-
κησης, ∆ηµόσιας Τάξης και ∆ικαιοσύνης καταθέτει την έκθεσή
της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη:
«Κύρωση της από 13 Οκτωβρίου 2009 Πράξης Νοµοθετικού Πε-
ριεχοµένου «Υπαγωγή Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών στον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη» (ΦΕΚ 215 Α’) και άλλες διατά-
ξεις».

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Καβάλας κ.
∆ηµήτριος Παπουτσής.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρά το γεγονός ότι έχουν κα-

λυφθεί πολύ σηµαντικά σηµεία αυτής της συζήτησης για το
παρόν νοµοσχέδιο, θεωρώ καθήκον µου να πάρω το λόγο και να
τοποθετηθώ όχι µόνο στην κατεύθυνση του να στηρίξω µία ση-
µαντική νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης, αλλά ταυτό-
χρονα για να είµαι συνεπής περισσότερο και προς την αλήθεια
και προς τη δικαιοσύνη.

Ασφαλώς αυτή η πρωτοβουλία είναι θεµελιώδης. Είναι από τις
πρώτες της Κυβέρνησης και ενδεικτική του πώς προτίθεται να
κυβερνήσει τη χώρα. Είναι σε αντιδιαστολή µε τα πρώτα σχέδια
νόµου και τους νόµους της προηγούµενης κυβέρνησης για το
πώς αυτή αντιλαµβανόταν τη θέση της για τη διακυβέρνηση της
χώρας.

Οι αντιλέγοντες µέχρι σήµερα σε όσα έχουν ειπωθεί ή σε όσα
προτείνονται µε το παρόν σχέδιο νόµου θα παρακαλούσα να
είναι σαφέστεροι και πιο ειλικρινείς σε σχέση µε τα όσα καταλο-
γίζουν στην πρόθεση της Κυβέρνησης όσον αφορά στο σχέδιο
νόµου το οποίο σύµφωνα µε όσα έχουν ειπωθεί βάζει ένα ορι-
στικό τέρµα σε κάθε πρακτική λαφυραγώγησης του δηµοσίου
και ασέλγειας πάνω στις προσδοκίες των νέων παιδιών της πα-
τρίδας µας για εργασία, σε σχέση µε την κατοχύρωση αυτού του
υπέρτατου ατοµικού δικαιώµατος που είναι η εργασία.

Η προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας τόσο το
2004 όσο και το 2007 δεν διανοήθηκε ασφαλώς να φέρει ένα
αντίστοιχο σχέδιο νόµου προς συζήτηση, αντιθέτως µε σταθε-
ρούς βηµατισµούς αποµάκρυνε –θα έλεγα- ολοένα και περισσό-
τερο ό,τι είχε σχέση µε διαφάνεια και δικαιοσύνη από το
νόµο-πλαίσιο που ήταν ο 2190, που ιστορικά έβαλε σε µία νέα
διάσταση το δικαίωµα της εργασίας ειδικά απέναντι στο δηµό-
σιο από τους νέους της πατρίδας µας.

Είναι γνωστές οι πρακτικές που ακολουθήθηκαν και είναι ήδη
γνωστό και αντιληπτό σε όλους ότι η παρούσα νοµοθετική πρω-
τοβουλία βρίσκεται σε πλήρη ταύτιση µε τις προσδοκίες που γεν-
νιούνται στην κοινωνία ολόκληρη, πέρα από χρώµατα, πέρα από

κοµµατικές αναφορές, προσδοκίες για κοινωνική δικαιοσύνη µε
την εφαρµογή αντικειµενικών κριτηρίων, οπωσδήποτε αντικειµε-
νικών και αυτό δεν αµφισβητείται. Θα µπορούσε κάποιος εδώ να
συζητήσει θέµατα που έχουν να κάνουν µε την υποκειµενική διά-
σταση του δικαίου, αλλά αντιλαµβάνεστε πως έχουν περισσό-
τερο θεωρητική αξία και λιγότερο πρακτική σε σχέση µε το διά
ταύτα, ως πρόταση από την πλευρά της Κυβέρνησης. Μιλάµε για
ένα απόλυτα αξιοκρατικό, τουλάχιστον, ως προς την περιγραφή
των αντικειµενικών κριτηρίων σύστηµα προσλήψεων.

Είναι γεγονός πως υπήρξε βάναυσα -θα έλεγα- µέχρι τώρα µία
πρακτική κοµµατικής νοµής των θέσεων στο δηµόσιο και µέσα
από την πολύπαθη περίπτωση των «STAGE» και µέσα από τα σε-
µινάρια του ΟΑΕ∆, συµβάσεις έργου, ορισµένου χρόνου κ.ο.κ., οι
οποίες αφού πρώτα µε τους γνωστούς τρόπους διεµβόλιζαν ένα
σύστηµα αντικειµενικών κριτηρίων για την πρόσληψη όλων των
αναφεροµένων σε αυτές τις περιπτώσεις στο δηµόσιο ή στον ευ-
ρύτερο δηµόσιο τοµέα, στη συνέχεια µε την εκµετάλλευση της
καταχρηστικής µοριοδότησης αυτών των περιπτώσεων ουσια-
στικά διασφαλίζονταν εκ των προτέρων ένα βέβαιο περίπου µέλ-
λον όλων αυτών των αναφεροµένων στο δηµόσιο. Παύει λοιπόν
να υφίσταται αυτή η πρακτική και κάθε άλλη περίπτωση εκτός
ΑΣΕΠ για προκήρυξη και κάλυψη θέσης, ακόµα και στην περί-
πτωση της Βουλής ή και στην περίπτωση της Προεδρίας της ∆η-
µοκρατίας, όπου καταλαµβάνει το παρόν σχέδιο νόµου αυτές τις
προσλήψεις.

Τα όσα ειπώθηκαν περί οριακής συνταγµατικότητας ή αντισυ-
νταγµατικότητας σε αναφορά µε τον παρόντα νόµο, που καλύ-
πτει ακόµα και αυτές τις περιπτώσεις πρόσληψης στη Βουλή ή
στην Προεδρία της ∆ηµοκρατίας, θα έλεγα εξ όσων γνωρίζω,
πως αναφερόµαστε σε ίδιας τυπικής ισχύος νόµους πως σε τε-
λευταία ανάλυση ο ψηφιζόµενος είναι αυτός που επικρατεί κάθε
άλλης προηγούµενης νοµοθετικής ρύθµισης. Αυτά είναι απλά
πράγµατα, δεν νοµίζω ότι πρέπει να µπαίνουν διλήµµατα σε
αυτά.

Επίσης, µε την ψήφιση του παρόντος σχεδίου νόµου µπαίνει
ένα τέρµα στην περίπτωση όνειδος –επιτρέψτε µου την έκ-
φραση- σε αναφορά µε την συνέντευξη έτσι όπως εισήχθη από
τις πρώτες νοµοθετικές πρωτοβουλίες της προηγούµενης κυ-
βέρνησης. Κι έγινε πολύς λόγος γι’ αυτό, µέχρι που ζητήθηκε
από την σηµερινή Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να ζητήσει συγγνώµη
για τα όσα δήθεν συκοφαντικά καταλόγισε µέχρι σήµερα η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ σε αυτήν την περίφηµη περίπτωση της συ-
νέντευξης.

Μα δεν χρειάζεται να κάνει τίποτα το ΠΑΣΟΚ. Σας καλώ να
συµβουλευτείτε τα Πρακτικά των όσων διαδικασιών πρόσληψης
έγιναν στον διαµεσολαβήσαντα χρόνο από το 2005 µέχρι πρό-
σφατα και θα δείτε αυτά καθ’ αυτά τα Πρακτικά που καταγρά-
φουν το περιεχόµενο των συνεντεύξεων πόσο επιβαρυντικά είναι
για τους εµπνευστές και τους εφαρµοστές αυτής της περίπτω-
σης.

Ρυθµίζονται, λοιπόν, και αίρονται -θα έλεγα- διά παντός, θέ-
µατα και ανισοτήτων και αδικιών που επεφύλαξαν οι προηγού-
µενες νοµοθετικές ρυθµίσεις στην προσπάθειά τους ή στην
προσπάθεια των εµπνευστών τους να διεµβολίσουν το ν. 2190
σε σχέση µε τις προσλήψεις.

Κύριε Υπουργέ, είναι βέβαιο πως δεν έχετε µόνο την εµπιστο-
σύνη της Βουλής αλλά έχετε τη διαφαινόµενη πλην όµως αντι-
ληπτή σε όλους µας µεγάλη εµπιστοσύνη της κοινωνίας σε
σχέση µε αυτήν την νοµοθετική σας πρωτοβουλία και αυτό νο-
µίζω πως µπορεί ο καθένας να το διαπιστώσει µε µία απλή ανταλ-
λαγή απόψεων στην κοινωνία.

Τελειώνοντας θέλω επίσης να αναφερθώ αποσπασµατικά σε
όσα κι εδώ χθες στην Αίθουσα αναπτύχθηκαν κατ’ αρχάς σε
σχέση µε την περίπτωση όπου αίρονται µε την τροπολογία από
την πλευρά του κυρίου Υπουργού οι προσλήψεις και στην Αρ-
χιεπισκοπή της Ελλάδας.

Εξ όσων αντιλαµβάνοµαι, είναι νοµοτεχνικής φύσεως αυτή η
τροπολογία και δεν αίρεται. Αντιθέτως, διασφαλίζεται µε τον ίδιο
ρητό και σαφή τρόπο η περίπτωση όπου εντάσσεται στο παρόν
σχέδιο νόµου και η Αρχιεπισκοπή. Σηµειωτέον ότι καταλαµβάνο-
νται, µε θετικό, βεβαίως, τρόπο, περιπτώσεις προσλήψεως σε
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σχέση µε ευπαθείς οµάδες του πληθυσµού, άτοµα µε αναπηρία,
µονογονεϊκές οικογένειες. Τα στρατευόµενα παιδιά στις ένοπλες
δυνάµεις, τους οπλίτες πενταετούς κατάταξης, τα διέπει επίσης
αυτό το σύστηµα των αντικειµενικών κριτηρίων.

Όσον αφορά την περίπτωση των «STAGE», έγινε εκµετάλ-
λευση των συνειδήσεων εκατοντάδων ή και χιλιάδων παιδιών,
που όλοι έχουµε υπ’ όψιν µας το πώς, ακόµη και µέχρι λίγες
ώρες πριν τις εκλογές, «προσλαµβάνονταν» κατά στρατιές σε
διάφορες υπηρεσίες και τους «έκλεινε» η προηγούµενη κυβέρ-
νηση πονηρά το µάτι ότι έτσι διασφαλίζεται ή γίνεται η αρχή δια-
σφάλισης του εργασιακού τους µέλλοντος. Αυτού του είδους η
εκµετάλλευση επιχειρήθηκε και µετεκλογικά.

Και θα ήθελα εδώ µια εξήγηση στην Ολοµέλεια της Βουλής
από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση πώς εννοεί την αποκατάσταση
του µέλλοντος αυτών των παιδιών, όταν και αντισυνταγµατική θα
ήταν και στο νόµο δεν έχει βάση µια τέτοια επίκληση.

Επίσης θα πρέπει να ληφθεί υπ’ όψιν ότι η καταργούµενη πε-
ρίπτωση της προσαύξησης του 50% επί της µοριοδότησης, ήταν
µια ρύθµιση η οποία έληγε το 2010. Με δεδοµένο ότι το 2010 πα-
γώνουν ούτως ή άλλως οι προσλήψεις, προς τι τόση υποκρισία
γι’ αυτήν την περίπτωση, που στην πράξη καµµία εφαρµογή δεν
θα είχε;

Καλώ κι εγώ τη Βουλή ως Βουλευτής του ελληνικού Κοινο-
βουλίου, να στηρίξουµε µε περισσότερη ειλικρίνεια αυτήν τη νο-
µοθετική πρωτοβουλία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Παναγιώτης ∆η-
µητρουλόπουλος, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ηλείας, έχει
το λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύ-
ριοι συνάδελφοι, κάθε νοµοσχέδιο που συζητούµε σε αυτήν την
τετραετία, καλείται να επαληθεύει ή να διαψεύδει τις προγραµ-
µατικές δεσµεύσεις του ΠΑΣΟΚ που εγκρίθηκαν πρόσφατα µε
πρωτοφανή λαϊκή εντολή. Μία λαϊκή εντολή που έχει θέσει ως
προϋπόθεση το σχηµατισµό και τη στερέωση ενός κράτους δι-
καίου.

Από το ιστορικό και πολιτικό δεδοµένο της θεσµοθετηµένης
διαφάνειας και αξιοκρατίας, στις διαδικασίες στελέχωσης του
δηµοσίου τοµέα κατά την προηγούµενη κυβερνητική θητεία του
ΠΑΣΟΚ, περάσαµε στο θεσµικό µεσαίωνα της ολικής επαναφο-
ράς της έννοιας «µέσον» στη δηµόσια ζωή. Από την αντικειµε-
νική ατέλεια του καθεστώτος των συµβασιούχων, που µόνο ως
πταίσµα, αν θέλετε, φαντάζει µετά τη διακυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας, περάσαµε στην υποκατάσταση κάθε νόµιµης σχέ-
σης εργασίας αποστρατείας οµήρων συµβασιούχων και εκπαι-
δευόµενων µέσω των Προγραµµάτων «STAGE».

∆εν θα έλεγα ψέµατα αν ισχυριζόµουν ότι η σηµερινή Κυβέρ-
νηση αντιµετωπίζει στο θέµα του καθεστώτος των προσλήψεων,
µια πρόκληση πολύ µεγαλύτερη απ’ αυτήν που διανοείται οποι-
αδήποτε χώρα-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Μια πρόκληση
για τη δηµιουργία ενός συστήµατος προσλήψεων και όχι απλά
για τη διαµόρφωση του προηγούµενου καθεστώτος. Γιατί στην
πραγµατικότητα δεν κληρονοµήσαµε κανένα σύστηµα. Κληρο-
νοµήσαµε στην ουσία ένα ανενεργό σύστηµα γεµάτο επινοήσεις
για την παράκαµψη του. Ένα σύστηµα καθαρά πελατειακό, αδια-
φανές και αναξιοκρατικό. Ένα σύστηµα που αντιλαµβανόταν τον
κάτοχο του διδακτορικού ως υποδεέστερο του κατόχου απλής
εργασιακής εµπειρίας συµβασιούχου κάποιων µηνών. Κληρονο-
µήσαµε ένα σύστηµα που αντιµετώπιζε τον πολίτη ως αντικεί-
µενο των κοµµατικών επιδιώξεων και όχι ως υποκείµενο των
δυνατοτήτων του, µε βάση τις οποίες διεκδικούσε µια θέση στο
δηµόσιο.

Με το νοµοσχέδιο, λοιπόν, της Κυβέρνησης καταργούνται οι
πολλαπλές αναγνώσεις και οι κατάφωρες αδικίες που διαχώρι-
σαν, de facto τα τελευταία χρόνια, τους πολίτες σε πολίτες δύο
ταχυτήτων, σε πολίτες άνισων ευκαιριών. Το νοµοσχέδιο αυτό
φέρνει µ’ ένα νέο ξεκάθαρο τρόπο τη διαφάνεια, στο προσκήνιο
και απεγκλωβίζει τους πολίτες από την υποαπασχόληση και από
την κάθε µορφής εµπειρία. Εξαλείφει ή αµβλύνει, εάν θέλετε, τις
αδικίες στη µοριοδότηση µεταξύ ανέργων και εµπείρων, µεταξύ

εµπείρων του ιδιωτικού τοµέα και αυτών του δηµοσίου τοµέα,
µεταξύ αυτών που έχουν εµπειρία και αυτών που έχουν πτυχία.

Τελικά, και αυτά τα κοινωνικά χαρακτηριστικά του νοµοσχε-
δίου περιγράφουν, µε ακρίβεια και τον τρόπο διακυβέρνησης,
έναν τρόπο που, αν µη τι άλλο, δεν διασύρει την αξιοπιστία του
πολιτικού µας συστήµατος. Γιατί, αν δεν χαρακτηρίζονται ως δια-
συρµός της αξιοπιστίας του πολιτικού µας συστήµατος, τότε πώς
αλλιώς θα µπορούσε κάποιος να χαρακτηρίσει τις ενέργειες, τις
υπουργικές αποφάσεις της προηγούµενης κυβέρνησης της Νέας
∆ηµοκρατίας, µε τις οποίες εγκρίθηκαν χιλιάδες προσλήψεις
συµβασιούχων µε συµβάσεις έργου, συµβασιούχων ορισµένου
χρόνου, εποχικά απασχολούµενων και «STAGE»; ∆ιακόσιες εξή-
ντα τρεις χιλιάδες τριακόσιοι τριάντα τρεις συµβασιούχοι, λέει,
από το 2004 έως το 2007. Εάν σε αυτούς προσθέσουµε και εβδο-
µήντα έξι χιλιάδες θέσεις απασχολούµενων, εκτός ΑΣΕΠ, βε-
βαίως, αντιλαµβάνεστε το µέγεθος της κατάρρευσης κάθε αρχής
και έννοιας δικαίου και τελικά κάθε έννοιας υπακοής στη συ-
νταγµατική πρόβλεψη για την ισονοµία των πολιτών. Η τελευταία
κοινή υπουργική απόφαση, κύριε Πρόεδρε, που δηµοσιεύτηκε
στο ΦΕΚ, τεύχος Β’, 844/6.5.2009, «βόλεψε» δώδεκα χιλιάδες
παιδιά σε περίφηµα προγράµµατα απόκτησης εργασιακής εµπει-
ρίας στο δηµόσιο, φυσικά εκτός ΑΣΕΠ.

Η Ελλάδα διαθέτει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έναν υπερ-
τροφικό δηµόσιο τοµέα οκτακοσίων χιλιάδων και πλέον υπαλλή-
λων. Έχει περίπου και δέκα εκατοµµύρια πολίτες που πληρώνουν
το κόστος αυτού του δηµόσιου τοµέα και απαιτούν κάθε ευρώ
που δίνουν να διατίθεται µε διαφάνεια και αποτελεσµατικότητα.

Ο πολίτης απαιτεί και το κράτος οφείλει, να εξυγιάνει το δη-
µόσιο και ευρύτερο δηµόσιο τοµέα. Πρέπει να γίνει κατανοητό
προς κάθε κατεύθυνση ότι οι νόµοι και οι πράξεις του κράτους
δεν αποτελούν µόνο διοικητικές ενέργειες, αλλά συνθέτουν,
πάνω απ’ όλα, και προσδιορίζουν το δείκτη ωριµότητας και λει-
τουργικότητας της δηµοκρατίας µας.

Υπό το πρίσµα αυτό, το παρόν νοµοσχέδιο απαντά ξεκάθαρα
στις απαιτήσεις των καιρών. Στέλνει το µήνυµα ότι η Κυβέρνηση,
η πολιτεία εκφράζει πρώτη στο δικό της «σώµα» την αντίληψη
που ζητά από τους πολίτες να εµπιστευτούν. Αυτό, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, καθιστά το περιεχόµενο του σηµερινού νοµο-
σχεδίου σηµατοδοτικό για µία νέα σχέση κράτους και πολίτη.

Βεβαίως και το ΠΑΣΟΚ θέλει ένα κράτος που να σέβεται τον
πολίτη, τις αρχές και τις αξίες του πολιτισµού µας, το οποίο θα
λογοδοτεί συνεχώς στον ελληνικό λαό. Τα στοιχεία της ισονο-
µίας, της ίσης ευκαιρίας και της δίκαιης πρόσβασης στις υπηρε-
σίες του κράτους περιγράφουν µε ακρίβεια ένα σύγχρονο
µοντέλο διοίκησης.

Είµαι βέβαιος, κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, ότι όσοι
είµαστε εδώ, σ’ αυτήν την Αίθουσα, γνωρίζουµε ότι αυτό το νο-
µοσχέδιο πρέπει να ψηφιστεί οµόφωνα, πέρα από σκοπιµότητες
και µικροπολιτικές πολώσεις, πέρα από επικοινωνιακά τεχνά-
σµατα. Κάθε ψήφος υπέρ του νοµοσχεδίου θα είναι σίγουρα µία
ψήφος προεγκεκριµένη από τον ελληνικό λαό. Είναι µία ψήφος-
µήνυµα προς κάθε νέο και νέα, προς κάθε γονέα που αφιέρωσε
τη ζωή του, για να εξασφαλίσει ένα δίκαιο µέλλον για τα παιδιά
του. Είναι ένα µήνυµα ότι αυτό το Κοινοβούλιο έχει συναίσθηση
της αποστολής και της ευθύνης του έναντι των σηµερινών και των
εποµένων γενιών. Και είναι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια ευ-
καιρία, εάν θέλετε, να δώσουµε και εµείς το λόγο της τιµής µας
ότι αυτόν το νόµο θα τον υιοθετήσουµε ως προσωπικό δεσµευ-
τικό κώδικα πολιτικής συµπεριφοράς, έτσι ώστε να γίνουµε οι
πρώτοι και οι ισχυρότεροι, θεµατοφύλακες αυτής της νέας επο-
χής που ανατέλλει στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση µετά την ψήφιση αυτού
του πρώτου νοµοσχεδίου που αφορά τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση.

∆είτε, λοιπόν, αυτό το πρώτο νοµοσχέδιο όχι ως αυτοσκοπό,
αλλά ως µέσο που θα οδηγήσει σε µία νέα εποχή τη ∆ηµόσια ∆ι-
οίκηση της χώρας µας, αλλά κυρίως, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, δείτε αυτό το νοµοσχέδιο ως θεσµό, η λειτουργία του
οποίου θα διαµορφώσει νοοτροπίες, η εφαρµογή του οποίου θα
αλλάξει συνειδήσεις σε ολόκληρο το κοινωνικό οικοδόµηµα.

Και, βεβαίως, είναι το πρώτο νοµοσχέδιο που έρχεται για ψή-
φιση για την ανάκτηση του κύρους του πολιτικού µας συστήµα-
τος.
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Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει τώρα ο
κ. Παναγιώτης Κουρουµπλής, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό
Αιτωλοακαρνανίας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, κανείς δεν αµφισβητεί ότι ζούµε µια βαθύ-
τατη πολιτική, οικονοµική και κοινωνική κρίση. Και αν την εκλά-
βουµε αυτήν την κρίση µ’ έναν κινέζικο συµβολισµό, µας δίνει
δύο επιλογές. Γεννά δηλαδή η κρίση απειλή ή µπορεί να είναι και
ευκαιρία. Απειλή, θα δηµιουργηθεί αν κανείς µείνει αδρανής, µεί-
νει απαθής, µείνει µετέωρος σε ό,τι συµβαίνει γύρω του, αφήσει
τον εαυτό του να τον ορίσουν και να τον καθορίσουν οι εξελίξεις.

Μπορεί να είναι όµως και ευκαιρία, αν, πραγµατικά, υπάρχουν
πρωτοβουλίες, που µπορούν, πραγµατικά, να ψηλαφίσουν την
πραγµατικότητα, να αποφλοιώσουν τον πυρήνα της και να δώ-
σουν εκείνες τις επιλογές που µπορεί κάποιος µε γενναιότητα
και αποφασιστικότητα να υπηρετήσει την κοινωνία και τον τόπο
του.

Αµφισβητεί κανείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα όσα χρε-
ώνεται το πολιτικό σύστηµα για τις εξαρτήσεις και τις αλληλε-
ξαρτήσεις που συµβαίνουν και λειτουργούν γύρω του;
Αµφισβητεί κανείς, γι’ αυτά που χρεώνεται και υπερχρεώνεται το
πολιτικό σύστηµα, µε όσα συµβαίνουν και, κυρίως, µε αυτό που
λέµε «πελατειακές σχέσεις»;

Είναι γνωστό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι αυτή η παρά-
ταξη, αντιλαµβανόµενη αυτήν την πραγµατικότητα, ξεκίνησε
πρώτον το 1983 µε το ν.1320 να επιχειρήσει µια παρέµβαση στη
διαδικασία των προσλήψεων. ∆υστυχώς εκείνη η προσπάθεια
απέβη άκαρπη. Επιχειρήθηκε το 1995 µε το νόµο Πεπονή, από
τον κ. Σάκη Πεπονή, µία σηµαντικότατη πολιτική προσωπικότητα,
που άφησε τη σφραγίδα της στα δηµόσια πράγµατα, µία βαθύ-
τατη τοµή στα δηµόσια πράγµατα της χώρας. Ήταν µία σύ-
γκρουση µε µία λογική που ερχόταν µέσα από τους αιώνες, που
καθιέρωσε εκείνο το περίφηµο «έχεις µπάρµπα στην Κορώνη;».

Και όµως, εκείνη η πολύ σηµαντική προσπάθεια αντιµετώπισε
τόσες µεγάλες πιέσεις, που οφείλουµε να οµολογήσουµε εδώ
µεταξύ µας όλοι -και στην περίοδο τη δική µας των τελευταίων
χρόνων- ότι βρέθηκαν παράθυρα και διάδροµοι για να ξεπερα-
στεί ο νόµος και βεβαίως έφτασε στο αποκορύφωµα τα τελευ-
ταία χρόνια της διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Θα πάρει κανείς, ένα παράδειγµα και ένα δίδαγµα από αυτήν
την επιλογή; Βεβαίως. Κέρδισε η Νέα ∆ηµοκρατία, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, µε όλα αυτά τα πράγµατα; Υπέστη µία κατα-
στροφική ήττα. Αυτό και µόνο οφείλει να διδάξει και τη Νέα
∆ηµοκρατία και όλους µας ότι αυτού του είδους οι επιλογές δεν
βοηθάνε πουθενά.

Αµφισβητεί κανένας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι ο µε-
γάλος ασθενής -και αυτό έχει διαπιστωθεί και πιστοποιηθεί από
σηµαντικές πολιτικές προσωπικότητες όλων των παρατάξεων-
είναι ο δηµόσιος τοµέας, είναι η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση;

Αµφισβητείτε ότι το πρώτο εργαλείο για την ανάπτυξη είναι
µια λειτουργική, µία αποτελεσµατική, µια αντιγραφειοκρατική
∆ηµόσια ∆ιοίκηση, όταν σήµερα µε έρευνες του ΟΟΣΑ για την
Ελλάδα η γραφειοκρατία στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση απορροφά το
7% του ΑΕΠ, όταν το µέσο ποσοστό στην Ευρώπη είναι 2,5% έως
3%; ∆ηλαδή, θα είχαµε πολύ λιγότερο δηµόσιο έλλειµµα και δη-
µόσιο χρέος.

Αµφισβητεί κανείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι µε αυτό
το σύστηµα απογοητεύουµε τη νεολαία µας και τη διδάσκουµε
ότι δεν είναι η καλύτερη επιλογή η µείζονα προσπάθεια αλλά η
ελάσσονα, γιατί θα βρεις κάποιον τρόπο να διοριστείς στο δη-
µόσιο; Και µε αυτόν τον τρόπο απογοητεύουµε εκείνους που,
πραγµατικά, καταθέτουν κόπο και προσπάθεια για να αποκτή-
σουν γνώσεις, για να αποκτήσουν εκείνα τα δεδοµένα που, πραγ-
µατικά, τους καθιστούν ικανούς να συνεισφέρουν στη δηµόσια
ζωή. Και όµως, τους αποκλείουµε, µ’ έναν τρόπο που τους οδη-
γεί στην παραίτηση, που είναι ό,τι χειρότερο µπορούµε να διδά-
ξουµε και να υποβάλουµε στους νέους, γιατί όπως λέει και ένας
σύγχρονος διανοητής, «ο θάνατος δεν είναι το αναπότρεπτο
τέλος της ζωής αλλά η παραίτηση.

Σε µια τέτοια επιλογή οδηγούµε τους νέους όταν δεν καθιε-
ρώνουµε µέσα από ένα καινούργιο σύστηµα την αξιοκρατία, την
αξιολόγηση, ώστε, πραγµατικά, να είµαστε µία κοινωνία των
αξίων και όχι των αξιωµάτων, µία κοινωνία των αρίστων και όχι
των αρεστών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, θέλω να θέσω
και ένα άλλο ζήτηµα που έχει να κάνει µε τη συνέντευξη.

Η συνέντευξη κακοποιήθηκε. ∆υστυχώς, κακοποιήθηκε! Όµως,
το είχα πει και στην περίοδο που ο προκάτοχός σας ο κ. Πεπο-
νής είχε ψηφίσει το νόµο. Του είχα πει ότι πρέπει να δει το θέµα
της συνέντευξης. Η συνέντευξη εάν βρεθεί τρόπος, µέσα από
ένα αξιόπιστο όµως σύστηµα, που δεν θα συνδέεται µε τη βαθ-
µολόγηση του εισαγόµενου στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, θα είναι όµως
ένα κριτήριο που, πραγµατικά, θα εξασφαλίζει τη δυνατότητα, σ’
αυτούς που διορίζονται στο δηµόσιο να έχουν όλα εκείνα τα προ-
σόντα και τα χαρακτηριστικά του ανθρώπου, που πρέπει να λει-
τουργεί µέσα στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση και να είναι το παράδειγµα.
Μιλάµε για εκπαιδευτικούς, µιλάµε για ευαίσθητους τοµείς της
πρόνοιας, µιλάµε δηλαδή, κύριε Υπουργέ, για τοµείς που πραγ-
µατικά, δεν µπορεί µόνη της η βαθµολόγηση µέσα από ένα δια-
γωνισµό να τους δίνει το εισιτήριο για να µπουν στη ∆ηµόσια
∆ιοίκηση.

Επίσης, θα µου επιτρέψετε να σας παρακαλέσω για κάτι
ακόµα. Θα πρέπει να εξετάσετε µία περίπτωση που αφορά επτα-
κόσιους ανθρώπους της πρώην Ολυµπιακής.

Υπάρχουν αµφισβητήσεις µε τον τρόπο που η προηγούµενη
κυβέρνηση επέλεξε, µερικούς εξ αυτών των εργαζοµένων να
κρατηθούν στο δηµόσιο. Υπάρχουν άνθρωποι µε δεκαπέντε, µε
είκοσι χρόνια προϋπηρεσίας στην Ολυµπιακή. Υπάρχουν άν-
θρωποι που, πραγµατικά, σήµερα βρίσκονται σε µεγάλο αδιέ-
ξοδο. Πρέπει να επανεξεταστεί στα πλαίσια των δυνατοτήτων, η
δυνατότητα πρόσληψης αυτών των ανθρώπων, γιατί, πραγµα-
τικά, βρίσκονται σ’ ένα µεγάλο κοινωνικό αδιέξοδο και εµείς οφεί-
λουµε, τουλάχιστον, να εξετάσουµε εάν υπάρχει η δυνατότητα.
Γιατί γνωρίζω ότι από τους τρεις χιλιάδες που θα απορροφηθούν
στο δηµόσιο, οι δυόµισι χιλιάδες ήδη οδηγούνται σε συνταξιο-
δότηση. Είναι ένα θέµα που σας παρακαλώ να το δείτε µε ό,τι
περιθώρια υπάρχουν και όση ευαισθησία µπορεί να εξαντληθεί σ’
αυτήν την περίπτωση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Χρήστος Πρωτόπαπας, Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, πράγµατι, το νοµοσχέδιο αυτό είναι η πρώτη

από τις τοµές που ξεκινούν και στο πολιτικό µας σύστηµα και
στον τρόπο σκέψης, στη νοοτροπία µας, στη λειτουργία µας. Και
µε αυτήν την έννοια το θεωρώ ιδιαίτερα σηµαντικό. ∆εν είναι η
πρώτη φορά που επιχειρείται µία µεγάλη θετική παρέµβαση στο
θέµα των προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα.

Αξίζει τον κόπο και νοµίζω ότι είµαστε υποχρεωµένοι να µνη-
µονεύουµε την µεγάλη παρέµβαση του Σάκη Πεπονή µε την
ίδρυση και δηµιουργία του ΑΣΕΠ σε µια εποχή που τέτοια πράγ-
µατα θεωρούντο αδιανόητα και τα οποία ο ίδιος ο εµπνευστής
και βασικός προωθητής του νοµοσχεδίου για το ΑΣΕΠ, ο Σάκης
ο Πεπονής, πλήρωσε µαζεύοντας αρκετές -θα έλεγα- αντιπαρα-
θέσεις και µη εκλεγόµενος στη Βουλή εξαιτίας του γεγονότος
ότι η κοινωνία µας τότε δεν ήταν ώριµη προκειµένου να αποδει-
χθεί ότι δεν θα υπάρχει πια το ρουσφέτι, δεν θα υπάρχει πια η
σύγχρονη πλατεία Κλαύθµωνος, ότι θα υπάρχουν κανόνες αξιό-
πιστοι, σταθεροί και ίσοι για όλα τα Ελληνόπουλα, για να διορι-
στούν στο δηµόσιο.

Πρέπει να τιµήσουµε αυτήν την παρέµβαση στην οποία, δυ-
στυχώς, και µε δική µας ευθύνη, αλλά και µε ευθύνη της άλλης
κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας δεν εµείναµε τόσο σταθερά
όσο έπρεπε επιτρέποντας να ανοίγουν πόρτες και παράθυρα,
επιτρέποντας να δηµιουργούνται νέες «εφευρέσεις», είτε µε τα
«STAGE» είτε µε τις συµβάσεις έργου είτε µε γενικότερες εξαι-
ρέσεις οι οποίες οδήγησαν σε µια ιδιαίτερα απωθητική για την
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πολιτική εικόνα στα µάτια της κοινής γνώµης. ∆εν εξαιρώ ούτε το
δικό µου ούτε το κόµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας τα οποία κυβέρ-
νησαν, ούτε και αυτούς που το ανέχθηκαν σε τελική ανάλυση
όποιοι και αν είναι αυτοί.

Χρειάζεται, λοιπόν, να βρούµε µια λύση. Ποια είναι η λύση; Να
πάµε στις γνωστές µεγαλόστοµες ιστορίες -που τις θεωρώ ιδιαι-
τέρως ατυχείς- που εκατέρωθεν έγιναν;

Θέλω να θυµίσω και να θεωρήσω εξίσου ατυχή και την πα-
ρέµβαση που έκανε ο τότε υποψήφιος Πρωθυπουργός και µετέ-
πειτα Πρωθυπουργός ο Κωνσταντίνος Καραµανλής,
υποσχόµενος ότι θα µονιµοποιήσει το σύνολο των συµβασιού-
χων πριν τις εκλογές, πράγµα το οποίο δεν έπραξε. Οµοίως και
το δικό µου κόµµα, µετά τις εκλογές και αφού δεν είχε αρχικά
µονιµοποιήσει τους συµβασιούχους, έφερε σχέδιο νόµου ή συ-
νυπέγραψε τις προτάσεις της ΓΣΕΕ και της Α∆Ε∆Υ για να γίνει
κάτι τέτοιο. Ήταν δύο εξίσου λανθασµένες ενέργειες και οφεί-
λουµε αυτό και να το αναγνωρίσουµε δηµοσίως για να µην κου-
νάµε χαρτιά ο ένας στον άλλο, διότι εκτιµώ ότι αυτό στη
σύγχρονη πολιτική και στη σύγχρονη φάση την οποία περνάει η
χώρα µας δεν έχει να προσφέρει τίποτα.

Ένα πράγµα έχει να προσφέρει, να κάνουµε µια νέα αρχή. Να
συµφωνήσουµε ότι είναι ώρα να γίνει µια νέα αρχή και χαίρω
γιατί µε το υπό συζήτηση σχέδιο νόµου αυτή η νέα αρχή γίνεται.
Μπορούµε και πάλι να ελπίζουµε ότι η λέξη αξιοκρατία για τις
προσλήψεις στο δηµόσιο, ότι η αξιοπιστία στη σχέση του πολίτη
και του πολιτικού επανέρχεται τουλάχιστον σε σχέση µε αυτό το
θέµα µε το σχέδιο νόµου το οποίο συζητάµε σήµερα. Και µε
αυτήν την έννοια πρέπει να το ψηφίσουµε.

Έχουµε ανάγκη να το ψηφίσουµε, είναι ανάγκη για όλους µας.
Και δεν είναι ανάγκη όπως µου λένε µερικοί στο πολιτικό µου
γραφείο: «Για να απαλλαγείτε εσείς οι Βουλευτές από την υπο-
χρέωση να διορίσετε τους ψηφοφόρους σας». Όχι βέβαια. Γιατί
ακούµε και τέτοια. Είναι ανάγκη για να µπορούµε να κοιτάµε τον
πολίτη στα µάτια, να του λέµε ότι δεν θέλουµε ανθρώπους-πε-
λάτες, δεν θέλουµε ανθρώπους οµήρους, δεν θέλουµε ανθρώ-
πους οι οποίοι θα περνάνε από το πολιτικό µας γραφείο για να
βελτιώσουν τη ζωή τους, αλλά ανθρώπους οι οποίοι θα ξέρουν
ότι οι ίσες ευκαιρίες και η πιθανή βελτίωση της ζωής τους – µε
τον τρόπο που αυτή το αντιλαµβάνεται- γίνεται µε τρόπο δια-
φανή, καθαρό, χωρίς µεσολάβηση και χωρίς να χρειάζεται να
υποχρεώνονται σε κανένα, µε ψηλά το κεφάλι. Και αυτό είναι το
κυριότερο που πρέπει να δούµε.

Εγώ θα έλεγα ότι αυτό το νοµοσχέδιο έχουµε ανάγκη να το
ψηφίσουµε όλοι µαζί. Καταλαβαίνω ότι υπάρχουν σκοπιµότητες.
Σας είπα ότι ορισµένες φορές κουνάµε χαρτί ο ένας στον άλλο.
Τι νόηµα έχει; Θέλετε να κάνουµε µια καινούργια αρχή ή δεν θέ-
λετε; Χρειάζεται να κάνουµε µια καινούργια αρχή ή δεν χρειάζε-
ται;

Κάποια στιγµή πρέπει να αναλαµβάνουµε τις ευθύνες µας, κά-
ποια στιγµή πρέπει να διορθώνουµε τα λάθη µας. Και δεν είπα ότι
λάθη έγιναν από τη µια πλευρά και όχι από την άλλη. Έχουµε
όλοι ευθύνη γι’ αυτό. Εµείς όµως την αναλαµβάνουµε την ευθύνη
µας. Εµείς δείχνουµε έµπρακτα ότι επιχειρούµε µια αλλαγή που
θα είναι για όλους χρήσιµη. Γιατί δεν µπορούµε να την ακολου-
θήσουµε αυτή όλοι µαζί;

Καθόµαστε και συζητάµε για τη συνέντευξη; Βρείτε µου έναν
Έλληνα που να πιστεύει ότι η συνέντευξη είναι έντιµη. Αν βγεις
έξω από τη Βουλή εδώ στο πεζοδρόµιο και πεις: Θέλω να σε ρω-
τήσω: «Πιστεύεις ότι µε τη συνέντευξη θα γίνουν ή δεν θα γίνουν
«µατσακονιές»»; Θα σου απαντήσει ότι θα γίνουν. Η συνέντευξη
είναι ή δεν είναι µια έντιµη διαδικασία; Θα σου πει: «∆εν ήταν».
Κάποιος θα φωνάζει ότι αδικήθηκε, και λοιπόν; Αυτή είναι η εµπε-
δωµένη συζήτηση στην κοινή γνώµη. Και δεν είναι τυχαίο που
είναι µια εµπεδωµένη συζήτηση στην κοινή γνώµη. Πολλά γρά-
φτηκαν και πολλά λέχθηκαν.

Άρα, πρέπει να απαλλαγούµε από αυτό το άγχος. Πρέπει να
φύγει η συνέντευξη, δεν γίνεται αλλιώς, αν θέλουµε όχι µόνο να
είµαστε τίµιοι αλλά να φαινόµαστε και τίµιοι. Και αυτό νοµίζω το
έχουµε ανάγκη όλοι.

Η συνέντευξη πρέπει να φύγει.
∆εύτερον, η µοριοδότηση: υπάρχει και προβλέπεται η µοριο-

δότηση για την εµπειρία. Θα µου πείτε «γιατί να µην είναι 50%»;
Ε, διότι έτσι προκαθορίζουµε το αποτέλεσµα. Κι αν προκαθορί-
σουµε το αποτέλεσµα, τινάζουµε στον αέρα όλο τα βασικό σχέ-
διο, όλη τη βασική συλλογιστική, πάνω στην οποία οικοδοµείται
αυτό το σχέδιο νόµου. Είναι τα καλά παιδιά που πέρασαν από το
πολιτικό µας γραφείο –εγώ θα πω το πολιτικό ΜΑΣ, δεν θα πω το
πολιτικό σας- και τα κακά παιδιά που δεν πέρασαν; Ο ένας θα
πάρει το 50% και σίγουρα θα µπει και ο άλλος δεν θα το πάρει;
Αυτό είναι δίκαιο; Λένε µερικοί «Ναι, αλλά ήταν άδικο, χρησιµο-
ποιήθηκαν για να καλύψουν πάγιες ανάγκες». Ήταν εξίσου άδικο
ότι κάποια παιδιά δεν µπόρεσαν να το κάνουν, ήταν εξίσου άδικο
ότι κάποια παιδιά παιδεύτηκαν στον ιδιωτικό τοµέα υπό ιδιαίτερα
δύσκολες συνθήκες σε µια ανεξέλεγκτη αγορά εργασίας και δεν
είχαν την ευκαιρία να το κάνουν. Να δώσουµε, λοιπόν, µοριοδο-
τήσεις, αλλά, µέχρι ένα όριο, να είναι συγκρατηµένες, αυτές που
προβλέπει το νοµοσχέδιο και νοµίζω ότι αντιµετωπίζεται µ’ ένα
πραγµατικά θετικό βαθµό. ∆ε νοµίζω ότι χρειάζεται να τα αλλά-
ξουµε. Αν αλλάξουµε αυτά τα σηµεία και φτάσουµε σε άλλες λο-
γικές, θα χαλάσουµε και τη βασική αρχή της νέας αρχής, πάνω
στην οποία οικοδοµείται αυτή η προσπάθεια που ξεκινά η Κυ-
βέρνηση και που δεν αφορά µόνο τη Κυβέρνηση, αφορά όλους
µας. Και θέλω να πιστεύω, κύριε Υπουργέ, ότι αυτό το σχέδιο
νόµου, όταν ψηφιστεί, δεν θα αλλαχθεί από καµµία κυβέρνηση
στο µέλλον, θα παραµείνει σαν µια βασική κατάκτηση, σαν µια
βασική αρχή. Πώς είναι οι πανελλήνιες εξετάσεις που µπορεί να
χρειαστεί να τις αλλάξουµε για κάτι καλύτερο, αλλά κανείς δεν
αµφισβητεί την αξιοπιστία τους;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Για τριάντα χρόνια τώρα έχεις ένα σύστηµα -ανεξάρτητα µε

τα προβλήµατά του που πρέπει να τα ξαναδούµε- που κανείς δεν
αµφισβήτησε την αξιοπιστία του. Έτσι χρειαζόµαστε και ένα σύ-
στηµα προσλήψεων που µπορεί να βελτιώνεται, αλλά κανείς δεν
αµφισβητεί την αξιοπιστία του. Και αυτό µπορούµε να το οικο-
δοµήσουµε όλοι µαζί σήµερα.

Κλείνω λέγοντας πως ίσως αξίζει να δούµε και κάποιες µικρές
διορθώσεις, που αναµφίβολα χρειάζονται και νοµίζω ότι είστε
ανοικτοί πάνω σε αυτό. Η µια είναι ότι πρέπει ίσως να περιληφθεί
µια πρόληψη για διαφανείς πάντα και αξιοκρατικές και πολύ κα-
θαρές κινήσεις του ΟΑΕ∆ στο θέµα των προγραµµάτων που πρέ-
πει να κάνει, από ό,τι ξέρω. Το ένα είναι κοινωνικές θέσεις
εργασίας και το άλλο είναι τοποθετήσεις αναπήρων µε ειδικούς
όρους. Βεβαίως χρειάζεται αξιοκρατία, βεβαίως πρέπει να φτιά-
χνονται οι καταστάσεις και να είναι καθαρές και διαφανείς, αλλά
πρέπει να υπάρχουν κάποιες ειδικές προβλέψεις στα ειδικά προ-
γράµµατα του ΟΑΕ∆ για τις κοινωνικές θέσεις εργασίας. Μία
επαφή µε το διοικητή του ΟΑΕ∆ νοµίζω ότι πρέπει να βοηθήσει
σε αυτό.

∆εύτερον, υπάρχει και µια περίπτωση που θέτουν πολλοί
δήµοι. Προβλέπονται ειδικές διαδικασίες, στο άρθρο 9 νοµίζω,
για την περίπτωση των νηπιαγωγείων, ή των δηµοτικών σχολείων
που λειτουργούν σε κάποιους δήµους, αλλά δεν προβλέπονται
όµως για τα προγράµµατα µαζικού αθλητισµού, όπου είναι γυ-
µναστές που κάνουν ακριβώς το ίδιο πράγµα, ακριβώς για την
ίδια περίοδο. Οι γυµναστές στα προγράµµατα µαζικού αθλητι-
σµού των δήµων πιστεύω ότι µπορούν να δεχθούν, που είναι
ακριβώς η ίδια διαδικασία στις προβλέψεις που κάνει το σχετικό
άρθρο για τα σχολεία και τα νηπιαγωγεία που ανάλογα λειτουρ-
γούν.

Θεωρώ ότι το νοµοσχέδιο αυτό πρέπει να περάσει, είναι µια
µεγάλη τοµή και νοµίζω ότι έχουµε σήµερα -και κρινόµαστε από
την ελληνική κοινωνία- την ευκαιρία να το ψηφίσουµε όλοι µας
και να αποδεικνύουµε ότι παρά τις πολιτικές µας διαφορές, σε
θέµατα διαφάνειας, στήριξης και αξιοπιστίας του πολιτικού µας
συστήµατος, βάζουµε όλοι το δικό µας λιθαράκι.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Κύριε συνάδελφε, αυτά που θέλετε να πείτε προς τον
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Υπουργό, να τα λέτε στην αρχή της οµιλίας, γιατί στο τέλος δεν
µπορώ να σας διακόψω,. Να τα λέτε στην αρχή για να τα ακούει
ο Υπουργός. Εσείς είστε έµπειρος, γιατί διαφορετικά…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Έχετε δίκιο. Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Κοζάνης κ. Παρασκευάς Κουκουλόπουλος έχει
το λόγο.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, έχοντας µια χρόνια εµπλοκή µε όλα τα
ζητήµατα που σχετίζονται µε το καθεστώς προσλήψεων και µε
το ακανθώδες και καυτό ζήτηµα των συµβασιούχων, αφού δια-
τέλεσα για δεκαεννιά χρόνια δήµαρχος και από αυτά ταυτόχρονα
τα οκτώ χρόνια και Πρόεδρος της Κεντρικής Ένωσης ∆ήµων και
Κοινοτήτων, θέλω να πω δυο πράγµατα. Πρώτον, ότι νιώθω πολύ
παραπάνω από ικανοποιηµένος µε αυτήν τη νοµοθετική πρωτο-
βουλία της Κυβέρνησης, αφού είχα µια συγκεκριµένη στάση όλα
αυτά τα χρόνια σε αυτά τα ζητήµατα.

Κυρίως όµως θέλω να αναφέρω ένα δεύτερο ουσιαστικό θέµα,
το οποίο µου έχει προκαλέσει µεγάλη απορία σε σχέση µε την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση, που αφορά τον αποσπασµατικό χα-
ρακτήρα µιας σειράς τοποθετήσεων. Αν κανείς καθίσει στην Αί-
θουσα και ακούσει συναδέλφους της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, ξεκινώντας από τον εισηγητή και τους Κοινο-
βουλευτικούς Εκπροσώπους και πηγαίνοντας στους Βουλευτές
της Νέας ∆ηµοκρατίας, θα νοµίζει πως πρόκειται για µια νοµο-
θετική πρωτοβουλία που έχει κάποιες επί µέρους διατάξεις, κά-
ποια επί µέρους σηµεία, κάποιος συµφωνεί µε τη συνέντευξη,
κάποιος διαφωνεί κ.λπ..

Ανήκω σ’ εκείνους που, πραγµατικά, θα µπορούσα να µιλάω
επί ώρες για το πώς µπορούµε να βελτιώσουµε το τάδε ή το
δείνα θέµα, µιας και τυχαίνει να γνωρίζω στη λεπτοµέρειά τους
πάρα πολλά θέµατα. Είναι αυτή όµως µια συζήτηση που τιµά το
Κοινοβούλιο, τους θεσµούς, τους ρόλους µας και µάλιστα σε µια
πολύ συγκεκριµένη συγκυρία; Έτσι αξιολογούµε αυτήν τη συ-
γκεκριµένη νοµοθετική πρωτοβουλία; Είναι ένα ερώτηµα το
οποίο καλείται να απαντήσει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση και να
το απαντήσει ευθέως και όχι πλαγίως.

Τιµώντας την κοινοβουλευτική διαδικασία, αφού µιλάµε ακόµη,
κύριε Πρόεδρε, επί της αρχής και όχι επί των άρθρων, θέλω να
περιοριστώ σε τέσσερα σχόλια.

Σχόλιο πρώτο. Η νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης
µας φέρνει αντιµέτωπους µε το τεράστιο δηµοσιονοµικό πρό-
βληµα της χώρας που επιβαρύνει τη συνολική οικονοµική κατά-
σταση της χώρας, γιατί προκύπτει ένα µεγάλο ερώτηµα.

Πιστεύει κανένας σε αυτήν την Αίθουσα και έξω από αυτήν ότι
το δηµοσιονοµικό πρόβληµα της χώρας είναι ξεκοµµένο από τις
πολιτικές που ασκήθηκαν χρόνια ολόκληρα πάνω στο κουφάρι
της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης; Πιστεύει κανείς ότι είναι ξεκοµµένο το
πρόβληµα που σήµερα αντιµετωπίζουµε από τις εξαιρέσεις επί
εξαιρέσεων και τους διάφορους διαδρόµους που κάθε φορά
ανοίγουν δυνατότητα σε δηµάρχους, νοµάρχες, Βουλευτές,
Υπουργούς να προσλαµβάνουν, να τακτοποιούν και όλα τα υπό-
λοιπα; Η απάντηση βέβαια είναι όχι.

Μήπως ήρθε επιτέλους η ώρα, κύριε Πρόεδρε, να πούµε όλοι
µαζί, µέσα από το Κοινοβούλιο, στην ελληνική κοινωνία και ιδιαί-
τερα στους ανέργους της χώρας ότι το πρόβληµα της ανεργίας
δεν θα το λύσει το δηµόσιο; Πόσους ακόµη µπορεί και πρέπει να
προσλάβει αυτό το ελληνικό δηµόσιο;

Και έρχοµαι τώρα στο δεύτερο σχόλιό µου που αφορά την
ανεργία. Θα τολµήσει επιτέλους ο πολιτικός κόσµος της χώρας
να κοιτάξει όλους τους ανέργους στα µάτια και όχι µόνο τους δι-
κούς µας; Αυτό είναι το δεύτερο ζήτηµα, το δεύτερο σηµείο στο
οποίο πρέπει να εστιάσουµε το διάλογο.

Όλα αυτά τα είκοσι χρόνια, κύριε Πρόεδρε, πολλές φορές ως
Πρόεδρος της ΚΕ∆ΚΕ ήρθα και στη Βουλή σε πολύ ενδιαφέ-
ρουσες, πραγµατικά, συζητήσεις στο Κοινοβούλιο µε τους Βου-
λευτές, τους Υπουργούς που έπαιρναν διάφορες νοµοθετικές
πρωτοβουλίες.

Θέλω να καταθέσω ότι ήµασταν εγκλωβισµένοι επί πάρα
πολλά χρόνια στο να συζητάµε τι θα γίνει µε τις δύο χιλιάδες που

κουβαλάµε, τις τρεις χιλιάδες από εκεί και τις πέντε χιλιάδες από
παραπέρα. Την ίδια ώρα, βέβαια, η ανεργία παίρνει έναν ενδη-
µικό χαρακτήρα και νοµίζω πως είναι η ώρα να κοιτάξουµε όλους
τους ανέργους στα µάτια και όχι µόνο –ξαναλέω- µερικούς, αυ-
τούς που είχαν τη διαµεσολάβηση, που πήραν µια συµβασούλα,
ένα «STAGE» ή οτιδήποτε άλλο.

Αυτό είναι, βέβαια, το ζήτηµα και όχι αν θα µοριοδοτήσουµε
περισσότερο ή λιγότερο την προϋπηρεσία στον οικείο φορέα και
όλα αυτά τα ωραία, τα οποία ξαναλέω ότι, αν κανείς ακούσει από
το Βήµα της Βουλής από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, νοµίζει
πως αυτό είναι το ζήτηµα. Και έχουµε µεγάλη ανάγκη –όπως θα
πω στη συνέχεια, κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι- από µια τέ-
τοια εξέλιξη.

Έρχοµαι στο τρίτο σχόλιο, µιας και αναφέρθηκα στον οικείο
φορέα. Το πρόβληµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, του δηµο-
σίου είναι η προϋπηρεσία στον οικείο φορέα; Ζούµε στην ίδια
χώρα; Όσοι συνάδελφοι έρθουν και ξεστοµίζουν τέτοιες τοπο-
θετήσεις από το Βήµα ζουν στην Ελλάδα ή έρχονται από άλλη
χώρα;

Ειπώθηκε και σωστά -και θέλω να διορθώσω ένα συνάδελφο,
κύριε Πρόεδρε, σε κάτι που είπε νωρίτερα- ότι η Ελλάδα σε ό,τι
αφορά τις δαπάνες της έχει το ίδιο µέσο όρο δαπανών περίπου,
ως ποσοστό του ΑΕΠ, µε το µέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Έχει την ίδια όµως ποιότητα υπηρεσιών; Αυτό είναι το ζήτηµα.
Αυτό είναι ένα ζήτηµα το οποίο σήµερα θα πρέπει να συζητή-
σουµε. Κάτι ακόµα υπάρχει ή δεν υπάρχει ζήτηµα µε την τερά-
στια ανισότητα αµοιβών ανάµεσα στο δηµόσιο υπάλληλο και τον
ιδιωτικό υπάλληλο;

Θα βάλουµε αυτά τα τεράστια, κορυφαία ζητήµατα στο Κοι-
νοβούλιο για να τα συζητήσουµε ή θα συζητάµε για την προϋ-
πηρεσία στον οικείο φορέα;

Και έρχοµαι στο τελευταίο ζήτηµα, που είναι και το πιο θεµε-
λιώδες, αγαπητοί συνάδελφοι, και το οποίο αφορά το πολιτικό
µας σύστηµα. Η σκληρή πραγµατικότητα λέει ότι ένα ολόκληρο
πολιτικό σύστηµα επί δεκαετίες τώρα ζει, τρέφεται και αναπα-
ράγεται γύρω από εφτακόσιες χιλιάδες ανθρώπους που υπηρε-
τούν στο δηµόσιο και τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, και
ασχολείται µε το πώς θα τους προσλάβουµε, πώς θα τους µετα-
θέσουµε, πώς θα τους µετατάξουµε, πώς θα τους προαγάγουµε
κι όλα τα υπόλοιπα. Είναι ή δεν είναι η ώρα να κόψουµε αυτόν τον
οµφάλιο λώρο και να αναβαθµίσουµε το πολιτικό σύστηµα της
χώρας και το πολιτικό της προσωπικό; Αυτό είναι το κεντρικό πο-
λιτικό ζήτηµα.

Πιστεύω, κύριε Πρόεδρε, ότι σ’ αυτήν τη συγκυρία έχουµε
υποχρέωση να βγούµε οµόφωνα σ’ αυτό το νοµοσχέδιο, τουλά-
χιστον στη ψηφοφορία επί της αρχής, για έναν και µόνο λόγο: σ’
όλον τον ορυµαγδό που προκάλεσε εδώ και δεκαπέντε µήνες η
κατάρρευση της Lehman Brothers, που είχε ως αποτέλεσµα την
παγκόσµια οικονοµική κρίση, η µόνη αχτίδα αισιοδοξίας που µπο-
ρεί κάποιος να διακρίνει βρίσκεται στο ότι δηµιουργήθηκαν προ-
ϋποθέσεις…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

…. για την ολική επαναφορά της πολιτικής. Από τον Οµπάµα
ζήτησαν λύση οι Αµερικανοί πολίτες κι όχι από τον Μπιλ Γκέιτς.
Πρόκειται για µια ρήξη µιας συνέχειας τριάντα ετών.

Σε αυτήν τη συγκυρία είναι ή δεν είναι ζήτηµα για τη χώρα µας
να προκαλέσουµε εκείνες τις πολιτικές διαδικασίες που θα µας
οδηγήσουν σε µια ριζική αναβάθµιση του πολιτικού συστήµατος;
Αυτό είναι το πολιτικό περιεχόµενο της νοµοθετικής πρωτοβου-
λίας της Κυβέρνησης, κύριε Πρόεδρε, γι’ αυτό όχι µόνο θα την
ψηφίσω, αλλά και καλώ, πραγµατικά, όλους τους συναδέλφους
να αρθούµε στο ύψος των περιστάσεων και, τουλάχιστον, στην
ψηφοφορία επί της αρχής να είµαστε οµόφωνοι, για να στεί-
λουµε ένα µήνυµα στην κοινωνία που έχει µία ορισµένη άποψη,
καθόλου κολακευτική για το σύνολο των θεσµών στη χώρα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.
Κουκουλόπουλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
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στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίαση, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγά-
ρου της Βουλής, είκοσι δύο φοιτητές µε δύο συνοδούς του
Τµήµατος Οικονοµίας και Οικολογίας του Χαροκόπειου Πανεπι-
στηµίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Συνεχίζουµε τον κατάλογο των οµιλητών. Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ηµαθίας κ. Άγγελος Τόλκας.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΟΛΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή µας συζήτηση γίνε-

ται µέσα σ’ ένα κλίµα αµφισβήτησης βασικών αξιών που θα
έπρεπε, αλλά δεν είναι δεδοµένες για τη χώρα µας. Και χαίροµαι
αυτήν τη στιγµή γιατί είναι επάνω και τα νέα παιδιά, οι νέοι φοι-
τητές.

Η αξιοκρατία, η αντικειµενικότητα, οι ίσες ευκαιρίες είναι ζη-
τούµενο το οποίο πολλές φορές φαντάζει πολυτέλεια. Το σηµε-
ρινό νοµοσχέδιο αφορά κυρίως τη νέα γενιά της πατρίδας µας,
τη νέα γενιά που βλέπει ένα κράτος να µην την υπολογίζει, να
µην υπολογίζει τις ανησυχίες, τα άγχη αλλά και τις προσδοκίες
της, µια γενιά που δεν βλέπει διεξόδους και εναποθέτει τις ελπί-
δες της στο διορισµό στο δηµόσιο. Οι νέοι, δυστυχώς, επιλέγουν
τι θα σπουδάσουν ανάλογα µε το τι θα τους προσφέρει την πο-
λυπόθητη θέση στο δηµόσιο. Φτιάχνουν τη ζωή τους µέσα από
προσπάθεια, από σπουδές, από φροντιστήρια, από οικογενειακό
προγραµµατισµό, θεωρώντας ότι το δηµόσιο είναι η µεγαλύτερη
ευκαιρία και εξασφάλιση και ίσως, ελλείψει ευκαιριών, πραγµα-
τικά να είναι. Εν ολίγοις, το όνειρο των νέων Ελλήνων και Ελλη-
νίδων, µιας ισχυρής πλειοψηφίας, είναι η αποκατάσταση στο
δηµόσιο.

Αυτό το άγχος, αυτή η αγωνία έγινε όµως τα προηγούµενα
χρόνια αντικείµενο εκµετάλλευσης. Είναι αδιανόητο αυτό που
καλλιεργήθηκε, που καλλιεργήθηκαν προσδοκίες διορισµού στο
δηµόσιο µέσα από τις συµβάσεις και τα Προγράµµατα «STAGE»
και µάλιστα µε τον τρόπο που γινόταν, δηλαδή, µέσω των βου-
λευτικών γραφείων, χωρίς καµµία διαφάνεια, καµµία διαδικασία,
καµµία προκήρυξη. Φθάσαµε ακόµα και την Παρασκευή πριν από
τις εκλογές να τοποθετούνται παιδιά µε συµβάσεις «STAGE» σε
δικαστήρια και σε δήµους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έγιναν δύο µεγάλες καταστρο-
φικές επιλογές τα προηγούµενα χρόνια, που µας πήγαν πραγ-
µατικά πολλά χρόνια πίσω. Εκτός από το πρώτο, την επιδροµή
στα δηµόσια οικονοµικά και την κατασπατάληση του δηµόσιου
χρήµατoς, καλλιεργήθηκε στη συνείδηση του Έλληνα και ένα
παιχνίδι στα όρια της νοµιµότητας, µία αίσθηση ότι µε γνωστό, µε
Βουλευτή, µε συνεννοήσεις κάτω από το τραπέζι όλα µπορού-
σαν να γίνουν και γίνονταν. Και σήµερα µας λέτε να συνεχίσουµε
µε τον ίδιο τρόπο.

Ακούµε αυτές τις µέρες µία άλλη ερµηνεία της αρχής περί συ-
νέχειας του κράτους. Συνέχεια του κράτους, όµως, χρειάζεται
στη νοµιµότητα, στην αξιοκρατία και όχι συνέχεια στην αδιαφά-
νεια και στο πελατειακό κράτος. Όλα τα παραπάνω οι πολίτες τα
απέρριψαν. Οι νέοι τα απέρριψαν µε την επιλογή τους στις εκλο-
γές.

Και σήµερα µ’ αυτό το νοµοσχέδιο βάζουµε τέρµα. Το νοµο-
σχέδιο δεν θα λύσει όλα τα προβλήµατα, όµως θέτει ένα πλαίσιο
διαφάνειας και αντικειµενικότητας για όλους τους νέους και τις
νέες της χώρας µας µε υπαγωγή του συνόλου του δηµόσιου
τοµέα στο ΑΣΕΠ ακόµα και φορέων που µέχρι σήµερα κανείς δεν
τόλµησε να αγγίξει και µε κατάργηση της προσαύξησης της µο-
ριοδότησης και της απαράδεκτης συνέντευξης, ώστε να αποµα-
κρύνεται κάθε έννοια υποκειµενικότητας και επιλογών πάνω σε
αδιάφορα ή άσχετα πολλές φορές κριτήρια.

Το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο θέτει πραγµατικά κρυστάλλινα
αντικειµενικά κριτήρια: τίτλους σπουδών, εµπειρία, χρόνο ανερ-
γίας, πρόβλεψη για όσους δεν είχαν δυνατότητα εργασιακής
εµπειρίας –και αφορά αυτό κυρίως τη νέα γενιά- και ενίσχυση
της ειδικής γραπτής διαδικασίας.

Θα µπορούσαµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και θα επιθυ-
µούσαµε να συζητάµε σήµερα τρόπους και κριτήρια για µεγα-
λύτερη διαφάνεια. Αλλά αντί γι’ αυτό, ακούµε µία αντιπαράθεση

και κάποια επιχειρήµατα που αρχίζουν και τελειώνουν κατά κύριο
λόγο στις συµβάσεις των «STAGE». Σήµερα βάζουµε σε τάξη τις
προσλήψεις στο δηµόσιο. Το κάνουµε µία ακόµα φορά µετά το
νόµο Πεπονή. Αποδεικνύουµε ποιος είναι αυτός που ενδιαφέρε-
ται για τα προτάγµατα των πολιτών και της νέας γενιάς. Βάζουµε
κανόνες σ’ αυτόν το χώρο που είναι η επιδίωξη ή, αν θέλετε, η
λύση ανάγκης πολλών συµπολιτών µας.

Κύριε Υπουργέ, στηρίζουµε το νοµοσχέδιο και αποδεικνύουµε
σήµερα ότι έχουµε τη βούληση και τη δύναµη για ανατροπές για
τις αλλαγές που έχει ανάγκη η χώρα. Έχουµε την ευθύνη να
δούµε και πολλά ακόµα θέµατα στο µέλλον για τους διορισµούς,
καθώς και ανάγκες που ίσως προκύψουν από το νόµο και την
εφαρµογή του. Αλλά σήµερα θέτουµε τον ακρογωνιαίο λίθο για
την αξιοπιστία του κράτους και την ανάκτηση της εµπιστοσύνης
των πολιτών. Η σηµερινή νοµοθετική πρωτοβουλία ενισχύει ένα
βασικό πυλώνα της προσπάθειάς µας για έξοδο από την κρίση:
τις αλλαγές σε επίπεδο διοίκησης και κράτους, όπως ξεκίνησαν
ήδη και µε το νοµοσχέδιο για την ανάρτηση υπογραφών στο δια-
δίκτυο και όπως συνεχίζονται µε όλα αυτά που γνωρίζουµε.

Το επόµενο βήµα πρέπει να είναι και η αντιµετώπιση της ανερ-
γίας και η δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας, η κατάκτηση µιας
παραγωγικής οικονοµίας που µπορεί να δίνει δυνατότητες και
διεξόδους, να δηµιουργεί προοπτικές για τους νέους. Η Κυβέρ-
νησή µας έχει τις απαντήσεις και ερχόµαστε από τη νέα χρονιά
και µε τα σχετικά νοµοσχέδια.

Κλείνοντας επιτρέψτε µου να καταθέσω µία πρόταση που σχε-
τίζεται και µε το µεγάλο µέρος της σηµερινής µας συζήτησης,
αλλά τέµνει και όλα τα άλλα Υπουργεία. Οι περισσότεροι συνά-
δελφοι αναφέρθηκαν στις τοποθετήσεις τους στη νέα γενιά.
Πράγµατι οφείλουµε να σκύψουµε στις ανάγκες της και τα προ-
βλήµατά της. Το σηµερινό νοµοσχέδιο αυτό κάνει. Μπορούµε,
όµως, και πρέπει να διευρύνουµε αυτήν την προσπάθειά µας και
να αναζητήσουµε τις κάθετες και οριζόντιες πολιτικές παρεµβά-
σεις που θα αφορούν τη νέα γενιά της χώρας. Χρειάζεται σή-
µερα περισσότερο από ποτέ ένα εθνικό, ένα κοινωνικό σύµφωνο
για τη νέα γενιά που θα αντιµετωπίζει συνολικά µία σειρά ζητη-
µάτων από τα θέµατα παιδείας και ελεύθερου χρόνου µέχρι τα
ζητήµατα εισόδου στην εργασία, δικαιωµάτων και αµοιβών. Ένα
σύµφωνο που θα περιλαµβάνει αυτοτελείς δράσεις αλλά και εξει-
δίκευση των πολιτικών µας για τις νέες και τους νέους της πα-
τρίδας µας.

Το σηµερινό νοµοσχέδιο, το οποίο υπερψηφίζουµε είναι αφε-
τηρία ενός δρόµου αξιοκρατίας και δικαιοσύνης. Στην εκπλή-
ρωση τέτοιων διεκδικήσεων δοκιµάζεται η αξιοπιστία όλων.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Τόλκα.

Το λόγο έχει η κυρία Όλγα Ρεντάρη-Τέντε, Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Έβρου.

ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ-ΤΕΝΤΕ: Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, οµολογώ ότι δεν αισθάνοµαι και τόσο ωραία σή-
µερα που είµαστε αναγκασµένοι να συζητάµε για το αυτονόητο,
δηλαδή, για ένα νοµοσχέδιο που να ρυθµίζει πώς θα πρέπει να
προσλαµβάνονται οι δηµόσιοι υπάλληλοι, µε αρχές, µε αξίες και
ανάλογα µε τα προσόντα τους.

Θεωρούσα ότι πριν από χρόνια που ψηφιζόταν το ίδιο το ΑΣΕΠ
ως ανεξάρτητη αρχή θα έµπαινε ένα τέλος στη µεγάλη πληγή
της ρουσφετολογίας και των ευνοϊκών ρυθµίσεων που είχε το ελ-
ληνικό κράτος από την ίδρυσή του. Πίστευα ότι θα έµενε στην
ιστορία η γνωστή φράση της ∆εξιάς «Εµείς τα παιδιά µας, όταν
γεννιούνται, τα τυλίγουµε µε την Εφηµερίδα της Κυβέρνησης και
όχι µε πάνα». Από αυτή τη φράση, από αυτή τη νοοτροπία ξεκί-
νησαν οι κουµπαριές, η δύναµη του κοµµατάρχη, οι πολιτικές φι-
λίες και τόσες άλλες πλειοδοσίες πάνω στο νεογέννητο, µε µόνο
σκοπό να διευρυνθεί η εκλογική βάση της ∆εξιάς.

Έφθασαν µόνο λίγα χρόνια της διακυβέρνησης της Νέας ∆η-
µοκρατίας για να υποβαθµιστεί το ΑΣΕΠ, αντί να βελτιωθούν οι
τυχόν ατέλειές του, να γεµίσει το δηµόσιο µε στρατιές ηµιαπα-
σχολουµένων, να εµπορευθεί µε ανήθικο τρόπο την ελπίδα των
νέων ανθρώπων για εργασία.
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(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Η αναµόρφωση του συστήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο
τοµέα και ειδικά η αναβάθµιση της διαδικασίας του ΑΣΕΠ, ώστε
να ισχύει καθολικά, εκτός από προεκλογική µας δέσµευση είναι
και ένα κοινωνικό αίτηµα. Η διαφάνεια, η αξιοκρατία και οι ίσες
ευκαιρίες αποτελούν αυτονόητο δικαίωµα για τους πολίτες µιας
ευνοµούµενης κοινωνίας.

Με το σχέδιο νόµου που συζητάµε σήµερα, η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ κάνει το αποφασιστικό βήµα προς αυτήν την κατεύ-
θυνση, προκειµένου να πάψει το δηµόσιο να αποτελεί τη δεξα-
µενή τακτοποίησης των «ηµετέρων» ή ακόµη χειρότερα, το
πλαίσιο πολιτικής οµηρίας χιλιάδων συµβασιούχων.

Σαφώς, το νοµοσχέδιο κατοχυρώνει βασικές αξίες που έχουν
ανατραπεί. Αφορά, όµως, µόνο τη διαδικασία των προσλήψεων.
Και εδώ θα ήθελα να θέσω στους συναδέλφους δύο ερωτήµατα
που προκύπτουν: Ποιος και πώς θα προσδιορίζονται οι ανάγκες
των υπηρεσιών για προσλήψεις; Είναι κάτι το οποίο πρέπει να
συζητήσουµε. Οι διατάξεις που ισχύουν σε όλο το δηµόσιο και
τους οργανισµούς δεν έχουν καµµιά σχέση µε πραγµατικές ανά-
γκες. Θα φέρω ένα απλό παράδειγµα. Χρειαζόµαστε νοσηλευ-
τές στα νοσοκοµεία και βλέπουµε να προκηρύσσονται
οκτακόσιες θέσεις για διοικητικούς και να µένουν άδεια τα νο-
σοκοµεία από το προσωπικό που το χρειάζονται.

Το δεύτερο ερώτηµα είναι. Πώς θα περιγράφονται οι ανα-
γκαίες θέσεις εργασίας έτσι ώστε να προσδιορίζονται ευκολό-
τερα και τα απαιτούµενα προσόντα;

Εµείς, επειδή, ως ΠΑΣΟΚ, θέλουµε να είµαστε φορέας ανα-
τροπών και όχι φορέας διαχείρισης της εξουσίας, πιστεύουµε
πως αυτό το νοµοσχέδιο είναι απλώς ένα δείγµα γραφής για την
Κυβέρνησή µας. Ο πραγµατικός µας στόχος είναι η παραγωγι-
κότητα, η πρόοδος και η αναβάθµιση του δηµόσιου τοµέα και
αυτό πιστεύουµε ότι θα επιτευχθεί µέσα από την πρόσληψη των
αρίστων και όχι των αρεστών.

Είπαµε προεκλογικά ότι χρειάζεται αλλαγή νοοτροπίας, αλ-
λαγή του τρόπου άσκησης πολιτικής και σήµερα, τώρα, προ-
σπαθούµε και το κάνουµε πράξη. Σήµερα η ισότητα αντικαθιστά
την ανισότητα και τα προσόντα αντικαθιστούν τα κοµµατικά εχέγ-
γυα. Εµείς θέλουµε τα παιδιά µας να πιστέψουν στις δυνάµεις
τους και να έχουν τις ευκαιρίες που τους αξίζουν. ∆ε θέλουµε τα
καλύτερα µυαλά της πατρίδας µας να ξενιτεύονται σε άλλες
χώρες, γιατί εδώ βασιλεύει η λογική του «κονέ». ∆εν θέλουµε τα
παιδιά µας να διαπραγµατεύονται την αξιοπρέπειά τους µέσα
στους θαλάµους των πολιτικών γραφείων.

Αφήνουµε σήµερα οριστικά πίσω µας το πελατειακό σύστηµα
της οµηρίας, δηµιουργούµε και προχωρούµε στην παραγωγικό-
τητα. Το ζητούµενο είναι να φύγουµε από το τέλµα το οικονο-
µικό, το πολιτικό και το ηθικό, στο οποίο έχουµε περιέλθει.

Αυτό το νοµοσχέδιο δείχνει το δρόµο προς αυτήν την κατεύ-
θυνση: Εξασφαλίζει την αξιοκρατία µέσα από αδιάβλητους δια-
γωνισµούς, µε στόχο τη στράτευση των ικανοτέρων που θα
αναλάβουν να βάλουν µπροστά τη µηχανή της ανάπτυξης για την
Ελλάδα, που θα εργάζονται και θα παράγουν σε ένα πλαίσιο κοι-
νωνικής δικαιοσύνης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε.
Τώρα το λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Παπαγεωργίου για επτά

λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

τα προηγούµενα χρόνια µια µεγάλη κατάκτηση του ελληνικού
λαού, το ΑΣΕΠ, ακυρώθηκε, καθηλώθηκε, παραµορφώθηκε και
επανήλθε στην ηµερήσια διάταξη το ιστορικό αµάρτηµα του πο-
λιτικού συστήµατος ή τα πολιτικά αµαρτήµατα, δηλαδή, ο κοµ-
µατισµός, η ηµετεροκρατία και το ρουσφέτι.

Ήταν κάτι που µας πλήγωσε όλους, γιατί, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, όλοι πιστέψαµε, µετά από εκείνη την κατάκτηση που
είχαµε χαιρετίσει, ότι η κοινωνία, η οικονοµία, το πολιτικό σύ-
στηµα, ο δηµόσιος βίος πήγαν ένα βήµα µπροστά και πάνω σε
αυτό το πρώτο βήµα µπορούσαµε να κτίσουµε τα επόµενα βή-
µατα. ∆υστυχώς, δεν έγινε αυτό και ζήσαµε αυτήν τη δραµατική

κατάσταση που σας περιέγραψα νωρίτερα.
Τώρα το µεγάλο πρόβληµα δεν είναι αυτή καθεαυτή η βελ-

τίωση του ΑΣΕΠ. Είναι, κατά τη γνώµη µου, το γεγονός ότι στη
συνείδηση των Ελλήνων πολιτών ακυρώθηκε πια εκείνη η µεγάλη
κατάκτηση και θα πρέπει βήµα-βήµα να ξαναπείσουµε ιδιαίτερα
τους νέους ότι δεν θα ξαναακυρωθεί αυτό το νέο βήµα που κά-
νουµε και ότι το ΑΣΕΠ θα ξαναδικαιωθεί ιστορικά και ότι θα είναι
µια κατάκτηση διαχρονικής ισχύος για την κοινωνία και τους πο-
λίτες.

Ζούµε όλοι οι κυβερνητικοί Βουλευτές το δράµα της δυσπι-
στίας των πολιτών απέναντι σε όποια µεταβολή θετική, σε όποια
µεταβολή βελτιώνει το σύστηµα προσλήψεων στο δηµόσιο.

Τι λένε δηλαδή οι πολίτες; «Ωραία, κάνατε το ΑΣΕΠ, κάνατε
ένα σύστηµα, αλλά ήρθαν οι άλλοι και το ακύρωσαν. Τώρα θα
ξανακάνετε πάλι, αλλά θα το ακυρώσουν ξανά.»

∆εν πιστεύουν, κυρίες και κύριοι, οι Έλληνες πολίτες ότι σε
αυτόν τον τόπο µπορεί να στεριώσει µια µεγάλη µεταβολή, ότι
µπορεί ένας θεσµός να έχει διαχρονική αξία και ισχύ! Αυτό είναι,
κατά τη γνώµη µου, το µεγαλύτερο έγκληµα που παρήχθη τα τε-
λευταία χρόνια στην πολιτική ζωή του τόπου.

Τώρα οι πολίτες, εµβρόντητοι, κάνουν τον απολογισµό τους.
Τώρα οι πολίτες προσµένουν και πολύ σωστά η πρωτοβουλία
που έφερε ο κύριος Υπουργός και η Κυβέρνηση είναι από τις
πρώτες και είναι η θετική. Τώρα κάνουµε µια νέα αρχή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στον αντίποδα οι πολίτες και
όλοι µας βιώνουµε την εξής κατάσταση: Όλοι συµφωνούµε και
αποτελεί κοινό τόπο ότι το κράτος πάρα πολλές φορές είναι
εχθρικό απέναντι στην κοινωνία. Το κράτος δεν βοηθάει την υπό-
θεση της ανάπτυξης. Χρειάζονται µεγάλες τοµές και αλλαγές
στο κράτος. Μάλιστα, υπάρχουν πολλοί που λένε ότι, αν κάνετε
αλλαγές στο κράτος, αν φτιάξετε ένα σύγχρονο κράτος, θα
έχετε βάλει µια µεγάλη υποθήκη, θα έχετε παραγάγει ένα σπου-
δαίο έργο, το σπουδαιότερο από τα σπουδαία έργα τα τελευταία
χρόνια.

Είναι απαίτηση των Ελλήνων πολιτών να εκσυγχρονίσουµε, να
βελτιώσουµε το κράτος και µια πτυχή του είναι το σύστηµα πρό-
σληψης και στελέχωσης στο δηµόσιο.

Όµως, κύριε Υπουργέ, επειδή αυτό το νοµοσχέδιο αποτελεί
πρόκληση, για να καταθέσει κάθε Βουλευτής µερικές σκέψεις
του, θέλω να πω ότι πρόκληση είναι και τα επόµενα βήµατα. Θα
έρθει και ο προϋπολογισµός τις επόµενες ηµέρες και θα δούµε,
όπως και στους προηγούµενους προϋπολογισµούς ότι το 50%
των δαπανών αφορά ανελαστικές, πρωτογενείς δαπάνες και τις
αµοιβές των δηµοσίων υπαλλήλων. Το άλλο 25% αφορά τις
ασφαλιστικές εισφορές προς τους δηµοσίους υπαλλήλους ή
µάλλον –για να κυριολεκτώ- προς τα ασφαλιστικά ταµεία και
αφορούν τους δηµοσίους υπαλλήλους.

Άρα, όλη η κοινωνία, η οικονοµία και ο προϋπολογισµός κι-
νούνται στη λογική του πώς θα εξυπηρετήσουν την απασχόληση,
το δηµόσιο τοµέα. Ακούµε από Υπουργούς να λένε πως δεν ξέ-
ρουν πόσους υπαλλήλους έχουν. Υπάρχουν Υπουργεία που
έχουν είκοσι επτά κτήρια και δεν ξέρει κανένας Υπουργός -και
ούτε θα µάθει και ο πιο µακρόβιος Υπουργός σε αυτό το Υπουρ-
γείο- αν πάνε στην υπηρεσία, αν δουλεύουν, πόσοι είναι. Το
έχουµε ακούσει και από τον κ. Παπακωνσταντίνου. ∆εν ξέρει ο
δηµόσιος τοµέας πόσους δηµοσίους υπαλλήλους έχει.

∆εν είναι τραγικό αυτό σε µια χώρα σύγχρονη; ∆εν είναι τρα-
γικό αυτό σε µια χώρα, η οποία δίνει τη µάχη της σε ένα σκληρά
ανταγωνιστικό πεδίο να επιβιώσει η οικονοµία, η κοινωνία και οι
πολίτες της;

Άρα, τα επόµενα βήµατα θα είναι τα πιο σοβαρά, θα είναι αυτά,
τα οποία συζητούνε στις επιχειρήσεις, συζητούνε στον ιδιωτικό
τοµέα όλα αυτά τα χρόνια. Οργανόγραµµα, διαχείριση ανθρώπι-
νου δυναµικού, συστήµατα αµοιβής, συστήµατα bonus - malus,
συστήµατα, δηλαδή, που αµείβουνε, συστήµατα που συνδέουν
την εξουσία µε την ευθύνη. ∆ιότι, κύριε Υπουργέ, ζήσαµε και
αυτό το τραγικό τα προηγούµενα χρόνια, να λέµε σε ένα δηµό-
σιο λειτουργό γίνε διευθυντής, αλλά δεν θα έχεις εξουσία καµ-
µία. Πού ακούστηκε; Από την οικονοµική θεωρία και από τη
θεωρία του management, η ευθύνη πάει µε την εξουσία. Όταν
δίνεις σε έναν ευθύνη, πρέπει να του δίνεις και εξουσία και όταν
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του δίνεις εξουσία πρέπει να του δίνεις και κίνητρα και όταν του
δώσεις κίνητρα πρέπει να του κάνεις σκληρό έλεγχο. Αυτά πρέ-
πει να συζητήσουµε σε αυτόν τον τόπο. Αυτά πρέπει να συζητή-
σουµε µε αφορµή τον προϋπολογισµό. Είναι τα επόµενα µεγάλα
στοιχήµατα για εσάς και την Κυβέρνησή µας, δηλαδή, το πώς θα
κάνουµε ένα δηµόσιο τοµέα παραγωγικό, σύγχρονο, αποτελε-
σµατικό, που θα λειτουργεί επ’ ωφελεία της κοινωνίας και της οι-
κονοµίας.

Ένα τελευταίο, κύριε Υπουργέ. Ξέρω ότι τα ξέρετε, ξέρω ότι
θα κάνετε τα επόµενα βήµατα. Επειδή όλοι ζήσαµε τα προηγού-
µενα χρόνια τη δυσλειτουργία του ΑΣΕΠ, θεωρώ -και κάνατε
µνεία και κάνατε αναφορές- ότι δεν φτάνει µόνο να φτιάξουµε
ένα σύστηµα, δεν φτάνει µόνο να είναι καλό το σύστηµα από τη
βάση του, πρέπει να είναι και αποτελεσµατικό.

∆υστυχώς το ΑΣΕΠ λόγω έλλειψης προσωπικού, λόγω γρα-
φειοκρατίας, λόγω άλλων δυνατοτήτων που δεν του δώσαµε, δεν
µπορούσε να απαντήσει γρήγορα στα αιτήµατα των φορέων.

Θυµάµαι παλαιότερα, επειδή διετέλεσα την προηγούµενη πε-
ρίοδο δηµόσιος λειτουργός, ότι κάναµε αίτηση για ανάγκες, οι
οποίες ήταν επείγουσες και περιµέναµε δυο χρόνια να µας στεί-
λει το προσωπικό. Και ναι, µεν, το προσωπικό που ερχότανε -και
πάντα σαν ιστορική κατάθεση το λέω- ήταν τα καλύτερα στελέχη,
αλλά δυστυχώς οι καθυστερήσεις ήταν σε βάρος των οικονοµι-
κών αποτελεσµάτων, σε βάρος της λειτουργίας του ιδρύµατος.

Θα ήθελα εδώ να σας παρακαλέσω, εσείς προσωπικά και η Κυ-
βέρνηση να δείτε το ζήτηµα της λειτουργίας του ΑΣΕΠ γιατί θα
ακυρωθεί, θα αυτοακυρωθεί αυτό το σύστηµα, αυτή η πρωτο-
βουλία, αυτή η µεγάλη κατάκτηση, αν δεν έχει αποτελεσµατική
λειτουργία επ’ ωφελεία όσων έχουµε στοχεύσει.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, εννέα µα-
θητές µε ένα συνοδό-δάσκαλο του Ιδιωτικού ∆ηµοτικού Σχολείου
των Εκπαιδευτηρίων Μαίρης Λαιµού.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα η κ. Αφροδίτη Παπαθανάση, Βουλευτής
ΠΑΣΟΚ του Νοµού Φωκίδας, για επτά λεπτά.

ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναγνωρίζουµε όλοι στην Αί-

θουσα αυτή ότι είµαστε απέναντι σε µια κρίση και όλοι έχουµε
συµφωνήσει ότι η κρίση αυτή είναι οικονοµική, κοινωνική και είναι
και κρίση αξιών.

Απέναντι σε αυτήν την κρίση το πολιτικό σύστηµα και άρα και
τα κόµµατα, οφείλουν να πάρουν δηµόσια θέση, να ονοµατίσουν
τα κακώς κείµενα, να αποστασιοποιηθούν από λανθάνουσες πρα-
κτικές δεκαετιών -πρακτικές όχι µόνο έργου αλλά και πρακτικές
λόγων- και να προτείνουν λύσεις. Η κοινωνία απαιτεί αλλαγές,
απαιτεί κατάργηση των στρεβλώσεων, απαιτεί την ανατροπή του
όλου συστήµατος, του συστήµατος της ατολµίας των πολιτικών
απέναντι στις πελατειακές σχέσεις.

Η κοινωνία απαιτεί την άµεση ανατροπή όλων αυτών των στρε-
βλώσεων, που το πελατειακό κράτος της κυβέρνησης της Νέας
∆ηµοκρατίας, τα τελευταία πέντε χρόνια µε πλήρη συνείδηση,
έχτισε σε βάρος της αξιοκρατίας, της δικαιοσύνης και της δια-
φάνειας.

Η λύση που το ΠΑΣΟΚ προτείνει στην κοινωνία και στη νέα
γενιά είναι όχι στην οµηρία, όχι σε νέες οµηρίες νέων ανθρώπων,
όχι στη λανθάνουσα ελπίδα στο όνοµα της εκλογικής συναλλα-
γής και ψηφοθηρικής διαπραγµάτευσης. Τη λύση αυτήν την προ-
τείναµε και προεκλογικά µε δηµόσιο και ξεκάθαρο λόγο και τα
αποτελέσµατα των εκλογών αποτελούν την κύρια δέσµευσή µας
απέναντι στην ελπίδα της νέας γενιάς.

Καλούµε, λοιπόν, την Αξιωµατική Αντιπολίτευση και τα άλλα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης, να µας απαντήσουν, να πουν στον
ελληνικό λαό αν οφείλουµε, αν πρέπει και πώς θα ξεπεράσουµε
αυτόν το σκόπελο, το σκόπελο των πελατειακών σχέσεων και του
εµπορίου ελπίδας.

Εµείς σήµερα κάνουµε αυτό το βήµα, από τις πρώτες εκατό
ηµέρες της κοινοβουλευτικής µας θητείας, για το αίσθηµα δι-
καίου, για τους ξεκάθαρους κανόνες που θα αφορούν το σύ-
στηµα προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα.

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας προσπάθησε να κάνει τα-
µείο µε προσλήψεις «STAGE» ακόµα και το τελευταίο δεκαήµερο
πριν τις εκλογές. Το ταµείο ήταν µείον βέβαια, αλλά αυτό αφορά
κύρια και µόνο τη Νέα ∆ηµοκρατία.

Το πραγµατικό, όµως, κακό σενάριο, αυτό που σήµερα βιώ-
νουµε, η λανθάνουσα και άδικη πραγµατικότητα, αφορά την αγω-
νία για το αύριο, για το επαγγελµατικό µέλλον, για το
βιοποριστικό µέλλον, πρώτον, των νέων ανθρώπων, των γυναι-
κών, των µητέρων που για δυο, τρία και τέσσερα χρόνια δούλε-
ψαν χωρίς στοιχειώδη επαγγελµατικά και ασφαλιστικά
δικαιώµατα και δεύτερον, όλων των νέων ανθρώπων, που τόσα
χρόνια, είτε δεν κατάφεραν είτε δεν έτυχε είτε δεν µπόρεσαν να
έχουν πρόσβαση στο δηµόσιο τοµέα.

Και χθες και σήµερα και οι δυο αυτές οµάδες απαιτούσαν και
απαιτούν αξιοκρατία, διαφάνεια, ίσα δικαιώµατα και ίσες ευκαι-
ρίες. ∆εν πρέπει στην Αίθουσα αυτή να χαρακτηρίζουµε τους αν-
θρώπους «δικούς» µας και «δικούς» σας.

Οφείλουµε εµείς πρώτα από όλα, να ξεφύγουµε από τις λογι-
κές αυτές. Όπως οφείλουµε να ξεφύγουµε κι από την παγίδα,
την παθογένεια ότι η µόνη λύση για έναν νέο άνθρωπο είναι ο
δηµόσιος τοµέας. Αυτό απαιτεί αλλαγή κουλτούρας, απαιτεί την
αλλαγή τρόπου σκέψης στην οικογένεια, απαιτεί ένα διαφορε-
τικό σχολείο, ένα διαφορετικό εκπαιδευτικό σύστηµα. Απαιτεί συ-
γκεκριµένες παρεµβάσεις στην αγορά εργασίας, όπως το µέτρο
που θα φέρουµε για την τετραετή απασχόληση των νέων µε επι-
δοτούµενες ασφαλιστικές εισφορές. Απαιτεί ανάπτυξη, νέο µο-
ντέλο ανάπτυξης, που επιτρέπει την επιχειρηµατικότητα και
δηµιουργεί νέες µόνιµες θέσεις εργασίας στον ιδιωτικό τοµέα.
Κι αυτό είναι το κλειδί για τη σωτηρία της ελληνικής οικογένειας
και κοινωνίας, οι νέες µόνιµες θέσεις εργασίας στον ιδιωτικό
τοµέα.

Γιατί θα πρέπει, λοιπόν, να χρωστά ο νέος άνθρωπος στον πο-
λιτικό που δεν σέβεται την αξιοπρέπειά του, στον πολιτικό που
για άγρα πελατών και ψήφων, καλλιεργεί ψευδαισθήσεις σε οι-
κογένειες και στον πολιτικό που δίνει το σήµα στην κοινωνία ότι
εµείς είµαστε εδώ όχι για το καλό του κοινωνικού συνόλου, αλλά
για το καλό του πελατειακού συστήµατος; Πρέπει να το ξεπερά-
σουµε αυτό. Και γι’ αυτό κάνουµε τα βήµατα για την αναµόρ-
φωση του συστήµατος των προσλήψεων στο δηµόσιο µε πλήρη
συνείδηση της ευθύνης. Η διαφάνεια και η αξιοκρατία είναι τα
σηµεία και οι λέξεις κλειδιά του νέου συστήµατος.

Όσον αφορά το νοµοσχέδιο, όλος ο δηµόσιος τοµέας και οι
φορείς του δηµοσίου τοµέα υπάγονται πλέον στον ΑΣΕΠ. Ρυθ-
µίζονται όλες αυτές οι παράµετροι ώστε ο ΑΣΕΠ να µπορεί να
ανταποκριθεί επιτυχώς στη διαδικασία αυτή. Ρυθµίζονται τα θέ-
µατα που αφορούν την υποχρεωτική πλέον παραµονή νοσηλευ-
τικού προσωπικού στην ίδια θέση για πέντε χρόνια, ώστε να
ξεφύγουµε από το απαράδεκτο φαινόµενο ελλείψεων νοσηλευ-
τικού προσωπικού στα δηµόσια νοσοκοµεία.

Καταργείται η προσαύξηση της µοριοδότησης λόγω εµπει-
ρίας. ∆ιαφορετικά, όπως γνωρίζουµε όλοι, σύµφωνα µε τη µε-
λέτη του υπάρχοντος συστήµατος, για τα επόµενα δέκα,
δεκαπέντε χρόνια ο δηµόσιος τοµέας θα κλείδωνε αποκλειστικά
προς όφελος µόνο αυτών που είχαν τη δυνατότητα ή την ευκαι-
ρία να εργαστούν µε κάποιο τρόπο στο δηµόσιο τοµέα. Η κα-
τάργηση αυτή δίνει το δικαίωµα της ίσης ευκαιρίας στο σύστηµα,
ίσης ευκαιρίας σε όλους, ευκαιρία σε αυτούς που για οποιοδή-
ποτε λόγο δεν είχαν τη δυνατότητα της πρόσβασης έως τώρα
στο δηµόσιο τοµέα.

Καταργείται η διαδικασία της συνέντευξης, διαδικασία που
όπως υπηρετήθηκε, γελοιοποιήθηκε στα µάτια του κόσµου. Ου-
δείς µπορεί να αιτιολογήσει την οποιαδήποτε υποτυπώδη αξιο-
πιστία της διαδικασίας αυτής, γιατί κανείς από τη Νέα
∆ηµοκρατία δεν µπήκε στον κόπο να περιφρουρήσει τη διαδικα-
σία αυτή.

Αντί της συνέντευξης, στοχευµένη και δίκαιη µοριοδότηση
προσόντων µεταπτυχιακών και διδακτορικών τίτλων.
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Εξίσου βήµα σηµαντικό και δίκαιο αποτελεί η διαδικασία του
50%, καθώς για το 50% των θέσεων που προκηρύσσονται, δεν
λαµβάνεται υπ’ όψιν η εµπειρία ως βαθµολογούµενο κριτήριο.

∆ίνουµε, λοιπόν, το δικαίωµα σε νέους ανθρώπους, χωρίς
επαγγελµατική εµπειρία, να έχουν ίσες ευκαιρίες πρόσβασης
στην αγορά εργασίας. Καταργούνται οι προσχηµατικές συµβά-
σεις έργου, συµβάσεις που αποκρύπτουν εξαρτηµένη εργασία
και καταργούνται τα «STAGE» στο δηµόσιο τοµέα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από το Μάρτιο του 2004 έως
τον Απρίλιο του 2007 η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας ενέ-
κρινε την πρόσληψη περίπου ενενήντα δύο χιλιάδων συµβασι-
ούχων µε συµβάσεις έργου, εξήντα δύο χιλιάδων συµβασιούχων
ορισµένου χρόνου και εκατό οκτώ χιλιάδων εποχικά απασχο-
λούµενων και από το Μάρτιο έως το Μάιο του 2007 η κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας εξήγγειλε εβδοµήντα έξι χιλιάδες θέσεις
απασχόλησης και όλες αυτές χωρίς ΑΣΕΠ.

Θεωρείτε ότι ως κοινωνία, ως δηµόσιος τοµέας, ως κοινωνική
και δηµοσιονοµική διαχείριση, ως πολίτες της χώρας αυτής, µπο-
ρούµε να συνεχίσουµε έτσι, χωρίς µέτρο, χωρίς αξιοκρατία,
χωρίς στόχο, χωρίς έλεγχο; Μπορούµε στο βωµό της µικροπο-
λιτικής να θυσιάζουµε κάθε νέα γενιά που έρχεται; Αν πιστεύετε
πως όχι, τότε µε τη σειρά σας ή θα πρέπει να προτείνετε ένα κα-
λύτερο σχέδιο νόµου απ’ αυτό που συζητούµε σήµερα ή σας κα-
λούµε να ψηφίσετε αυτό το σχέδιο νόµου που κατέθεσε το
ΠΑΣΟΚ τις πρώτες εκατό µέρες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε την κ. Παπαθανάση.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Κώστας Σκανδαλίδης, Βουλευτής Α’
Αθήνας του ΠΑΣΟΚ.

Ορίστε, κύριε Σκανδαλίδη, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝ∆ΑΛΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι αυτό το νοµοσχέδιο

που έρχεται σήµερα στην Ολοµέλεια έχει πίσω του µια πολύ διε-
ξοδική συζήτηση που έγινε στη διάρκεια πολλών συνεδριάσεων
της ∆ιαρκούς Επιτροπής. Η Κυβέρνηση προς τιµήν της και ο αρ-
µόδιος Υπουργός δέχθηκαν µια σειρά από τροποποιήσεις. Επί
πλέον αυτήν τη συζήτηση την έκαναν τόσο διεξοδικά, ώστε να
µην υπάρχει καµµία, µα καµµία αµφιβολία για τις προθέσεις, για
τους στόχους και για τη λειτουργία και τελικά την εµπέδωση
αυτού του νοµοσχεδίου. Κυρίως, όµως, για τους στόχους που
ήθελε να υπηρετήσει από άποψη αρχών και ιδεολογίας µιας και-
νούργιας κυβέρνησης.

Μου έκανε εντύπωση που η Νέα ∆ηµοκρατία, ξεκινώντας από
µία θέση συµφωνίας επί της αρχής, µε καταλογισµό προθέσεων
στην Κυβέρνηση και µε στάση επιφυλακτικότητας για το πώς θα
ψηφίσει, τελικά, χθες διατύπωσε µε κατηγορηµατικό τρόπο την
αντίθεσή της, επιστρατεύοντας την κριτική στο παρελθόν του
ΠΑΣΟΚ. Εάν αυτό είναι η νέα αντιπολίτευση που πρεσβεύει ο κ.
Σαµαράς, πιστεύω ότι δεν έχει κανένα λόγο να την διακηρύσσει.
∆ιότι υποτίθεται ότι η νέα αντιπολίτευση, απέναντι σε µια πραγ-
µατικά νέα κυβέρνηση που από το νοµοσχέδιο δείχνει ότι είναι
νέα ως Κυβέρνηση, θα έπρεπε να έχει µία αντιµετώπιση τελείως
διαφορετική. Αντίθετα, αµύνεται και επιστρατεύει, επαναλαµ-
βάνω, το παρελθόν. Γι’ αυτό τα σχόλιά µου θα είναι πολύ συγκε-
κριµένα.

Είχα την τιµητική µου χθες από τον εισηγητή της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, γιατί θεώρησε ότι εγώ έκανα αυτοκριτική στο κακό
ΠΑΣΟΚ για το µέρος των ευθυνών που του αναλογεί. Όµως στο
παρελθόν δεν υπάρχει σύγκριση. Θα σας εξηγήσω αµέσως γιατί.
Το κύριο αντικείµενο ης κριτικής αφορά στην προσαύξηση της
µοριοδότησης εκεί εξαντλήθηκε. Ο νόµος του 2002 που έφερα
εγώ στη Βουλή, µετά τη Συνταγµατική Αναθεώρηση, προέβλεπε
να είναι µεταβατικός µέχρι το τέλος του 2004 και να γίνουν οι
διαγωνισµοί µε βάση την προσαύξηση της µοριοδότησης και να
τελειώσουµε. ∆εν µπορούσε, παρά ένας τέτοιος νόµος να είναι
µεταβατικός και να λύσει το θέµα των συµβασιούχων, να µην
είναι όµηροι οι άνθρωποι. ∆εν το λύσαµε, είναι αλήθεια, και αντί-
θετα κάναµε και πράξεις οι οποίες δεν ήταν στη σωστή κατεύ-

θυνση. ∆ηλαδή βάλαµε και άλλους συµβασιούχους. Ήρθε η Νέα
∆ηµοκρατία και µεταφέρει τη µεταβατικότητα του νόµου για
άλλα πέντε χρόνια. Και το ερώτηµα είναι: Αντί να διορίσει χιλιά-
δες ανθρώπους στο δηµόσιο –απαρίθµησε χθες ο Υπουργός
πόσοι ήταν συγκεκριµένα- να προκηρύξει τις θέσεις και να τε-
λειώσει µε το θέµα, έµεινε στο προεδρικό διάταγµα Παυλόπου-
λου που τακτοποίησε κάποιες χιλιάδες, Από εκεί και µετά δεν είχε
καµµία διάθεση, παρά να προσθέσει και νέους συµβασιούχους,
όπου ο αριθµός υπερέβαινε τις διακόσιες χιλιάδες.

Κι έρχεται τώρα να κάνει κριτική για ένα νόµο, το δικό της νόµο
που τελειώνει στο τέλος του 2010, είναι το τελευταίο στάδιο του
νόµου, άρα δεν θα µπορούσε να διορίσει όλους τους συµβασι-
ούχους που σήµερα θέλει µε την προσαύξηση της µοριοδότη-
σης να νοµιµοποιήσει και επίσης έρχεται στην επιτροπή ο πρώην
Υπουργός Εσωτερικών και λέει ότι η ερµηνεία της ευρωπαϊκής
οδηγίας είναι εσαεί προσαύξηση της µοριοδότησης. ∆ηλαδή, ξε-
περνάµε το όριο αυτό που ο ίδιος έθεσε. Και µας κατηγορεί εµάς
γιατί θέλουµε να λύσουµε το πρόβληµα της οµηρίας. Γιατί θέ-
λουµε να ξεκινήσουµε από την αρχή! Είναι αυτό πρόβληµα;

Ο Πρόεδρος της σηµερινής Κυβέρνησης επί ένα χρόνο τώρα
πριν τις εκλογές µιλάει συνεχώς για τη λύση επιτέλους του µε-
γάλου προβλήµατος των συµβάσεων έργου, να πάνε όλα στο
ΑΣΕΠ, να λειτουργήσουν επί της ουσίας, να µην µπορούν να µε-
τατρέπονται, να υπάρχει µία διαδικασία όπου γίνονται ξεχωριστά
οι τακτικοί διορισµοί στους µονίµους υπαλλήλους τους δηµο-
σίου, να γίνει ο προγραµµατισµός. Κι έρχεται αυτό το νοµοσχέ-
διο να κλείσει όλα τα παράθυρα που µπορεί µία κυβέρνηση να
διορίζει εκτός της κείµενης νοµοθεσίας του ΑΣΕΠ.

Εάν όλοι ορκιζόµαστε στο ΑΣΕΠ, που το έφτιαξε το ΠΑΣΟΚ –
και το ΑΣΕΠ το έφτιαξε το ΠΑΣΟΚ- µας κατηγορείτε γιατί κάναµε
την ανεξάρτητη αρχή, η οποία είναι µία επαναστατική πράξη,
ανεξάρτητα αν στον τρόπο που την χρησιµοποιήσαµε στον ευ-
ρύτερο δηµόσιο τοµέα άφηνε ανοιχτά παράθυρα από τα οποία
πέρασαν και πολιτικές λάθος.

Εµένα όµως µε ενδιαφέρει το πώς εννοούµε τη νέα εποχή. Την
έχω βαρεθεί αυτού του τύπου την αντιπαράθεση! ∆εν µπορώ
άλλο! Εσείς έτσι, εσείς αλλιώς! Να τα σβήσουµε! Είµαστε σε µία
καινούργια εποχή. Ξεκινάει µία καινούργια Κυβέρνηση, φέρνει
ένα νοµοσχέδιο συνεπές µε τις προεκλογικές της δεσµεύσεις,
θέλει πραγµατικά να κλείσει τα παράθυρα, δεν υπάρχει σε κα-
νένα σηµείο του νοµοσχεδίου η άποψη ότι ανοίγει ένα παράθυρο
για να κάνει κάτι για το κοµµατικό κράτος, καταργεί τις πελατει-
ακές σχέσεις κι εσείς από αρχή όντας ενάντια στις πελατειακές
σχέσεις, υποτίθεται -και µιλάω και για τα άλλα κόµµατα της Αντι-
πολίτευσης- δεν δέχεστε να περάσει αυτό το νοµοσχέδιο. Αυτό
µε τη λογική του κακού ΠΑΣΟΚ; Τι να κάνει, δηλαδή, τώρα το
κακό ΠΑΣΟΚ; Να πει, ότι εγώ δεν θα φέρω κανένα νοµοσχέδιο
γιατί τα είχα κάνει παλιά λάθος; Αυτή είναι η νέα Αντιπολίτευση;

Όσο για τα κόµµατα της άλλης Αριστεράς θέλω να είµαι
σαφής. Μπορεί να έχουµε διαφωνίες για το τι κράτος θέλουµε,
µπορεί να έχουµε διαφωνίες για τη γενικότερη συγκρότηση, µε
κάποιους µπορεί να έχουµε µεγαλύτερες συµφωνίες και µε κά-
ποιους µεγαλύτερες διαφωνίες. Όµως, εδώ υπάρχει µία διαδι-
κασία που αφορά την αξιοκρατία και αφορά και τη λύση ενός
κοινωνικού προβλήµατος σε µία εποχή που δεν µπορεί το ελλη-
νικό κράτος, όσο και να διατείνεται το ΚΚΕ, να διορίσει κάθε άν-
θρωπο που έστω και µία ώρα απασχολήθηκε στο δηµόσιο µε
οποιαδήποτε µορφή σύµβασης. ∆εν γίνεται! Και δεν µπορεί να
κλείσει την πύλη του το δηµόσιο για τα επόµενα δέκα µε είκοσι
χρόνια προκειµένου να λειτουργήσει και να εκσυγχρονιστεί µε
βάση τις ανάγκες της σύγχρονης διοίκησης διορίζοντας ξαφνικά
ή µέσα από µία τέτοια διαδικασία τους πάντες όσους έχουν πε-
ράσει από συµβάσεις στο δηµόσιο. ∆εν γίνεται αυτό!

Κι εγώ είµαι υπέρ της πλήρους εργασίας υπέρ της θεσµοποι-
ηµένης, να µην είναι καµµία εργασία ανασφάλιστη -θα τα λύ-
σουµε αυτά φαντάζοµαι σε επόµενα νοµοσχέδια- αλλά το
πρόβληµα αυτού του νοµοσχεδίου, που είναι άψογο από την
άποψη της ιδεολογικής και της πολιτικής του συγκρότησης, της
πρακτικής του εφαρµογής, που κλείνει τα παράθυρα, που είναι
ένα νοµοσχέδιο που τιµά την Εθνική Αντιπροσωπεία, είναι ότι θα
περίµενα να υπάρχει µία µεγαλύτερη πραγµατική συναίνεση και
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όχι προσχηµατική διαφωνία. Και να δούµε το κοινωνικό πρό-
βληµα, να δούµε γι’ αυτούς που δουλεύουν δέκα και δεκαπέντε
χρόνια στο δηµόσιο. Αλλά δεν µπορεί να µην τελειώσουµε επι-
τέλους αυτήν την οµηρία! Γιατί ξέρουµε ότι είναι ανεδαφικό να
υποσχόµαστε και ξέρουµε ότι είναι απραγµατοποίητο να διορι-
στούν όλοι στο δηµόσιο και ξέρουµε ότι αυτό το πράγµα δεν
βοηθά την καλύτερη λειτουργία του κράτους ανεξάρτητα τι
άποψη έχουµε για το κράτος. Αυτό νοµίζω ότι είναι το βασικό.

Καλώ τη Νέα ∆ηµοκρατία να δείξει ότι εννοεί ο νέος της Πρό-
εδρος τη νέα εποχή και τη νέα Αντιπολίτευση. Όσο αρνείστε ότι
έχετε µία νέα Κυβέρνηση µπροστά σας, θα τα βρίσκετε µπα-
στούνια. Γιατί και προχθές στη συνάντηση των Αρχηγών αυτό κα-
τάλαβα.

Όλοι τη χαρακτήρισαν θετική αλλά καταλογίζουµε προθέσεις,
ο ένας γιατί δεν θέλει να ελέγξουµε τα ταµεία του κόµµατός του,
ο άλλος γιατί θέλει την απλή αναλογική σαν προαπαιτούµενο, ο
τρίτος γιατί θεωρεί ότι πρέπει να έλθει πρώτα το Χρηµατιστήριο
και µετά οι άλλες εξεταστικές. Για όνοµα του Θεού! Υπάρχει πιο
ειλικρινής οµολογία και δήλωση από αυτή του Πρόεδρου της Κυ-
βέρνησης γι’ αυτά τα πράγµατα που τα έθεσε επί τάπητος και
είναι έτοιµος να τα ξεκινήσει όλα µαζί; Και εσείς λέτε «πρώτο
αυτό, δεύτερο αυτό, τρίτο αυτό» σε µια καινούργια εποχή; Νο-
µίζω ότι δεν ξεκινάµε καλά απ’ αυτήν την άποψη και καλό θα ήταν
το Εθνικό Κοινοβούλιο να αρθεί στο ύψος των περιστάσεων δί-
νοντας το παράδειγµα σ’ αυτό το νόµο. Να υπάρξει µία συναί-
νεση άλλου τύπου από τη µέχρι τώρα άγονη αντιπαράθεση που
εντείνει την κρίση του πολιτικού συστήµατος.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.
Σκανδαλίδη.

Το λόγο έχει ο κ. ∆ηµήτριος Κουσελάς, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ
στο Νοµό Μεσσηνίας για επτά λεπτά και παρακαλώ να τηρού-
νται οι χρόνοι, γιατί είναι πάρα πολλοί οµιλητές γραµµένοι και θα
δηµιουργηθεί πρόβληµα.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Θα είµαι συνεπής, κύριε Πρόεδρε.
Σας ευχαριστώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βλέπω ότι κάποιοι συνάδελφοι
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης έπαθαν ξαφνική αµνησία και θα
έλεγα και όψιµη κρίση ενδιαφέροντος σε ό,τι αφορά τους πολι-
τικούς τους «οµήρους». Εγώ θέλω πραγµατικά να τους ρωτήσω:
Πόθεν έσχοµεν, αγαπητοί συνάδελφοι, τις τριακόσιες σαράντα
χιλιάδες περίπου συµβασιούχους που διαδοχικά έβαλε «από το
παράθυρο» στο δηµόσιο η απελθούσα κυβέρνηση µέχρι και τις
παραµονές των εκλογών στις 4 του Οκτώβρη; Ποιος αλήθεια
καλλιέργησε φρούδες ελπίδες µονιµοποίησης παραβλέποντας
σκόπιµα και το Σύνταγµα και τους νόµους, εµείς ή εσείς;

Οι δικές µας θέσεις ήταν από καιρό γνωστές, ήταν ξεκάθαρες
και γι’ αυτές τις θέσεις µας ψήφισε άλλωστε ο ελληνικός λαός.
∆εσµευτήκαµε για την κατάργηση των «STAGE» στο δηµόσιο και
αυτό κάνουµε σήµερα. Καταγγείλαµε τα «παραθυράκια» παρά-
καµψης του ΑΣΕΠ, τις ανεξέλεγκτες και αντισυνταγµατικές µο-
ριοδοτήσεις, τη «γαλάζια» συνέντευξη, τις προσλήψεις εκτός
ΑΣΕΠ, τις συµβάσεις έργου στις ∆ΕΚΟ. Αυτά αλλάζουµε σήµερα,
αυτά καταργούµε. ∆εσµευτήκαµε να στηρίξουµε την απασχό-
ληση των νέων ανθρώπων όχι µε «δουλεµπόριο» ελπίδας, αλλά
µε πραγµατικές προοπτικές ανάπτυξης της οικονοµίας. Αυτός
είναι ο κεντρικός µας στόχος, να παραµείνουν οι νέοι και οι νέες
µας στην ύπαιθρο, στην περιφέρεια, να µπορέσουν να βρουν εκεί
δουλειά. Από αυτόν το στόχο θα κριθούµε.

Με αυτό το νοµοσχέδιο που αποτελεί θεσµική παρέµβαση -θα
µπορούσα να πω τοµή ισάξια µε εκείνη του νόµου Πεπονή- κά-
νουµε πράξη τις δεσµεύσεις που είχαµε αναλάβει. Καταργούµε
τα «παραθυράκια» και τις πρακτικές που επανειληµµένα είχαµε
καταγγείλει σαν Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Καταργούµε τις δια-
τάξεις εκείνες που κατάντησαν το νόµο Πεπονή βολικό «σουρω-
τήρι» για πελατειακή χρήση. Αποκαθιστούµε και αναβαθµίζουµε
το ρόλο του ΑΣΕΠ σαν εγγυητή της διαδικασίας των προσλή-
ψεων ενισχύοντάς το άµεσα µε το απαραίτητο δυναµικό προκει-
µένου να µη χρονοτριβούν οι προσλήψεις για να µπορεί το ΑΣΕΠ
άµεσα και αποτελεσµατικά να παίξει το ρόλο του. Κάνουµε ένα

ουσιαστικό βήµα για την εγκαθίδρυση ενός κράτους αξιοπιστίας,
ισονοµίας και διαφάνειας, δηλαδή, «δείχνουµε πόρτα» µια για
πάντα στην πολιτική «οµηρία» και στα «παραθυράκια», στα
«κονέ», στη λογική του «ουδέν µονιµότερον του προσωρινού»,
στη λογική του «αν έχεις πολιτικό µέσο δεν χρειάζεσαι προσπά-
θεια, δεν χρειάζεσαι προσόντα». Αυτά είναι τα ιδανικά, αυτό είναι
το όραµα που πρέπει να καλλιεργήσουµε σήµερα στη νέα γενιά;

Οι µεταβατικές διατάξεις όπως τελικά διαµορφώθηκαν από τη
µια πλευρά επιτρέπουν να ολοκληρωθεί κανονικά το χρονοδιά-
γραµµα των υπαρχουσών συµβάσεων και από την άλλη πλευρά
αντιµετωπίζουν τα άµεσα προβλήµατα λειτουργίας των υπηρε-
σιών που βασίζονται σε συµβασιούχους είτε στο δηµόσιο είτε
στους ΟΤΑ.

Αγαπητοί συνάδελφοι, είναι άλλωστε καιρός να γίνει µία
σαφής καταγραφή των πραγµατικών και πάγιων αναγκών που
υπάρχουν στο δηµόσιο και να προκηρυχθούν έγκαιρα οι θέσεις
για να καλυφθούν αυτά τα κενά όπως θα έπρεπε να καλύπτονται
µε τακτικό προσωπικό και όχι µε συµβασιούχους.

Με τα νέα δεδοµένα και µε κατάλληλη ενίσχυση της αρχής, οι
προσλήψεις, όπως προείπα, θα γίνονται πολύ συντοµότερα.
Θεωρώ, κύριε Υπουργέ –και θέλω να σας συγχαρώ γι’ αυτό- σαν
δεδοµένο ότι θα τηρηθούν στο ακέραιο οι δεσµεύσεις του
Υπουργού Προστασίας του Πολίτη απέναντι στους συµβασιού-
χους πυροσβέστες, για να αντιµετωπιστεί µια χρόνια εκκρεµό-
τητα, για την οποία σαφώς είχαµε δεσµευθεί.

Θεωρώ, επίσης, δεδοµένο ότι θα γίνουν το ταχύτερο οι απα-
ραίτητες προσλήψεις τακτικού προσωπικού σε τοµείς, όπου για
χρόνια µένουν ακάλυπτες οργανικές θέσεις, σε ό,τι αφορά την
ιδιαίτερη πατρίδα µου. Έχουµε αυτήν τη στιγµή στη Μεσσηνία
το ΤΕΙ και το Πανεπιστήµιο Πελοποννήσου, τα τµήµατα στην Κα-
λαµάτα, όπου για µεν το ΤΕΙ οι οργανικές θέσεις που καλύπτο-
νται µε µόνιµο προσωπικό είναι το 27% του συνόλου και στο
Πανεπιστήµιο µόλις το 37%. Καταλαβαίνετε τι σηµαίνει αυτό σε
σχέση µε την εύρυθµη λειτουργία και των δύο πανεπιστηµιακών
ιδρυµάτων.

Αγαπητοί και αγαπητές συνάδελφοι, είτε θα συνεχίσουµε στην
ίδια στρεβλή, άδικη και επιλεκτική πελατειακή λογική, σε ένα σύ-
στηµα διάτρητο και καταδικασµένο στη συνείδηση του λαού, πα-
ραπλανώντας και εκµεταλλευόµενοι την πλειοψηφία της
νεολαίας µας, είτε θα αλλάξουµε επιτέλους πορεία, πρακτικές
και µυαλό. Αυτή είναι η δική µας κόκκινη γραµµή για ένα αξιόπι-
στο κράτος, για ένα πολιτικό σύστηµα αξιόπιστο και απελευθε-
ρωµένο από το ρουσφέτι. Γι’ αυτό, όχι µόνο ψηφίζουµε και
στηρίζουµε αυτό το νοµοσχέδιο, αλλά καλούµε όλες τις πτέρυ-
γες της Βουλής να «βάλουν» πλάτη, προκειµένου οι διατάξεις
του να υλοποιηθούν σωστά, προκειµένου να γυρίσουµε κυριο-
λεκτικά σελίδα για πολίτες µε αξιοπρέπεια και όχι πελάτες σε
διαρκή οµηρία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-
ριστούµε, κύριε Κουσελά.

Το λόγο έχει ο κ. Παύλος Στασινός, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ
στο Νοµό Άρτας για επτά λεπτά.

ΠΑΥΛΟΣ ΣΤΑΣΙΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε σήµερα στην ευχάρι-

στη θέση να παρουσιάζουµε προς ψήφιση το σχέδιο νόµου:
«Αναµόρφωση των προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα». Το
ΠΑΣΟΚ, µε την κατάθεση του παρόντος νοµοσχεδίου, αποδει-
κνύει ότι παραµένει πιστό στις προεκλογικές του δεσµεύσεις και
τηρεί το κοινωνικό συµβόλαιό του µε το λαό. Προηγήθηκε η κα-
τάθεση του σχεδίου νόµου για το επίδοµα κοινωνικής αλληλεγ-
γύης, το οποίο έδειξε το κοινωνικό πρόσωπο της Κυβέρνησης,
δίνοντας παράλληλα µια ανάσα σε µια κατηγορία ανθρώπων που
πραγµατικά είχαν µεγάλη ανάγκη αυτό το επίδοµα.

Η κατάθεση, λοιπόν, του παρόντος νοµοσχεδίου έχει ως στόχο
να δώσει τέλος στην αναρχία, στην αναξιοκρατία, στην ευνοιο-
κρατία, όσον αφορά τις προσλήψεις στο δηµόσιο, αλλά και να
αποκαταστήσει τις σχέσεις εµπιστοσύνης κράτους και πολιτών.

Το παρόν νοµοσχέδιο έρχεται να συµπληρώσει το
ν.2190/1994, που είναι γνωστότερος ως νόµος Πεπονή, και να
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δώσει τέλος σε όσες χαριστικές ρυθµίσεις θεσµοθετήθηκαν τα
τελευταία πεντέµισι χρόνια διακυβέρνησης της χώρας από τη
Νέα ∆ηµοκρατία.

Το νοµοσχέδιο που συζητάµε είναι πρωτοποριακό και ρηξικέ-
λευθο. Βάζει τέλος στις οποιουδήποτε τύπου παρεµβάσεις στις
προσλήψεις. Είναι µια πράξη που περίµενε όλος ο ελληνικός
λαός για ένα αντικειµενικό, αδιάβλητο και ορθολογιστικό τρόπο
εισόδου στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα. ∆εν αφήνει παράθυρα
και υπόγειους διαδρόµους στην εφαρµογή του. ∆εν δηµιουργεί
προνοµιούχους υποψήφιους σε διαγωνισµούς, όπως ήταν µέχρι
τώρα για τους ασχολούµενους µε οιουδήποτε τύπου σύµβαση
στο δηµόσιο έναντι των συνυποψήφιων τους στον ιδιωτικό τοµέα.

Οι στόχοι του παρόντος νοµοσχεδίου είναι οι εξής: Η αποκα-
τάσταση της αξιοπιστίας του πολιτικού συστήµατος, η απαλλαγή
των Βουλευτών και των πάσης φύσεως πολιτικών και µη παρα-
γόντων από παρεµβάσεις για αναξιοκρατικές προσλήψεις, το κοι-
νώς λεγόµενο ρουσφέτι, η τόνωση της αξιοπρέπειας και της
αυτοπεποίθησης των νέων µας. Η νεολαία µας δεν είναι πλέον
όµηρος του πολιτικού συστήµατος, καθώς θα ξέρουν ότι υπάρ-
χουν κανόνες και θα κατευθυνθούν προς δηµιουργικούς στό-
χους. Θα δοθεί δυνατότητα στο δηµόσιο να επιλέγει τους πιο
κατάλληλους για τον κάθε τοµέα του, ώστε να είναι σε θέση να
παρέχει καλύτερες υπηρεσίες.

Με την κατάθεση, λοιπόν, του νοµοσχεδίου µπαίνει τέλος σε
ένα καθεστώς προνοµιακών µοριοδοτήσεων που η Νέα ∆ηµο-
κρατία εφάρµοσε µε το ν.3320/2005 για τους απασχολούµενους
στο δηµόσιο.

Φρόντισε, η εφαρµογή αυτή να ισχύει και για την περίοδο δια-
κυβέρνησης της χώρας από τη Νέα ∆ηµοκρατία από το 1990
µέχρι το 1993, το παρέτεινε µέχρι το 2007 και τέλος φρόντισε να
ισχύσει µέχρι το 2010.

Την ευνοιοκρατική αυτή ρύθµιση έρχεται να διορθώσει το
παρόν νοµοσχέδιο, εξισώνοντας τη µοριοδότηση της εµπειρίας
µεταξύ δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα, αίροντας έτσι τις αδικίες
σε βάρος των δεύτερων και αποκαθιστώντας τη συνταγµατική
τάξη.

Οφείλουµε να σταθούµε για λόγους ιστορικής µνήµης στην
αποδόµηση του ΑΣΕΠ από τη Νέα ∆ηµοκρατία. Αυτό το πέτυχε
µε την παράκαµψη των διαδικασιών του ΑΣΕΠ, ελαχιστοποίησε
το θεσµικό του ρόλο αφήνοντας πολλές κενές θέσεις στον ορ-
γανισµό του, έτσι ώστε να µην µπορεί να αντεπεξέλθει στο ρόλο
του. Και µε αυτόν τον τρόπο τα κενά που δηµιουργήθηκαν στο
δηµόσιο τοµέα καλύφθηκαν µε διαδικασίες «STAGE». Η αναξιο-
κρατία αυτή φαίνεται και από τις καταγγελίες της τότε ανεξάρ-
τητης αρχής της Κυβέρνησης για έλλειψη διαφάνειας στις
προσλήψεις στο δηµόσιο τοµέα.

Η τροποποίηση του άρθρου 18 του ν. 2190/1994 για την εισα-
γωγή της συνέντευξης και η εισαγωγή του ν. 3320/2005 επέτρε-
ψαν στη Νέα ∆ηµοκρατία την ασύδοτη ρουσφετολογία. Η
αναγωγή των Προγραµµάτων «STAGE» στη βιοµηχανία οδήγησε
χιλιάδες νέους σε πολιτική οµηρία. Οι νέοι αυτοί δούλευαν χωρίς
ασφάλεια και αντιµετώπιζαν ένα αβέβαιο µέλλον. Ο αρχικός σκο-
πός των «STAGE» ήταν η επαγγελµατική µαθητεία στον ιδιωτικό
τοµέα, είναι η εξειδίκευση σε ένα µαθησιακό αντικείµενο µε
σκοπό των απόκτηση εµπειρίας η οποία θα βοηθήσει στην εύ-
ρεση εργασίας, στην αγορά εργασίας. Η αδιαφάνεια στις προ-
σλήψεις συνεχίστηκε και στους συµβασιούχους µε συµβάσεις
έργου, στους συµβασιούχους ορισµένου χρόνου αλλά και στους
εποχικά απασχολούµενους.

Σε πολλές περιπτώσεις καταγγελιών για αδιαφάνεια και ευ-
νοιοκρατία επιλήφθηκαν οι δικαστικές αρχές.

Η κατάθεση, λοιπόν, αυτού του νοµοσχεδίου ήταν ένα ώριµο
αίτηµα του ελληνικού λαού και έρχεται να δώσει τέλος σε όλες
αυτές τις ευνοιοκρατικές ρυθµίσεις στο θέµα των προσλήψεων
µε την υπαγωγή του δηµόσιου τοµέα και των φορέων του ευρύ-
τερου δηµόσιου τοµέα στη δικαιοδοσία του ΑΣΕΠ, σχετικά µε τις
προσλήψεις του πάσης φύσεως προσωπικού τους, για την απο-
κατάσταση αδικιών και εσωτερικών αδυναµιών στο υφιστάµενο
σύστηµα προσλήψεων, ώστε να αποκατασταθεί η αντικειµενικό-
τητα, η αξιοκρατία και η διαφάνεια στις προσλήψεις.

Στο δεύτερο αυτόν τοµέα εντάσσονται οι διαδικασίες που αφο-

ρούν στην κατάργηση της συνέντευξης στις διαδικασίες πλήρω-
σης θέσεων τακτικού προσωπικού, µε βάση σειρά προτεραιότη-
τας, στην κατάργηση της προσαύξησης κατά 50% των µορίων
της εµπειρίας που είχε αποκτηθεί σε καθήκοντα ίδιας ή παρεµ-
φερούς ειδικότητας µε αυτό της προκηρυσσόµενης θέσης, στην
εξισορρόπηση των µορίων της ανεργίας, εµπειρίας και διδακτο-
ρικών τίτλων σπουδών µε την εµπειρία, στην επιλογή συµβασι-
ούχων µίσθωσης έργου βάση κριτηρίων του άρθρου 21 του
νόµου Πεπονή, όπως ισχύει µετά τις τροποποιήσεις του υπό ψή-
φιση νοµοσχεδίου.

Η υπαγωγή σειράς φορέων του δηµοσίου και ορισµένων κα-
τηγοριών προσωπικού κρίθηκε αναγκαία προκειµένου να εντα-
χθούν στον ΑΣΕΠ οι περιπτώσεις που µε ειδικές διατάξεις και
χωρίς ιδιαίτερη ιδεολογία είχαν εξαιρεθεί από το σύστηµα προ-
σλήψεων του ν. 2190/1994.

∆ιατηρώνται σε ισχύ διάφορες ευεργετικές διατάξεις που αφο-
ρούν τις προσλήψεις ειδικών περιπτώσεων, όπως άτοµα µε ειδι-
κές ανάγκες, συγγενείς θανόντων σε υπηρεσία, πολύτεκνες
οικογένειες κ.λπ. Γίνεται κατάργηση της προσαύξησης κατά 50%
της µοριοδότησης λόγω εµπειρίας που αποκτήθηκε σε ίδια ή πα-
ρεµφερή ειδικότητα στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα.

Καταργείται η προσωπική συνέντευξη. Το κριτήριο της συνέ-
ντευξης θεωρείται µη αντικειµενικό και µπορεί σε µεγάλο βαθµό
να αλλοιώσει τη σειρά κατάταξης των υποψηφίων. Η συνέντευξη
διατηρείται κατ’ εξαίρεση µόνο σε περιπτώσεις πλήρωσης θέ-
σεων προσωπικού που άπτονται της ανθρώπινης ζωής, προκει-
µένου να διαπιστωθεί η καταλληλότητα του υποψηφίου.

Η εµπειρία µέχρι πέντε χρόνια διατηρείται, πριµοδοτείται και
εξισώνεται µε τη λήψη διδακτορικού τίτλου. Αυξάνεται η µοριο-
δότηση των διδακτορικών τίτλων και διατριβών. ∆ιατηρείται το
τεστ δεξιότητας. Γίνεται αναµόρφωση του θεσµικού πλαισίου για
τις συµβάσεις µίσθωσης έργου ώστε να µην υποκρύπτουν εξαρ-
τηµένη εργασία και να µην καλύπτουν πάγιες και διαρκείς εργα-
σίες και αυτό θα πιστοποιείται από το ΑΣΕΠ.

∆ικαίωµα διορισµού αποκτούν οι διακριθέντες αθλητές σε
αγωνίσµατα παγκόσµιας εµβέλειας και επίσης αθλητές µε ανα-
πηρία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αξιοπιστία του πολιτικού συ-
στήµατος, η αξιοπρέπεια των νέων µας, η βελτίωση της παρο-
χής υπηρεσιών από το δηµόσιο απαιτούν αλλαγή της πρόσληψης
των υπαλλήλων στο δηµόσιο και στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα.
Με το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο αναµορφώνεται, εξορθολογί-
ζεται, εκσυγχρονίζεται η διαδικασία προσλήψεων στο δηµόσιο
τοµέα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε και
εµείς τον κ. Στασινό.

Και τώρα, το λόγο έχει ο κ. Οδυσσέας Βουδούρης, Βουλευτής
Μεσσηνίας, του ΠΑΣΟΚ για επτά λεπτά.

Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΒΟΥ∆ΟΥΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,
αγαπητοί συνάδελφοι, θα ήθελα να πω ότι αυτή η συζήτηση για
το νοµοσχέδιο περί ΑΣΕΠ µου θυµίζει ένα γαλλικό ρητό το οποίο
λέει “Il ne faut pas jeter le bébé avec l’ eau sale du bain”. Περίπου
αυτό µεταφράζεται ως εξής: «Ας µην πετάξουµε το µωρό µαζί µε
το βρώµικο νερό του µπάνιου όπου το πλένουµε». «Μωρό» βέβαια
είναι το ΑΣΕΠ, πολύτιµο µωρό. Είχε ανεπάρκειες; Και βέβαια
είχε. Τι πρέπει να κάνουµε; Τι έπρεπε, αγαπητοί συνάδελφοι της
Νέας ∆ηµοκρατίας, να κάνετε όταν είχατε την εξουσία; Προφα-
νώς έπρεπε να το βοηθήσετε να εξελιχθεί, να ωριµάσει, να αλ-
λάξει και να βελτιωθεί. Τι κάνατε; Το καταργήσατε! Το καταργή-
σατε χωρίς να τολµήσετε να πάρετε την πολιτική ευθύνη αυτής
της πράξης. Το «αδειάσατε», αν µου επιτρέπετε, από την πίσω
πόρτα. Το καταργήσατε έµµεσα µε την προφορική συνέντευξη.
Το καταργήσατε άµεσα µε την πληθώρα αυτών των έκτακτων
προσλήψεων που ανέφεραν και οι συνάδελφοι προηγουµένως.

Το παρόν νοµοσχέδιο τολµώ να πω ότι δεν έχει ή για την ακρί-
βεια δεν θα έπρεπε να έχει κοµµατικό ή πολιτικό χρωµατισµό. Οι
αρχές ποιου κόµµατος, είτε ανήκει στην Αριστερά είτε ανήκει στη
∆εξιά, θα µπορούσαν να αντιταχθούν στο αξίωµα ότι για να µπεις
στο δηµόσιο πρέπει να περάσεις από µια ανεξάρτητη αξιολό-
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γηση από ένα ΑΣΕΠ; Η ιδεολογία ποιανού κόµµατος θα µπο-
ρούσε να αντιταχθεί στην αρχή ότι η αξιολόγηση αυτών των υπο-
ψηφίων θα πρέπει να γίνεται µε αντικειµενικά κριτήρια; Και
βέβαια, θα πρέπει να γίνεται µε ισορροπηµένο τρόπο.

Θέτω πραγµατικά, αγαπητοί συνάδελφοι, σε όλους σας προ-
σωπικά αυτά τα δύο ερωτήµατα. Και θέλω, βέβαια, να θεωρήσω
τις απαντήσεις σ’ αυτά τα ερωτήµατα ως δεδοµένες και συνε-
πώς πιστεύω ότι η συζήτηση την οποία έχουµε σήµερα θα
έπρεπε και πρέπει να επικεντρωθεί στο εξής: ποια είναι τα ισορ-
ροπηµένα αντικειµενικά κριτήρια; Με ποιον τρόπο µπορούµε να
κρατήσουµε αυτό το πολύτιµο «µωρό», και να ξεφορτωθούµε
αυτό το βρώµικο νερό του µπάνιου;

Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο καταργεί την προφορική συνέ-
ντευξη και νοµίζω ότι πλέον κανένας πολίτης σε αυτήν τη χώρα
πιστεύει ότι αυτή η συνέντευξη είναι αξιοκρατική ή χρήσιµη για
την πρόσληψη στο δηµόσιο. Καταργεί, επίσης, όµως και ορισµέ-
νες βασικές αδικίες που υπήρχαν µέχρι τώρα στο ΑΣΕΠ.

Πρώτη αδικία, µεταξύ των εργαζοµένων στο δηµόσιο και στον
ιδιωτικό τοµέα, να πάρουµε ένα παράδειγµα: ένας υποψήφιος
από τον ιδιωτικό τοµέα µε εµπειρία, ας πούµε, εικοσιτεσσάρων
µηνών που συγκεντρώνει εκατόν πενήντα έξι µόρια, έχει ως συ-
νυποψήφιο για µια θέση έναν αντίστοιχο υποψήφιο από το δη-
µόσιο τοµέα ο οποίος, όµως, συγκεντρώνει διακόσια τριάντα
τέσσερα µόρια. Με ποια λογική; ∆εν υπάρχει αυτή η λογική. Και
γι’ αυτόν το λόγο σύµφωνα µε το καινούργιο νοµοσχέδιο όλοι οι
υποψήφιοι θα έχουν ίδια µοριοδότηση.

∆εύτερη αδικία, µεταξύ των ανέργων και των εργαζοµένων,
ένα άλλο παράδειγµα: µεταξύ ενός υποψηφίου που έχει είκοσι
τέσσερις µήνες ανεργία και συγκεντρώνει ας πούµε χίλια τετρα-
κόσια µόρια και ενός υποψηφίου µε είκοσι τέσσερις µήνες εµπει-
ρία ο οποίος συγκεντρώνει µόνο εκατόν είκοσι µόρια. Ποια
λογική της τρέλας δίνει ένα τέτοιο πλεονέκτηµα στην ανεργία;
Είναι πραγµατικά εντελώς ακατανόητο και γι’ αυτόν το λόγο θα
αυξηθούν τα µόρια από την εµπειρία έτσι ώστε να εξισωθούν µε
εκείνα της ανεργίας στο νοµοσχέδιο.

Τρίτη αδικία, ανάµεσα σ’ αυτούς οι οποίοι έχουν µια επαγγελ-
µατική εµπειρία και σε αυτούς που έχουν πτυχία. Αυξάνουµε τη
µοριοδότηση σ’ αυτούς που είναι κάτοχοι τίτλων σπουδών έτσι
ώστε βέβαια να δώσουµε µία επιβράβευση αλλά και να αξιοποι-
ήσουµε την προσπάθεια των νέων για µόρφωση και για σπουδές.

Για τη βελτίωση του ΑΣΕΠ θα ήθελα να προσθέσω και µια πρό-
ταση γνωρίζοντας ότι ένα βασικό πρόβληµα µέχρι τώρα ήταν η
προθεσµία των προσλήψεων.

Ανέφεραν προηγουµένως κάποιοι συνάδελφοι τη δική τους
εµπειρία, να καταθέσω και τη δική µου. Όταν ανέλαβα ένα δη-
µόσιο οργανισµό, ένα περιφερειακό σύστηµα υγείας, ανακοινώ-
θηκαν οι θέσεις για να στελεχωθεί αυτός ο καινούργιος
οργανισµός, οι πρώτοι υπάλληλοι, τα πρώτα στελέχη ήρθαν µετά
από δύο χρόνια. Αυτό το πράγµα είναι εντελώς αδικαιολόγητο.

Πρέπει, λοιπόν, χάρη στη χρήση της σύγχρονης τεχνολογίας
και χάρη στην καταπολέµηση της γραφειοκρατίας, να βάλουµε
προθεσµίες, όρια στο χρόνο πρόσληψης των στελεχών και πι-
στεύω ότι στο νέο ΑΣΕΠ θα πρέπει να θεσπιστεί ένας µάξιµουµ
χρόνος ολοκλήρωσης της διαδικασίας και µάλιστα να προβλέ-
πονται κυρώσεις, αν για µη δικαιολογηµένο λόγο αυτές οι προ-
θεσµίες δεν τηρούνται.

Τέλος θα ήθελα να αναφερθώ στην πρόταση του Συνασπισµού
να γίνουν διαγωνισµοί για να καλυφθούν χιλιάδες κενές οργανι-
κές θέσεις στο δηµόσιο και επίσης στην κριτική του ΚΚΕ ότι είναι
εφεύρηµα της σοσιαλδηµοκρατίας η αξιοκρατία στην καπιταλι-
στική βαρβαρότητα.

Θέλω να πω ότι δεν πρέπει να γελιόµαστε. Όλοι γνωρίζουµε
ότι ο δηµόσιος τοµέας στην Ελλάδα είναι διογκωµένος. Και όλοι
γνωρίζουµε ότι τελικά το βάρος, τις αρνητικές επιπτώσεις αυτής
της διόγκωσης, τα πληρώνει ο κάθε Έλληνας φορολογούµενος.

Επίσης, θέλω να πω όσον αφορά την αξιοκρατία στον καπιτα-
λισµό, ότι ναι συµφωνώ, δεν ζούµε σε µία κοινωνία, δυστυχώς,
ίσων ευκαιριών. Τι σηµαίνει όµως αυτό; Ότι κάθε βήµα προς µία
καλή κατεύθυνση ενισχύει τη βαρβαρότητα του συστήµατος;
Ποιος πιστεύει ότι η όξυνση των προβληµάτων βοηθάει στην
εφεύρεση της λύσης; Εγώ προσωπικά πιστεύω το αντίθετο. Τα

µικρά και σταθερά βήµατα ανοίγουν προοπτική για µία καλύτερη
κοινωνία. Και το παρόν νοµοσχέδιο, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν
είναι απλά ένα µικρό βήµα. Η κατοχύρωση του ΑΣΕΠ θα µείνει
στην πολιτική µας ιστορία ως ένα µεγάλο επίτευγµα του ΠΑΣΟΚ
και θα µείνει επίσης ως ένα βασικό κεκτηµένο όλων των Ελλή-
νων πολιτών, όποιο κόµµα και αν ψηφίζουµε.

Ευχαριστώ για την προσοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.
Βουδούρη.

Και τώρα το λόγο έχει για επτά λεπτά ο κ. Ηλίας Θεοδωρίδης,
Βουλευτής Πέλλας του ΠΑΣΟΚ.

ΗΛΙΑΣ ΘΕΟ∆ΩΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση και η χθεσινή

αναδεικνύει µία πολιτική αντίφαση, πώς ένα κράτος τριτοκοσµι-
κού τύπου διατηρεί τέτοιες ελκτικές δυνάµεις απέναντι στα πο-
λιτικά κόµµατα. Τέτοια αίγλη και τέτοια ροπή, ώστε να υπάρχει
µία προσπάθεια από µεριάς της συντηρητικής πολιτικής σκέψης
να διατηρηθεί όπως είναι.

Σήµερα εξετάζουµε τις πολιτικές πλευρές αυτού του κράτους.
Με τον προϋπολογισµό θα δούµε τις οικονοµικές επιπτώσεις της
ύπαρξης ενός τέτοιου κράτους.

Αυτό το νοµοσχέδιο έρχεται να αλλάξει τις σχέσεις πολιτικής
εξουσίας-κράτους-κοινωνίας. Κρίνονται σήµερα, ιδιαίτερα στο
χώρο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, τα µεταρρυθµιστικά χα-
ρακτηριστικά αυτού του κόµµατος, η µεταρρυθµιστική ικανότητα
αυτού του κόµµατος. ∆εν υπήρξε τέτοια στις περιόδους διακυ-
βέρνησης. Και φαίνεται σήµερα από την αρχή ήδη, µέσα από τη
συζήτηση γι’ αυτό το νοµοσχέδιο πως δεν υπάρχει µεταρρυθµι-
στικό φορτίο σε αυτήν την πολιτική δύναµη.

Έγινε µια προσπάθεια να γίνει κριτική στο νοµοσχέδιο µε
όρους τους παρελθόντος. Μάλιστα επιστρατεύθηκε η έννοια της
πολιτικής συνέπειας, για να γίνει κριτική στο ΠΑΣΟΚ σε σχέση µ’
αυτό το νοµοσχέδιο.

Κύριοι συνάδελφοι, η πολιτική συνέπεια είναι σύνθετος όρος.
∆εν είναι στατικό ζήτηµα, εξελίσσεται. Άλλοτε είναι στα ψηλά άλ-
λοτε είναι στα χαµηλά. ∆εν εξαρτάται από κανενός είδους πολι-
τική τεχνική η διατήρησή της, ούτε είναι µόνο θέµα ιστορικής
µνήµης ενός κόµµατος. Είναι, κυρίως, ένα αξιακό ζήτηµα. Έχει
σχέση, δηλαδή, µε την ικανότητα µετεξέλιξης ενός κόµµατος σε
ένα κόµµα αρχών και αξιών. Τέτοιο είναι το κόµµα του ΠΑΣΟΚ. Η
κριτική, λοιπόν, παραµένοντας σε τέτοιους όρους κινδυνεύει να
έχει ιστορικά χαρακτηριστικά και δεν µπορεί να αποκρύψει την
αδυναµία συµµετοχής σας στη µεταρρυθµιστική προσπάθεια
που έχει ανάγκη σήµερα η Ελλάδα.

Η άρνηση της ψήφου επί της αρχής σ’ αυτό το νοµοσχέδιο σας
δοκιµάζει. ∆ίνετε εξετάσεις. Εξετάσεις δεν δίνει µόνο η Κυβέρ-
νηση καταθέτοντας το νοµοσχέδιο. ∆οκιµάζεστε και εσείς σε
αυτήν την περίοδο που θα είναι γεµάτη πυκνών πολιτικών εξελί-
ξεων. Και, δυστυχώς, κινδυνεύουµε από παρόµοια στάση και κρι-
τική της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης όχι µόνο σε αυτό το
νοµοσχέδιο αλλά στη σειρά νοµοθετηµάτων που έρχονται στη
συνέχεια του επόµενου χρόνου.

Το ίδιο το νοµοσχέδιο εµπεριέχει µια κριτική για το παρελθόν
του κόµµατος που το προτείνει. ∆εν έγινε αντιληπτή αυτή. Το ίδιο
το νοµοσχέδιο εµπεριέχει µια αυτοκριτική του χώρου που το
προτείνει. ∆εν πρέπει όµως να ξεχνάµε ποτέ ότι ο νόµος Πεπονή
ανήκει στη δική µας µεταρρυθµιστική παράδοση.

Η αντίφαση, λοιπόν, δεν είναι σε µας. Είναι σε σας. Και αυτή η
αντίφαση είναι άλυτη. ∆εν οφείλεται σε λόγους διάθεσης υπε-
ράσπισης των χιλιάδων οµήρων που εσείς δηµιουργήσατε και
σήµερα θεωρείτε πολιτική σας πελατεία και άρα πρέπει να την
υπερασπίσετε. Αυτό είναι ένα πρόσχηµα. Αυτό δεν θα απέτρεπε
την ψήφιση του νοµοσχεδίου επί της αρχής αλλά την κατ’ άρ-
θρον καταψήφιση. Πού οφείλεται λοιπόν; Οφείλεται σ’ αυτό που
είπα στην αρχή, στην αίγλη του κράτους που αυτό ασκεί σε κά-
ποιες πολιτικές δυνάµεις στην Ελλάδα.

Θεωρείτε, αγαπητοί συνάδελφοι, απειλή τέτοια νοµοσχέδια
γιατί κινδυνεύει, απειλείται ο πυρήνας της ύπαρξής σας, γιατί αµ-
φισβητεί και αλλάζει τις σχέσεις του πολιτικού συστήµατος, της
πολιτικής εξουσίας και των κυβερνήσεων µε το ελληνικό κράτος.
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Στηρίζετε σε αυτό την αναπαραγωγή σας. Επιθυµείτε, λοιπόν, να
µην αλλάξουν αυτά, γιατί στον πυρήνα των πολιτικών διεκδική-
σεων σας ακόµα βρίσκεται ο στόχος της κατοχής και της νοµής
της κρατικής εξουσίας. Αυτή είναι η ερµηνεία της άρνησης ψή-
φισης επί της αρχής αυτού του νοµοσχεδίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Χρειάζεται και συνέχεια σ’ αυτήν τη νοµοθετική µεταρρύθµιση.
Το ξεκίνηµα είναι καλό είτε όσον αφορά τον τρόπο πρόσληψης
των στελεχών του δηµοσίου είτε σε ό,τι αφορά την περιφεριο-
ποίηση του κράτους. Πρέπει όµως να υπάρξει και συνέχεια όσον
αφορά το εσωτερικό του κράτους, την οργανωτική του δοµή, τη
θεσµική του συγκρότηση, µε νοµοθετικές ρυθµίσεις που θα πρι-
µοδοτούν την παραγωγικότητα, τη δηµιουργικότητα, την καινο-
τοµία, χαρακτηριστικά σύγχρονα ενός κράτους που έχει σκοπό
να υπηρετεί την κοινωνία και τον πολίτη.

Χρειάζεται, λοιπόν, η συνέχεια και αυτή η συνέχεια είναι απα-
ραίτητη. Αποτελεί αναγκαία προϋπόθεση για να περάσουµε σε
νέα επίπεδα δηµοκρατικής οργάνωσης της ελληνικής κοινωνίας.
Χρειάζεται βέβαια και κάτι άλλο…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω µε αυτήν τη φράση, κύριε Πρόεδρε.
Χρειάζεται βέβαια και κάτι άλλο. Χρειάζονται νέα επίπεδα δη-

µοκρατίας, συγκρότησης θεσµικού ρόλου του κοινωνικού ελέγ-
χου, ώστε να δοθεί νέα ώθηση στη σχέση κράτους-κοινωνίας.
Χρειάζεται επίσης να αποκαταστήσουµε τις σχέσεις της βαθιάς
δηµοκρατικής παράδοσης που έχει ο ελληνισµός και να προτεί-
νουµε αυτόν και στην Ευρωπαϊκή Ένωση. ∆υστυχώς αυτή η πα-
ράδοση έχει αποκοπεί από το σύγχρονο ελληνικό πολιτικό
προβληµατισµό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε και
εµείς.

Το λόγο έχει η Αικατερίνη Φαρµάκη, Βουλευτής Κορινθίας του
ΠΑΣΟΚ.

Κυρία Φαρµάκη, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αλήθεια

ότι µε διαχρονική, µε διακοµµατική ευθύνη όλων µας αφήσαµε
τους νέους µας να συνωστίζονται έξω από κοµµατικά γραφεία
και να παρακαλούν για µία θέση στο δηµόσιο, για µία θέση σε
Πρόγραµµα «STAGE» ή για µία ολιγόµηνη σύµβαση, κυνηγώντας
το όνειρό τους για επαγγελµατική αποκατάσταση. Η ευθύνη ανή-
κει σε όλους.

Χθες ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας και πρώην Υφυ-
πουργός Εσωτερικών ουσιαστικά προσπάθησε να διαστρεβλώ-
σει την αλήθεια και να αποσύρει από την παράταξή του όλες τις
ευθύνες, παρουσιάζοντας την απελθούσα κυβέρνηση ως άσπιλη
ευθυνών.

Εν τούτοις, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, ξέρετε πολύ καλά µέσα σας ότι έχετε µεγάλη ευθύνη, µε-
γάλο µερίδιο ευθύνης γι’ αυτό που συµβαίνει σήµερα στην
ελληνική κοινωνία. Γιατί µπορέσατε µέσα σ’ αυτό το διάστηµα
των πεντέµισι χρόνων διακυβέρνησης ουσιαστικά να υπερδιο-
γκώσετε το πρόβληµα, να δώσετε προβάδισµα στο ρουσφέτι, να
απαξιώσετε τη διαδικασία των διαγωνισµών και το ίδιο το ΑΣΕΠ
και να επανιδρύσετε το κράτος µ’ ένα µοναδικό δικό σας τρόπο
και δυστυχώς καταστροφικό για τον τόπο.

Επί πεντέµισι χρόνια παρακολουθήσαµε µία πρωτοφανή κα-
θυστέρηση στους διαγωνισµούς για προσλήψεις µονίµου προ-
σωπικού, συγχρόνως όµως τη συγκρότηση νευραλγικών
υπηρεσιών µε ανειδίκευτους συµβασιούχους ή «σταζιέρ»και προ-
σλήψεις πλήθους «ηµετέρων» µε διαδικασίες εν κρυπτώ. Το
ΑΣΕΠ στερήθηκε την αρµοδιότητα να συντάσσει τις προκηρύ-
ξεις και να ελέγξει την εξέλιξή τους.

Από την άλλη µεριά κάνατε την προσωπική συνέντευξη, µία
διαδικασία που θα µπορούσε να αποβεί προς όφελος της κάθε
υπηρεσίας, να είναι σήµερα ένα παράδειγµα προς αποφυγή και
ουσιαστικά να αλώσετε µε αυτό το ελληνικό δηµόσιο, δίνοντας

προβάδισµα σε κάποιους που δεν είχαν τα προσόντα, αλλά είχαν
τις κοµµατικές γνωριµίες.

Σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας,
αντί να συναισθανθείτε τις µεγάλες ευθύνες τις οποίες έχετε και
ουσιαστικά να δηλώσετε τη µεταµέλειά σας ψηφίζοντας επί της
αρχής το νοµοσχέδιο, προσπαθείτε µάταια να υπερασπιστείτε
ακόµη και σήµερα τα αδιέξοδά σας µη έχοντας να απαντήσετε τί-
ποτα επί της ουσίας.

Γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το συγκεκριµένο σχέ-
διο νόµου σήµερα πρέπει να το ψηφίσουµε όλοι, όχι µόνο γιατί
αποτελεί δέσµευση του ΠΑΣΟΚ, αλλά γιατί αποτελεί απαίτηση
της ελληνικής κοινωνίας, απαίτηση του ελληνικού λαού που εκ-
φράστηκε στις 4 του Οκτώβρη µε µία δυνατή λαϊκή εντολή, δί-
νοντάς µας τη δυνατότητα να κάνουµε καθαρές, δίκαιες, σωστές
λύσεις.

Σήµερα, λοιπόν, µ’ αυτό το νοµοσχέδιο αποδεικνύουµε τη θέ-
λησή µας να µην επιτρέψουµε ξανά νέα παιδιά, άξιοι άνθρωποι
να αδικούνται και να εξαρτούν την επαγγελµατική τους πορεία
και την προσωπική τους ζωή από κοµµατικές γνωριµίες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο αυτό στοχεύει
στην κατάργηση τριών βασικών αδικιών: Πρώτον, ανάµεσα στους
εργαζόµενους στον ιδιωτικό και στο δηµόσιο τοµέα. ∆εύτερον,
ανάµεσα στους ανέργους και στους εργαζόµενους. Και τρίτον,
στους έχοντες εµπειρία και στους έχοντες τίτλους σπουδών.

Αυτό το πετυχαίνουµε: Πρώτον, µε την κατάργηση της προ-
σαύξησης της µοριοδότησης λόγω εµπειρίας και την αύξηση του
ποσοστού των θέσεων για τις οποίες δεν απαιτείται εµπειρία.

∆εύτερον, µε την κατάργηση της συνέντευξης, που εφαρµό-
στηκε για να δώσει προβάδισµα σε λάθος ανθρώπους.

Τρίτον, µε την ισόρροπη µοριοδότηση των προσόντων των
υποψηφίων.

Τέταρτον, µε τη διεύρυνση του ελέγχου του ΑΣΕΠ ακόµα και
σε φορείς, όπως είναι η Βουλή, η Προεδρία της ∆ηµοκρατίας και
το Υπουργείο Εξωτερικών.

Ας µην κάνουµε πως δεν καταλαβαίνουµε. Οι πολίτες σκανδα-
λίζονται όταν από καιρού εις καιρόν έρχονται στην επιφάνεια
προσλήψεις «ηµετέρων» σε νευραλγικές θέσεις.

Πέµπτον, µε την κατάργηση των προνοµίων αθλητών για το
διορισµό τους στο δηµόσιο και τη θέσπιση συγκεκριµένων προ-
ϋποθέσεων, προκειµένου να αποτελεί ουσιαστική επιβράβευση
της ελληνικής πολιτείας και όχι χαριστική διευθέτηση.

Επίσης, µε αυστηρές προϋποθέσεις για τη σύναψη συµβά-
σεων έργου, που να µην υποκρύπτουν την κάλυψη πάγιων και
διαρκών αναγκών.

Σίγουρα θα ήταν ευχής έργον το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου
να περιβληθεί µε την ευρύτερη κοινωνική και πολιτική συναίνεση.
Αποτελεί σηµαντικό βήµα για όλους µας, για την ελληνική κοι-
νωνία, για τους νέους µας, που πρέπει να έχουν αξιοπρέπεια και
εµπιστοσύνη στα προσόντα τους, αλλά πρέπει να έχουν εµπι-
στοσύνη και στο πολιτικό σύστηµα, ότι µπορεί να τους εγγυηθεί
αξιοπρέπεια, διαφάνεια και αξιοκρατία.

∆εν φθάνει όµως µόνον αυτό, κύριε Υπουργέ. Πρέπει να επι-
ταχύνονται και να απλουστεύονται οι διαδικασίες. Πρέπει να ενι-
σχυθεί το ΑΣΕΠ. Πρέπει να βελτιώσουµε τις υποδοµές, αλλά και
πρέπει να έχουµε όλο και περισσότερες πολιτικές για την ενί-
σχυση της απασχόλησης, µε βάση όµως την ισονοµία και την ισο-
πολιτεία.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είναι αποφασισµένη να αποκατα-
στήσει στη συνείδηση των πολιτών όλες αυτές τις αρχές και τις
αξίες από τις οποίες πιστεύουµε ότι εξαρτάται η κοινωνική συ-
νοχή και η πρόοδος της χώρας. Γνωρίζουµε πολύ καλά ότι οι αλ-
λαγές και οι ρήξεις που απαιτούνται σήµερα θα έχουν πολιτικό
κόστος. Όµως το πολιτικό κόστος αυτό το αναλαµβάνουµε σε
όλη του την έκταση. Λυτρώνουµε τους νέους µας από το εµπό-
ριο της ελπίδας και τους δίνουµε τη δυνατότητα να ξέρουν από
εδώ και εµπρός ότι την επιτυχία τους την κάνουν γιατί την αξί-
ζουν, την έχουν γιατί την αξίζουν, και ότι η ενδεχόµενη αποτυχία
τους δεν οφείλεται απλώς στο ότι κάποιοι άλλοι ευνοήθηκαν πε-
ρισσότερο από αυτούς.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποµένουν ακόµη δεκαέξι οµι-
λητές. Γίνεται πρόταση, την οποία αποδέχονται τόσο ο κύριος
Υπουργός όσο και οι εισηγητές όλων των κοµµάτων, να τελειώ-
σει επί της αρχής η συζήτηση σήµερα, να γίνει η ψηφοφορία και
αύριο να γίνει η συζήτηση επί των άρθρων και των τροπολογιών
ως µια ενότητα. Συµφωνεί το Σώµα;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Η πρόταση γίνεται

οµόφωνα δεκτή.
Το λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Λευκά-

δας κ. Σπυροπάνος Μαργέλης για επτά λεπτά.
ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συνά-

δελφοι, πιστεύω ότι µε αυτό το νοµοσχέδιο που σήµερα κουβε-
ντιάζουµε και σε λίγο θα ψηφίσουµε δεν ικανοποιούµε απλά τις
προεκλογικές µας δεσµεύσεις, δεν ικανοποιούµε τις προγραµ-
µατικές δεσµεύσεις της Κυβέρνησης, όπως ανακοινώθηκαν από
τον κύριο Υπουργό. Πάνω απ’ όλα ικανοποιούµε ένα καθολικό,
δυνατό αίτηµα της ελληνικής κοινωνίας, η οποία λέει: «Φθάνει
πια! Αυτή η διαδικασία, όλα όσα συνέβαιναν τα προηγούµενα
χρόνια έχουν οδηγήσει στον πάτο. ∆εν πάει παραπέρα αυτή η
κατάσταση!».

Με αυτό το νοµοσχέδιο που συζητάµε και ψηφίζουµε σήµερα
πάνω απ’ όλα απαντάµε στους νέους ανθρώπους, οι οποίοι όλα
αυτά τα χρόνια, µε ευθύνες διαχρονικές αλλά, κυρίως, µε κορυ-
φαίες ευθύνες της τελευταίας διακυβέρνησης από τη Νέα ∆η-
µοκρατία, αναγκάστηκαν να σκύψουν το κεφάλι και να κάνουν
ουρές στα βουλευτικά γραφεία για να αναζητήσουν τι; Μια δου-
λειά. ∆ηλαδή τι; Το δικαίωµά τους! Γιατί η δουλειά είναι δικαί-
ωµα για τους νέους ανθρώπους, είναι δικαίωµα για τους
Έλληνες πολίτες.

Απαντάµε µε συγκεκριµένες πολιτικές σε αυτούς τους νέους
ανθρώπους που όλα αυτά τα χρόνια τους κάναµε να είναι εξηρ-
τηµένοι απέναντι σε εκείνους που τους διόρισαν και όχι να είναι
περήφανοι και να είναι υπηρέτες του δηµόσιου συµφέροντος,
ανεξάρτητοι από αυτές τις διαδικασίες.

Τέλος, αυτό το νοµοσχέδιο είναι µια πρώτη σοβαρή προσπά-
θεια να απαντήσουµε θετικά στο κατάντηµα που πραγµατικά βρί-
σκεται το ελληνικό κράτος σήµερα. Ένα κράτος
αναποτελεσµατικό, ένα κράτος που δεν είναι φιλικό στον πολίτη,
ένα κράτος που στέκεται ανασταλτικά απέναντι σε κάθε θετική
προσπάθεια, δηµιουργική πρωτοβουλία, απέναντι στις προσπά-
θειες για επενδύσεις. Ένα κράτος που το διακρίνει πέρα από την
αναποτελεσµατικότητα, η αναξιοκρατία, η ατελείωτη γραφειο-
κρατία, ο κοµµατισµός και η διαφθορά. Πιστεύω πραγµατικά ότι
θα εφαρµοστούν πολιτικές οι οποίες θα απαλύνουν, για να µην
πω ότι θα λύσουν γρήγορα αυτό το πρόβληµα.

Βεβαίως µε αυτό το νοµοσχέδιο, που αναφέρεται ουσιαστικά
στην επέκταση της αρµοδιότητας του ΑΣΕΠ για τις προσλήψεις
σε όλο τον ευρύτερο τοµέα, που κλείνουµε κάθε χαραµάδα, κάθε
παράθυρο, κάθε δυνατότητα παρέκκλισης, δεν λύνουµε φυσικά
εξ ολοκλήρου το πρόβληµα της δηµόσιας διοίκησης, δεν λύ-
νουµε εξ ολοκλήρου το πρόβληµα της ανασυγκρότησης του κρά-
τους. Όµως, απαντάµε πολύ θετικά σε µια µεγάλη ανάγκη.
Ξεκινάµε µια σοβαρή προσπάθεια για την οποία έχουµε νωπή και
ισχυρότατη τη λαϊκή εντολή από τις εκλογές στις 4 του Οκτώ-
βρη.

Βεβαίως, κανένας δεν είδα να αµφισβητεί επί της αρχής ου-
σιαστικά µε σοβαρά επιχειρήµατα αυτό που πάµε να κάνουµε.
Και εκπλήσσοµαι, πραγµατικά, εγώ όταν προσπαθούµε να
βρούµε δικαιολογίες για να µην ψηφίσουµε αυτό το νοµοσχέδιο
το οποίο εκτός του ότι θα φέρει την αξιοκρατία, εκτός του ότι θα
φέρει την περηφάνια στους νέους ανθρώπους, θα απαλλάξει και
το πολιτικό προσωπικό της χώρας από αυτή την ενασχόληση που
δεν έχει σχέση µε τα καθήκοντά του και θα επαναφέρει –ή του-
λάχιστον θα προσπαθήσουµε να επαναφέρουµε- µε αυτό τον
τρόπο την αξιοπιστία στο πολιτικό σύστηµα και στους πολιτικούς.

Αντί, λοιπόν, να δούµε αυτά τα πράγµατα, στεκόµαστε στο
γιατί καταργούµε την προσαύξηση της εµπειρίας. Μα, είναι δυ-
νατόν! Κουβεντιάζουµε µε την κοινωνία, ακούµε τι λέει ο κόσµος;

«Βύσµα», λένε οι νέοι άνθρωποι. Σήµερα οι νέοι άνθρωποι λένε
ότι αν δεν έχεις «βύσµα», τίποτα δεν µπορείς να κάνεις. Και εµείς
θα έρθουµε, δηλαδή, να διατηρήσουµε την προσαύξηση της
εµπειρίας και να πούµε µπράβο σε αυτούς που είχαν «βύσµα»
και βρήκαν κάποια απασχόληση µε οποιονδήποτε τρόπο στον ευ-
ρύτερο δηµόσιο τοµέα; Θα τους αµείψουµε κιόλας παραπάνω;
Άλλωστε, αυτή η ιστορία και µε το ισχύον καθεστώς σε ένα
χρόνο τελειώνει. Κι αν ακόµη διατηρήσουµε αυτές διατάξεις πό-
σους ανθρώπους θα διορίσουµε µέσε σ’ ένα χρόνο; Ελάχιστους
σε σχέση µε την πληθώρα των ανθρώπων που βρίσκονται σε
αυτό το καθεστώς σήµερα, που όλοι καταγγέλλουµε. Κανένας
τελικά δεν συµφωνεί.

Αντί να κουβεντιάζουµε και να βρίσκουµε τέτοιες αιτιάσεις
όπως, για παράδειγµα την κατάργηση της συνέντευξης. Βεβαίως
αν είχαµε φτάσει σε ένα τέτοιο επίπεδο σοβαρότητας στο πολι-
τικό µας σύστηµα και στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, προφανώς θα
έπρεπε να υπάρχει η συνέντευξη, όπως υπάρχει σε πολλές
προηγµένες ευρωπαϊκές χώρες- εµείς ασχολούµαστε µε αυτά.
Αλλά σήµερα πιστεύω –στη συνείδηση του µέσου Έλληνα, στην
κοινή λογική όλων µας εν πάση περιπτώσει- δεν καταλήγουµε ότι
η συνέντευξη είναι αξιοκρατική διαδικασία, το αντίθετο.

Αντί, λοιπόν, να κουβεντιάζουµε για σοβαρά θέµατα, ασχο-
λούµαστε µε αυτά. Εγώ θα πρόσθετα στον προβληµατισµό µας
δυο-τρία ζητήµατα. Το ένα είναι ότι θα πρέπει να βελτιώσουµε,
κύριε Υπουργέ, τις διαδικασίες πρόσληψης µέσω ΑΣΕΠ. Πρέπει
να γίνουν πιο γρήγορες αυτές οι διαδικασίες γιατί, το καλύτερο
να κάνουµε, όταν το κάνουµε σε βάθος χρόνου, χάνει την αξία
του. Το ίδιο ισχύει παντού βέβαια, στην απονοµή της δικαιοσύνης
επί παραδείγµατι.

Εγώ αναφέροµαι στην Λευκάδα που είναι ένας µικρός νοµός
και σας µεταφέρω την εµπειρία µου, όταν ήµουνα νοµάρχης
αλλά και την εµπειρία του σηµερινού νοµάρχη. Γίνεται µια προ-
κήρυξη, που καθυστερεί πάρα πολύ µέχρι να ολοκληρωθεί και
να τελεσιδικήσουν οι προσλήψεις. Μέχρι τότε, λοιπόν, αυτοί οι
οποίοι προσλαµβάνονται έχουν βρει κάπου αλλού δουλειά, µε
αποτέλεσµα τελικά να µην καλύπτονται οι προκηρυσσόµενες θέ-
σεις. Συµβαίνει όµως, και κάτι άλλο. Καλύπτεται η θέση, έρχεται
εκεί ο υπάλληλος και µετά σ’ ένα, δυο µήνες έχει εν τω µεταξύ
διοριστεί µε άλλον διαγωνισµό που ακολούθησε σε όλο αυτό το
βάθος χρόνου, σε µια καλύτερη θέση. Εννοώ σ’ ένα µεγαλύτερο
νοµό, πιο κοντά στο κέντρο.

Φεύγει, λοιπόν, από τους µικρούς νοµούς, από τη Λευκάδα,
παραδείγµατος χάριν και πάει σ’ ένα µεγαλύτερο νοµό, όπου
προσδοκά ότι θα έχει καλύτερη εξέλιξη και καλύτερη ποιότητα
ζωής.

Το δεύτερο ζήτηµα στο οποίο θα ήθελα να αναφερθώ πολύ
σύντοµα, είναι το εξής: Η αξιοκρατία και οι ίσες ευκαιρίες προ-
φανώς είναι αυτονόητες αξίες και πρέπει να τις υπηρετήσουµε.
Όµως, εδώ θέλω να προσθέσω ότι ούτε οι ίσες ευκαιρίες φτά-
νουν ούτε η αξιοκρατία φτάνει, για να απαντήσουµε θετικά σ’ ένα
άλλο ζήτηµα, που είναι το δικαίωµα στην εργασία, το δικαίωµα
στη δουλειά, που έχουν όλοι οι Έλληνες πολίτες. Και µπορεί, βέ-
βαια, να εφαρµόσουµε ένα σύστηµα, µε αξιοκρατικές διαδικα-
σίες, ένα σύστηµα ίσων ευκαιριών. Με αυτό θα λύσουµε το ένα
πρόβληµα, ότι δηλαδή αυτοί οι οποίοι θα βρουν µια θέση στο δη-
µόσιο, θα µπουν µε αυτές τις διαδικασίες. Πρέπει, όµως, να πάµε
παραπέρα, να σκεφθούµε και να εφαρµόσουµε πολιτικές που
έχουν σχέση µε την ανάπτυξη, ώστε να δηµιουργηθούν θέσεις
εργασίας και να απαντήσουµε θετικά και σε όλους τους άλλους
ανθρώπους οι οποίοι διεκδικούν µια θέση στην αγορά εργασίας.

Και το τρίτο που θέλω να πω -και τελειώνω µε αυτό- είναι το
εξής: Σήµερα µιλάµε για έναν καινούργιο προσανατολισµό της
ανάπτυξης, για ένα καινούργιο µοντέλο ανάπτυξης, µιλάµε για
την «πράσινη ανάπτυξη», µιλάµε για την ανάγκη να καταπολεµή-
σουµε το δηµοσιονοµικό έλλειµµα της χώρας και µια σειρά τέ-
τοια πολύ σηµαντικά ζητήµατα, επίκαιρα, µεγάλα ζητήµατα. Όλα
αυτά, όµως, πιστεύω ότι, αν δε φτιάξουµε το κράτος, δε θα µπο-
ρέσουµε να τα πετύχουµε. Θα αποτύχουµε.

Γι’ αυτό θεωρώ ότι είναι µέγιστο χρέος µας, µέγιστο χρέος και
της Κυβέρνησης και θα είναι το µεγάλο στοίχηµα για τα επόµενα
χρόνια, να φτιάξουµε ένα κράτος σύγχρονο, ευέλικτο, επιτελικό,
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ένα κράτος-στρατηγείο, ένα κράτος στο οποίο θα µετράµε τα
αποτελέσµατα της δουλειάς του και σε χρόνο και σε ποιότητα
και σε κόστος.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κύριε
Μαργέλη.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας Λέ-
σβου κ. Σπύρος Γαληνός.

Κύριε Γαληνέ, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΣΠΥΡΟΣ ΓΑΛΗΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα µου επιτρέψετε, κύριε Πρόεδρε, µε αυτή την ευκαιρία να

ευχαριστήσω τους συµπατριώτες µου της Λέσβου, της Λήµνου
και του Άη-Στράτη για την τιµή που µου έκαναν και µε έστειλαν
εκπρόσωπό τους στο Κοινοβούλιο.

Μεταξύ αυτών των συµπατριωτών µου, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, συγκαταλέγονται και άνθρωποι που ο µόλις εγκατα-
λείψας το Βήµα συνάδελφος ανέφερε ότι είναι άνθρωποι οι
οποίοι «είχαν βύσµα» και έπιασαν µια δουλειά στο δηµόσιο ή
στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα.

Είναι οι ίδιοι άνθρωποι, κύριοι συνάδελφοι, που εσείς πριν από
λίγο διάστηµα, ίσως και ώρες, αναφέρατε ότι είναι οι όµηροι της
πολιτείας, αυτοί οι άνθρωποι που µε ευτελέστατο τίµηµα προ-
σφέρουν επί χρόνια τις υπηρεσίες τους στο δηµόσιο, σε φορείς
του δηµοσίου, στην Τοπική και Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση.

Συζητάµε σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέ-
διο του Υπουργείου Εσωτερικών, το πρώτο σε προτεραιότητα
για την αναµόρφωση του συστήµατος των προσλήψεων. Και συ-
ζητάµε το νοµοσχέδιο αυτό, όταν ήδη ο αρµόδιος Υπουργός έχει
ανακοινώσει την αναστολή των προσλήψεων στο δηµόσιο για το
2010.

∆ιερωτώµαι, λοιπόν, αφού αυτή η αναστολή ισχύει, αν αυτό το
νοµοσχέδιο που συζητάµε είναι η επικύρωση των προθέσεων της
Κυβέρνησης για αντικειµενικό και δίκαιο σύστηµα προσλήψεων ή
µήπως συζητείται για να νοµιµοποιηθούν ουσιαστικά αποφάσεις
που εξαγγέλθηκαν και προτίθενται να εφαρµοστούν για τη µη
ανανέωση των συµβάσεων έργου, συµβάσεων ορισµένου χρό-
νου, τα «STAGE» πολιτών, που παρέχουν πραγµατική υπηρεσία
σε δηµόσιες υπηρεσίες, για τρία, τέσσερα, πέντε ή και περισσό-
τερα έτη.

Με αυτό το νοµοσχέδιο -για το οποίο πιστεύω ότι κανείς σ’
αυτή την Αίθουσα δε θα είχε καµµία αντίρρηση επί της αρχής,
αφού διακηρύσσει την απόφαση της Κυβέρνησης και του Κοινο-
βουλίου για να υπάρχει ένα αντικειµενικό σύστηµα προσλήψεων
ανθρώπων στο δηµόσιο- είναι χρέος µου να παρατηρήσω ότι αν,
κύριε Υπουργέ, δε ληφθεί µέριµνα για την επίλυση του προβλή-
µατος των ήδη εργαζοµένων σε αυτούς τους φορείς, τότε φο-
βάµαι ότι µε το πρόσχηµα να φτιάξουµε ένα νόµο, προκειµένου
οι προσλήψεις να γίνονται αντικειµενικά και δίκαια, διαπράττουµε
µια µεγάλη κοινωνική αδικία σε βάρος νέων ανθρώπων ή και µε-
γαλύτερων σε ηλικία οι οποίοι επί χρόνια προσφέρουν τις υπη-
ρεσίες τους έναντι ευτελούς τιµήµατος, ανθρώπων, που επί
χρόνια είναι όµηροι του συστήµατος.

Μην ξεχνάτε, κύριοι συνάδελφοι της κυβερνώσας παράταξης,
ότι εσείς –το επαναλαµβάνω- αυτούς τους ίδιους ανθρώπους
τους αποκαλούσατε και τους αποκαλείτε «οµήρους» και αφήνετε
να εννοηθεί ότι το κράτος δεν έχει συνέχεια, ότι υπήρχε ένα κρά-
τος πριν, ένα κράτος µε µια άλλη κυβέρνηση –αυτή της Νέας ∆η-
µοκρατίας- κι ένα κράτος καινούργιο, ένα κράτος του ΠΑΣΟΚ.
Χωρίζετε άθελά σας, πιστεύω, τους πολίτες.

Απορώ και διερωτώµαι αν κι εσείς δεν θεωρείτε άδικο και ανα-
κόλουθο από τη µια να ισχυρίζεστε ότι αυτούς τους ανθρώπους
τους εκµεταλλεύτηκε το κράτος επί πολλά χρόνια και από την
άλλη σήµερα εσείς αυτούς τους ανθρώπους, που το κράτος –
γιατί εκ των πραγµάτων έχει συνέχεια- τους εκµεταλλεύτηκε, να
έρχεστε και να τους τιµωρείτε. Τους τιµωρείτε, σείοντας τον πέ-
λεκυ της απόλυσης και στερώντας τους ένα αναφαίρετο δικαί-
ωµα, το δικαίωµα προς εργασία.

Πρέπει να σας πω, κύριοι συνάδελφοι –και εστιάζοµαι εκεί,
γιατί το θεωρώ πολύ σηµαντικό, αφού όλοι αυτοί οι άνθρωποι µε
αγωνία προσβλέπουν σ’ εµάς να αποδοθεί δικαιοσύνη- ότι επί έξι

χρόνια ήµουν αντινοµάρχης Λέσβου και γνωρίζω πολύ καλά την
προσφορά αυτών των ανθρώπων στις υπηρεσίες των ΟΤΑ, των
Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων, σε υπηρεσίες του δηµοσίου, σε
υπουργεία, όπως το Υπουργείο Πολιτισµού, το Υπουργείο Οικο-
νοµικών. Γνωρίζω ότι αυτοί οι άνθρωποι προσέφεραν και προ-
σφέρουν. Γνωρίζω ότι χωρίς τη δική τους εργασία δύσκολα αυτοί
οι φορείς, ιδίως της Τοπικής και Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης και
του Υπουργείου Πολιτισµού δεν θα µπορούν να λειτουργήσουν.
Θα βάλουν λουκέτο.

Γνωρίζετε όλοι πολύ καλά, ανεξάρτητα τι λέµε πολλές φορές,
ότι αυτοί οι άνθρωποι καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες
του δηµοσίου. Μιλάµε για ανθρώπους που εργάζονται πού; ∆εν
είναι αυτοί που «έβαλαν βύσµα», οι ευνοηµένοι πολίτες του
τόπου, αλλά είναι άνθρωποι που αµείβονται µε 400, 500 ή µε 700
ευρώ και είναι εργάτες είτε της καθαριότητας είτε του καθαρι-
σµού των επαρχιακών και εθνικών οδών και που προσφέρουν
πραγµατικά υπηρεσία στον τόπο. Τα κενά που θα δηµιουργηθούν
απ’ αυτές τις απολύσεις δεν µας είπατε πώς θα καλυφθούν.

Γνωρίζετε ότι η Νέα ∆ηµοκρατία, όταν ήταν κυβέρνηση το
2004, κατόπιν και δικών σας παροτρύνσεων, παροτρύνσεων Βου-
λευτών, είχε προχωρήσει στην πρόσληψη και στην αποκατά-
σταση των ανθρώπων που τα προηγούµενα χρόνια είχαν
προσληφθεί από µια άλλη κυβέρνηση, δεχόµενοι και αποδει-
κνύοντας πράγµατι στην πράξη ότι πιστεύει στη συνέχεια του
κράτους.

Εξακολουθώ να απευθύνω το ερώτηµα πώς θα λειτουργήσουν
αυτές οι υπηρεσίες του δηµοσίου. Είναι σίγουρο ότι στις εισα-
γωγικές οµιλίες για την προσπάθεια που καταβάλει η Κυβέρνηση
για την ψήφιση του νόµου αυτού φαίνονται ότι υπάρχουν καλές
προθέσεις και κανείς δεν τις αµφισβητεί. Όµως, εµένα µου έρ-
χεται στο µυαλό η ρήση του Τσόρτσιλ ότι «ο δρόµος για την κό-
λαση είναι στρωµένος µε καλές προθέσεις». Αυτό που
ετοιµάζουµε είναι µια κόλαση για όσους επένδυσαν χρόνια από
τη ζωή τους, δουλεύοντας σκληρά έναντι πενιχρής αµοιβής!

Το τραγικό είναι ότι µιλάµε για εξορθολογισµό, για αντικειµε-
νικότητα, για δικαιοσύνη, ενώ στην ουσία, στο µυαλό συµπα-
τριωτών µας, συµπολιτών µας, φίλων µας, παιδιών µας πολλές
φορές, έρχεται ότι µιλάµε για διώξεις και µάλιστα πολιτικές, όταν
δεν αφορούν πολιτικό προσωπικό. Αφορούν τα άτοµα αυτά που
σας είπα πριν, που δούλεψαν µε πενιχρό αντίτιµο, ως µαθητευό-
µενοι –µιλάµε για τα προγράµµατα των «STAGE»- µε µια προο-
πτική: Με την προοπτική να χρησιµοποιήσουν αυτή τους την
εµπειρία ως µέρος για τη µοριοδότησή τους. Και σήµερα δεν
υπολογίζουµε αυτή τη µοριοδότηση.

Θέλω να αναρωτηθείτε, κύριοι συνάδελφοι, µήπως µε αυτή τη
λογική, µε αυτή την πρακτική …

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε, ολοκληρώνω σε λίγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, κύριε συ-

νάδελφε, γιατί είναι πολλοί οµιλητές και δεν έχουµε περιθώριο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Θέλω να αναρωτηθείτε, λοιπόν, µήπως

λειτουργούµε όπως ένα κακό αφεντικό που εκµεταλλεύεται τον
εργαζόµενο, τάζοντάς του κατά την πρόσληψη ότι θα τον αξιο-
ποιήσει στη συνέχεια µόλις αποκτήσει την εµπειρία, η οποία είναι
απαραίτητη για την εργασία του και στη συνέχεια έρχεται, όταν
έχει ήδη εκµεταλλευτεί την εργασία του και τον απολύει.

Νοµίζω, κύριοι συνάδελφοι –και ολοκληρώνω µε αυτό- ότι όλοι
όσοι ψηφίζουµε ή δεν λαµβάνουµε µέριµνα για να δοθεί λύση σ’
αυτή την πολιτική των διώξεων, θυµατοποιούµε κάποιους αν-
θρώπους και εκεί δεν µπορούµε να συµπράξουµε.

Υπάρχει µία διακύβευση, η οποία είναι σοβαρή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ, κλεί-

στε µε αυτή τη φράση. ∆εν υπάρχει άλλο περιθώριο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Και αυτό είναι το ήθος και η αξιοπιστία

της πολιτείας. Το κράτος έχει συνέχεια. ∆εν µπορούµε να παί-
ζουµε µε τις ζωές του κόσµου που κάνει σχέδια και επενδύει στη
ζωή του. Αν δεν σεβαστούµε τον πολίτη ούτε αυτός θα µας σε-
βαστεί και κανείς πέραν αυτών δεν θα µας σέβεται.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε και λυπάµαι αν δεν
µπόρεσα να υπολογίσω καλά το χρόνο µου.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε συνάδελφε,

από εµπλοκή του συστήµατος εδώ µιλήσατε ένα λεπτό περισσό-
τερο και άλλα τρία λεπτά σχεδόν παραπάνω. ∆εν υπάρχουν τέ-
τοια περιθώρια και δικαιολογηµένα διαµαρτύρονται άλλοι
συνάδελφοι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα
ένας µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδούς -καθηγητές του
Γυµνασίου Αµφίκλειας Φθιώτιδας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης, Βουλευτής Φλώρινας της
Νέας ∆ηµοκρατίας έχει το λόγο για επτά λεπτά.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε πολύ ενδια-

φέρον ανέµενα το νόµο για τις προσλήψεις, που σχεδίαζε η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ και δεν µπορώ να κρύψω το γεγονός ότι
θεωρούσα ένα βήµα µπροστά την κατάθεση ενός τέτοιου νοµο-
σχεδίου.

Είµαι απ’ αυτούς που πιστεύουν ότι η ελληνική κοινωνία και οι
νέοι άνθρωποι µπορούν και απαιτούν πλέον, την εµπέδωση πλή-
ρους αξιοκρατίας, την απάλειψη στρεβλώσεων και την εφαρµογή
δικαίου στο δηµόσιο βίο της χώρας. Κανείς, άλλωστε, δεν µπο-
ρεί να ισχυριστεί ότι τα πάντα γίνονταν µέχρι τώρα µε τέλειο
τρόπο, µε τον ιδανικότερο τρόπο. Υπάρχουν χρόνια προβλήµατα,
προβλήµατα που γεννούν ανάγκες και οι ανάγκες γεννούν εξελί-
ξεις και γι’ αυτό κάθε κυβέρνηση αισθάνεται την ευθύνη απένα-
ντι στη νεολαία οφείλει να βρίσκεται σε διαρκή ετοιµότητα.

Αυτό, πρακτικά σηµαίνει ότι κανένας νόµος δεν µπορεί να απο-
τελεί πανάκεια. Χρειάζεται να παρακολουθούµε τα γεγονότα, να
προλαβαίνουµε τις εξελίξεις και να παρεµβαίνουµε νοµοθετικά,
ώστε να προχωρούµε σε απαιτούµενες αλλαγές και τροποποιή-
σεις. Στο νοµοσχέδιο, όµως, που έχει κατατεθεί παρατηρείται µία
δυσαρµονία του τίτλου και του περιεχοµένου. Και γίνοµαι σαφής.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κυρία ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

∆ιαβάζοντας τον τίτλο για αναµόρφωση του συστήµατος προ-
σλήψεων και καθολική υπαγωγή του στον πλήρη έλεγχο του
ΑΣΕΠ, περιµένεις ότι το περιεχόµενο θα δικαιολογεί τον τίτλο
προβλέποντας ριζικές αλλαγές, τοµές και γενικά δικαίωση των
προσδοκιών που καλλιεργείται από την επικεφαλίδα του νοµο-
σχεδίου. ∆υστυχώς, όµως, δεν συµβαίνει τίποτε από όλα αυτά.
Απλά έρχεται πέραν από την εισαγωγή στον ΑΣΕΠ των προσλή-
ψεων κάποιων φορέων –πράγµα που είχε γίνει και επί κυβερνή-
σεων Νέας ∆ηµοκρατίας- να επικυρώσει αυτό που αποδίδεται
στο ΠΑΣΟΚ για µικροψυχία και εκδικητικό µένος εναντίον συ-
γκεκριµένων εργαζόµενων µε φωτογραφικές διατάξεις.

Το νοµοσχέδιο αυτό πετάει κυριολεκτικά στο δρόµο χιλιάδες
νέους µε την κατάργηση των «STAGE» και έρχεται να υπογράψει
την οριστική τους εργασιακή καταδίκη, να βάλει ταφόπλακα στις
προσπάθειες νέων παιδιών µε την κατάργηση της µοριοδότησης
του 50%. Μάλιστα, προβάλλεται ο ισχυρισµός ότι αποκαθιστά
αδικίες.

∆εν είναι όµως άδικο, κύριε Υπουργέ, όταν µε αυτό το κίνητρο
χιλιάδες νέοι επέλεξαν να συµµετέχουν στο πρόγραµµα
«STAGE»; Ποιος και µε ποιο τρόπο θα αναπληρώσει τους µήνες
και τα χρόνια που χάθηκαν από αυτά τα νέα παιδιά, που έχοντας
υπόψη αυτό το κίνητρο της µοριοδότησης δεν αναζήτησαν ή
απέρριψαν άλλες ευκαιρίες, που τους παρουσιάστηκαν;

Καταργείται ακόµα η συνέντευξη, σύµφωνα µε το άρθρο 5, σε
όποιους διαγωνισµούς έχει θεσµοθετηθεί, µε το αιτιολογικό ότι
θεωρείται ως µη αντικειµενικό κριτήριο και µπορεί να οδηγήσει
σε ανατροπή -σε µεγάλο βαθµό- της σειράς κατάταξης των υπο-
ψηφίων, µε βάση και τα υπόλοιπα αντικειµενικά κριτήρια επιλο-
γής. Και αυτό το συµπέρασµα είναι αυθαίρετο. ∆εν θα έπρεπε
κάποτε να αξιολογούνται τα στοιχεία της προσωπικότητας και
ικανότητας του υποψηφίου σχετικά µε κάθε συγκεκριµένη θέση
που θέλει να καλύψει;

Όσον αφορά τα αποτελέσµατα της συνέντευξης, θα σας ανα-
φέρω χαρακτηριστικά τα επίσηµα στοιχεία που έδωσε ο δικός
σας Υπουργός Εθνικής Άµυνας, σύµφωνα µε τα οποία µετά την
απόσυρση της συνέντευξης από το διαγωνισµό για τους υποψή-
φιους ΕΠΟΠ του Στρατού Ξηράς, η βαθµολογία άλλαξε, η σειρά
κατάταξης άλλαξε µόνο κατά 4,5%.

Εποµένως, όλα όσα ισχυρίζεται το ΠΑΣΟΚ είναι προφάσεις εν
αµαρτίαις γιατί στο ίδιο νοµοσχέδιο, στο ίδιο άρθρο αυτοαναι-
ρείται ο ισχυρισµός περί αντικειµενικότητας της συνέντευξης,
αφού κατ’ εξαίρεσιν και για την πλήρωση θέσεων προσωπικού, οι
οποίοι σχετίζονται µε την ασφάλεια της ανθρώπινης ζωής, δια-
τηρεί τη συνέντευξη. Και βέβαια λέει, ότι η συνέντευξη διεξάγε-
ται από επιτροπή, της οποίας τα µέλη ορίζονται από το ΑΣΕΠ και
διαθέτουν γνώση, εµπειρία και ικανότητα, προκειµένου να αξιο-
λογήσουν την καταλληλότητα του υποψηφίου. ∆ηλαδή, µε απλά
λόγια όπου µας βολεύει η συνέντευξη είναι καλή και όπου δεν
µας βολεύει δεν είναι καλή. Αλλά µπορούµε εκεί που µας βολεύει
να κατοχυρώσουµε την αντικειµενικότητά της. Γιατί δεν µπο-
ρούµε και στις υπόλοιπες περιπτώσεις;

Αυτό το νοµοσχέδιο καταργεί τη µοριοδότηση των υποψηφίων
βάσει συνάφειας του µεταπτυχιακού ή του διδακτορικού τίτλου
σπουδών µε το γνωστικό αντικείµενο της προκηρυσσόµενης
θέσης και στους γραπτούς διαγωνισµούς και στους διαγωνι-
σµούς µε σειρά προτεραιότητας. ∆ηλαδή, καταργεί στην ουσία
την εξειδίκευση ενός υποψηφίου πάνω σ’ ένα γνωστικό αντικεί-
µενο και τον εξοµοιώνει µε όλους τους υπόλοιπους υποψηφίους,
των οποίων οι συγκεκριµένοι τίτλοι δεν έχουν καµµία σχέση µε τη
συγκεκριµένη θέση εργασίας. Καταργεί τους κόπους των πτυχι-
ούχων, οι οποίοι θέλησαν να καταρτισθούν επιπρόσθετα στο
αντικείµενο των σπουδών τους. Καταργεί την αθροιστική µοριο-
δότηση για κατοχή δεύτερου µεταπτυχιακού τίτλου. Επιθυµεί τις
γνώσεις των υποψηφίων, αλλά δεν επιθυµεί να ανταµείβει αυτές
τις προσπάθειες.

Και ερωτώ: Αυτές είναι οι αλλαγές που δηµιουργούν δίκαιο;
Αυτές είναι οι τοµές και οι ρήξεις που χρειάζονται; Έτσι προ-
στατεύουµε την αξιοπιστία του κράτους έναντι των πολιτών;

Και δεν είναι µόνο αυτά που δηµιουργούν ερωτηµατικά. Θα
αναφέρω ενδεικτικά δύο ακόµη σηµεία του νέου νόµου, στα
οποία διαπιστώνεται η µεγάλη αλλαγή, όπως θέλετε να την πε-
ράσετε. Αυξάνετε τη µοριοδότηση των υποψηφίων σε γραπτό
διαγωνισµό µε συνολικό χρόνο εµπειρίας πέντε έτη, από τρεισή-
µισι σε τέσσερις µονάδες. Μισή µονάδα αύξηση, τόση γενναιό-
τητα! Αυξάνετε τη µοριοδότηση εµπειρίας δυόµισι ετών σε
διαγωνισµούς µε σειρά προτεραιότητας από εκατόν ενενήντα
οκτώ µόρια σε διακόσια δέκα και εµπειρίας πέντε ετών από τε-
τρακόσια οκτώ µόρια σε τετρακόσια είκοσι. ∆ώδεκα ολόκληρα
µόρια.

Κυρίες και κύριοι, για την κατάργηση συµβάσεων έργου, οι
οποίες αντικαθίστανται από συµβάσεις ορισµένου χρόνου µέσω
διαγωνισµού του ΑΣΕΠ, θέλω να πω το παρακάτω: Οι συµβάσεις
αυτές καλύπτουν άµεσες ανάγκες υπηρεσιών που πρέπει να εξυ-
πηρετηθούν για να φέρουν εις πέρας το έργο τους. Πολύ φοβά-
µαι, όµως, ότι το ΑΣΕΠ δεν θα µπορέσει να ανταποκριθεί στην
αµεσότητα της διεκπεραίωσης. Επιβαρύνεται και µε αυτούς τους
διαγωνισµούς όταν γι’ αυτούς, που έχει ήδη στην αρµοδιότητα
του δηλαδή της διεξαγωγής, της εποπτείας και του ελέγχου,
χρειάζονται περίπου δύο χρόνια για την έκδοση των οριστικών
πινάκων. ∆εν υπάρχουν επίσης προβλέψεις για ειδικές περιπτώ-
σεις προσλήψεων που απορρέουν από κοινωνικές ανάγκες.

Ο κύριος Υπουργός έχει στη διάθεσή του και το καταθέτω για
τα Πρακτικά, την επιστολή του Σωµατείου «ΣΠΑΡΤΑΚΟΣ» της
∆ΕΗ, µε την οποία ζητείται κατά παρέκκλιση των διατάξεων του
ν.2190/1994, ο διορισµός στη ∆ΕΗ ενός µέλους της οικογένειας
ενός µισθωτού, µε οποιαδήποτε σχέση εργασίας, που έχει πε-
θάνει συνεπεία εργατικού ατυχήµατος.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντινίδης καταθέτει
για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα επιστολή, η οποία βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το ίδιο ισχύει και για περίπτωση σωµατικής αναπηρίας σε πο-
σοστό τουλάχιστον 50%. Προσθέτω ότι τέτοια µέτρα, όπου θα
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δείχνουν µια κοινωνική συµπεριφορά ανάλογη των αναγκών που
δηµιουργεί ένας θάνατος ή ένα ατύχηµα, είµαστε αναγκασµένοι
να πάρουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε συνάδελφε.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Πιστεύω, κύριοι συνάδελφοι,
ότι γίνεται σαφές πως το παρόν νοµοσχέδιο δεν το πιστεύει ούτε
η ίδια η Κυβέρνηση. Ας µην θέλει, λοιπόν, να το πιστέψει η Αντι-
πολίτευση και ο ελληνικός λαός. Η σπουδή να το καταθέσει
αφορά µόνο δικούς της λόγους µικροκοµµατικής σκοπιµότητας
και συµφερόντων. Είναι διάχυτη η εκδικητικότητα και η τιµωρία
εργαζοµένων µε διαφορετικές σχέσεις εργασίας και µελλοντι-
κών υποψηφίων προς πρόσληψη. Ένα τέτοιο νοµοσχέδιο δεν κα-
λύπτει τις ανάγκες εκσυγχρονισµού του τρόπου προσλήψεων και
την εµπέδωση της αξιοκρατίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχει τελειώσει ο χρό-
νος σας, κύριε συνάδελφε.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Άλλωστε, διαβάζοντας το
άρθρο 13, καταλαβαίνετε και µόνοι σας ότι αυτοαναιρείστε και γι’
αυτό το λόγο το καταψηφίζω.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας του Νοµού Βοιωτίας κ. Μιχάλης
Γιαννάκης.

ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην εξέλιξη της συζήτησης επι-

κεντρώθηκαν πολλοί συνάδελφοι της Συµπολίτευσης σε θέµατα
αξιοκρατίας, σε θέµατα συναίνεσης σ’ ένα τόσο µεγάλο θέµα και
ζήτηµα, όπως αυτό που έρχεται να αντιµετωπίσει το νοµοσχέδιο
που σήµερα συζητάµε, και ακούστηκαν και αυτοκριτικές, αλλά
και έντονα επιθετικές φωνές για τη στάση που η Νέα ∆ηµοκρα-
τία έχει τηρήσει µέχρι σήµερα στη συζήτηση. ∆εν θα είχα και δεν
θα είχαµε, φαντάζοµαι, καµµία δυσκολία επί της αρχής να στη-
ρίξουµε αυτή την προσπάθεια, µια προσπάθεια που έχει να κάνει
µε την αξιοκρατία. Φαντάζοµαι ότι κανένας συνάδελφος δεν θα
έχει αντίρρηση, αν αυτή η προσπάθεια δεν δηµιουργούσε και τε-
ράστιες αδικίες. Και δεν είναι θέµα της Αντιπολίτευσης να τοπο-
θετηθεί για τις αδικίες. Οι ίδιοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ πριν
λίγους µήνες είχαν και οι ίδιοι διαπιστώσει, είχαν και οι ίδιοι υιο-
θετήσει δηµόσια, πολλές φορές, τα αιτήµατα, είχαν αντιληφθεί
το δίκαιο των αιτηµάτων και την αγωνία των χιλιάδων νέων συ-
µπολιτών µας, που µέσω των προγραµµάτων «STAGE», ή των
συµβάσεων έργου, υπηρετούσαν το δηµόσιο και τον ευρύτερο
δηµόσιο τοµέα.

Άλλωστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η διαδικασία του
ΑΣΕΠ έχει προηγούµενο. ∆εκαπέντε χρόνια λειτουργούµε µε
αυτό το σύστηµα. Και πραγµατικά, αν κάνουµε µια αναδροµή στο
παρελθόν, θα δούµε πώς λειτούργησε αυτά τα δέκα πέντε χρό-
νια, ποιοι προσπάθησαν να ανοίξουν παράθυρα, φεγγίτες, µπαλ-
κονόπορτες θα έλεγα, και πώς έγινε «σουρωτήρι» αυτή η
προσπάθεια, που είχε θετικούς στόχους και πού κατέληξε. Και
γεννάται και ένα ερώτηµα: Αν πραγµατικά σαν Νέα ∆ηµοκρατία
είχαµε υιοθετήσει τις παρεµβάσεις των συναδέλφων του
ΠΑ.ΣΟ.Κ, τόσο το 2004, όσο και λίγους µήνες πριν το Μάιο του
2009, πραγµατικά αυτοί οι ίδιοι συνάδελφοι που σήµερα είναι
Υπουργοί, Υφυπουργοί ή Βουλευτές σ’ αυτήν την Αίθουσα, τι
πραγµατικά θα είχαν να προτείνουν, τι κριτική θα µπορούσαν να
ασκήσουν, όπως ασκούν, σήµερα για τη στάση µας πάνω στο συ-
γκεκριµένο νοµοσχέδιο;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αλήθεια, από πού ξεκίνησε το
πρόβληµα και τι έχουµε να αντιµετωπίσουµε σήµερα; Ποιος ει-
σήγαγε τις συµβάσεις έργου και τα «STAGE»; Ποιος ήταν αυτός
που προσπάθησε το 2004 να καλύψει αυτές τις ανάγκες, να βρει
µια φόρµουλα, ώστε να ικανοποιήσει όλους αυτούς τους νέους
συµπολίτες µας που δούλευαν για χρόνια στο δηµόσιο και εξυ-
πηρετούσαν πάγιες και διαρκείς ανάγκες;

Γι’ αυτό, αν θέλουµε πραγµατικά να πείσουµε ότι πιστεύουµε
αυτές τις πρωτοβουλίες που παίρνουµε και ιδιαίτερα η σηµερινή

Κυβέρνηση, θα πρέπει να ξεκινήσει κάνοντας αυστηρή αυτοκρι-
τική. Οφείλω να αποδεχθώ ότι πραγµατικά αρκετοί συνάδελφοι
από το χώρο του ΠΑΣΟΚ ξεκίνησαν µε µια τέτοια διάθεση. Βέ-
βαια, η σκληρή επιθετική στάση τόσο της πολιτικής ηγεσίας του
συγκεκριµένου Υπουργείου που έφερε το νοµοσχέδιο, όσο και
πολλών συναδέλφων δυστυχώς της πλειοψηφίας, των συναδέλ-
φων του ΠΑΣΟΚ, σε καµµία περίπτωση δεν µας επιτρέπει να εί-
µαστε κατ’αρχάς συναινετικοί σε όλη αυτή τη διαδικασία, γιατί,
όπως προείπα, υπάρχουν τεράστιες αδικίες, αδικίες που πρέπει
και να προσαρµόσουµε και να δούµε. Άλλωστε αυτό το ίδιο το
νοµοσχέδιο, δεν εξασφαλίζει ότι το δηµόσιο δεν θα συνεχίσει να
προσλαµβάνει εποχιακούς υπαλλήλους που στην πραγµατικό-
τητα όλοι ξέρουµε ότι καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες.

Και επειδή υπάρχει µια συνέχεια στην πολιτεία, µια συνέχεια
που θα πρέπει όλοι να τη διαφυλάξουµε, γιατί έχει να κάνει µε
την αξιοπιστία των πολιτικών του πολιτικού συστήµατος, εδώ θα
πρέπει να απαντήσουµε σε αυτά τα δεκάδες χιλιάδες παιδιά που
νοµίζω όλοι θα συµφωνήσουµε ότι το κύριο κίνητρο ήταν η αυ-
ξηµένη µοριοδότηση και γι’ αυτό οι περισσότεροι πήγαιναν στα
«STAGE» και όχι για τα 400 ή τα 500 ευρώ. Πρέπει να απαντή-
σουµε στα αµείλικτα ερωτήµατα που και έθεταν προεκλογικά και
θέτουν σήµερα.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι η µοριοδότηση σε καµµιά περίπτωση δεν
θα πρέπει να καταργηθεί. Θα πρέπει να δώσουµε τη δυνατότητα
σε αυτούς που έχουν τεράστια εµπειρία. Ήδη πολλοί από αυ-
τούς -και είναι γνωστό σε όλους µας- δούλευαν και ήταν πιο απο-
τελεσµατικοί από τους µόνιµους υπαλλήλους στον ευρύτερο
δηµόσιο τοµέα. Πρέπει να δώσουµε µια απάντηση και νοµίζω
σωστά, τόσο ο εισηγητής µας όσο και οι συνάδελφοι της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, τόνισαν αυτή την αδικία που το συγκε-
κριµένο νοµοσχέδιο δηµιουργεί σε δεκάδες χιλιάδες νέους
συµπολίτες µας.

Επίσης, κύριε Υπουργέ, υπάρχει κι ένα άλλο ζήτηµα που πολ-
λές περιφέρειες στην Ελλάδα απασχολεί που έχει να κάνει µε
την εντοπιότητα. Υπάρχουν µεγάλες επιχειρήσεις του δηµόσιου
τοµέα που δραστηριοποιούνται στην περιφέρεια -στη δική µου
περιφέρεια η ΛΑΡΚΟ και η ΕΑΒ- όπου δεκαετίες τώρα συµµετέ-
χει ο τοπικός πληθυσµός στα χωριά µας και οι νέοι κάτοικοι των
χωριών αυτών µε ατυχήµατα, πολλές φορές θανατηφόρα ορι-
σµένα από αυτά. Πρέπει σε τέτοιες περιπτώσεις που και οι επι-
χειρήσεις αυτές καλώς ή κακώς έχουν δηµιουργήσει
προβλήµατα περιβάλλοντος, να σταθούµε, να δούµε πώς θα µο-
ριοδοτήσουµε την εντοπιότητα, γιατί πραγµατικά αυτά τα νέα
παιδιά έχουν ανάγκη, εργάζονται µε συµβάσεις έργου πολλά
χρόνια σε αυτές τις επιχειρήσεις. Θα πρέπει να καλύψουµε είτε
σε αυτό το νοµοσχέδιο είτε σε µια άλλη πρωτοβουλία που θα πά-
ρετε, αυτές τις δεκάδες χιλιάδες παιδιά που δουλεύουν στην πε-
ριφέρεια. Γιατί, πραγµατικά, το ζητούµενο είναι να µείνουν στα
χωριά. Υπάρχει πρόβληµα, το γνωρίζετε, το γνωρίζουµε όλοι.
Πρέπει αυτό το νέο κόσµο να τον κρατήσουµε στην περιφέρεια.

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα τονίσω ότι η δική
µας προσπάθεια είναι να βρούµε κοινές λύσεις, µε προτάσεις να
συνεισφέρουµε στο διάλογο. Σε καµµιά περίπτωση, η Νέα ∆η-
µοκρατία δεν θα δώσει λευκή επιταγή σε ό,τι η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ έχει προγραµµατίσει. Θα είµαστε δίπλα σας συναινετικά
µε προτάσεις, µε κριτική και αυτοκριτική πολλές φορές διάθεση.
Γιατί, αν πραγµατικά θέλουµε να πείσουµε, πρέπει να ξεκινή-
σουµε κάνοντας οι ίδιοι αυτοκριτική.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο κ. Χρήστος Κατσούρας Βουλευτής Θεσπρωτίας

του ΠΑΣΟΚ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από µια πρώτη µατιά, η σηµε-

ρινή συζήτηση για το σχέδιο νόµου για την αναµόρφωση του συ-
στήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα, µοιάζει να είναι µια
συζήτηση για το αυτονόητο. Είναι όµως έτσι; Και ποιο είναι το
αυτονόητο;

Σήµερα ζούµε µια περίοδο µεταβατική. Η χώρα βιώνει τα απο-
τελέσµατα µιας κρίσης πολλαπλής, κρίσης δυστυχώς όχι µόνο
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οικονοµικής, αλλά και πολιτικής αφού συγκεκριµένες πολιτικές –
και ας µην το ξεχνάµε αυτό- την οδήγησαν στο σηµείο αυτό.
Ζούµε σε µια περίοδο που η ιστορία µάς υποχρεώνει να ξεφύ-
γουµε από διαχειριστικές λογικές και να δώσουµε όραµα,
έµπνευση, αισιοδοξία, προοπτική στην κοινωνία.

Στην ίδια αυτή περίοδο η κοινωνία συνολικά έχει ήδη κάνει τη
δική της υπέρβαση, που µία µόνο έκφρασή της ήταν το αποτέ-
λεσµα των εκλογών της 4ης Οκτωβρίου, για µία νέα αναγκαία αλ-
λαγή στη χώρα έχοντας ξεπεράσει διάφορες αγκυλώσεις όντας
έτοιµη να υποστεί µεταρρυθµίσεις κι έχοντας αντιληφθεί την κα-
τάσταση της χώρας πολύ καλύτερα από τµήµατά της, που τη θέ-
λουν καθηλωµένη στο χθες.

Ταυτόχρονα, διάφοροι πολιτικοί µηχανισµοί και πολιτικοί σχη-
µατισµοί είτε αδυνατούν να εκφράσουν τον αναγκαίο ευρωπαϊκό
µετασχηµατισµό της ελληνικής κοινωνίας στο διοικητικό επίπεδο
είτε υπερτονίζουν έναν έντονο κρατισµό που πολύ απέχει από
οποιαδήποτε προοδευτική µετεξέλιξή της.

Άλλωστε, κράτος στα αρχαία ελληνικά σηµαίνει ωµή βία και
κάποιος έγραψε πριν από είκοσι πέντε χρόνια και δυστυχώς,
ισχύει σ’ έναν βαθµό ακόµα και σήµερα –αυτό είναι αρκετά
αστείο- ότι το σύγχρονο ελληνικό κράτος είναι η σύγχρονη ελ-
ληνική ωµή βία!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το αίτηµα για βαθιές αλλαγές
στη χώρα είναι καθολικό. Ποια η σηµασία του υπό συζήτηση νο-
µοσχεδίου σε αυτήν την αναγκαία πορεία αλλαγών; Θα αλλάξουν
άµεσα οι µε πραγµατικά αντικειµενικά κριτήρια προσλαµβανό-
µενοι την εικόνα της δηµόσιας διοίκησης στη χώρα; Μάλλον όχι.
Άλλωστε, εάν επιµερίσουµε τις ευθύνες γι’ αυτήν την εικόνα
οφείλουµε να οµολογήσουµε ότι κύρια φταίνε τα κόµµατα εξου-
σίας παρά οι εργαζόµενοι στο δηµόσιο τοµέα. Θα αποτελέσουν
µία κρίσιµη πολιτική ποιοτική µάζα στη δηµόσια διοίκηση, που θα
συµπαρασύρουν κι άλλους νέους ρυθµούς; Κι εδώ η απάντηση
είναι µάλλον «όχι», µε δεδοµένο είτε το πάγωµα των προσλήψεων
για το 2010, είτε για την αναλογία 1 προς 5 ακολούθως. Θα απο-
καταστήσουν τις ιστορικές αδικίες προς όλους εκείνους που δεν
έγιναν δεκτοί στο δηµόσιο τοµέα, λόγω αδιαφανών διαδικασιών
πρόσληψης; Σίγουρα όχι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν θέλουµε να είµαστε έντιµοι
µε τον εαυτό µας, αλλά και απέναντι στην ιστορία αυτού του
τόπου, οφείλουµε να οµολογήσουµε ότι πράγµατι η για δεκαε-
τίες διοικητική στέρηση της χώρας, παρά τις κατά καιρούς αξιό-
λογες αποσπασµατικές προσπάθειες, όπως τη σηµαντικότατη
προσπάθεια του νόµου Πεπονή, δεν αποκαθιστάται µε την υπερ-
ψήφιση ενός και µόνο νοµοσχεδίου. Τότε γιατί είναι σηµαντικό
το παρόν νοµοσχέδιο; Είναι σηµαντικό γιατί πρώτον, απευθύνε-
ται σ’ ένα µέρος των κατά καιρούς κοινωνικά αποκλεισµένων ή
παροπλισµένων αυτής της χώρας, απευθύνεται στους µέχρι
τώρα πολυπτυχιούχους όµηρους της αγοράς εργασίας, που ενώ
έχουν τα προσόντα, δεν είχαν τύχη σε αδιαφανείς ή άδικες δια-
δικασίες πρόσληψης στο δηµόσιο τοµέα.

Απευθύνεται σε αυτούς επίσης που έχουν αλλεργία στα πολι-
τικά γραφεία και ευτυχώς είναι πλέον πολλοί. Και τους λέει το
αυτονόητο, ότι τουλάχιστον µπορούν να συµµετέχουν σ’ έναν
αγώνα που προηγείται ο καλύτερος, µε βάση τα αντικειµενικά
κριτήρια και όχι ο «ηµέτερος» και έτσι, έχουν κι αυτοί δικαίωµα
στην ελπίδα.

∆εύτερον, απευθύνεται κύρια στις νέες γενιές και στο µέλλον
και όχι µόνο στην απλή διαχείριση του παρόντος, θέτοντας στην
ουσία τα πράγµατα όπως πρέπει να είναι, εµείς οι πολιτικοί να
ασχολούµαστε µε το µέλλον και τα απώτερα αποτελέσµατα των
αποφάσεών µας. Και αυτό το κατορθώνει κύρια µε τον παιδευ-
τικό του ρόλο, αποκαθιστώντας τις αρχές τις ισονοµίας και κυ-
ρίως της ισοπολιτείας.

Απευθυνόµαστε σήµερα, όχι µόνο σε όσους, πρόκειται να συµ-
µετάσχουν σε κάποιον διαγωνισµό του ΑΣΕΠ, αλλά στην κοινω-
νία ολόκληρη, τονίζοντας και αποκαθιστώντας αρχές εν πολλοίς
αλλοιωµένες και ξεχασµένες, ιδιαίτερα τα τελευταία χρόνια.

Τρίτον κι επίσης πολύ σηµαντικό είναι ότι αυτή η διάσταση του
µέλλοντος που θέτει είναι ήδη παρούσα µε την αισιόδοξη πλευρά
της, δηλαδή την αποκοµµατικοποίηση της δηµόσιας διοίκησης,
κινείται δηλαδή στο πεδίο της αυτονοµίας των θεσµών.

Τέταρτον, γιατί αποκαθιστά πρόδηλες αδικίες, σε σχέση µε
προηγούµενες προσπάθειες, όπως η διαφορά προϋπηρεσίας
στον ιδιωτικό και δηµόσιο τοµέα.

Πέµπτον, γιατί µε το σεβασµό των απαραίτητων και βιώσιµων
συλλογικών αξιών, όπως η δικαιοσύνη και η αξιοκρατία σεβόµα-
στε κύρια το συλλογικό συµφέρον του τόπου. Μόνο έτσι εγγυό-
µαστε την αποτελεσµατικότητα σε συνδυασµό µε την αντίστοιχη
ανταπόδοση και µόνο µε τέτοια βήµατα µπορούµε να περιορί-
σουµε τον ατοµικό ωφελιµισµό, που διαρκώς επεκτείνεται υπέρ
του κοινού αγαθού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα µε προσοχή τον ειση-
γητή της µειοψηφίας να αναρωτιέται γιατί πρέπει να µείνουµε εκ-
στασιασµένοι από το παρόν νοµοσχέδιο. Έχει απόλυτο δίκιο, δεν
είµαστε εκστασιασµένοι µε το νοµοσχέδιο, αλλά µε την ανεπάρ-
κεια του πολιτικού συστήµατος να πράξει το αυτονόητο, εδώ και
καιρό.

Τόνισε, επίσης, ότι δεν είµαστε ούτε καινοτόµοι ούτε µεταρ-
ρυθµιστές. Και εδώ έχει δίκιο. ∆εν διεκδικούµε τίποτα από τα δύο
από το παρόν νοµοσχέδιο. ∆ιεκδικούµε την αποκατάσταση της
έννοιας της ισονοµίας και της ισοπολιτείας στον τρόπο πρόσλη-
ψης στον δηµόσιο τοµέα. Μίλησε για «µνηµείο» ασυνέπειας, µόνο
που µε όλο το σεβασµό προς το πρόσωπό του η τοποθέτησή του
ήταν ένα «µνηµείο» επιστροφής στο παρελθόν, χωρίς καµµία αυ-
τοκριτική, ενώ η κοινωνία σήµερα κοιτά µόνο µπροστά.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Σας πονάει η αλήθεια, γι’ αυτό
το λέτε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, µη διακό-
πτετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΟΥΡΑΣ: Πείτε ό,τι θέλετε.
Κλείνοντας, θα απευθυνθώ σε όλες τις πτέρυγες του Κοινο-

βουλίου, κάνοντας µία έκκληση: Υπερψηφίστε επί της αρχής το
νοµοσχέδιο. Πείτε «ναι» στο αυτονόητο. Έτσι θα βοηθήσετε κυ-
ρίως στην αποκατάσταση του κύρους του πολιτικού λόγου και
του δικού σας λόγου.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Θα τα πούµε αύριο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΟΥΡΑΣ: Έτσι θα βοηθήσετε στην αποκατά-

σταση µιας «τραυµατισµένης» εικόνας που αφορά όλους µας.
Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο κ. Ευ-

τύχιος ∆αµιανάκης, Βουλευτής Χανίων του ΠΑΣΟΚ.
ΕΥΤΥΧΙΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση -απόλυτα συνε-

πής µε τις προεκλογικές αλλά και τις προγραµµατικές της δε-
σµεύσεις- έφερε προς ψήφιση στην Εθνική Αντιπροσωπεία το
νοµοσχέδιο για την αναµόρφωση του συστήµατος προσλήψεων
στο δηµόσιο και στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα.

Με το παρόν νοµοσχέδιο επιχειρείται για δεύτερη φορά και
πάλι από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µετά το ν. 2190/1994 του
Αναστάση Πεπονή µία µακρόπνοη και µεγάλη µεταρρυθµιστική
τοµή στο εξαιρετικά κρίσιµο πεδίο των όρων και των προϋποθέ-
σεων των προσλήψεων στο δηµόσιο και στον ευρύτερο δηµόσιο
τοµέα. Επιχειρείται από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ η µε πολύ
καθαρό και διαφανή τρόπο αντιµετώπιση ενός χρόνιου προβλή-
µατος της ελληνικής κοινωνίας, όπου µε την υπαγωγή όλων ανε-
ξαιρέτως των φορέων στη διαδικασία του ΑΣΕΠ σχετικά µε τις
προσλήψεις του πάσης φύσεως προσωπικού τους αποκαθίστα-
νται η διαφάνεια, η αντικειµενικότητα και η αξιοκρατία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η παρούσα νοµοθετική πρωτο-
βουλία συµπίπτει χρονικά µε δύο µεγάλου βεληνεκούς πολιτικές
κινήσεις του Πρωθυπουργού της χώρας. Συµπίπτει µε τις προ-
χθεσινές ανακοινώσεις του Πρωθυπουργού στο Ζάππειο για µε-
γάλες πολιτικές ανατροπές και ρήξεις σε όλα τα επίπεδα της
πολιτικής ζωής για την έξοδο από τη βαθιά κρίση που διαπερνά
τη χώρα. Αυτές οι ανατροπές αποσκοπούν στην αποκατάσταση
της χαµένης αξιοπιστίας της χώρας. Επίσης, συµπίπτει µε την
πρωτοβουλία του Πρωθυπουργού για τη σύσκεψη των πολιτικών
αρχηγών υπό τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι πολίτες κρίνουν τους πολιτι-
κούς από τις πράξεις τους και όχι από τους λόγους τους. Είναι
απολύτως έτοιµοι, στη βαθιά κρίση που διέρχεται η χώρα να υπο-
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βληθούν σε θυσίες. Απαραίτητη όµως προϋπόθεση για να υπο-
στούν τις θυσίες αυτές είναι η διαπίστωση εκ µέρους τους ότι η
πολιτεία, εν προκειµένω η Κυβέρνηση αλλά και οι άλλες πολιτι-
κές δυνάµεις, έχουν την ειλικρινή βούληση µε συγκεκριµένες νο-
µοθετικές και άλλες πρωτοβουλίες να δώσουν ξεκάθαρα το
στίγµα των αναγκαίων µεταρρυθµιστικών τοµών για την αποκα-
τάσταση του κύρους και της αξιοπιστίας της πατρίδας µας σε
όλα τα επίπεδα.

Οι πολίτες σήµερα αναζητούν πρότυπα και είναι προφανές ότι
το πολιτικό προσωπικό της χώρας σε όλα τα επίπεδα µε την πο-
λιτική του δράση, αλλά και µε την προσωπική του στάση οφείλει
να είναι πρότυπο αναφοράς για τους πολίτες.

Οι προσλήψεις µε τη διαδικασία και τις µεθόδους που υλοποι-
ήθηκαν όλα τα χρόνια από τη Μεταπολίτευση και µετά παραπέ-
µπουν, κύριοι συνάδελφοι, σε πρακτικές τριτοκοσµικών χωρών,
µε µόνη φωτεινή εξαίρεση το ν. 2190/1994 του Αναστάση Πε-
πονή. ∆εν υπήρξε ποτέ συγκεκριµένη και συγκροτηµένη στρα-
τηγική στον ευαίσθητο τοµέα των προσλήψεων.

Όµως, και ο νόµος Πεπονή, δυστυχώς, επλήγη κατά τη διάρ-
κεια της εφαρµογής του από πολλές άκριτες ή σκόπιµες εξαιρέ-
σεις, που τελικά είχαν ως αποτέλεσµα ο µεγαλύτερος αριθµός
των προσλήψεων να πραγµατοποιείται ουσιαστικά εκτός ελέγ-
χου του ΑΣΕΠ. Αυτό, άλλωστε, κατέδειξε χθες και ο Κοινοβου-
λευτικός µας Εκπρόσωπος, ο κ. Πέτρος Ευθυµίου, µε βάση
στοιχεία από την έκθεση του ΑΣΕΠ προς τη Βουλή το 2008. Κα-
τεδείχθη, λοιπόν, από την ίδια την Αρχή που ήταν από το νόµο
εξουσιοδοτηµένη να διενεργεί τις προσλήψεις. Εµείς τα λέµε
αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Τα λέει το ίδιο το ΑΣΕΠ.

Νοµίζω ότι οι όποιες νοµοθετικές παρεµβάσεις µετέτρεψαν το
νόµο Πεπονή σε «σουρωτήρι» και πρυτάνευε τελικώς η αναξιο-
κρατία, η αδιαφάνεια, ο εµπαιγµός των αγωνιούντων για εργα-
σία νέων ανθρώπων, αλλά και των οικογενειών τους. Ο
Αναστάσης Πεπονής ήταν ο µόνος πολιτικός από τη Μεταπολί-
τευση και µετά που τόλµησε. ∆έχθηκε, όµως, τότε τα πυρά όλων
εκείνων –τολµώ να πω, και µέσα από το ΠΑΣΟΚ τότε- που έβλε-
παν το κράτος ως λάφυρο και τη διαδικασία εισαγωγής των νέων
στο δηµόσιο ως µέσο πολιτικής επιβίωσής τους. Αυτή ήταν και
είναι η αλήθεια.

Άκουσα χθες τον κ. Ζώη, τον πρώην Υπουργό κ. Παυλόπουλο,
αλλά και τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας κ. Τζαβάρα να υπεραµύνονται πολιτικών για τις προσλήψεις.
Προσωπικά και µε όλο το σεβασµό διερωτώµαι: Πώς επιχειρη-
µατολογούν; Ποιες είναι οι τοµές που κάνατε προς όφελος ενός
αξιόπιστου, αντικειµενικού και διαφανούς συστήµατος προσλή-
ψεων στο δηµόσιο τοµέα; Αυτό οφείλει να το απαντήσει, αγαπη-
τοί συνάδελφοι, το σύνολο του πολιτικού κόσµου προς την
ελληνική κοινωνία.

Είπατε ότι και οι κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ. τροποποίησαν το
νόµο Πεπονή και εισήγαγαν εξαιρέσεις. Εµένα προσωπικά, κύ-
ριοι συνάδελφοι, δεν µε ενδιαφέρει αυτό. ∆εν µε ενδιαφέρει τι
έκανε η κάθε προηγούµενη κυβέρνηση και πώς αλλοίωνε το νο-
µοθετικό πλαίσιο Πεπονή. Πιστεύω ότι η µεγάλη πλειοψηφία
όλων µας ατενίζει το µέλλον -και πρέπει να το κάνει- και εάν οδη-
γός των όποιων πολιτικών µας πρωτοβουλιών είναι το παρελθόν,
τότε οδηγούµε τη χώρα σε µεγάλα πολιτικά αδιέξοδα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό ακόµα, κυρία Πρόεδρε.
Σήµερα η χώρα, περισσότερο από ποτέ, δεν έχει την πολυτέ-

λεια των αναβολών. Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, προχωρήστε. Και να
ξέρετε ότι θα έχετε τη στήριξη όλων µας, κυρίως όµως θα έχετε
τη στήριξη της κοινωνίας, γιατί κανείς δεν θέλει τα παιδιά του να
γίνονται αντικείµενο συναλλαγής κολλητών, κουµπάρων, φίλων,
συγγενών και τα άλλα παιδιά, που δεν τα έχουν αυτά, να µην
έχουν στον ήλιο µοίρα. Ούτε δεχόµεθα το επιχείρηµά σας ότι,
προκειµένου να συναινέσετε και να ψηφίσετε το νοµοσχέδιο, θα
πρέπει να νοµιµοποιήσουµε όλους εκείνους, που αδιαφανώς ει-
σήλθαν στο δηµόσιο. Τέτοια συναίνεση δεν την έχουµε ανάγκη,
γιατί εµείς έχουµε στο µυαλό µας -και δεν θέλουµε να τους αδι-
κήσουµε- όλους τους νέους ανθρώπους και τις οικογένειές τους,
που αγωνιούν για µια θέση στο δηµόσιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΕΥΤΥΧΙΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΑΚΗΣ: Κλείνοντας, κυρία Πρόεδρε, θα
ήθελα να πω προς όλες τις πτέρυγες της Βουλής ότι είναι ένα
νοµοσχέδιο που ανταποκρίνεται στις ανάγκες και στις προοπτι-
κές για την πρόοδο της χώρας, αλλά και για την αποκατάσταση
της χαµένης σε όλα τα επίπεδα αξιοπιστίας της.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει ο κ. Μιχαήλ Παντούλας, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ
του Νοµού Ιωαννίνων.

ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι λόγοι
για τους οποίους το παρόν σχέδιο νόµου πρέπει να υπερψηφι-
στεί από το σύνολο των πολιτικών δυνάµεων είναι πολύ απλοί,
ευκρινείς και κατανοητοί απ’ όλους µας, ιδιαιτέρως δε από τη
νέα γενιά της πατρίδος µας, που αναµένουν το αυτονόητο.

Το διαχρονικό άγος του νεοελληνικού µας πολιτικού βίου, η
πελατειακή δηλαδή αντίληψη στην άσκηση της εξουσίας δεν τιµά
κανένα, προκαλεί θλίψη, ντροπή και αγανάκτηση, υπονοµεύει τη
συνταγµατική πρόβλεψη για ισότητα των πολιτών έναντι του
νόµου, ευτελίζει την έννοια του κράτους δικαίου, ναρκοθετεί το
δηµοκρατικό µας πολίτευµα και προσβάλλει εν τέλει την αξιο-
πρέπεια του πολίτη.

Γι’ αυτό και µου προκαλεί έκπληξη το γεγονός ότι αγορητές
της Αντιπολίτευσης, της αριστερής και της δεξιάς πτέρυγας, µε
νοηµατικούς δολιxοδροµισµούς και λεκτικούς ακροβατισµούς,
θυµίζουν δικολαβική επιχειρηµατολογία πολύ παλαιάς κοπής,
όταν επιχειρούν να κάνουν το άσπρο µαύρο, αντί να συµβάλουν
θετικά, ώστε η σηµαντική αυτή νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυ-
βέρνησης να αποκτήσει την πληρότητα ενός νόµου, για τον
οποίο όλοι θα αισθανόµαστε περήφανοι.

∆εν κατανοώ ούτε δικαιολογώ τη στάση τους. Και αναµένω, ει-
λικρινά έως το τέλος της συζήτησης, να συµβεί αυτό που απαι-
τεί το σύνολο της ελληνικής κοινωνίας. Κυρίως αναµένω αλλαγή
στάσης από τα κόµµατα της παραδοσιακής και µη Αριστεράς,
γιατί θέλω να πιστεύω ότι κατανοoύν τη σηµερινή διαφορά, µε-
ταξύ συντήρησης και προόδου. Τη συµπεριφορά της Νέας ∆η-
µοκρατίας την ξέρουµε από παλιά. Καµµία µεγάλη θεσµική τοµή
σε αυτή τη χώρα δεν την υπερψήφισε ούτε προφανώς και το
ΑΣΕΠ όταν πρωτοθεσµοθετήθηκε από τον Αναστάση Πεπονή. Ως
κυβέρνηση, επί πεντέµισι χρόνια, τον ευτέλισαν. Γιατί τώρα να
αλλάξουν; Πάντως, θέλω να είµαι αισιόδοξος ότι και σε αυτούς
θα επέλθει αλλαγή.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η δική µου παρέµβαση θέλω να
εκληφθεί σήµερα ως µία πολύ µικρή συµβολή στην ακύρωση
κάθε πιθανότητας, που θα µπορούσε να υπονοµεύσει τη διαφά-
νεια και την αξιοκρατία του συστήµατος προσλήψεων στο δηµό-
σιο τοµέα. Θέλω προς τούτο να είµαι απολύτως συγκεκριµένος.

Κρατώ στα χέρια µου, κύριε Υπουργέ, τον πίνακα προτεραιό-
τητας µε τη σειρά προτεραιότητας για την προκήρυξη πρόσλη-
ψης προσωπικού σ’ ένα δηµόσιο φορέα ενός νοµού της χώρας
µε ηµεροµηνία 17-2-2009. ∆ιαβάζω, λοιπόν, τον πίνακα και βλέπω
ότι ο πρώτος έχει βαθµό πτυχίου είκοσι (20). Ο δεύτερος έχει
βαθµό πτυχίου είκοσι (20). Ο τρίτος έχει επίσης βαθµό πτυχίου
(20). Και από την πρώτη σελίδα που έχω στα χέρια µου -είναι
αυτή εδώ- από τους σαράντα επτά οι δεκαοκτώ έχουν βαθµό
πτυχίου είκοσι (20). Όλοι διεκδικούν µία θέση. Το εκπληκτικό
είναι ο πρώτος, ο δεύτερος και ο τρίτος και οι υπόλοιποι δεκαο-
κτώ (18), µε βαθµό 20 στα πτυχία τους –τέσσερα αντίγραφα
αυτών των πτυχίων, του πρώτου, του δευτέρου και του τρίτου
και ενός άλλου τα έχω στα χέρια µου και θα τα καταθέσω στη
Βουλή -είναι όλα από ένα συγκεκριµένο ιδιωτικό ΤΕΕ. Και τέτοια
ΤΕΕ, που δίνουν πτυχία µόνο µε είκοσι (20) είναι δεκάδες σε όλη
την Ελλάδα. Τα πτυχία δε αυτά, µπορεί να είναι πολλές χιλιάδες.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Παντούλας καταθέ-
τει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα-πτυχία, τα
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οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και ερωτώ: Στη διαδικασία ψήφισης του νόµου -και έως ότου
υπερψηφιστεί εν τω συνόλω του- δεν θα πρέπει να ληφθεί υπ’
όψιν και όλη αυτή η κατάσταση η οποία δηµιουργείται, η οποία
αφαιρεί βασικά στοιχεία της έννοιας του δικαίου και της αξιο-
κρατίας απέναντι στον πολίτη;

Επειδή, όµως, αυτές οι καταστάσεις δεν είναι σηµερινές, είναι
παλιές, υπήρξε µία νοµοθετική πρωτοβουλία η οποία επιχείρησε
να λύσει ζητήµατα για προβλήµατα που προέκυψαν τα σχολικά
έτη του 2004-2005-2006, 2006-2007, 2007-2008. Υπάρχει, λοιπόν,
ο ν.3577/2007, µε συγκεκριµένη νοµική διατύπωση, στο άρθρο
24 παρ. 6.

Θέλω, λοιπόν, να σας προτείνω, να συνεργαστείτε µε το ΑΣΕΠ
έως την ψήφιση νόµου, στο σύνολό του ώστε να έχουµε επέ-
κταση της συγκεκριµένης διάταξης σε κάθε περίπτωση, για κάθε
ιδιωτική σχολή αυτής της µορφής. Ο νόµος λέει, ότι τα πτυχία
των σχολικών ετών, που προανέφερα, του Α’ και Β’ κύκλου των
Ιδιωτικών Τεχνικών Επαγγελµατικών Εκπαιδευτηρίων ΤΕΕ στα
οποία έχουν επιβληθεί ή θα επιβληθούν οι πειθαρχικές κυρώσεις
της αναστολής της άδειας λειτουργίας ή της άρσης της αδείας
ίδρυσης και λειτουργίας ή τουλάχιστον χρηµατικού προστίµου ή
ποινικές κυρώσεις ή, ή..., αυτά θα χορηγούνται κατόπιν ειδικών
πτυχιακών εξετάσεων οι οποίες θα διενεργούνται γι’ αυτό το
σκοπό.

Για την απονοµή των πτυχίων λαµβάνονται υπ’ όψιν µόνο οι
βαθµοί των γραπτών ψηφιακών εξετάσεων. Αυτή, λοιπόν, η δια-
τύπωση πρέπει στο νόµο τον οποίο ψηφίζουµε να έχει επέκταση
σε κάθε προγενέστερη ή µεταγενέστερη κατάσταση, όποτε και
αν αυτή προκύψει.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε την πεποί-
θηση ότι έως και την ψήφιση του νόµου στο σύνολό του, το
Υπουργείο Εσωτερικών σε συνεργασία µε το ΑΣΕΠ θα προβεί
στην άρση αυτής της σηµαντικής εκκρεµότητας, χαιρετίζω τη νο-
µοθετική πρωτοβουλία. Θεωρώ τη συµµετοχή µου σε αυτή ως
µία από τις πλέον ευτυχείς στιγµές του κοινοβουλευτικού µου
βίου. Όλοι µας γνωρίζουµε ότι αυτές είναι πάρα πολύ λίγες. Η
συζήτηση και η ψήφιση εντέλει αυτού του νοµοσχεδίου, είµαι βέ-
βαιος ότι θα καταγραφεί ως µία από τις πλέον σηµαντικές στιγ-
µές του Ελληνικού Κοινοβουλίου.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει ο κ. Μιχαήλ Κατρίνης, Βουλευτής Νοµού Ηλείας
του ΠΑΣΟΚ.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρόσφατα γίναµε όλοι θιασώ-

τες µιας διεθνούς κατακραυγής σε σχέση µε την οικονοµική κα-
τάσταση της χώρας και βεβαίως, ενός διασυρµού, θα ήθελα να
πω, της χώρας µας σε πανευρωπαϊκό επίπεδο. Και βεβαίως, αυτό
το πρόβληµα µπορεί να αποδοθεί σε λανθασµένους οικονοµι-
κούς χειρισµούς διαχρονικά, αλλά ειδικά στην τελευταία περίοδο
της διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας. Βεβαίως, µπορεί να
αποδοθεί στη διεθνή οικονοµική κρίση ή και σε διάφορα κερδο-
σκοπικά παιχνίδια, τα οποία παίζονται και τα οποία αρχίζουν
πλέον και µας προβληµατίζουν.

Όµως θα πρέπει όλοι να συµφωνήσουµε ότι το µείζον ζήτηµα,
το µείζον πρόβληµα σήµερα στη χώρα είναι αµιγώς πολιτικό.
Είναι πρόβληµα αντίληψης, είναι πρόβληµα λειτουργίας των θε-
σµών, που βρίσκονται σήµερα και λειτουργούν στη χώρα µας.
Και βεβαίως, είναι θέµα του πώς αντιλαµβάνεται η εκάστοτε κυ-
βέρνηση τη λειτουργία του κράτους και του δηµοσίου τοµέα,
πώς ιεραρχεί, πώς στηρίζει και εντέλει πώς αντιλαµβάνεται τη
λειτουργία του κράτους και των δηµοσίων υπηρεσιών πραγµα-
τικά, στην υπηρεσία του πολίτη. Και βεβαίως, µε ποιον τρόπο δια-
σφαλίζει τη στελέχωση και την ενίσχυση του δηµόσιου τοµέα.
Και επειδή αυτές τις ηµέρες και το προηγούµενο διάστηµα έγινε
πάρα πολύ µεγάλη κουβέντα, σε σχέση µε το µέγεθος του δη-
µοσίου τοµέα, σε σχέση µε την αποτελεσµατικότητα του δηµο-
σίου τοµέα, εγώ δεν θα µπω σ’ αυτήν την κουβέντα και θεωρώ ότι

όλο το πολιτικό σύστηµα διαχρονικά φέρει µεγάλο βαθµό ευθύ-
νης και για τη διόγκωση και για την αποτελεσµατικότητα του δη-
µοσίου τοµέα και γι’ αυτό το αµφίδροµο παιχνίδι, την αµφίδροµη
σχέση µεταξύ πολιτικού συστήµατος κράτους και δηµοσίων υπη-
ρεσιών.

Έχει, όµως, µεγάλη αξία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να
δούµε σε ποια συγκυρία έρχεται το υπό ψήφιση νοµοσχέδιο, το
οποίο, κατά την άποψή µου, δεν είναι ένα από τα πολλά νοµοθε-
τήµατα, τα οποία η εκάστοτε κυβέρνηση φέρνει προς ψήφιση,
αλλά πραγµατικά είναι ένα νοµοσχέδιο τοµή, ένα νοµοσχέδιο
ορόσηµο στη λειτουργία του πολιτικού συστήµατος της χώρας.

Βρισκόµαστε εν µέσω της µεγαλύτερης οικονοµικής κρίσης,
µεγάλου ποσοστού ανεργίας που πραγµατικά µία θέση στο δη-
µόσιο τοµέα είναι κάτι περισσότερο από µία ευκαιρία ζωής. Και
βεβαίως, είναι λογικό ο κάθε νέος και η κάθε νέα που σήµερα
είναι άνεργος ή υποαπασχολούµενος, να τη βλέπει ως µία µονα-
δική ευκαιρία.

Σ’ αυτήν, λοιπόν, την πολιτική συγκυρία, η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ παίρνοντας το πολιτικό κόστος και προσωπικά ο Υπουρ-
γός λέει «όχι» στις συµβάσεις οµηρίας, σε επαναλαµβανόµενες
συµβάσεις έργου που πραγµατικά καθηλώνουν µια ολόκληρη
γενιά. Λέει «όχι» στο «κλείσιµο του µατιού» µέσα από τα προ-
γράµµατα «STAGE», τα οποία χρησιµοποιήθηκαν. Βεβαίως, δεν
είχαν τα ανάλογα εκλογικά αποτελέσµατα γι’ αυτούς που όχι
µόνο τα υιοθέτησαν, αλλά τα παρουσίασαν και ως µοναδική ευ-
καιρία στη νέα γενιά.

Λέει, λοιπόν, αυτή η Κυβέρνηση «όχι» στα προγράµµατα
«STAGE», λέει όχι «στο κλείσιµο του µατιού», λέει «όχι» στο εµπό-
ριο της ελπίδας που, κατά συρροήν και κατ’ εξακολούθησιν, το
πολιτικό σύστηµα έκανε στη νέα γενιά τα τελευταία χρόνια.

Είναι η Κυβέρνηση, η οποία προεκλογικά δεν είπε ότι θα ρυθ-
µίσει όλους τους συµβασιούχους που άφησε η προηγούµενη κυ-
βέρνηση, όπως έκανε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας το
2004, που βεβαίως στην πραγµατικότητα ρύθµισε το 1/6 ή το 1/7
των εκκρεµοτήτων. Είναι η Κυβέρνηση η οποία δεν είπε ότι θα
δώσει παράταση σ’ αυτό το πρωτοφανές και χυδαίο –θα µου επι-
τρέψετε να πω- καθεστώς οµηρείας, λαµβάνοντας απόλυτα το
πολιτικό κόστος. Και σήµερα, έρχονται οι συνάδελφοι της Νέας
∆ηµοκρατίας, σε µία έξαρση λαϊκισµού και ζητούν να ισχύσει
πάλι η µοριοδότηση, ζητούν να κλείσουν όλες οι θέσεις στο δη-
µόσιο τοµέα για επόµενα δέκα έως δεκαπέντε χρόνια.

Και αυτό το νοµοσχέδιο βάζει οριστικά τέλος στη λογική της
πολιτικής πίεσης των διαφόρων κοινωνικών, επαγγελµατικών
οµάδων που θεωρούν ότι αν βρουν τον κατάλληλο άνθρωπο,
στην κατάλληλη πολιτική θέση, στον κατάλληλο πολιτικό χρόνο,
µπορούν να πετύχουν το ακατόρθωτο. Και βεβαίως, αυτά δεν γί-
νονται από µία κυβέρνηση ή από ένα πολιτικό δυναµικό το οποίο
δεν έχει αντίληψη του τι γίνεται στην κοινωνία, το οποίο δεν έχει
φίλους, συγγενείς, οι οποίοι σήµερα αντιµετωπίζουν πρόβληµα
απασχόλησης και πρωτοφανή ανεργία.

Όµως για εµάς κύρια αξία, κύριο µέληµά µας είναι η εµπιστο-
σύνη, την οποία ο Πρωθυπουργός µας προχθές στην έναρξη του
κοινωνικού διαλόγου ανέφερε ως κυρίαρχη αξία. Και τα δοµικά
στοιχεία αυτού του νοµοσχεδίου είναι η διαφάνεια και η αξιο-
κρατία. Καµµία παρέκκλιση από τις βασικές αρχές, τις οποίες σή-
µερα φέρνουµε προς ψήφιση. ∆ίνουµε ιδιαίτερη βαρύτητα στη
γνώση και στην αντικειµενικότητα. Και βεβαίως, αυτές οι βασι-
κές αξίες ευελπιστώ ότι πέρα από το σύστηµα εισαγωγής, θα
ισχύσουν και στο σύστηµα προαγωγών και εξελίξεων στο δηµό-
σιο τοµέα. Γιατί όλοι συµφωνούµε ότι η παθογένεια στη στελέ-
χωση της δηµόσιας διοίκησης ήταν το έλλειµµα νοµιµοποίησης,
που ξεκινούσε από τον τρόπο πρόσληψης, µε αποτέλεσµα να
έχουµε απαξίωση της έννοιας του δηµοσίου υπαλλήλου, ο
οποίος αντί να είναι ένας δηµόσιος λειτουργός µε κύρος, όπως
γίνεται σε όλες τις χώρες του εξωτερικού, σήµερα γίνεται αντι-
κείµενο διαπόµπευσης.

Και έρχεται εδώ το ΠΑΣΟΚ, η δηµοκρατική παράταξη, όπως
το 1983 θεσµοθέτησε την Εθνική Σχολή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης,
κάτι που στα προηγούµενα κράτη ήταν ήδη γεγονός, αλλά για
εµάς ήταν πρωτοπορία, όπως το 1994 θεσµοθέτησε το ΑΣΕΠ ως
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Ανεξάρτητη Αρχή, κάτι το οποίο επίσης ήταν γεγονός στις υπό-
λοιπες χώρες και σε εµάς εµφανίστηκε ως πρωτοπορία, έρχεται
σήµερα να ενισχύσει αυτό το θεσµό.

Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κανένας δεν έχει το δι-
καίωµα να εµπορεύεται την ελπίδα, αλλά πρέπει να πολιτεύεται
για την ελπίδα. Πρέπει επιτέλους να λειτουργούµε µε αρχές και
µε κανόνες, γιατί πρέπει η δηµόσια διοίκηση να εµπνέεται από
αξίες, ώστε να εµπνέει εµπιστοσύνη. Και µπορούµε να δηµιουρ-
γήσουµε ένα κράτος, το οποίο θα εµπνέει εµπιστοσύνη στους
πολίτες, µπορούµε να στηριχθούµε στους θεσµούς, γιατί το ίδιο
το κράτος εµπράκτως στηρίζει τους θεσµούς. Και αυτό φαίνεται
απ’ αυτό το νοµοσχέδιο. Γιατί µία πολιτεία, η οποία δεν στελε-
χώνεται αξιοκρατικά, παύει να είναι κράτος δικαίου. Γιατί µία πο-
λιτεία, η οποία δεν βασίζεται στο ανθρώπινο δυναµικό της, παύει
να στηρίζει τον άνθρωπο. Γιατί µία πολιτεία η οποία δεν εµπνέει
την προσδοκία στους νέους ανθρώπους, παύει η ίδια να προσ-
δοκά την ανανέωση.

Όλα ξεκινούν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τον ανθρώ-
πινο παράγοντα. Αυτό παραδέχεται η σύγχρονη επιστήµη και η
θεωρία των οργανώσεων. Αυτό µας διδάσκει και ο Πρωταγόρας:
«Πάντων χρηµάτων µέτρον ο άνθρωπος».

Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, να είστε βέβαιος ότι η νέα γενιά στη-
ρίζει αυτό το νοµοσχέδιο, γιατί είναι πραγµατικά πεποίθηση και
διακαής πόθος της να µετατραπεί από γενιά των οµήρων, σε
γενιά των ονείρων.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο κ. Εµ-
µανουήλ Στρατάκης Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ηρα-
κλείου.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, συζητάµε ίσως

το πιο σηµαντικό νοµοσχέδιο που θα µπορούσαµε να συζητή-
σουµε σε αυτή τη Βουλή, γιατί αποτελεί εκ των πραγµάτων την
ολοκλήρωση µίας τοµής που ονοµάστηκε «τοµή Πεπονή», νόµος
Πεπονή, µία τοµή που ξεκίνησε µε το ν.2190/1993 και είχε πράγ-
µατι σαν στόχο, να περάσει στο δηµόσιο την αξιοκρατία και την
αντικειµενικότητα.

Και είναι γεγονός ότι αν δεν µεσολαβούσαν αυτά τα πεντέµισι
χρόνια της Νέας ∆ηµοκρατίας, όπου έγινε µια προσπάθεια απα-
ξίωσης του όλου συστήµατος είτε µε τη συνέντευξη είτε µε
άλλες τροπολογίες και διατάξεις, σήµερα θα είχαµε κάνει ένα
ουσιαστικό βήµα προς την κατεύθυνση αυτήν, δηλαδή η διαδι-
κασία πρόσληψης στο δηµόσιο να είναι ένας καταξιωµένος θε-
σµός στην κοινωνία, όπως είναι σε κάποιο υψηλό βαθµό οι
Πανελλήνιες εξετάσεις για την εισαγωγή στα πανεπιστήµια.

Θα µπορούσαµε δηλαδή να υπερηφανευόµαστε σήµερα ως
πολιτικό σύστηµα ότι τουλάχιστον σε σχέση µε τη συγκρότηση
του κράτους και τη στελέχωσή του έχουµε κάποιες αδιάβλητες
διαδικασίες, τις οποίες κανείς δεν αµφισβητεί. Όµως δεν συνέβη
αυτό. Συνέβησαν όλο αυτό το διάστηµα πάρα πολλά που συνέ-
βαλαν στο να απαξιωθεί αυτός ο θεσµός όπως θα θέλαµε να
είναι και να απαξιωθεί όλη η διαδικασία συνολικά.

Και σήµερα, βέβαια, ερχόµαστε -ευρισκόµενοι ταυτόχρονα
µπροστά σε µια καινούρια πραγµατικότητα- να δούµε πώς µπο-
ρούµε να βελτιώσουµε τα πράγµατα. Και λέω, κύριε Υπουργέ,
ότι θα είναι το σηµαντικότερο νοµοσχέδιο, γιατί αν τα καταφέ-
ρουµε µ’ αυτό και περάσουµε αυτή την αντίληψη στην κοινωνία,
έχουµε κάνει το πρώτο ουσιαστικό βήµα που αφορά τη δηµόσια
διοίκηση της χώρας.

Έχουµε δυστυχώς µια δηµόσια διοίκηση που δεν ανταποκρί-
νεται ούτε στις περιστάσεις ούτε στις ανάγκες του ελληνικού
λαού και της ανάπτυξης που θέλουµε και αυτό πρέπει να το πα-
ραδεχθούµε. Γιατί, αν δεν το παραδεχθούµε αυτό, τότε είναι σί-
γουρο ότι δεν θα µπορέσουµε να κάνουµε κι εκείνα τα βελτιωτικά
βήµατα, που είναι αναγκαία για να την φέρουµε στα επίπεδα που
χρειάζεται να την φέρουµε. Και θα πω µερικά στη συνέχεια γι’
αυτά.

∆εν είναι, όµως, µόνο αυτά που έγιναν µε νοµοθετικές ρυθµί-
σεις. Είναι και εκείνο που έγινε στην πράξη σε σχέση µε την απο-
δόµηση του ΑΣΕΠ. Υποτίθεται ότι κάναµε µια ανεξάρτητη αρχή,

η οποία θα αναλάµβανε την ευθύνη της στελέχωσης του κρά-
τους και όµως είτε γιατί δεν την στελεχώσαµε όπως έπρεπε
σωστά, για να µπορεί να ανταποκριθεί είτε γιατί την βγάζαµε από
τις διαδικασίες, καταφέραµε κάποια στιγµή να χρειάζεται περισ-
σότερος χρόνος για την πρόσληψη κάποιων υπαλλήλων από την
οποιαδήποτε άλλη διαδικασία και αν ακολουθούσαµε.

Και αυτό πραγµατικά ήταν ένα από τα µείον, που πρέπει να το
λάβετε υπόψη σας µπροστά σ’ αυτήν τη συγκυρία που σήµερα
διανύουµε, αν θέλουµε όντως να είναι θεσµός και βέβαια, να
δούµε κι άλλα ζητήµατα, διότι, κύριε Υπουργέ, όλα αυτά που δια-
λαµβάνει το νοµοσχέδιο και αφορούν τη διαφάνεια, την αντικει-
µενικότητα, την αξιοκρατία, δεν είναι στατικά ζητήµατα.

Μπορεί η διαφάνεια και η αντικειµενικότητα να είναι στατικά,
αλλά η αξιοκρατία δεν είναι κάτι στατικό. Θα πρέπει, λοιπόν, να
δούµε στην πορεία του χρόνου πώς στην πράξη καταξιώνουµε ή
αν θέλετε αναδεικνύουµε ακόµη περισσότερο την αξιοκρατία,
γιατί οι ανάγκες διαφοροποιούνται, τα πράγµατα αλλάζουν.

Και θέλω να πω δύο-τρία ζητήµατα, που έχουν να κάνουν µε το
νοµοσχέδιο. Η συνέντευξη απαξιώθηκε. Καλώς την καταργείτε,
παρ’ όλο που εγώ, ακούγοντας το πρωί τον κ. Κουβέλη, θα έλεγα
ότι σε κάποιο σηµείο µπορεί να έχει και δίκιο, ότι δηλαδή σε κά-
ποιες περιπτώσεις χρειάζεται ίσως να υπάρχει µια διαδικασία συ-
νέντευξης, η οποία όµως να µην έχει κριτήρια αµφισβήτησης,
δηλαδή να έχει τέτοια στοιχεία που να µην µπορεί να αµφισβη-
τηθεί ούτε από τα δικαστήρια ούτε µε οποιονδήποτε άλλο τρόπο.
Θα µπορούσαµε, πράγµατι, να πούµε ότι, ναι, αυτό είναι ένα βοη-
θητικό στοιχείο, για να δούµε ότι η επιλογή που κάναµε είναι
προς τη σωστότερη κατεύθυνση.

Το δεύτερο µεγάλο ζήτηµα που διαλαµβάνει το νοµοσχέδιο
είναι η εκλογίκευση της µοριοδότησης µεταξύ της ανεργίας και
της εργασιακής εµπειρίας. Και εκεί νοµίζω ότι µπορεί κατά και-
ρούς να υπάρχουν αλλαγές και βελτιώσεις, αλλά πάντως αυτό
που επιχειρείτε είναι προς τη σωστή κατεύθυνση και πρέπει να το
παραδεχθούµε.

Το άλλο µεγάλο ζήτηµα που διαλαµβάνει το σχέδιο νόµου ανα-
φέρεται στις συµβάσεις έργου. Κάναµε συµβάσεις έργου ως δη-
µόσιο, γιατί η πολιτεία υποτίθεται έχει µια συνέχεια και αυτό
πρέπει να το παραδεχθούµε. Γίνονταν συµβάσεις έργου για να
καλυφθούν πάγιες και διαρκείς ανάγκες του δηµοσίου, τουλάχι-
στον σύµφωνα µε τους οργανισµούς που ισχύουν.

Αυτό είναι µια πραγµατικότητα που δεν µπορούµε να την αµ-
φισβητήσουµε, αλλά εκεί ακριβώς είναι που χρειάζεται η τοµή. Γι’
αυτό είναι πολύ σωστή η απόφαση να «πέσει» επιτέλους «µα-
χαίρι» σ’ αυτήν τη διαδικασία, γιατί µε τις συµβάσεις έργου, όπως
το λέει και ο όρος, υποτίθεται ότι κάνεις µια σύµβαση για να εκτε-
λεστεί ένα συγκεκριµένο έργο και αυτό διαρκεί δύο µήνες, τρεις
µήνες, πέντε µήνες, αλλά από εκεί και πέρα, δεν µπορείς να έχεις
κάποιους οµήρους και µέσα από αυτήν την οµηρία να τους εκ-
µεταλλεύεσαι, προκειµένου να κάνεις τη δουλειά σου σε κοµµα-
τικό ή άλλο επίπεδο.

Άρα, λοιπόν, κάνοντας αυτές τις επισηµάνσεις εντελώς περι-
ληπτικά, θέλω να τονίσω ότι το νοµοσχέδιο είναι προς τη σωστή
κατεύθυνση. Όµως, δεν φτάνει αυτό, κύριε Υπουργέ. Εγώ πι-
στεύω ότι θα τα καταφέρουµε σ’ αυτό το σηµείο και θα πάει καλά
η όλη διαδικασία.

Εκείνο που πρέπει να δούµε σ’ αυτή τη συγκυρία -και είναι το
επόµενο σηµαντικό βήµα που πρέπει να δει το Υπουργείο σας-
είναι σε σχέση µε την κατάσταση της δηµόσιας διοίκησης, ποια
είναι η οργάνωσή της, ποια είναι η απόδοσή της –και τονίζω τη
λέξη «απόδοση»- και τι µπορεί να κάνει ένα κράτος µε τόσες χι-
λιάδες υπαλλήλους. Πρέπει να κάνει αυτά που κάνει σήµερα ή
πρέπει να κάνει διπλάσια ή δεν ξέρω τι άλλο πρέπει να προσφέ-
ρει σε επίπεδο ελληνικής κοινωνίας;

Κι εκεί είναι το µεγάλο ζήτηµα και το µεγάλο στοίχηµα ταυτό-
χρονα που νοµίζω ότι είναι µπροστά µας και πρέπει να το πετύ-
χουµε. Εάν αυτό, κύριε Υπουργέ, το βάλετε µπροστά και
καταφέρουµε να έχουµε ένα καινούργιο οργανωτικό σχήµα στον
ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, στο κράτος δηλαδή, µε µία αντίληψη
που θα ελέγχει και θα κρίνει, αλλά και θα αξιολογεί ανάλογα µε
την απόδοση τον κάθε υπάλληλο, θα ξεπεραστούν αυτής της
µορφής τα φαινόµενα που σήµερα τα βλέπουµε να είναι δυστυ-
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χώς διαδεδοµένα σε ευρύτατη κλίµακα σε επίπεδο ελληνικής κοι-
νωνίας, όπου πολλοί λένε «ας µπορέσουµε να µπούµε στο δη-
µόσιο, να πάρουµε µια θέση, να βολευτούµε, για να κάνουµε και
τη δουλειά µας».

Αυτό επιτέλους πρέπει να σταµατήσει! Και για να σταµατήσει,
πρέπει να υπάρξουν διαδικασίες και τοµές σε όλα τα επίπεδα
που θα µας επιτρέψουν πράγµατι να ξεφύγουµε απ’ αυτές τις
αντιλήψεις. Γιατί όσο υπάρχουν αυτές οι αντιλήψεις, ο καθένας
θα νοµίζει ότι µόνο το δηµόσιο είναι το αποκούµπι που µπορεί να
βασιστεί και αποκούµπι στην παραγωγή, στην αύξηση της δυνα-
µικής της χώρας, αν θέλετε, στην καταξίωσή µας στο διεθνή πε-
ρίγυρο και στην αύξηση των προϊόντων, που παράγουµε δεν θα
υπάρχει. ∆εν θα µπορεί να γίνει κάτι προς αυτή την κατεύθυνση,
που πραγµατικά να αναβαθµίζει τη χώρα.

Άρα, λοιπόν, έχουµε µεγάλη ευθύνη κι εγώ πιστεύω ότι το στοί-
χηµα υπάρχει εκεί. Είναι µια ευτυχής συγκυρία, γιατί «ουδέν
κακόν αµιγές καλού». Μπορεί να διερχόµαστε µία κρίση, αλλά η
κρίση αυτή µπορεί να µας κάνει να δούµε τα πράγµατα πιο κα-
θαρά και σε βάθος και µέσα από αυτή την οικονοµική κρίση που
τώρα διερχόµαστε να δούµε πώς βελτιώνουµε οργανωτικά σχή-
µατα που έχουµε ως δηµόσιο ή όποιες άλλες δοµές µπορούµε να
βελτιώσουµε, να προχωρήσουµε µε νέες αντιλήψεις και νέες
απόψεις που είναι κυρίαρχες σ’ επίπεδο επιστήµης και κοινωνίας,
για να έχει το κράτος την αποτελεσµατικότητα που χρειάζεται,
για να µπορεί να αποδώσει, για να µπορούµε να υπερηφανευό-
µαστε κι εµείς ότι πραγµατικά αφήσαµε µία διοίκηση που είναι
υπόδειγµα, που είναι αυτή που πρέπει να είναι κι αυτή που ται-
ριάζει στον ελληνικό λαό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής Μαγνησίας της Νέας ∆ηµο-

κρατίας κ. Αθανάσιος Νάκος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι όσοι

βρισκόµαστε σήµερα στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου θα συµ-
φωνήσουµε αβίαστα πως είναι απαραίτητο η διαδικασία των προ-
σλήψεων του προσωπικού στο Ελληνικό ∆ηµόσιο να είναι όσο
γίνεται πιο αντικειµενική, πιο αξιοκρατική.

Θα έλεγα επιπλέον ότι αυτό είναι απαίτηση της συντριπτικής
πλειοψηφίας του ελληνικού λαού και ιδίως του πιο ζωντανού και
υγιούς κοµµατιού του, της νέας γενιάς, απαίτηση που συνδέεται
άµεσα και πρωταρχικά µε την εξυγίανση της λειτουργίας και
δοµής του δηµόσιου τοµέα, τον οποίο οι πάντες µεν αποκαλούν
«µεγάλο ασθενή», αλλά κανείς από µας δεν τόλµησε τα τελευ-
ταία χρόνια να αγγίξει ουσιαστικά. ∆εν τόλµησε να αναστρέψει
την απαράδεκτη κατάσταση που δηµιούργησαν οι κυβερνήσεις
του ΠΑΣΟΚ, ιδίως κατά τη δεκαετία του ’80, ενώ στις δικές µας
προσπάθειες για αλλαγές στα τελευταία έξι χρόνια βρήκαµε απέ-
ναντι την Αντιπολίτευση και τη στείρα άρνησή της σε όλα.

Την απαίτηση αυτή είναι παρήγορο ότι την αναγνώρισε ο κύ-
ριος Υπουργός, πλην όµως ουδεµία δέσµευση ανέλαβε για την
άµεση ανάληψη των σχετικών πολιτικών πρωτοβουλιών. Αυτό
µας κάνει εύκολα να υποπτευόµαστε ότι η σχέση ΠΑΣΟΚ - δη-
µόσιου τοµέα, που ανάγεται στην εποχή της άλωσης του κρά-
τους από τους κοµµατικούς, θα σταθεί και πάλι εµπόδιο.

Όσον αφορά τη θεσµοθέτηση του ν.2190 ή «νόµου Πεπονή» ή
ΑΣΕΠ, όπως ο κόσµος το γνωρίζει, για τον οποίο επαίρεται το
ΠΑΣΟΚ, πιστεύω ότι προέκυψε κυρίως ως ανάγκη διαχείρισης
της κοµµατικής πίεσης, παρά ως µέτρο εκσυγχρονισµού και εξυ-
γίανσης του δηµόσιου βίου.

Κατά συνέπεια, για τους παραπάνω λόγους, η επέκταση των
διατάξεων αυτών σε κάθε µορφή απασχόλησης στο δηµόσιο
τοµέα θα µπορούσε να µας βρει όλους σύµφωνους, εάν η µέχρι
τώρα λειτουργία του ΑΣΕΠ είχε αποδείξει ότι µπορεί να σηκώσει
και το πρόσθετο βάρος δουλειάς, που του ανατίθεται µε το
παρόν σχέδιο νόµου. Τα παραδείγµατα που έρχονται αυτόµατα
στο µυαλό όλων µας για τις καθυστερήσεις ετών που γνωρί-
ζουµε, το αντίθετο αποδεικνύουν.

Θα µπορούσε να µας βρει σύµφωνους, αν ακόµη λαµβάνονταν
πρόνοια, ώστε οι υπάρχουσες ειδικές περιπτώσεις, όπως η ελ-
ληνική εταιρεία Τοπικής Αυτοδιοίκησης και Ανάπτυξης, οι ανώ-

νυµες εταιρείες των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης ή
ακόµη οι φορείς διαχείρισης στερεών αποβλήτων, να µπορέσουν
να λειτουργήσουν στον ευαίσθητο χώρο ή και ειδικό χώρο της
µετανάστευσης, αλλά και των οικιακών στερεών αποβλήτων.
Είναι βέβαιο ότι η ισοπέδωση θα δηµιουργήσει προβλήµατα.
Ακόµη, είναι βέβαιο ότι οι ανώνυµες εταιρείες των ΟΤΑ, που δρα-
στηριοποιούνται στην ελεύθερη αγορά, αποκτούν σηµαντικό µει-
ονέκτηµα έναντι του ανταγωνισµού.

Επίσης, αν ακόµη λαµβάνονταν πρόνοια για τα άτοµα µε ειδικά
προβλήµατα ή γι’ αυτούς που εργάζονται στις κοινωνικές δοµές
των δήµων, όπως για παράδειγµα το «Βοήθεια στο Σπίτι», τα Κέ-
ντρα Ηµερήσιας Φροντίδας Ηλικιωµένων ή τα Κέντρα ∆ηµιουρ-
γικής Απασχόλησης Παιδιών. Αν ακόµη υπήρχε πρόνοια για τους
νέους εκείνους που εργάζονται εδώ και χρόνια, µε διάφορες
µορφές συµβάσεων είτε έργου είτε ορισµένου χρόνου είτε από-
κτησης εµπειρίας σε ειδικά προγράµµατα. Αν τέλος, διαφαινό-
ταν ότι η Κυβέρνηση διαθέτει, έστω και σε επίπεδο προθέσεων,
τη βούληση να επέµβει στη λειτουργία του δηµοσίου τοµέα και
να προχωρήσει στις απαραίτητες τοµές, προκειµένου να βγει
από το τέλµα στο οποίο έχει περιέλθει.

∆υστυχώς, αυτές οι ελάχιστες απαραίτητες προϋποθέσεις δεν
ικανοποιούνται από την Κυβέρνηση και το συζητούµενο σχέδιο
νόµου. Οι αποσπασµατικές διατάξεις του αναδεικνύουν την έλ-
λειψη σαφούς προγραµµατικού σχεδίου και οριοθετηµένων στό-
χων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν κάτι χαρακτηρίζει το παρόν
σχέδιο νόµου είναι το ότι αποπνέει εκδίκηση κατά των συµβασι-
ούχων των τελευταίων ετών, αυτών που µε την εργασία τους στή-
ριξαν τη λειτουργία -ακόµη και αποκλειστικά- υπηρεσιών του
δηµοσίου τοµέα και των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης.
Επί σειρά ετών αµειβόµενοι µε ψίχουλα, ανασφάλιστοι ή µε το
περίφηµο µπλοκάκι, έχοντας ως µοναδικό κίνητρο την ελπίδα ότι
ένα καλύτερο αύριο θα ξηµερώσει για αυτούς.

Έχουµε ακούσει τον κύριο Υπουργό να επαναλαµβάνει ότι η
µοριοδότηση των συµβασιούχων δηµιουργεί τεράστια αδικία,
µιας που ευνοούνται εκείνοι που χωρίς κανένα κριτήριο, χαρι-
στικά προσελήφθησαν µε συµβάσεις ορισµένου χρόνου. Αν ήταν
έτσι όµως, τότε γιατί αυτή την αδικία δεν την διαπίστωναν και
στο π.δ. 164, το διάταγµα Παυλόπουλου, που µονιµοποίησε πε-
ρίπου τριάντα πέντε χιλιάδες εργαζόµενους; Αντίθετα µάλιστα, οι
περισσότεροι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, οι συνδικαλιστές και άλλοι
φορείς της Αντιπολίτευσης ζητούσαν µετ’ επιτάσεως κάτι που
ήταν συνταγµατικώς αδύνατο να γίνει. ∆ηλαδή, την επέκταση του
προεδρικού διατάγµατος. Γιατί «δύο µέτρα και δύο σταθµά»,
κύριε Υπουργέ;

Το ότι το σχέδιο νόµου αποπνέει εκδίκηση, αποδεικνύεται και
από άλλα στοιχεία. Αν προσέξετε, κύριοι συνάδελφοι, τα µόρια
της εµπειρίας µειώνονται σε σχέση µε τα λοιπά κριτήρια, έτσι
ώστε η συνολική επιρροή της εµπειρίας να αποδυναµωθεί.
Ακόµα, µειώνεται το ποσοστό των υποψηφίων που µπορούν να
προσληφθούν βάσει της εµπειρίας, µιας που το 50% των θέσεων
που προβλέπονται µειώνεται στο 35%. Η µοριοδότηση του 50%
που καταργείται σήµερα, όταν ψηφίστηκε το 2005, περιέλαβε
όλους τους συµβασιούχους από το 1990 και µετέπειτα, ευνο-
ούσε δε εκείνους που για κάποιο λόγο δεν πληρούσαν και δεν
εντάχθηκαν στις διατάξεις του π.δ. 164.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι φανερή η διαφορά της νο-
οτροπίας. Είναι φανερός ο στόχος σας. Θα µπορούσατε να προ-
σπαθήσετε να επιτύχετε την περίφηµη συναίνεση, που τόσο
ευαγγελίζεστε αν, για παράδειγµα, τραβούσατε σήµερα τη
γραµµή, αλλά για το χθες διατηρούσατε τη µοριοδότηση για την
ίδια θέση εµπειρίας, έστω για λίγα χρόνια, έστω µειωµένη κατά
τι ακόµα και να ισχύει σε ποσοστό των θέσεων, όπως ισχύει σή-
µερα για τη γενική εµπειρία.

Σας το ζητήσαµε κι εµείς και διάφοροι φορείς εργαζοµένων,
όπως η ΠΟΕ-ΟΤΑ, που αντιπροσωπεύει τους εργαζόµενους στην
Τοπική Αυτοδιοίκηση και αριθµεί πολλά µέλη και πολλούς συµ-
βασιούχους. ∆εν το κάνατε. Γιατί; Γιατί για σας, η κοµµατική σκο-
πιµότητα υπερισχύει της απόδοσης του δικαίου. Γιατί για σας,
τα όνειρα και οι ελπίδες αυτών των παιδιών δε µετρούν όσο το
κοµµατικό όφελος. Έτσι, όµως, µόνο αποδοχή και συναίνεση δε
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µπορεί να βρείτε όχι µόνο από µας, αλλά και από την ίδια την κοι-
νωνία.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής ΠΑΣΟΚ του Νοµού ∆ράµας κ. Χρή-

στος Αηδόνης.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τη σηµερινή συγκυρία τη δια-

κρίνει ένα γενικευµένο κλίµα αναξιοπιστίας και δυσπιστίας, που
δεν αφορά µόνο τη σχέση της χώρας µας µε τον έξω κόσµο,
αλλά, δυστυχώς, έχει διαβρώσει και το εσωτερικό της χώρας.
Και συγκεκριµένα, αφορά τη σχέση του πολίτη µε τη δηµόσια δι-
οίκηση. Έχει καταρρεύσει η σχέση εµπιστοσύνης του προς τις
δηµόσιες υπηρεσίες και ο πολίτης τις περισσότερες φορές βρί-
σκεται παγιδευµένος στα γρανάζια της γραφειοκρατίας.

Ο δηµόσιος τοµέας κατά το παρελθόν, ιδιαίτερα σε περιόδους
οικονοµικής ευφορίας, στην αντίληψη του µέσου πολίτη ήταν
υποτιµηµένος και παραγκωνισµένος. ∆εν περιλαµβανόταν στις
εργασιακές προτιµήσεις των πολιτών. ∆ιότι δεν εξασφάλιζε
επαγγελµατική αποκατάσταση και κοινωνική καταξίωση αντί-
στοιχη του ιδιωτικού τοµέα ή του ελεύθερου επαγγέλµατος.

Μέσα, όµως, από τις ανακυκλούµενες οικονοµικές κρίσεις απέ-
κτησε αίγλη, καθώς διασφάλισε ασφάλεια και σιγουριά στους
υπαλλήλους του. Σταδιακά αποτέλεσε προνοµιακό πεδίο άσκη-
σης κοµµατικής πολιτικής µε τις αδιαφανείς διαδικασίες, µε τις
ρουσφετολογικές προσλήψεις να είναι ένα σύνηθες φαινόµενο.
Την τελευταία δε πενταετία, δυστυχώς, ξεπέρασε κάθε όριο και
κατέληξε να είναι λάφυρο του κυβερνώντος κόµµατος, καθώς
επικράτησε η αντίληψη της πελατειακής συγκρότησης του κόµ-
µατος και του κράτους.

Για την επίτευξη του στόχου της, η Νέα ∆ηµοκρατία απαξίωσε
ολοκληρωτικά το ΑΣΕΠ, υπονόµευσε το ρόλο του και τη λει-
τουργία του, αφαίρεσε και περιόρισε τις αρµοδιότητές του, το
κατέστησε αµέτοχο σε µέρος των προσλήψεων, που αφορούσαν
το δηµόσιο τοµέα.

Το αποτέλεσµα αυτής της πολιτικής ήταν η πρόσληψη δεκά-
δων χιλιάδων «ηµετέρων γαλάζιων παιδιών» εκτός διαδικασιών
ΑΣΕΠ και η δηµιουργία στρατιών οµήρων συµβασιούχων καταρ-
τιζοµένων. Κι εδώ, µιας και ακούστηκε ως βασική επιχειρηµατο-
λογία από τους πολύ λίγους οµιλητές της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι
εµείς εκδικούµαστε. Κανέναν δεν εκδικούµαστε. Ουσιαστικά, ένα
κράτος δικαίου προσπαθούµε να επιβάλουµε, γιατί δεν µπορεί
και δε νοείται σήµερα να υπάρχουν άνθρωποι οι οποίοι είναι όµη-
ροι της κάθε πολιτικής ηγεσίας, δε µπορεί να υπάρχουν άνθρω-
ποι οι οποίοι επιλέγονται µε αδιαφανή κριτήρια. ∆ε µπορεί να
συνεχίζονται αυτές οι καταστάσεις κι εµείς να συναινούµε εν ονό-
µατι µιας υπόθεσης που ο καθένας την ερµηνεύει όπως θέλει.
Επιτέλους, πρέπει σ’ αυτό το κράτος να υπάρξουν κανόνες και
αυτό κάνει σήµερα αυτό το νοµοσχέδιο.

Παράλληλα, όµως, δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι µέσα από όλη
αυτή τη διαδικασία που κυριάρχησε και επικράτησε ένα µεγάλο,
αξιόλογο ανθρώπινο δυναµικό τα τελευταία πέντε χρόνια παρα-
γκωνίστηκε, αποκλείστηκε από το δικαίωµα στην ελπίδα και την
προσδοκία και παραιτήθηκε από το δικαίωµα στο όνειρο.

Εµείς σήµερα γνωρίζουµε ότι η αποτελεσµατικότητα της δικής
µας Κυβέρνησης θα κριθεί από τους πολίτες, µε κριτήρια που
σχετίζονται µε την ικανότητά µας να διοικήσουµε. Γι’ αυτό το
λόγο, λοιπόν, µε βαθύ αίσθηµα κοινωνικής ευθύνης, προχωράµε
στη θεσµοθέτηση ενός ενιαίου, αδιάβλητου και αντικειµενικού
συστήµατος προσλήψεων για όλες τις υπηρεσίες του δηµόσιου
τοµέα της χώρας µας.

Αυτή η µεταρρυθµιστική µας προσπάθεια έρχεται να ξεριζώσει
στην ουσία µια βαθιά ριζωµένη διαρθρωτική διάκριση, που καλ-
λιεργήθηκε συστηµατικά στο παρελθόν. Η ισονοµία, η ισοπολι-
τεία είναι θεµελιακές αρχές για τη δόµηση ενός δίκαιου κράτους.
Αυτό επιβάλλουµε σήµερα. Ακόµη, πιστεύουµε στη διαφάνεια
του δηµόσιου βίου και το εννοούµε. Η διαφάνεια αποτελεί βα-
σικό όρο του πολιτικού µας πολιτισµού. Πιστεύουµε ότι για την
εξασφάλιση της διαφάνειας, τη διασφάλιση της αµερόληπτης
κρίσης και της αρχής της αξιοκρατίας κατά την πρόσληψη υπαλ-

λήλων στο δηµόσιο και τους λοιπούς φορείς ευρύτερου δηµο-
σίου τοµέα είναι αναγκαία, όχι µόνο η αποκατάσταση των διαδι-
κασιών µέσω του ΑΣΕΠ, αλλά η διεύρυνση, βελτίωση και
περαιτέρω ενίσχυση αυτών των διαδικασιών.

Σε ένα σύγχρονο κράτος δικαίου, ο βαθµός αξιοποίησης του
ανθρώπινου δυναµικού αντικατοπτρίζεται από τις προσφερόµε-
νες υπηρεσίες του δηµόσιου τοµέα. Οι πράξεις του δηµοσίου
τοµέα κρίνονται εκ του αποτελέσµατος και οι υπηρεσίες του κρί-
νονται από τις επιδόσεις του. Και εδώ καταγράφεται ένας δεί-
κτης µειωµένης και περιορισµένης απόδοσης.

Θεωρούµε πως η διαφάνεια, η αµεροληψία και η αξιοκρατία,
ασφαλώς, και δεν αφορούν µόνο την πρόσληψη στη δηµόσια δι-
οίκηση, αλλά αφορούν εξίσου την αξιολόγηση και βαθµολογική
ιεραρχική εξέλιξη των υπαλλήλων.

Είναι αναγκαία, λοιπόν και απαραίτητη η εφαρµογή συστήµα-
τος αξιολόγησης και αποτίµησης της ικανότητας απόδοσης των
υπαλλήλων, µε αντικειµενικά και µετρήσιµα κριτήρια.

Και εδώ θα ήθελα να πω, κύριε Υπουργέ, ότι πρόσφατα –προ-
χθές συγκεκριµένα- έζησα ένα φοβερό περιστατικό µε τη δηµό-
σια διοίκηση. Υπάλληλος υπεύθυνη στον ΟΑΕ∆, που της εζητείτο
µια απλή βεβαίωση, για να µπορέσει ένας επιχειρηµατίας, ο
οποίος έχει ογδόντα άτοµα εργαζόµενους στη ∆ράµα, να την κα-
ταθέσει σε µια τράπεζα, να βεβαιώσει την εκχώρηση του ποσού
και να πάρει κεφάλαια κίνησης, έλεγε ότι θα του απαντήσει σε
δύο µήνες, όταν ο νοµικός σύµβουλος του ΟΑΕ∆ είχε γνωµα-
τεύσει πριν από δέκα ηµέρες. Κινδύνευσε η επιχείρηση να «τινα-
χτεί στον αέρα», γιατί µια υπάλληλος δεν έκανε καλά τη δουλειά
της!

Αυτά πώς θα διορθωθούν; Αυτό είναι το µεγάλο ζήτηµα σή-
µερα. Οι πολίτες, λοιπόν, σήµερα δεν εµπιστεύονται σε µεγάλο
βαθµό τις δηµόσιες υπηρεσίες. Αυτή η αντίληψη, φυσικά, σφυ-
ρηλατήθηκε µέσα από την απτή καθηµερινότητα, από τις συναλ-
λαγές µε διάφορες υπηρεσίες του δηµοσίου.

Οι πολίτες σε ένα αβέβαιο περιβάλλον απαιτούν από εµάς ου-
σιαστικές και αξιόπιστες παρεµβάσεις, µε απτά χειροπιαστά
οφέλη. Η θεσµοθέτηση της ανεξάρτητης αρχής του ΑΣΕΠ από
την κυβέρνηση του Ανδρέα Παπανδρέου µε τον Αναστάσιο Πε-
πονή ήταν µια κορυφαία, γενναία απόφαση του κινήµατός µας,
που είχε σκοπό τη διασφάλιση της διαφάνειας και την προστασία
της λειτουργίας του δηµοκρατικού µας πολιτεύµατος.

Σήµερα, η στελέχωση του δηµόσιου τοµέα µε εξειδικευµένο
προσωπικό, µέσα από αδιάβλητες, αντικειµενικές και διαφανείς
διαδικασίες επιλογής προσωπικού, που υπόκεινται σε αξιοκρα-
τικά κριτήρια, είναι απαίτηση της κοινωνίας των πολιτών.

∆ιαφάνεια παντού ήταν και παραµένει η προτεραιότητα των
µεταρρυθµιστικών δοµών και παρεµβάσεων, έτσι ώστε να αντι-
µετωπίσουµε τα µεγάλα κενά, τις στρεβλώσεις και τις αγκυλώ-
σεις του πολιτικού, κοινωνικού και οικονοµικού συστήµατος.

Προϋπόθεση αποτελεί η διασφάλιση της δηµοκρατικής λει-
τουργίας των θεσµών. Σε αυτήν την κατεύθυνση κινείται και η
σηµερινή µας νοµοθετικού περιεχοµένου πρωτοβουλία, που εξα-
λείφει τις διακρίσεις και προωθεί ίσες ευκαιρίες.

Η πολυνοµία και η αδιαφάνεια, οι πελατειακές σχέσεις, οι
φρούδες ελπίδες, η πολιτική οµηρία, το χρηµατικό και ψυχικό κό-
στος των υποψηφίων για µια θέση στο δηµόσιο µε το παρόν νο-
µοσχέδιο τερµατίζονται.

Και δεν σας κρύβω, κύριε Υπουργέ, την ανησυχία και το φόβο
µου για την ασθένεια που ακούει στο όνοµα «ιδρυµατισµός». Σί-
γουρα µε αυτό το νοµοσχέδιο θα βάλουµε στο δηµόσιο ανθρώ-
πους που θα έχουν άψογα προσόντα, άρτιο στελεχιακό
δυναµικό, σπουδαίες προσωπικότητες. Όµως, σε ποιο περιβάλ-
λον καλούνται αυτοί οι νέοι άνθρωποι να αποδώσουν και να προ-
σφέρουν υπηρεσίες;

Φοβάµαι που ο εγκλιµατισµός και η αφοµοίωσή τους σε συν-
θήκες που όλοι καταδικάζουµε είναι αναπόφευκτες. Αµφιβάλλω
αν µόνο η δηµόσια λογοδοσία είναι επαρκής, για να θεραπεύσει
το απόστηµα. Θα πρέπει η µεταρρυθµιστική µας προσπάθεια να
εισχωρήσει και να εξυγιάνει το σαθρό και διαβρωµένο έδαφος
της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Έτσι νοµίζω ότι θα µπορέσουµε να πα-
ρέχουµε στους πολίτες µια αξιόπιστη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, που θα
σέβεται την αξιοπρέπεια του κάθε πολίτη και αυτή µε τη σειρά
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της θα εµπεδώσει το σύστηµα της αξιοπιστίας και της εµπιστο-
σύνης στο πολιτικό µας σύστηµα.

Σήµερα γίνεται µια µεγάλη προσπάθεια, για να συνειδητοποι-
ήσει ο ελληνικός λαός ότι υπάρχουν κανόνες, ότι υπάρχουν
αξίες, αρχές και αυτές υπερασπιζόµαστε. Η συνέχεια θα είναι
ακόµη καλύτερη.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε συνάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν,
αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βου-
λής τριάντα µαθητές µε δύο συνοδούς- καθηγητές του Γυµνα-
σίου Αµφίκλειας του Νοµού Φθιώτιδας. Είναι το δεύτερο γκρουπ.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Συνεχίζουµε µε τον κ. Γεωργιάδη, Βουλευτή του ΛΑΟΣ στη Β’
Αθήνας.

Κύριε Γεωργιάδη, µόλις µπήκε στην Αίθουσα ο κ. Νικολόπου-
λος που ήταν εγγεγραµµένος στον κατάλογο πριν από εσάς.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ – Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Να προηγηθεί, κυρία
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Νικολόπουλε,
επειδή ήταν η δική σας σειρά, έχετε το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν πειράζει, κυρία Πρόεδρε.
Ας προηγηθεί ο κ. Γεωργιάδης.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ – Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Είµαστε θύµατα ευγε-
νείας! Ευχαριστώ πολύ τον κ. Νικολόπουλο. Έγινε ανακατω-
σούρα στη σειρά.

Άκουσα µε πολύ µεγάλη προσοχή τον τέως Υφυπουργό τον κ.
Νάκο και µε αυτό θα ήθελα να ξεκινήσω γιατί έχει πολύ ενδια-
φέρον αυτή η Αίθουσα, αν έχει και µια ιδεολογικού τύπου αντι-
παράθεση.

Ο πρώην Υφυπουργός, λοιπόν, είπε το εξής επιχείρηµα, το
οποίο θα ήθελα να το αναλύσω, γιατί είναι πολύ κρίσιµο. Είπε ότι
πράγµατι υπήρχαν ρουσφέτια και όλα αυτά τα πράγµατα τα
οποία γίνανε, αλλά αυτό που πάει να κάνει τώρα το ΠΑΣΟΚ είναι
υποκριτικό, γιατί αυτό που θα έπρεπε να κάνει θα ήταν να τρα-
βήξει από τώρα µια κόκκινη γραµµή και να πάµε από δω και
πέρα. Αυτό κατάλαβα.

Αυτό είναι ένα πολύ εντυπωσιακό επιχείρηµα, διότι αναδει-
κνύει την εξαιρετικής σηµασίας κοροϊδία που έκανε η Νέα ∆η-
µοκρατία, όταν έλεγε το 2004 για επανίδρυση του κράτους. Γιατί;
Γιατί εφόσον η Νέα ∆ηµοκρατία το 2004 πίστευε πράγµατι στην
επανίδρυση του κράτους, βάσει του επιχειρήµατός σας θα
έπρεπε το 2004, όταν κάνατε το περίφηµο προεδρικό διάταγµα
του κ. Παυλόπουλου, να έχετε τραβήξει αυτήν την κόκκινη
γραµµή. Και για να είστε συνεπείς στην ιδεολογία µας, και λέω
«µας» γιατί εµείς είµαστε όλη η παράταξη δεν είστε µόνοι σας,
θα έπρεπε να µην έχετε βάλει ούτε έναν στο δηµόσιο από κει και
πέρα. ∆ιότι, σε αυτήν την Αίθουσα πρέπει να καταλάβουµε τι κά-
νουµε.

Από δω υποτίθεται ότι είναι αυτοί που πιστεύουµε στην ελεύ-
θερη αγορά, στην ιδιωτική οικονοµία, στην ανάπτυξη του κρά-
τους, στην ενίσχυση των υγιών δυνάµεων, του ανταγωνισµού και
από την άλλη πλευρά είναι οι σοσιαλιστές, οι οποίοι λένε όλα να
γίνουν κρατικά.

Ήρθε µια Κυβέρνηση, η οποία ήταν υποτίθεται κεντροδεξιά, τι
µας λέει σήµερα εδώ; Μας λέει ότι εγώ συνέχισα ως Κυβέρνηση,
βάζοντας χιλιάδες συµβασιούχους και «STAGE» -αυτό που έκανε
και πριν το ΠΑΣΟΚ- και όπως εγώ ως Νέα ∆ηµοκρατία άφησα και
νοµιµοποίησα τα πρώην ρουσφέτια του ΠΑΣΟΚ, έτσι αιτούµαι
και τώρα από την νυν Κυβέρνηση να νοµιµοποιήσει τα δικά µου
ρουσφέτια. Φοβερό επιχείρηµα!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Από το 1990 είναι ο νόµος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μην διακόπτετε παρα-

καλώ.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: ∆εν µε νοιάζει από πότε

είναι. Εµένα µε νοιάζει ο µικροµεσαίος φορολογούµενος πολί-
της. Πιστεύω στην ελεύθερη οικονοµία και στην αγορά και όχι

στο ότι όλοι πρέπει να µπούµε στο δηµόσιο. Πιστεύω, πραγµα-
τικά, ότι η Κυβέρνησή σας κορόιδεψε τον ελληνικό λαό, γιατί ο
ελληνικός λαός για άλλο την ψήφισε και άλλο έκανε.

Αυτό αποδεικνύεται από το γεγονός ότι σήµερα υπάρχουν χι-
λιάδες παιδιά -και πράγµατι µας παίρνουν όλους τηλέφωνο,
έχουν αγωνία για το τι θα κάνουν- όπου όντες εσείς στην εξου-
σία, τα βάλατε από το παράθυρο στο δηµόσιο, µόνο και µόνο,
για να τα κρατάτε οµήρους και να εµπορεύεστε την ψήφο τους.

Μα, αυτό είναι θλιβερό κατάντηµα της παράταξης. Θλιβερό
κατάντηµα! Αντί να κάνετε την αυτοκριτική σας και να πείτε αυτό
το απλό πράγµα που λέει ο Γιώργος Καρατζαφέρης και ο Λαϊκός
Ορθόδοξος Συναγερµός εδώ και τέσσερα χρόνια: «Κανένας διο-
ρισµός στο δηµόσιο, ούτε ένας διορισµός».

Είµαστε ένα κράτος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, της αρι-
στεράς που αν το δούµε σαν µαγαζί, «µπαίνει» κάθε χρόνο µέσα.
Άκουσα τον κ. Πέτρο ∆ούκα σε µια εκποµπή µε τον Γιώργο Αυτιά,
από ό,τι θυµάµαι, πρώην Υφυπουργός της Νέας ∆ηµοκρατίας να
λέει επί λέξει : «Το µαγαζί που λέγεται Ελλάς, εισπράττει κάθε
χρόνο 70.000.000.000 και ξοδεύει 110.000.000.000» -και µιλούσε
για την περίοδο Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας- «εγώ, ξέρω
ότι κάθε επιχείρηση όταν µπαίνει µέσα, µειώνει το προσωπικό
της». Πώς καταφέρνει το ελληνικό δηµόσιο να µπαίνει µέσα, να
δανείζεται, να φορολογεί αγρίως κάθε επιχείρηση γιατί δεν έχει
να τα βγάλει πέρα και εµείς να µιλάµε για να βάλουµε και άλλο
κόσµο µέσα. Μα, αυτό είναι παράλογο. Αυτό, δεν γίνεται!

Με αυτήν τη λογική, κυρίες και κύριοι, αυτό το κράτος που λέ-
γεται Ελλάς δεν θα πάει ποτέ µπροστά. Και υπό την έννοια αυτή,
η ευθύνη της προηγούµενης κυβερνήσεως, η οποία έλαβε την
εντολή της επανιδρύσεως του κράτους και την οποία πίστεψαν
εκατοµµύρια Έλληνες, ότι θα τράβαγε αυτήν την κόκκινη
γραµµή, για την οποία µίλησε προηγουµένως ο κ. Νάκος και θα
έδινε την ευκαιρία στον τόπο να αναπνεύσει, να φύγει από το
ρουσφέτι και να πάει µπροστά, είναι τεράστια. Έχει τεράστια ευ-
θύνη!

Και έχει και µια δεύτερη ευθύνη, διότι έρχεται σήµερα, ως αντι-
πολίτευση, η Νέα ∆ηµοκρατία και µιλάει σε όλους αυτούς τους
ανθρώπους, τους οποίους η Νέα ∆ηµοκρατία δεν προστάτευσε
ούσα Κυβέρνηση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Πώς;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: ∆εν ξέρω πώς. Ήσασταν

κυβέρνηση. Τώρα λοιπόν, τι τους υπόσχεστε; Εάν, δεν µπορού-
σατε να τους προστατεύσετε ως κυβέρνηση, προφανώς δεν µπο-
ρείτε ως Αντιπολίτευση. Άρα, τι τους λέµε; Θα µπούµε σε µια
διαδικασία να κοροϊδεύουµε ανθρώπους; Αυτό, θα γίνει το πολι-
τικό µας σύστηµα; Θα κοροϊδεύουµε ανθρώπους του µεροκά-
µατου; Είναι αυτό σωστό, είναι αυτό έντιµο; Είναι αυτός ο ρόλος
των Βουλευτών και των κοµµάτων; ∆εν πρέπει να πούµε στους
ανθρώπους την αλήθεια; Η αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, όσο και αν είναι πικρή είναι µια. Το ελληνικό δηµόσιο δεν χω-
ράει ούτε έναν.

Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, έχετε πάρει την ευθύνη. Στα-
µατήστε, φέρτε νόµο στη Βουλή, να µην γίνει κανένας διορισµός
τα επόµενα δέκα χρόνια. Μόνο υποχρεωτικές µετατάξεις, κύριε
Υπουργέ. Μόνο έτσι θα φύγει η Ελλάδα από το τέλµα. Θα φύ-
γουν οι πολίτες που είναι µε αγωνία έξω από τα βουλευτικά γρα-
φεία και ζητάνε ρουσφέτια, γιατί έχουν ανάγκη –το
καταλαβαίνουµε όλοι- και θα πάει η Ελλάδα µπροστά. Γιατί αν
δεν το κάνουµε αυτό, θα ζει αυτός ο τόπος µονίµως στη µιζέρια.
Και για µένα είναι λυπηρό που κάνω αυτήν την έκκληση σε Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ, γιατί επαναλαµβάνω, φυσικός, ιδεολογι-
κός σύµµαχος αυτής της πολιτικής θα ήταν η Νέα ∆ηµοκρατία.
Αλλά δυστυχώς, η Νέα ∆ηµοκρατία πρόδωσε αυτήν την ιδεολο-
γία. Μετεβλήθη εις «ΠΑΣΟΚ light», σαν τα γιαούρτια light. Και
αυτό πληρώνει ο τόπος.

Κύριε Υπουργέ, πρέπει όµως µια Κυβέρνηση να έχει και κοι-
νωνική ευαισθησία, γιατί ωραία είναι η αποτελεσµατικότητα που
είναι το πρώτο που είπαµε, το δεύτερο όµως είναι κοινωνική ευ-
αισθησία. Σας καλούµε να υιοθετήσετε την πρότασή µας για τα
δυο χρόνια παράτασης, έτσι ώστε αυτοί οι άνθρωποι που κακώς
εγκλωβίστηκαν, που αιχµαλωτίστηκαν, που έγιναν αντικείµενο
εµπορίας ψήφου –γιατί περί αυτού πρόκειται- να µπορέσουν να
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τακτοποιήσουν τη ζωή τους για να πάνε παραπέρα. Γιατί κανείς
δεν µπορεί να µείνει ξεκρέµαστος αύριο και να ψάχνει για δου-
λειά εν µέσω αυτής της οικονοµικής κρίσεως.

Συνδυάστε, λοιπόν, την αποτελεσµατικότητα που είναι το ένα
που λέγαµε προηγουµένως, µε την κοινωνική δικαιοσύνη που
είναι το άλλο. ∆ώστε τους τον αναγκαίο χρόνο, ας το πούµε έτσι,
προσαρµογής στο νέο οικονοµικό περιβάλλον, ώστε και η ελλη-
νική κοινωνία να πάρει το µήνυµα ότι η πολιτεία από εδώ και
µπρος σοβαρεύεται και εκείνοι να ξέρουν ότι δεν τους πετάµε
στο δρόµο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεχίζουµε µε τον κ.

Νικόλαο Νικολόπουλο Βουλευτή Αχαΐας της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα περίµενα να ακούσω δεξιό ψάλτη, αλλά άκουσα αριστερό.

Γιατί πράγµατι πολύ έµοιασε η επιχειρηµατολογία του συναδέλ-
φου µε εκείνη της Κυβέρνησης: «Ξεµπερδέψτε, διώξτε τους,
απολύστε τους, αφήστε τους στο δρόµο». Όµως, αγνοεί ότι ήσαν
εκεί και παρέµεναν γιατί εξυπηρετούσαν πάγιες και µόνιµες ανά-
γκες. Ήσαν εκεί και παρέµεναν γιατί υπήρχαν νόµοι από την
εποχή Σκανδαλίδη µέχρι τη δική µας εποχή που τους έδιναν
µόρια και τους αναγνώριζαν τα αυτονόητα, αυτά που τους ανα-
γνωρίζουν τα δικαστήρια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

Έχοντας ξεπεράσει ήδη τις εβδοµήντα από τις πρώτες εκατό
µέρες διακυβέρνησης της χώρας και καθώς βρισκόµαστε σή-
µερα εδώ να συζητήσουµε επί ενός νοµοσχεδίου, που υπήρξε
µια από τις πρώτες αποφάσεις της νέας Κυβέρνησης, στηριζό-
µενη σε ωραιολογίες περί αξιοκρατίας και περί του τέλους των
πελατειακών σχέσεων, το πρώτο που έχω να παρατηρήσω είναι
πως, όχι µόνο διαψεύδονται ήδη µε οικτρό τρόπο οι προεκλογι-
κές εξαγγελίες από τις πράξεις των κυβερνώντων, αλλά κοντεύει
κιόλας –και αυτό είναι το περίεργο- να εξανεµιστεί πλέον και
κάθε ίχνος αξιοπιστίας των προθέσεων της Κυβέρνησης και εν
προκειµένω.

Μιλάµε για ένα νόµο ο οποίος ευθύς εξαρχής αποτυπώθηκε
στις καρδιές και τα µυαλά εκατοντάδων χιλιάδων Ελλήνων και
µάλιστα, νέων παιδιών ως το πρώτο καρφί στο φέρετρο της πρά-
σινης αναγέννησης που η Κυβέρνηση υποσχέθηκε.

Βρισκόµαστε αντιµέτωποι µε µια ύψιστη πολιτική ανηθικότητα,
µε ένα νοµοσχέδιο-σκούπα που βασική επιδίωξή του είναι να
απαλλάξει το δηµόσιο τοµέα από ορισµένες χιλιάδες φθηνά κα-
κοπληρωµένα και ανασφάλιστα εργατικά χέρια, επειδή στην
πραγµατικότητα θεωρεί αυτά τα χέρια «γαλάζια» και ως εκ τού-
του ενοχλητικά. Και αυτό αποδεικνύεται από την πρωτοφανή νο-
µοθετική ρύθµιση για τη µη αναγνώριση και µοριοδότηση της
προϋπηρεσίας αυτών των εργαζοµένων µε το 50% που η ίδια η
Ευρωπαϊκή Οδηγία προβλέπει και ενσωµατώθηκε στην προη-
γούµενο ελληνικό νόµο.

Γεγονός πρώτο, λοιπόν: ο νέος νόµος δεν µοριοδοτεί τους ση-
µερινούς εργαζόµενους σε προγράµµατα «STAGE» κατά 50% και
δεν ενισχύει την ύπαρξη προϋπηρεσίας των συµβασιούχων. Και
οι παλαιότεροι µεν έτυχαν αυτής της ευνοϊκής αντιµετώπισης, οι
σηµερινοί όµως όχι. Τους αφαιρείτε αυτό το δικαίωµα. Πού είναι
η ισονοµία και η αξιοκρατία που ευαγγελίζεστε λοιπόν, αγαπη-
τοί κύριοι συνάδελφοι;

Γεγονός δεύτερο είναι η βιασύνη σας να αναδείξετε ως µέγα
σκάνδαλο αναξιοκρατίας και πελατειακών σχέσεων τους εργα-
ζόµενους των 500 ευρώ τον µήνα, λες και αυτό ήταν το µείζον
ζήτηµα της χώρας. Αποδείξατε πως στην πραγµατικότητα δια-
κατέχεστε από µια εκδικητική λογική απέναντι σε εκείνους που
πήραν µια τέτοια ταπεινή ευκαιρία επί κυβερνήσεων της Νέας
∆ηµοκρατίας.

Γεγονός τρίτο. Ξεχάσατε πως ένας εργαζόµενος σε προ-
γράµµατα «STAGE» µπορεί να θεωρηθεί µαθητευόµενος για έξι
µήνες; Ίσως. Όχι όµως και για τρία και για τέσσερα και για πέντε
χρόνια. Τότε αυτός ο άνθρωπος, όπως και κάθε άλλος µε σύµ-
βαση έργου ή χρόνου, θεωρείται εργαζόµενος µε εξαρτηµένη
σχέση εργασίας που καλύπτει πάγιες και διαρκείς ανάγκες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλετε µια εντελώς πρόσφατη
απόδειξη αυτού που εµείς ισχυριζόµαστε και υποστηρίζουµε;
Σας πληροφορώ, λοιπόν, ότι µόλις την περασµένη Παρασκευή,
δέκα πρώην συµβασιούχοι του νέου Αρχαιολογικού Μουσείου
Πατρών κέρδισαν τα ασφαλιστικά µέτρα που κατέθεσαν στο
Πρωτοδικείο Αθηνών και επέστρεψαν στην εργασία τους. Η από-
φαση αποτελεί ίσως πρόκριµα για το επόµενο δικαστικό βήµα
των συµβασιούχων του δηµοσίου, µε το οποίο ζητείται η οριστική
και αµετάκλητη επιστροφή στην εργασία τους, καθώς καλύπτουν
–όπως ορίζει και η απόφαση- πάγιες και διαρκείς ανάγκες. Η
απόφαση σταθµός ενδεχοµένως να αποτελέσει και το µπού-
σουλα για όλους τους συµβασιούχους του ευρύτερου δηµόσιου
τοµέα, περιλαµβάνοντας ακόµα και τους εργαζόµενους µε συµ-
βάσεις «STAGE».

Μήπως θέλετε να σας θυµίσω και την ανάλογη απόφαση του
Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου τον περασµένο Απρίλιο, για τους συµ-
βασιούχους της Αγροτικής Τράπεζας; Θα ακολουθήσουν χιλιά-
δες προσφυγές, κύριοι της Κυβέρνησης, και ετοιµαστείτε να
αντιµετωπίσετε τα επίχειρα του έωλου και σαθρού νοµοθετήµα-
τός σας.

Γεγονός τέταρτο. Ξεχάσατε ακόµα και το παρελθόν σας; ∆ι-
καίωµά σας. Το συνηθίζετε άλλωστε. Αλλά και δικαίωµα δικό µας
να το θυµόµαστε και να σας το θυµίζουµε και να αναρωτιόµαστε
αν οι Υπουργοί του ΠΑΣΟΚ, µεταξύ των οποίων και ο σηµερινός
Πρωθυπουργός, που το 1999 υπέγραφαν για τη µονιµοποίηση
δυόµισι χιλιάδων εργαζοµένων σε προγράµµατα «STAGE», ήταν
τυφλοί τότε αλλά εντελώς ξαφνικά είδαν το φως το αληθινό σή-
µερα της αξιοκρατίας και µετά από δέκα χρόνια.

Ξεχάσατε και το νόµο Σκανδαλίδη το 2001, ο οποίος µεταξύ
των άλλων προέβλεπε ότι το 65% των θέσεων που προκηρύσσο-
νται µέσω ΑΣΕΠ θα καταλαµβάνεται από συµβασιούχους, που
έπαιρναν µόρια ανάλογα του χρόνου παραµονής τους σε θέσεις
ορισµένου χρόνου, µε οποία σχέση εργασίας; Μήπως θυµάστε
ότι υπερασπιζόσασταν την άµεση και άνευ όρων µονιµοποίηση
όλων; Μήπως θυµάστε ότι καταθέσατε σχέδιο νόµου µε τέτοιες
διατάξεις;

Μεταξύ εκείνων που υπέγραφαν και εισήγαγαν στη Βουλή
εκείνο το σχέδιο νόµου, σας θυµίζω ότι είναι σηµερινοί Υπουργοί:
Ο κ. Καστανίδης, η κ. Κατσέλη, ο κ. Λοβέρδος, ο κ. Ρόβλιας, η κ.
Χριστοφιλοπούλου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα παιδιά των «STAGE», όπως
απλά µάθαµε να τα λέµε, δεν ανήκουν σε τζάκια, ούτε έχουν ούτε
κατέχουν. Αν είχαν και κατείχαν δεν θα έµπαιναν ποτέ στην πε-
ριπέτεια των «STAGE».

Η τελευταία µου κουβέντα, λοιπόν, είναι πως η Κυβέρνηση
έχει, έστω και τώρα, την τελευταία ευκαιρία να επιλέξει τον
δρόµο της πολιτικής εντιµότητας, της ευθύνης και της συνέ-
πειας, να αποσύρει το νοµοσχέδιο και να το τροποποιήσει κατά
τέτοιο τρόπο ώστε να διασφαλίζονται τα υπεσχηµένα στους ση-
µερινούς εργαζόµενους και να ρυθµίζονται τα ζητήµατα των ερ-
γασιακών σχέσεων στο δηµόσιο, πάνω σε πιο ορθολογικές και
πραγµατικά ανθρώπινες βάσεις. Να τιµήσει, δηλαδή, το λόγο του
το κράτος. ∆ιαφορετικά ας επιλέξει τον ολισθηρό δρόµο της µο-
νοκοµµατικής ξεροκεφαλιάς και της αβασάνιστης σκοπιµότητας,
που θα την οδηγήσει σύντοµα σε πολύ µεγάλες περιπέτειες.

Στη Ελλάδα των πολλών και µεγάλων προβληµάτων οι µόνο
αθώοι είναι αυτοί που στέριωσαν µια ελπίδα πάνω σε ένα ανα-
σφάλιστο µεροκάµατο των 500 ευρώ το µήνα και όποιος τους
αφαιρεί αυτήν την ελπίδα είναι ένοχος και θα καταδικαστεί.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει ο κ. Εµµανουήλ Όθωνας, Βουλευτής Ρεθύµνου
του ΠΑΣΟΚ

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι συµφωνούµε όλοι,

ανεξάρτητα από την όποια κριτική προσέγγιση έχει κάποιος, στο
εθνικό σχέδιο εξόδου από την κρίση που περιέγραψε ο Πρωθυ-
πουργός µόλις προχθές, ότι µια από τις απαράβατες προϋποθέ-
σεις για την υλοποίηση αυτού του σχεδίου είναι η ριζική αλλαγή
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του τρόπου λειτουργίας της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης αυτής της
χώρας.

Και προϋπόθεση αποτελεί προφανώς η απόλυτη διαφάνεια, η
αντικειµενικότητα και η αξιοκρατία στο σύστηµα προσλήψεων
του δηµόσιου και του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, µόνο που σε
ό,τι αφορά την αξιοκρατία υπάρχουν βήµατα ακόµα που υπερ-
βαίνουν οµολογουµένως ακόµα και το προς συζήτηση νοµοσχέ-
διο και τα οποία το πολιτικό σύστηµα στο σύνολό του -όταν η
χώρα θα έχει εµπεδώσει µία διοικητική και πολιτική κουλτούρα η
οποία είναι απαραίτητη- µπορεί να υλοποιήσει και υιοθετήσει.

Το νοµοσχέδιο που συζητάµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
δεν αποτελεί µία οριακού χαρακτήρα διορθωτική παρέµβαση σε
ένα υφιστάµενο τρόπο πρόσληψης στο δηµόσιο, ούτε καν απο-
τελεί ουσιαστική βελτίωση του τρόπου πρόσληψης και των δια-
δικασιών που διέπουν το σύστηµα προσλήψεων. Το συζητούµενο
σχέδιο νόµου συνιστά τοµή, δεν αποτελεί βήµα, αλλά αποτελεί
άλµα προς µία άλλη κατεύθυνση. Και εγώ µπορεί να συµφωνήσω
ότι αρκετοί συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας που ισχυρίζονται
ότι δεν κατανοούν το ριζικό και το απόλυτο που επέρχεται µε
αυτήν τη νοµοθετική πρωτοβουλία της κυβέρνησης, µπορεί και
να το εννοούν. Στον µόνο ίσως που δεν αναγνωρίζω -και αξιο-
ποιώ την παρουσία του αυτή τη στιγµή στην Αίθουσα- να υπο-
κρίνεται ότι δεν αντιλαµβάνεται τι ριζική και ουσιαστική
παρέµβαση συνιστά το συζητούµενο νοµοσχέδιο, είναι στον
πρώην Υπουργό Εσωτερικών κ. Προκόπη Παυλόπουλο γιατί είναι
ο πρώτος, ο οποίος έχει πλήρη επίγνωση του τι συνιστά η νοµο-
θετική πρωτοβουλία. Γιατί το έργο του δικού του Υπουργείου τα
προηγούµενα πεντέµισι χρόνια έκανε επιτακτική την ανάγκη
αυτής της παρέµβασης και σε µεγάλο βαθµό τα αποτελέσµατα
που παρήγαγε αυτό το έργο του Υπουργείου Εσωτερικών τα τε-
λευταία πεντέµισι χρόνια, έρχεται να θεραπεύσει αυτή η παρέµ-
βαση. Γιατί νοµίζω ότι κανείς µας δεν έχει το δικαίωµα ούτε να
ξεχνά, ούτε να µην υπενθυµίζει τι έγινε αυτά τα τελευταία πε-
ντέµισι χρόνια στο πολύ κρίσιµο, για την ποιότητα της ίδιας της
δηµοκρατίας µας και της λειτουργίας του πολιτικού συστήµατος,
ζήτηµα των προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα. Πώς δηλαδή στα-
διακά, αλλά συστηµατικά εξαιρούντο φορείς από τη δικαιοδοσία
του ΑΣΕΠ, ο ένας µετά τον άλλο. Πώς, ενώ µε το περιβόητο προ-
εδρικό διάταγµα 164 υποτίθεται επιχειρήθηκε να δοθεί ένα τέλος
στην ιδιότυπη και πονεµένη ιστορία των συµβασιούχων, την άλλη
µέρα το πρωί ξεκίνησε µία βιοµηχανία, ένα µπαράζ νέων συµβά-
σεων µε διάφορες µορφές συµβάσεων έργου, ορισµένου χρό-
νου, µε αποκορύφωµα τη περιβόητη υπόθεση των «STAGE». Πώς
ένα εργαλείο που θα µπορούσε πράγµατι να συµβάλει, πέρα από
την αντικειµενικότητα, και στην αξιοκρατία –και αναφέροµαι στη
συνέντευξη- ακυρώθηκε ουσιαστικά αποκτώντας µία πολύ συ-
γκεκριµένη χρήση για την επιλογή των ηµετέρων και των αρε-
στών και πώς µέσα από επιµελή και ευφυή λάθη σε σωρεία
προκηρύξεων µετατράπηκε, σε µεγάλο βαθµό, το ΑΣΕΠ σε
φορέα ουσιαστικά εκδίκασης ενστάσεων που έρχονταν να ερ-
µηνεύσουν τις ασάφειες των προκηρύξεων, στις οποίες πάρα
πολλοί φορείς, µέσα στη δίνη και τον όγκο διαχείρισης ενός συ-
γκεκριµένου έργου, επιχείρησαν και, σε µεγάλο βαθµό, κατάφε-
ραν να παρεισφρήσουν.

Ψηφίζοντας σε λίγο επί της αρχής, και αύριο επί των άρθρων
το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλεί-
νει ένας κύκλος για το πολιτικό σύστηµα της χώρας, που δεν θα
προξενεί, αλλά και δεν θα υποκύπτει σε πειρασµούς.

Κλείνει ένας κύκλος για τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, υπό την έννοια
ότι θα υπάρχει ένα σταθερό πλαίσιο, χωρίς εξαιρέσεις, χωρίς
δεύτερες και ιδιοτελείς σκέψεις από κανένα και εποµένως, µέσα
από έναν εξορθολογισµό των πραγµατικών αναγκών, έναν προ-
γραµµατισµό και την κάλυψη των πραγµατικά αναγκαίων θέσεων,
θα µπει σε µία άλλη φάση λειτουργίας. Και κλείνει βέβαια, ένας
κύκλος για τη νέα γενιά αυτής της χώρας –αυτό το θεωρώ το ση-
µαντικότερο απ’ όλα- γιατί όλα τα νέα παιδιά µε αξιοπρέπεια, µε
διαφάνεια, µε την περηφάνια που έχουν -και δεν έχουµε κανένα
λόγο να τη θέτουµε υπό αίρεση ή υπό αναστολή- θα διεκδική-
σουν το δικό τους µέλλον µε έναν τρόπο που αξίζει να τους πα-
ρέχουµε. Γιατί, ξέρετε, το σύνολο των νέων ανθρώπων, ακόµη
και αυτοί που η ανάγκη τούς έκανε να γίνουν θύµατα αυτής της

εµπορίας της ελπίδας, να γίνουν θύµατα αυτού του τυχοδιωκτι-
κού πολιτικού παιγνίου, το οποίο διαχρονικά ίσως, αλλά µε ιδιαί-
τερη έµφαση τα τελευταία χρόνια ασκήθηκε στις πλάτες τους,
ακόµη και αυτοί έχουν τον αξιακό κώδικα εκείνο και τις αρχές
ενός νέου ανθρώπου που κατανοεί ότι επειδή κάποιος του
έκλεισε το µάτι δεν δικαιούται να διασφαλίσει το δικό του µέλλον
εις βάρος της ισοτιµίας και του δικαιώµατος των συνοµηλίκων
του, που την ίδια περίοδο έδιναν έναν άλλο αγώνα ζωής απο-
κτώντας εφόδια χρήσιµα, σπουδές, ικανότητες. Και ουσιαστικά
ξέρουν αυτοί περισσότερο από τον καθένα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ότι όλα αυτά τα λογικοφανή που αρθρώνονται ακόµη
και σήµερα εδώ για τη µοριοδότηση, για την προσαύξηση, ου-
σιαστικά δεν είναι τίποτε άλλο παρά το έµµεσο κλείσιµο του δη-
µοσίου για οποιοδήποτε άλλο από τα εκατοντάδες χιλιάδες
Ελληνόπουλα για τα επόµενα είκοσι, τριάντα χρόνια. Αυτό είναι,
τίποτα λιγότερο, τίποτα περισσότερο.

(Στο σηµείο αυτό, κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, και ευχαριστώ για την ανοχή του
µισού λεπτού που θα µου δώσετε. Προφανώς, πέρα απ’ αυτό το
τεράστιο νοµοθετικό βήµα που γίνεται σήµερα, του οποίου η επι-
τυχία θα κριθεί –και χαίροµαι που ακούστηκε πάρα πολλές φορές
ήδη σ’ αυτήν την Αίθουσα αυτές τις δύο µέρες- από το πόσο
πραγµατικά, κύριε Υπουργέ, η ενίσχυση του ΑΣΕΠ και σε προ-
σωπικό και σε υλικοτεχνική υποδοµή, ίσως και σε αποκεντρωµέ-
νες σε περιφερειακό επίπεδο δοµές, θα το καταστήσει ένα
φορέα που θα µπορεί πράγµατι να ανταποκριθεί µε αποτελε-
σµατικότητα, µε σύντοµους χρόνους σ’ αυτό το τεράστιο και
βαρύ έργο που ορθά τού εµπιστευόµαστε.

(Στο σηµείο αυτό, την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Το τελευταίο που θέλω να αναφέρω και σχετίζεται µε την πα-
ράµετρο της αξιοκρατίας που είπα στην αρχή της οµιλίας µου,
είναι ότι εξακολουθεί και µετά την ψήφιση της σηµερινής νοµο-
θετικής πρωτοβουλίας της Κυβέρνησης να παραµένει αιτούµενο
σε ό,τι αφορά την απόλυτη επιλογή του κατάλληλου ανθρώπου
στην κατάλληλη θέση, ότι εκεί όταν θα έχει εµπεδωθεί η διαφά-
νεια και η αντικειµενικότητα του συστήµατος, αξίζει το πολιτικό
σύστηµα να επιχειρήσει και επόµενα βήµατα µε προϋποθέσεις
και µε κριτήρια επιλογής όπως συµβαίνει σε σε πολλές χώρες
του κόσµου όπως είναι η συνέντευξη. Σε ό,τι αφορά ειδικά αυτό
το κριτήριο, ας όψονται εκείνοι που µε τη χρήση που έκαναν το
ακύρωσαν για τα επόµενα χρόνια. Το ακύρωσαν ως κριτήριο στη
συνείδηση της συντριπτικής πλειοψηφίας της ελληνικής κοινω-
νίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-
τής Λακωνίας της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανάσιος ∆αβάκης για
επτά λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, πέρασαν περίπου δεκαπέντε χρόνια όταν

σ’ αυτήν την Αίθουσα ψηφίζαµε το νόµο του Αναστάσιου Πεπονή
το ν. 2190 σχετικά µε την ίδρυση του ΑΣΕΠ και την αναµόρφωση
του συστήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο. ∆εκαπέντε χρόνια
που το πολιτικό σύστηµα και οι δύο παρατάξεις της εξουσίας
έδωσαν και δώσαµε τις δικές µας εξετάσεις σχετικά µε το γενι-
κότερο χειρισµό όλου αυτού του θέµατος που λέγεται ∆ηµόσια
∆ιοίκηση.

Ποια είναι σήµερα η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση στη χώρα; Και πώς
αυτή η διοίκηση, ως εργαλείο βρίσκεται στην υπηρεσία του ελ-
ληνικού λαού κατά τρόπο που και ικανοποιητικά και λειτουργικά
θα µπορούσε να δώσει λύσεις στα χρονίζοντα προβλήµατα τα
οποία αντιµετωπίζει κάθε µέρα ο Έλληνας πολίτης;

Είναι παραγωγική, είναι υπεύθυνη, είναι φθηνή, έχει όλα εκείνα
τα στοιχεία τα οποία χωρίς κόστος χρειάζεται ένας πολίτης για
να την έχει σύµµαχο και συµπαραστάτη; Θα έλεγα, κάθε άλλο! Η
χώρα µας είναι εκείνη που έχει τους περισσότερους δηµόσιους
υπαλλήλους σε σχέση µε τον πληθυσµό της, οι οποίοι είναι και
αντιπαραγωγικοί -όχι όλοι αλλά πολλοί από αυτούς- και τέτοιους
οι οποίοι κάθε τόσο βρίσκονται µεταξύ σφύρας και άκµωνος της
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κάθε παρατάξεως η οποία έρχεται να διαχειριστεί τις τύχες
αυτού του τόπου.

Μία τέτοια περίπτωση φοβούµαι ότι αντιµετωπίζουµε αυτήν τη
στιγµή στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου. Υπό το πρίσµα και υπό
το πρόσχηµα της αναµόρφωσης και της υπαγωγής του συστή-
µατος προσλήψεων στο ΑΣΕΠ, όλων των προσλήψεων στο δη-
µόσιο, ερχόµαστε να εκδικηθούµε ορισµένες περιπτώσεις οι
οποίες θα έλεγα ότι είναι εναποµείναντα στοιχεία όλου εκείνου
το οποίο προανέφερα, περιπτώσεις νέων Ελλήνων, περιπτώσεις
νέων παιδιών τα οποία θα µπορούσαν να τύχουν καλύτερης αντι-
µετώπισης, δικαιότερης –αν θέλετε- αντιµετώπισης από τη νική-
τρια -εντός ή εκτός εισαγωγικών- παράταξη η οποία αυτήν τη
στιγµή διαχειρίζεται τις τύχες αυτού του τόπου. Και µιλάω φυ-
σικά για τους συµβασιούχους και των «STAGE» αλλά και όλων
εκείνων των άλλων περιπτώσεων που δυστυχώς η συγκεκριµένη
πολιτική την οποία σήµερα ασκείτε µόνο αλγεινές περιπτώσεις
έχει να παρουσιάσει.

Υπό το πρόσχηµα αυτό καταδιώκετε αυτούς τους νέους Έλ-
ληνες, τα παιδιά των «STAGE», τα οποία απέναντί τους δεν είχαν
ούτε τη Νέα ∆ηµοκρατία ούτε καµµία άλλη παράταξη, απέναντί
τους είχαν την ελληνική πολιτεία, είχαν όλους εµάς που τους κα-
λέσαµε να καλύψουν συγκεκριµένες ανάγκες του δηµοσίου
χωρίς ασφάλιση, χωρίς ουδεµία περαιτέρω εύνοια ή ουδεµία
προνοµία που απολαµβάνουν οι δηµόσιοι υπάλληλοι. Θα έλεγα
µάλιστα ότι αυτά τα παιδιά επεδείκνυαν τον µεγαλύτερο ζήλο
όσον αφορά την επιτέλεση των καθηκόντων τους.

Σήµερα ερχόµαστε και αυτά τα παιδιά τα πετάµε στο δρόµο,
σήµερα ερχόµαστε και αυτά τα παιδιά η Ελληνική πολιτεία τα
στέλνει στα διάφορα δικηγορικά γραφεία, πολλά εκ των οποίων
είναι φίλα προσκείµενα προς τη συγκεκριµένη παράταξη η οποία
κυβερνά σήµερα τη χώρα και τα οποία θα έλεγα ότι δεν έχουν να
περιµένουν τίποτα περισσότερο όσον αφορά τη συγκεκριµένη
περίοδο την οποία διανύει σήµερα η χώρα, µία περίοδο η οποία
έχει όλα εκείνα τα συµπεράσµατα τα οποία δυστυχώς µόνο αλ-
γεινά είναι για τον νέο Έλληνα πολίτη.

Όσον αφορά το θέµα της συνεντεύξεως θα ήθελα να σας πω
συµφωνώντας και µε τον συνάδελφο κ. Κουβέλη χθες, ότι εάν
κάτι διαµορφώνει και µορφώνει σαφή αντίληψη της προφορικής
εξετάσεως –εάν θέλετε να την πούµε έτσι- για τον εξεταζόµενο
ή τον υποψήφιο δηµόσιο υπάλληλο είναι η συνέντευξη. Σαφέ-
στατα όλο το πολιτικό σύστηµα και πρώτοι εµείς –όταν λέω πο-
λιτικό σύστηµα επαναλαµβάνω µιλώ και για εµάς, για την
πολιτεία της Νέας ∆ηµοκρατίας αλλά και για εσάς, οι οποίοι γιατί
να το κρύψουµε γνωρίζετε όλοι, κυβερνήσατε δέκα χρόνια από
την ψήφιση του νόµου Πεπονή το 1994 και ανοίξατε πρώτοι εσείς
τις δικές σας Κερκόπορτες σε αυτό το νόµο- λέµε ότι αυτήν τη
στιγµή η συνέντευξη δίνει µία σαφέστερη εικόνα, µία ολοκληρω-
µένη σύνολη εικόνα αυτού ο οποίος θα κληθεί αύριο να αποτε-
λέσει τον αντιπρόσωπο της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, το απλό
υπάλληλο ή οποιονδήποτε άλλο υπάλληλο. ∆εν θα έλεγα ότι πρέ-
πει να την καταργήσετε. Μπορεί να την µοριοδοτήσετε πολύ λι-
γότερο, µπορεί να την βάλετε σε ήσσονα µοίρα, ή αν θέλετε σε
µία πιο συνάδουσα προς το αντικείµενο το οποίο θα κληθεί να
εργασθεί και να έχει ο συγκεκριµένος υπάλληλος όσον αφορά
τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, αλλά από εκεί και µπρος δεν θα πρέπει να
την καταργήσετε. Η συνέντευξη ή η επί το αυστηρότερον προ-
φορική εξέταση είναι εκείνο το συγκεκριµένο εργαλείο στο οποίο
θα µπορούσε ο κάθε εξεταζόµενος να εκδηλώσει τον συνολικό
του χαρακτήρα, τις δεξιότητές του και όλα εκείνα τα οποία θα
συνέθεταν µία καλύτερη εικόνα γι’ αυτόν.

Εσείς υπό το πρίσµα της προϊστορίας, η οποία πράγµατι έχει
διασύρει το θεσµό της προφορικής εξέτασης της συνέντευξης
έρχεστε και µε βάση αυτού που λέει ο λαός µας «πονάει δόντι,
κόβει κεφάλι» προβαίνετε σε αυτήν την κατάργηση.

Θα έλεγα ότι θα πρέπει να το επανεξετάσουµε αυτή τη στιγµή
στην κατ’ άρθρο συζήτηση προκειµένου να υπάρξει µία καλύτερη
προσέγγιση όσον αφορά αυτό το θέµα.

Θα έλεγα επίσης κάτι το οποίο ελέχθη χθες –δεν βλέπω σή-
µερα τον κ. Ευθυµίου εδώ- ότι κατά τη συζήτηση του παρόντος
νοµοσχεδίου αναφέρθηκαν διάφορα νούµερα. Είπατε ότι τρια-
κόσιες πενήντα χιλιάδες διορίστηκαν επί Νέας ∆ηµοκρατίας,

αλλά πρέπει κάποια στιγµή σ’ αυτήν την Αίθουσα –πολλές φορές
το έχουµε πει και αποτελεί πλέον κοινοτυπία- να µιλάµε µε συ-
γκεκριµένα στοιχεία. Ο κ. Ευθυµίου είπε χθες ότι τριακόσιες πε-
νήντα χιλιάδες διορίστηκαν κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησης
της Νέας ∆ηµοκρατίας και οι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας
«γνωρίζουν ποιες είναι αυτές οι τριακόσιες πενήντα χιλιάδες».

Εγώ προσωπικά διετέλεσα Βουλευτής κατά το πρώτο µέρος
της διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας από το 2004 µέχρι το
2007. Καλώ και προκαλώ τον κ. Ευθυµίου να µου πει µε συγκε-
κριµένα στοιχεία, µε συγκεκριµένες αποδείξεις ποιοι είναι αυτοί
οι οποίοι διορίστηκαν -αυτό υπονοεί- «από το παράθυρο» επί κυ-
βερνήσεως Νέας ∆ηµοκρατίας γιατί εγώ δεν γνωρίζω κάποιους
οι οποίοι να διορίστηκαν µ’ αυτό τον τρόπο. Πιστεύω ότι σ’ ένα
καίριας σηµασίας ζήτηµα που αφορά τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση και
σε µία περίοδο όπου όλοι οι Έλληνες πολίτες ζητούν από τις πο-
λιτικές δυνάµεις και µάλιστα τις κυρίαρχες πολιτικές δυνάµεις
να επιδεικνύουν ένα αίσθηµα εθνικό, αν θέλετε, ένα αίσθηµα δι-
καιοσύνης, ένα αίσθηµα ισοπολιτείας όσον αφορά τα νέα στε-
λέχη της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, θα πρέπει να είµαστε πιο
συγκεκριµένοι και πιο ακριβείς γιατί πάνω απ’ όλα και πάνω από
κάθε νοµοσχέδιο το οποίο δοκιµάζεται στο χρόνο κρινόµαστε
όλοι από τους Έλληνες πολίτες.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γε-
ώργιος Καρατζαφέρης µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της
Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο ζητεί ολιγοήµερη άδεια απουσίας
στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συζήτησή µας παρακολουθούν

από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής, σαράντα πέντε µαθη-
τές και τρεις καθηγητές-συνοδοί από το 1ο Επαγγελµατικό Λύ-
κειο Μεγαλόπολης Αρκαδίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας στο Νοµό
Ηρακλείου κ. Ελευθέριος Αυγενάκης. Κύριε συνάδελφε, χρόνια
πολλά για τη χθεσινή σας ονοµαστική εορτή απ’ όλους µας.
Έχετε επτά λεπτά στη διάθεσή σας.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου

πριν ξεκινήσω την τοποθέτησή µου να τονίσω ότι η παρούσα συ-
ζήτηση έρχεται σε απόλυτη συνέχεια και βρίσκεται σε στενή συ-
νάφειαµεαυτήτηςπερασµένηςΠαρασκευήςπουπραγµατοποιήθηκε
στο πλαίσιο επίκαιρης επερώτησης που καταθέσαµε δεκατέσ-
σερις Βουλευτές της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Με τη συγκε-
κριµένη επίκαιρη επερώτηση ζητήσαµε από σας, κύριε Υπουργέ,
να λάβετε επιτέλους µία ξεκάθαρη θέση για την τύχη και το µέλ-
λον των συµβασιούχων της περιφέρειας, τους δήµους και τις κοι-
νότητες της χώρας.

∆υστυχώς απάντηση για το τι θα απογίνουν οι περίπου εκατό
χιλιάδες υπάρχοντες συµβασιούχοι του δηµοσίου αλλά και ειδι-
κότερα οι πενήντα χιλιάδες συµβασιούχοι των ΟΤΑ δεν πήραµε.
Φυσικά απάντηση δεν πήραµε και δεν πήραν ούτε οι σαράντα και
πλέον χιλιάδες stagiers που έκαναν το λάθος να συµµετέχουν σ’
αυτά τα προγράµµατα. Αντιθέτως ακούσαµε και άκουσαν και οι
πολίτες µόνο προθέσεις διακηρυκτικού χαρακτήρα, ένα ευχολό-
γιο άνευ προηγουµένου ότι µε το νοµοσχέδιο που συζητάµε σή-
µερα για την αναµόρφωση του συστήµατος των προσλήψεων θα
λύσετε όλα τα υπάρχοντα προβλήµατα ως διά µαγείας.

∆εν µας είπατε όµως ποτέ, κύριε Υπουργέ -όπως δεν µας λέει
και κανένας από τους συναδέλφους από πλευράς ΠΑΣΟΚ- τι θα
γίνει µε τους χιλιάδες συµπολίτες µας και κυρίως µε τις χιλιάδες
οικογένειές τους που τώρα µας παρακολουθούν µόλις εφαρµο-
στούν οι συγκεκριµένες ρυθµίσεις που συζητάµε σήµερα. Οµο-
λογώ ότι ανέµενα τουλάχιστον στο πλαίσιο της συζήτησης

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΒ’ - 16 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2009 1317



κάποια ρητή αναφορά, κάποια σαφή δέσµευση από µέρους της
Κυβέρνησης όσον αφορά την τύχη και το µέλλον των συµβασι-
ούχων στο δηµόσιο τοµέα.

Επιτρέψτε µου όµως να σταθώ σε δύο καίριες ρυθµίσεις του
εν λόγω νοµοσχεδίου. Θα υπογραµµίσω ότι µε τις ρυθµίσεις που
προωθείτε και συζητάµε σήµερα ισοπεδώνετε τους κόπους αλλά
και τον ιδρώτα τόσων χιλιάδων απασχολουµένων ανθρώπων ονο-
µατίζοντάς τις µάλιστα ως «αποκατάσταση αδικίας».

Αναφέροµαι, φυσικά, στην πρόβλεψη για την κατάργηση της
προσαύξησης κατά 50% των µορίων της εµπειρίας που είχε απο-
κτηθεί σε καθήκοντα ίδιας ή παρεµφερούς ειδικότητας µε αυτήν
της προκηρυσσόµενης θέσης και αθροιστικά ήταν ίση ή µεγαλύ-
τερη των είκοσι τεσσάρων µηνών που είχε διανύσει στο δηµόσιο.

Σήµερα, έρχεστε και λέτε σε χιλιάδες εργαζόµενους ότι όλοι
οι κόποι σας, όλες οι ατέλειωτες ώρες δουλειάς που έχετε πε-
ράσει εξυπηρετώντας πολίτες, όλες οι ώρες που έχετε προσφέ-
ρει στο κοινωνικό σύνολο δεν έχουν σηµασία, δεν έχουν αξία,
δεν ισχύουν, δεν µας αφορούν. Όλα τα χρόνια πρότερης εµπει-
ρίας ισούνται µε ένα µηδέν. Γιατί από το µηδέν τους βάζετε εσείς
να ξεκινήσουν, αγαπητά στελέχη της Κυβέρνησης, εάν και όταν
ισχύσουν οι ρυθµίσεις που συζητάµε σήµερα και που µας ζητάτε
να υπερψηφίσουµε. Ε, λοιπόν, δεν θα το κάνουµε! Γιατί εµείς
εκτιµούµε όσα προσφέρουν αυτοί οι άνθρωποι και όσα έχουν
προσφέρει και κατά το παρελθόν, καθηµερινά. Εκτιµούµε και δί-
νουµε αξία και στους κόπους τους, αλλά και στα προσόντα τους,
γιατί είναι γεγονός ότι µεγάλο µέρος των συµβασιούχων καλύ-
πτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες.

Γεγονός, επίσης, είναι ότι όλα αυτά τα χρόνια έχουν αποκτή-
σει και εξειδικευµένες γνώσεις και πολύτιµη εµπειρία για τα θέ-
µατα που διαχειρίζονται καθηµερινά. Ως χαρακτηριστικό
παράδειγµα σας αναφέρω τους απασχολουµένους στις διευ-
θύνσεις αλλοδαπών και µετανάστευσης των περιφερειών της
χώρας, οι οποίοι και γνωρίζουν τα θέµατά τους καλύτερα από
κάθε άλλο µόνιµο δηµόσιο υπάλληλο. Αντίστοιχα παραδείγµατα
υπάρχουν, βεβαίως, και σε πλήθος άλλων υπηρεσιών. Πώς είναι
δυνατόν, λοιπόν, σήµερα να µας λέτε ότι η πολύτιµη και αδιαµ-
φισβήτητη εµπειρία αυτών των ανθρώπων δεν είναι πρόσθετο και
επιπλέον προσόν;

Επιτρέψτε µου να συµπληρώσω και ένα δεύτερο καίριο σηµείο
των προτεινόµενων διατάξεων που συζητούµε σήµερα, το οποίο
είναι και ενδεικτικό ότι ως Κυβέρνηση δεν έχετε πρόγραµµα, δεν
έχετε σχέδιο, δεν έχετε καν πλάνο πού θέλετε να πάτε όλο αυτό
το σχέδιο, όλη αυτήν την ευθύνη διακυβέρνησης της χώρας. Τη
µια µέρα µας λέτε άλλα και την άλλη µέρα µας λέτε κάτι άλλο.
Και αναφέροµαι στις ρυθµίσεις του άρθρου 5 και στην κατάρ-
γηση της κριτηρίου της συνέντευξης, την οποία και ρητά θεω-
ρείτε ως µη αντικειµενικό κριτήριο και παρά ταύτα, µόλις την
προηγούµενη εβδοµάδα, δηλώνατε, κύριε Υπουργέ, στην αρµό-
δια Επιτροπή ότι η συνέντευξη θα διατηρηθεί τελικά σε ορισµέ-
νες περιπτώσεις. Ταυτόχρονα, µαθαίνουµε ότι µόλις την
περασµένη Τετάρτη το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης ενέκρινε την
πραγµατοποίηση συνεντεύξεων για την πλήρωση µόλις ογδόντα
έξι θέσεων. Καµµία ξεκάθαρη θέση. Τη µια µέρα λέτε το ένα, την
επόµενη µέρα κάνετε το αντίθετο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιστρέφω στην αρχική µου
σκέψη, γιατί το θεωρώ θέµα µείζονος σηµασίας, αφού συνεχί-
ζετε να µη µας λέτε τι θα κάνετε τελικά µε όσους έχουν σύµβαση
εν ισχύ και απασχολούνται στις υπηρεσίες των περιφερειών και
των ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθµού. Θα εξασφαλίσετε το εργασιακό τους
µέλλον ή όταν τελειώσουν οι συµβάσεις τους, δεν θα τις ανανε-
ώσετε; Θα τους πείτε «ευχαριστούµε πολύ για τα χρόνια δου-
λειάς και προσφοράς, τώρα έρχονται οι επόµενοι, οι δικοί µας»,
τα δικά σας κοµµατικά παλικάρια.

∆υστυχώς, ήδη από τις πρώτες ηµέρες που αναλάβατε την
εξουσία, κύριε Υπουργέ, επιστρέψατε σε πρακτικές του παρελ-
θόντος. Κάνατε αισθητό σε όλους ότι το βαθύ κοµµατικό ΠΑΣΟΚ
επανέρχεται ή ήδη βρίσκεται µπροστά µας. Αναφέροµαι, φυσικά,
στην απόφασή σας, χωρίς κανέναν προηγούµενο διάλογο, να
αφήσετε χιλιάδες, νεαρούς κυρίως, εργαζόµενους στον αέρα,
να ρίξετε στην ανεργία συµπολίτες µας, που µε κόπο και ιδρώτα
προσέφεραν σηµαντικές υπηρεσίες στο δηµόσιο. Αποφασίσατε,

χωρίς καν να σκεφθείτε τις αρνητικές κοινωνικές συνέπειες που
έχουν οι αποφάσεις σας σε χιλιάδες εργαζόµενους, αλλά και σε
χιλιάδες οικογένειες. Ειδικά σε συνθήκες οικονοµικής αβεβαιό-
τητας, σε καιρούς χαλεπούς και δύσκολους, µια τέτοια απόφαση
είναι πέρα, για πέρα άδικη απέναντι στον καθηµερινό κόπο
τόσων χιλιάδων συµπολιτών µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και εσείς, αλήθεια, που θέλετε να διακρίνεστε για την κοινω-
νική σας ευαισθησία, δεν τους συµπεριλάβατε ούτε στις οικονο-
µικά ασθενείς οµάδες που θα λάβουν το επίδοµα αυτές τις
ηµέρες. Μήπως τους θεωρείτε έχοντες και κατέχοντες;

Γεγονός είναι, αγαπητοί και αγαπητές συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ, ότι από τις αποφάσεις, από τις πράξεις και τις παραλεί-
ψεις σας έχετε δηµιουργήσει ένα άνευ προηγουµένου κοινωνικό
γεγονός, µια αναταραχή, µια ανασφάλεια, µια αβεβαιότητα. Προ-
καλέσατε την έκδηλη ανησυχία σε χιλιάδες συµπολίτες µας και
τις οικογένειές τους, οι οποίοι εργάζονται ως συµβασιούχοι σε
υπηρεσίες του δηµοσίου, αλλά και σε χιλιάδες ακόµη νέους που
έκαναν το λάθος να υπογράψουν συµβάσεις «STAGE». Είναι
µήπως και αυτή σας η απόφαση κατόρθωµα των πρώτων εκατό
ηµερών, κύριε Υπουργέ; Εγώ στη θέση σας δεν θα χαιρόµουν
πάντως.

Πάντως, εάν κάτι µπορεί να αναφερθεί ως κατόρθωµα των
πρώτων ηµερών της διακυβέρνησής σας, είναι ότι µέσα σε ελά-
χιστες ηµέρες καταφέρατε να βγάλετε χιλιάδες απασχολούµε-
νους στο δρόµο, να προκαλέσετε τέτοια κοινωνική αναταραχή
αλλά και µεγάλη ανησυχία σε χιλιάδες συµπολίτες µας, γιατί
µετά τα «STAGE», ήρθαν και οι συµβασιούχοι, γιατί ακριβώς
όπως προχωράτε στην αντικατάσταση των απασχοληµένων στα
προγράµµατα «STAGE» µε νέους συµβασιούχους ορισµένου
χρόνου, έτσι θα αντικαταστήσετε σταδιακά και µεγάλο µέρος
από τους υπολοίπους συµβασιούχους του δηµοσίου τοµέα, γιατί,
γεγονός είναι, ότι από τη µια πλευρά αφήνετε στον αέρα χιλιάδες
συµβασιούχους και τις οικογένειές τους, αναγνωρίζοντας ότι
προκύπτουν πολλά λειτουργικά κενά σε ολόκληρο τον δηµόσιο
τοµέα, ενώ από την άλλη πλευρά προωθείτε την πρόσληψη προ-
σωπικού ορισµένου χρόνου για την κάλυψη αυτών των κενών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό σε όλους µας ότι
οι συµβασιούχοι αποτελούν ένα µεγάλο και σηµαντικό κοµµάτι
προσωπικού στο δηµόσιο τοµέα, ένα κοµµάτι που πραγµατικά
στηρίζει την αποτελεσµατική και εύρυθµη λειτουργία των δηµο-
σίων υπηρεσιών.

Σήµερα, εάν ψηφίσουµε αυτές τις ρυθµίσεις, είναι βέβαιο ότι
οδηγούµε δεκάδες χιλιάδες εργαζόµενους στην ανεργία. Μας
καλείτε να υπερψηφίσουµε ρυθµίσεις που συµβάλλουν στην υπο-
θήκευση του µέλλοντος χιλιάδων συµπολιτών που δίνουν καθη-
µερινά τον καλύτερό τους εαυτό, προσφέροντας µε κόπο και
ιδρώτα σηµαντικό έργο για την αποτελεσµατική λειτουργία του
κράτους.

Επιτρέψτε σε εµάς ως κόµµα να µη συναινέσουµε και να κα-
ταψηφίσουµε τις προτεινόµενες ρυθµίσεις.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχει εξαντληθεί ο κατάλογος των οµιλητών και πριν πε-
ράσουµε στις δευτερολογίες, το λόγο έχει ζητήσει ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος κ. Αθανάσιος Παφίλης, για να πρωτολογήσει.

Έχετε στη διάθεσή σας δώδεκα λεπτά, κύριε Κοινοβουλευτικέ
Εκπρόσωπε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ελπίζω να µην τα εξαντλήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και εµείς ελπίζουµε να

µην τα εξαντλήσετε, αλλά έχετε όλο το δικαίωµα να το κάνετε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Βουλευτές, ο εισηγητής του κόµµατός µας ο κ. Γεώρ-

γιος Μαυρίκος, παρουσίασε αναλυτικά τη θέση του ΚΚΕ για το
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, αλλά και γενικότερα για τα θέµατα
της εργασίας, καθώς επίσης και ο κ. Αντώνης Σκυλλάκος, χθες το
βράδυ έθεσε και επιµέρους ουσιαστικές πλευρές στις οποίες ελ-
πίζουµε να υπάρχει και µια απάντηση µε επιχειρήµατα.
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Το πρώτο σχόλιο που θέλω να κάνω είναι ότι αυτό το θέατρο
του παραλόγου, που επαναλαµβάνεται κάθε φορά στη συζήτηση
των νοµοσχεδίων, κάποτε πρέπει να πάρει ένα τέλος.

Άκουγα πριν τον Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας να λέει
ακριβώς ό,τι έλεγε το ΠΑΣΟΚ όταν ήταν η Νέα ∆ηµοκρατία στην
κυβέρνηση, ότι το ΠΑΣΟΚ δεν έχει σχέδιο, δεν έχει πρόγραµµα.
Τα ίδια έλεγε το ΠΑΣΟΚ για τη Νέα ∆ηµοκρατία. Εµείς διαφω-
νούµε ριζικά και τότε διαφωνούσαµε µε αυτά που έλεγε το
ΠΑΣΟΚ και τώρα διαφωνούµε.

Η Νέα ∆ηµοκρατία είχε σχέδιο, είχε πρόγραµµα, τα αποτελέ-
σµατα φαίνονται και το ΠΑΣΟΚ επίσης έχει και σχέδιο και πρό-
γραµµα και τηρεί κατά τη γνώµη µας αυτά που είχε πει
προεκλογικά και γράφει στο πρόγραµµά του και τα οποία απο-
καλύψαµε. ∆εν είπαµε εµείς ότι το ΠΑΣΟΚ θα κάνει αλλαγές φι-
λολαϊκές αλλά το αντίθετο. Θα συνεχίσει αυτήν την πολιτική.

Εδώ τώρα η συζήτηση και αυτό το θέατρο του παραλόγου που
πάει στα ουράνια, θα έλεγα, όταν συζητάµε για το ρουσφέτι, για
το κράτος, για το δηµόσιο. Επιτέλους, ποιος τα έκανε όλα αυτά;
Ποιος είναι υπεύθυνος; Εδώ περίσσεψαν τα λογοτεχνικά σχή-
µατα. ∆ανείστηκαν όλοι αρχαίους ποιητές. Μα, ποιοι τα έκαναν
όλα αυτά; Ποιος έστησε αυτό το κράτος µετά το 1974 για να µην
πω µετά το τέλος του Εµφύλιου Πολέµου; ∆εν ήταν η Νέα ∆η-
µοκρατία και το ΠΑΣΟΚ, το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία; Ποιος
έστειλε σε οµηρία χιλιάδες νέους;

Γιατί αυτή η υποκρισία; Επιτέλους να υπάρξει κατέβασµα των
τόνων και αυτό πρέπει να το κάνετε από σεβασµό προς αυτούς
τους ανθρώπους. Επτακόσιοι δέκα χιλιάδες άνθρωποι είναι κρε-
µασµένοι στον αέρα. Γιατί δεν τους µονιµοποιήσατε και τώρα θέ-
λετε να τους µονιµοποιήσετε; Εσείς της Νέας ∆ηµοκρατίας δεν
ήσασταν Κυβέρνηση; Το ΠΑΣΟΚ παλαιότερα δεν ήταν κυβέρ-
νηση; Ποιος είχε τους χίλιους συµβασιούχους στην Ολυµπιακή
που δουλεύουν δέκα και δεκαπέντε χρόνια; ∆εν ήταν και οι δύο
κυβερνήσεις; Και τώρα κροκοδείλια δάκρυα και από τους µεν και
από τους δε. Το γνωρίζει ο κόσµος πλέον και ευτυχώς που η νέα
γενιά αρχίζει και σας παίρνει χαµπάρι. Η ουσία λοιπόν, είναι ότι
είστε συνυπεύθυνοι.

Έρχεται, λοιπόν τώρα, απλά, η Κυβέρνηση και λέει ότι κατα-
στράφηκαν και καταστρέφονται γενιές ολόκληρες από αυτή την
οµηρία, ταπεινώθηκαν και ταπεινώνονται νέες γενιές. Είναι εκ-
φράσεις που χρησιµοποιούνται εδώ.

Ούτε ίχνος αυτοκριτικής για το ποιος τα έκανε όλα αυτά. Και
το ερώτηµα είναι το εξής: Τελειώνει αυτή η οµηρία; Εγώ θα βάλω
µια άλλη πλευρά. Σταµατούν οι ελαστικές µορφές απασχόλησης;
Σταµατά όλο αυτό το αίσχος που γίνεται όλα αυτά τα χρόνια µε
αυτό το νοµοσχέδιο; Όχι. Γι’ αυτό, κουβέντα ούτε η Νέα ∆ηµο-
κρατία ούτε το ΠΑΣΟΚ. Άχνα γι’ αυτό. Θα συνεχισθούν και τα
«STAGE» στον ιδιωτικό τοµέα, καταργούνται µεν στο δηµόσιο -
τα καταργεί και η Ευρωπαϊκή Ένωση- αλλά στον ιδιωτικό τοµέα
που είναι µεσαίωνας εργασιακός, σκλαβοπάζαρο, δουλεµπόριο,
µε 450 ευρώ νέοι άνθρωποι να προσφέρουν τζάµπα δουλειά,
κουβέντα. Θα σταµατήσουν οι συµβάσεις ορισµένου χρόνου;
Όχι. Θα σταµατήσουν οι εποχικοί; Όχι, αφού υπάρχουν ανάγκες.
Και ξέρετε, εµείς να ξεκαθαρίσουµε και κάτι ακόµη, δεν θα στα-
µατήσουν. Γιατί και το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία µε την πο-
λιτική αυτή που την έχουν αποδεχθεί, µε την ανατροπή της
σταθερής δουλειάς και αυτών που είχαν κερδίσει οι εργαζόµενοι
-που ήρθε από την Ευρωπαϊκή Ένωση µε τη συµφωνία αυτών
των κοµµάτων- στην πραγµατικότητα προσφέρει φτηνή εργασία
και τεράστια κέρδη στο µεγάλο κεφάλαιο και στις µεγάλες επι-
χειρήσεις, γιατί κοστίζουν λιγότερο οι εργαζόµενοι, γιατί φου-
σκώνουν και µεγαλώνουν τα κέρδη. Γι’ αυτό δεν θα σταµατήσει
και θα συνεχισθεί.

Έκανε µια νύξη ο κύριος Υπουργός για τις ψευδεπίγραφες –
ακριβώς όπως ήταν στα Πρακτικά και τον άκουσα κιόλας- συµ-
βάσεις έργου που καταπατούν τα δικαιώµατα των εργαζοµένων
και έκανε και µια νύξη για µας. ∆εν το κατάλαβα δηλαδή. Συµ-
φώνησε ποτέ το ΚΚΕ µε αυτές τις άθλιες µορφές απασχόλησης;
Ήταν το µόνο που ήταν αντίθετο, κυριολεκτικά το µόνο απ’ όλα
τα κόµµατα. Και τότε κατηγορηθήκαµε ότι είµαστε συντηρητικοί.
∆εν µπορώ να ξεχάσω εκείνους τους διαλόγους και τους µονο-
λόγους της Κυβέρνησης και του κ. Σηµίτη για το τι είναι προο-

δευτικό και το τι είναι αντιδραστικό. Μας έλεγαν ότι είναι αντι-
δραστική η σταθερή δουλειά, το µειωµένο ωράριο και ότι είναι
προοδευτικά όλα αυτά. Μάλιστα ο κ. Λοβέρδος σε µια ερώτηση
είπε ότι ανταποκρίνεται στις ανάγκες της οικονοµίας. Πώς θα
δουλέψουν, λέει, τα κέντρα διασκέδασης; Ο άλλος θα δουλεύει
Παρασκευή, Σάββατο και Κυριακή. Και τον υπόλοιπο καιρό, τι θα
κάνει; Αυτό είναι προοδευτικό και αντιδραστικό είναι να έχει µια
σταθερή και µόνιµη δουλειά! Άρα, λοιπόν, τις ευθύνες σε σας και
όχι σε µας.

∆εύτερο θέµα. Γίνεται µια συνολική επίθεση, έµµεση από ορι-
σµένες δυνάµεις γιατί ο κόσµος ζητάει δουλειά στο δηµόσιο. Σο-
βαρολογείτε; Σοβαρολογούν; Γιατί το ζητάει ο άλλος το δηµόσιο;
Γιατί θέλει να έχει µια σταθερή δουλειά, να προγραµµατίσει τη
ζωή του. Και αυτό είναι δηλαδή το ότι ζητάει αυτή τη σιγουριά;
Και τι του απαντούν; Στην οικονοµία της αγοράς; «Πηγαίνετε
στην αγορά για να τα βγάλετε πέρα». Και ξέρουµε τι συµβαίνει,
τι εργασιακός µεσαίωνας και τι τροµοκρατία υπάρχει στο χώρο
της ονοµαζόµενης ελεύθερης αγοράς εργασίας.

Τρίτο θέµα, αν χρειαζόµαστε ή όχι δηµόσιο. Εµείς έχουµε ξε-
καθαρίσει τη θέση µας για το τι είναι το δηµόσιο, τι συµφέροντα
εξυπηρετεί και το τι είναι το κράτος. Το κράτος δεν είναι αφη-
ρηµένο ούτε αταξικό, εκτός εάν το κάνατε εσείς όλα αυτά τα
χρόνια και η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. Το κράτος συγκρο-
τείται για να εξυπηρετεί τα συµφέροντα του ίδιου του καπιταλι-
στιού συστήµατος, των καπιταλιστών. Ούτε εµείς υπερασπιστήκαµε
αυτό το αίσχος που υπήρχε στο δηµόσιο ούτε και συµφωνήσαµε
ποτέ µε το πώς λειτουργούσε. Όµως αυτό είναι διαφορετικό από
τη δουλειά και το µέλλον εκατοντάδων χιλιάδων ανθρώπων και
κυρίως νέων. Το τι κράτος χρειαζόµαστε εξαρτάται και από την
αντίληψη που έχει ο καθένας, την ιδεολογική. Και έτσι ή αλλιώς,
η ιδεολογική αντιπαράθεση γίνεται και στη Βουλή σ’ αυτόν τον
τοµέα. Εµείς θέλουµε ένα λαϊκό κράτος. Θέλουµε αυτοί που πα-
ράγουν τον πλούτο να τον κατέχουν και όχι µία χούφτα καπιτα-
λιστές, ένα 2% του πληθυσµού. Αυτό έχει την εξουσία. Θέλουµε
τέτοιο κράτος. Αλλά και για τούτο το κράτος όπως είναι εδώ
έχουµε θέσεις, έχουµε θέσεις και δεν τα παραπέµπουµε όλα στο
σοσιαλισµό.

Λέµε, λοιπόν. Για να δούµε, χρειαζόµαστε υγεία; Υπάρχουν εί-
κοσι πέντε χιλιάδες κενές θέσεις µε στοιχεία περίπου του 1990
που θα έχουν αυξηθεί. ∆εχόµαστε το είκοσι πέντε χιλιάδες, το
είκοσι τρεις χιλιάδες. Τι θα γίνει µ’ αυτούς; Θα προσληφθούν
τρεις χιλιάδες, σε τόσο χρόνο. Άρα θα καλυφθούν σε οκτώ χρό-
νια. Υποβαθµίζονται αντικειµενικά τα νοσοκοµεία, ναι ή όχι;

Εκείνοι που προτείνουν, λοιπόν, να σταµατήσει οποιαδήποτε
πρόσληψη και παντού, στην πραγµατικότητα λένε ότι πρέπει ο
κόσµος να πάει να τα «σκάει», να πληρώνει δηλαδή ζεστό χρήµα
στον ιδιωτικό τοµέα για την υγεία.

Και αν δει κάποιος µια έκθεση της Εθνικής Τράπεζας η οποία
είναι προκλητικότατη –και όλος ο κόσµος πρέπει να τη δει- λέει
ότι οι πιο επικερδείς επενδύσεις σήµερα είναι στον τοµέα της
υγείας. Όσοι λοιπόν δεν θέλουν έστω ορισµένες δηµόσιες υπη-
ρεσίες στην πραγµατικότητα λειτουργούν σε όφελος του µεγά-
λου κεφαλαίου. Το ίδιο και στην παιδεία.

Το τι προτάσεις κάνουµε –γι’ αυτό θέλω να ξεκαθαρίσω τη
θέση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας- εξαρτάται από το
τι ιδεολογική αντίληψη έχουµε για µια σειρά από πράγµατα. Τι
είναι η δουλειά δηλαδή; Για εσάς είναι ευκαιρία. Για εµάς δεν
είναι ευκαιρία, είναι δικαίωµα. Τι είναι υγεία; Για εµάς είναι κοι-
νωνικό αγαθό. Για σας είναι εµπόρευµα. Και ας διακηρύττει το
ΠΑΣΟΚ –γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία δεν πιστεύω να το λέει αλλά
δεν έχει κανένα πρόβληµα να το λέει- ότι είναι κοινωνικό αγαθό.
Στην πράξη είναι εµπόρευµα. Όταν λοιπόν έχεις τέτοια λογική,
είναι φυσικό να κάνεις τέτοιες προτάσεις και εδώ είναι η δική µας
µεγάλη διαφορά.

Εµείς επαναλαµβάνουµε ότι πρέπει να τελειώσει αυτή η ιστο-
ρία. Όλοι να είναι µε µια σχέση εργασίας δηµοσίου δικαίου, να
τελειώνει. Και από εκεί και πέρα, προσλήψεις να γίνουν σε το-
µείς που καλύπτουν µεγάλες κοινωνικές ανάγκες και υπάρχουν
πάρα πολλοί. Άλλωστε, µπορεί να υπάρχουν ορισµένες εξαιρέ-
σεις αλλά κανένας δεν κάθεται. Καλύπτει ανάγκες είτε τις πει κα-
νένας πάγιες, είτε τις πει διαρκείς. ∆εν µπορεί επτακόσιες δέκα
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χιλιάδες κόσµος να λεν ότι δεν καλύπτει ανάγκες. Καλύπτει ανά-
γκες.

Τέλος, µε τα περί διαφάνειας και αξιοκρατίας έχουµε χορτά-
σει. Πλύση εγκεφάλου. ∆ιαφάνεια, διαφάνεια αλλά το φορολο-
γικό απόρρητο γιατί δεν το καταργείτε να δούµε ποιος έχει τον
πλούτο; Και στις µετοχές να γίνει ονοµαστικοποίηση. ∆εν το κά-
νετε όµως αυτό. Εκεί υπάρχει σιωπή. ∆ιαφάνεια παντού αλλά
ποιος έχει τον πλούτο, πώς τον κατέχει, πού τα βρήκε; Όχι µόνο
πόσα έχεις. Για το πού τα βρήκες όλα αυτά τα χρόνια κουβέντα,
τσιµουδιά γιατί η διαφάνεια αντιβαίνει τους κανόνες της αγοράς.

Αξιοκρατία. Το ΑΣΕΠ τώρα γίνεται το πλυντήριο. Να µας συγ-
χωρήσετε, αλλά δεν συµφωνούµε καθόλου, ότι είναι αξιοκρατία
ο ΑΣΕΠ. Γιατί η αξιοκρατία ας δούµε στην πράξη πώς λειτουργεί.
Παραδείγµατος χάριν ένα φτωχόπαιδο που δεν έχει στον ήλιο
µοίρα, τελείωσε το πανεπιστήµιο και µπορούµε να πούµε ότι και
µε το ζόρι πήρε ένα µεταπτυχιακό. Γι’ αυτόν υπάρχει κοινωνικό
κριτήριο; Ποιος θα την πάρει τη θέση; Αυτός που θα έχει δύο µε-
ταπτυχιακά και φυσικά δεν θα είναι το φτωχόπαιδο.

Υπάρχουν κοινωνικά κριτήρια δηλαδή στις προσλήψεις; Όχι,
πουθενά, µόνο κάποιες εξαιρέσεις για ορισµένες οµάδες. Άρα
για ποια αξιοκρατία συζητάµε και σε τελευταία ανάλυση, τι δη-
µόσιο θέλετε; Αυτών που θα έχουν δύο και τρία µεταπτυχιακά;
Όλες οι θέσεις γι’ αυτούς θα είναι; ∆εν θα είναι αξιοκρατία µε
τον ΑΣΕΠ. ∆εν παίρνει υπ’ όψιν και άλλες πλευρές, δεν αµβλύνει
τις κοινωνικές ανισότητες. Το αντίθετο, µάλιστα τις διατηρεί και
τις µεγαλώνει, κύριε Υπουργέ. Και πρέπει να το παραδεχτείτε ότι
τις µεγαλώνει. ∆εν παίρνετε κανένα µέτρο, για να ανακουφίσετε.

Τέλος, εµείς αυτό που θέλουµε να πούµε στον νέο κόσµο είναι
να σταµατήσει να έχει φρούδες ελπίδες ότι αυτό το σύστηµα θα
του λύσει τα προβλήµατα. Και από γενιά των οµήρων να γίνει
γενιά των ονείρων, όπως είπε κάποιος, αυτό είναι µια αυταπάτη.
Αυτό που πρέπει να γίνει είναι να γίνει η γενιά της ανατροπής, η
γενιά της κοινωνικής επανάστασης για να έλθει ένα σύστηµα για
τον άνθρωπο και όχι για το κέρδος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
συνάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε τώρα στο στάδιο
των δευτερολογιών των εισηγητών. Έχει ζητήσει το λόγο ο κ. Γε-
ώργιος Ντόλιος, εισηγητής του ΠΑΣΟΚ

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι, έχει διεξαχθεί ένας

εξαντλητικός διάλογος. Θα ήθελα να κάνω µια πρώτη επισή-
µανση για τον τρόπο που νοµοθετεί η Βουλή σ’ αυτήν την κοινο-
βουλευτική περίοδο. Την επισήµανση την κάνω, γιατί αρνητικές
επισηµάνσεις για τον τρόπο νοµοθέτησης της Βουλής της προη-
γούµενης περιόδου είχαµε κάνει και εγώ και άλλοι συνάδελφοι
πάρα πολλές φορές. Θεωρώ ότι είναι ο κατάλληλος χρόνος, το
κατάλληλο νοµοσχέδιο το οποίο αποτελεί παράδειγµα προς µί-
µηση, για να αποδεχθούµε και να αναδείξουµε τη βελτίωση της
ποιότητας παραγωγής του νοµοθετικού έργου. Νοµίζω ότι πρέ-
πει να υπάρξει µια αναφορά από όλα τα κόµµατα σε αυτό το ζή-
τηµα, κύριε Πρόεδρε.

Μια δεύτερη επισήµανση, την οποία θέλω να κάνω, είναι ο µε-
γάλος αριθµός συναδέλφων Βουλευτών που µίλησαν και κυρίως
ο µεγάλος αριθµός –είναι ολοφάνερο αυτό- συναδέλφων Βου-
λευτών του ΠΑΣΟΚ, οι οποίοι έδειξαν µια γενναιότητα και µια
τόλµη. Εκτός από την Κυβέρνηση που επιχείρησε µε τόλµη µια
τοµή στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση µ’ αυτό το σχέδιο νόµου που είναι
υψηλής πολιτικής αξίας παρέµβαση, όπως είπα στην πρώτη µου
εισήγηση, οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ έδειξαν γενναιότητα και
τόλµη, γιατί να είστε βέβαιοι ότι και όλοι εµείς είχαµε και πιέσεις,
έχουµε και ευαισθησίες για προβλήµατα τα οποία δηµιουργεί εκ
των πραγµάτων µια τέτοιου είδους παρέµβαση και µια τέτοιου
είδους τοµή.

Θέλω να κάνω και κάποιες επισηµάνσεις σε σχέση µε την επι-
χειρηµατολογία συναδέλφων των άλλων κοµµάτων και των ειση-
γητών, κυρίως της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Πάρα πολλοί
συνάδελφοι θέλησαν να αναφερθούν στο παρελθόν, να γίνει µια
ιστορική αναφορά στα έργα και τις ηµέρες του ΠΑΣΟΚ. Ανα-
φέρθηκαν µ’ έναν χλευαστικό, θα έλεγα, µ’ έναν υποτιµητικό
τρόπο.

Εδώ θέλω να πω ότι υπήρχαν αρνητικά στοιχεία και σ’ αυτόν
τον τοµέα, τον οποίο εξετάζουµε σήµερα, στα έργα και τις ηµέ-
ρες του ΠΑΣΟΚ. Όµως, κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορούµε να µην
αναγνωρίσουµε -και δεν επιτρέπεται η προσπάθεια εξοµοίωσης
που µε συστηµατικό τρόπο γίνεται από το Κοµµουνιστικό Κόµµα-
ότι όλες οι θετικές παρεµβάσεις προς την κατεύθυνση της αντι-
κειµενικοποίησης των προσλήψεων στο δηµόσιο έγιναν από Κυ-
βερνήσεις ΠΑΣΟΚ.

Θέλω να θυµίσω τη Σχολή Ευελπίδων. Μήπως έχετε αναρω-
τηθεί ποτέ γιατί το 95% των αξιωµατικών πριν από κάποια χρόνια
ήταν στη ∆εξιά; Θέλω να θυµίσω ότι µε πρωτοβουλίες του
ΠΑΣΟΚ σε πρώτο χρόνο, τη δεκαετία του 1980, η Σχολή Ευελπί-
δων µπήκε στις Πανελλαδικές εξετάσεις, όπως και η ΣΜΑ, Σχολή
Μονίµων Αξιωµατικών, όπως και οι Υπαξιωµατικοί στην Αεροπο-
ρία, όπως και οι Υπαξιωµατικοί στο Ναυτικό. Θέλω να θυµίσω τα
Σώµατα Ασφαλείας για τον τρόπο µε τον οποίο στελεχώνονταν οι
δυνάµεις αυτές στη χώρα. Μπήκαν στις Πανελλαδικές εξετάσεις.

Επειδή µιλήσατε για έργα και ηµέρες, θέλω να σας µιλήσω για
την κορύφωση αυτής της προσπάθειας που ήταν ο ν. 2190, τον
οποίο δεν ψηφίσατε. Θέλω να σας µιλήσω για µια σειρά παρεµ-
βάσεων και πρωτοβουλιών των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ πέραν
του ν. 2190, για τη µοριοδότηση που επιλέχθηκε ως τρόπος επι-
λογής για το Λιµενικό, για τη Συνοριοφυλακή, για την Πυροσβε-
στική.

Θέλω αντίστοιχα να αντιπαραβάλουµε τις πρωτοβουλίες των
κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας. Προφορική συνέντευξη,
προσαύξηση της µοριοδότησης, επέκταση της προσαύξησης
προς τα µπρος. Αυτές είναι οι πρωτοβουλίες. Νοµίζω, η σύ-
γκριση δεν είναι συµφέρουσα για τη σηµερινή Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση και κάνει λάθος να επιχειρεί ιστορικές αναδροµές.

Μήπως, θέλετε να πάµε στο πρόσφατο παρελθόν; Θέλω να
κάνω µια επώνυµη αναφορά –δεν τον βλέπω εδώ- στον κ. Παυ-
λόπουλο, ο οποίος ανέλαβε ως ένας από τους µακροβιότερους
Υπουργούς την επανίδρυση –µια πολύ ελκυστική σκέψη, πρό-
ταση, πρόκληση που πρότεινε η Νέα ∆ηµοκρατία- του κράτους.
Αντί της επανίδρυσης, την οποία εννοούσε και την οποία κατά-
λαβαν οι Έλληνες πολίτες, επιχειρήθηκε µια επανίδρυση νεοδη-
µοκρατικής ή παυλοπουλικής εκδοχής, µιας και µπήκε ο κ.
Παυλόπουλος.

Αυτήν την επανίδρυση της παυλοπουλικής εκδοχής, την οποία
επιχείρησε να την προασπιστεί η Νέα ∆ηµοκρατία στο σύνολό
της, εµείς τους τη χαρίζουµε. Είµαστε απέναντι σ’ αυτήν την επα-
νίδρυση. Η εικόνα της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, της ελληνικής πολι-
τείας, του σηµερινού κράτους είναι αποτέλεσµα αυτής της
προσέγγισης.

Θέλω να πω ένα παράδειγµα µόνο για να καταλάβετε τον
τρόπο µε τον οποίο νοµοθετούσαµε τις προηγούµενες περιό-
δους. Το 2004 αλλάζουν εν µια νυκτί είκοσι πέντε χιλιάδες διευ-
θυντές και τµηµατάρχες, χωρίς να τηρηθεί τίποτα. Ακόµη
υπάρχουν δικαστικές εκκρεµότητες.

Το 2007, Κώδικας ∆ηµοσίων Υπαλλήλων. Συµφωνούµε όλοι,
συµφωνεί και η Α∆Ε∆Υ. Έρχεται για ψήφιση στη Βουλή. Μπαίνει
ένα ακροτελεύτιο άρθρο το 2007, δηλαδή ότι η έναρξη εφαρµο-
γής του θα είναι το 2008, για να κριθούν το 2011 οι τοποθετηθέ-
ντες παρανόµως το 2004. Αυτά τα προβλήµατα, κύριε Υπουργέ,
τα αντιµετωπίζετε και θα τα αντιµετωπίζετε. Μ’ αυτόν τον τρόπο
νοµοθέτησε η Νέα ∆ηµοκρατία τις προηγούµενες περιόδους.

Θα επανέλθω στην αρχική µου επισήµανση και θα ζητήσω από
τους συναδέλφους να αναφερθούν, µε το παράδειγµα αυτού του
νοµοσχεδίου, στη διαφορά της ποιότητας µε την οποία νοµοθε-
τεί η Βουλή αυτή την κοινοβουλευτική περίοδο.

∆υο λόγια µόνο θα πω για το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό και
τους οµιλητές του. Έκαναν µια θετική προσέγγιση, σε µια σειρά
αναφορών, για τη µείωση των δηµοσίων υπαλλήλων, για τη σµί-
κρυνση του κράτους, για τη σκέψη για υποχρεωτικές µετατάξεις
µέσω των οποίων θα αντιµετωπιστούν προβλήµατα του δηµόσιου
τοµέα. Έκαναν µια θετική προσέγγιση και είµαι βέβαιος ότι τέ-
τοιου είδους προσεγγίσεις τις έχει ακούσει και η Κυβέρνηση και
βεβαίως ο κύριος Υπουργός.

Για το Κοµµουνιστικό Κόµµα θα πω ότι νοµίζω πως αρνείται να
συµµετάσχει στις δηµοκρατικές διεργασίες. Αρνείται να συµµε-
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τάσχει στη συζήτηση. Συζητάµε ένα συγκεκριµένο ζήτηµα και
επικαλείται διαφορές απόψεων που έχει στα εργασιακά ζητή-
µατα κ.λπ.. Αποδεκτές οι απόψεις του, αλλά οφείλει να αποδε-
χθεί κάποια στιγµή την ελληνική δηµοκρατική πραγµατικότητα,
την κοινοβουλευτική µας πραγµατικότητα, και να συµµετάσχει
µε ουσιαστικό λόγο και πράξη στις διαδικασίες µας.

Όσον αφορά τον ΣΥΡΙΖΑ, κύριε Τσούκαλη, δεν νοµίζω ότι µπο-
ρεί να σταθεί στη λογική του ότι αυτό το νοµοσχέδιο έρχεται µε
στόχους δηµοσιονοµικής ελάφρυνσης της σηµερινής πραγµα-
τικά δύσκολης δηµοσιονοµικής συγκυρίας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Ντόλιο, αναφερ-
θήκατε στο Κοµµουνιστικό Κόµµα υπό την έννοια ότι δεν συµµε-
τέχει στη δηµοκρατική διαδικασία. Το είπατε υπό την έννοια της
συµµετοχής στα ερωτήµατα του συγκεκριµένου διαλόγου που
θέτει το νοµοσχέδιο,…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Βέβαια. Έτσι ακριβώς είναι. Ευχαριστώ
για τη διευκρίνιση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης):…διότι είναι σαφές ότι το
Κοµµουνιστικό Κόµµα µετέχει της ∆ηµοκρατίας και εκπροσωπεί
ένα σοβαρό τµήµα του ελληνικού λαού.

Είµαι βέβαιος ότι δεν εννοούσατε αυτό, αλλά παρακαλώ να το
διευκρινίσετε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Ευχαριστώ για την παρέµβασή σας,
κύριε Πρόεδρε. Με καλύπτετε απόλυτα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο εισηγητής της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Ζώης έχει το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε και εγώ θα ξεκινήσω µε µία αναφορά στην πα-

ραγωγή και στην ποιότητα του κοινοβουλευτικού έργου και θα
έλεγα, ξεκινώντας από εκεί που σταµάτησε ο αγαπητός συνά-
δελφος εισηγητής της Πλειοψηφίας, ότι αυτό είθισται να κρίνε-
ται και να αποτιµάται στο τέλος της κοινοβουλευτικής περιόδου
κι όχι στο ξεκίνηµά της. Και αν ενθυµούµαι καλά, εδώ πριν από
δυόµισι µήνες µόνο καλά λόγια είχε να επιφυλάξει ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος της σηµερινής Πλειοψηφίας κ. Παπου-
τσής για την ποιότητα και τον τρόπο µε τον οποίο λειτούργησε το
Κοινοβούλιο επί προεδρίας κ. Σιούφα. Εύχοµαι και ελπίζω ως το
τέλος της παρούσης κοινοβουλευτικής περιόδου να δουλέψουµε
µε τέτοιο τρόπο ώστε κι εµείς να είµαστε σε θέση να αποδώ-
σουµε τους ίδιους κολακευτικούς χαρακτηρισµούς στο Προε-
δρείο και στην Πλειοψηφία που κι εµείς εισπράξαµε από τον
Κοινοβουλευτικό σας Εκπρόσωπο πριν από λίγους µήνες.

Εις ό,τι αφορά τον τρόπο µε τον οποίο λειτουργούµε, κύριε
Πρόεδρε, θα ήθελα πραγµατικά µετά από δέκα χρόνια κοινο-
βουλευτικής εµπειρίας να σηµειώσω κι εγώ την ελπίδα και την
προσδοκία µου να στραφούν ξανά τα φώτα της δηµοσιότητας
µέσα στη Βουλή. Και για να γίνει αυτό, αγαπητοί κύριοι συνά-
δελφοι και αγαπητέ κύριε Υπουργέ, θα πρέπει οι συζητήσεις να
αποβάλουν τον «ξύλινο» χαρακτήρα που µέχρι και χθες είχαν. Κι
όταν λέω χθες αναφέροµαι βεβαίως σ’ όλα αυτά τα χρόνια τα
οποία βιώσαµε και που είχαµε απέναντί µας µία Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση, η οποία ήταν κάθετη σε ό,τι έφερνε η Πλειοψηφία,
στεκόταν αρνητική, χωρίς εποικοδοµητικό τρόπο, και δεν συνει-
σέφερε στο διάλογο και στη συζήτηση.

Εγώ θέλω εδώ µέσα να είµαστε εποικοδοµητικοί και η τοπο-
θέτησή µου ως εισηγητού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης αυτό
το νόηµα είχε, µε αφορµή αυτή την πρώτη νοµοθετική πρωτο-
βουλία του Υπουργού Εσωτερικών. Θέλετε να κάνουµε µία νέα
αρχή, θέλετε να κάνουµε ένα νέο ξεκίνηµα; ∆εν ψάχνω να δω αν
το αξίζετε, αν το δικαιούστε. Είναι ένα αίτηµα, το οποίο υποβάλ-
λεται, και επειδή υποβάλλεται ως αίτηµα, µε σεβασµό το εξετά-
ζουµε, έτσι το αντιµετωπίζουµε. Και θέλω να πιστέψετε, κύριε
Υπουργέ, ότι ήταν -και θα καταλάβετε γιατί λέω «ήταν»- εκ µέ-
ρους µας έντιµη η στάση και καλή η διάθεσή µας ως προς το να
δώσουµε ψήφο στήριξης και επί της αρχής σ’ αυτήν την πρωτο-
βουλία σας, ακριβώς για να σηµατοδοτήσουµε όχι µόνο το ότι η
νέα Αντιπολίτευση εννοεί αυτά που λέει, αλλά και ότι περνάει
στην πράξη.

Ζητούσαµε όµως εκ µέρους σας τρία πράγµατα τα οποία –λυ-

πάµαι- δεν τα ακούσαµε. Και καλά, είναι θέµα για εσάς πολιτικής
βούλησης να µην πάρετε πίσω την άρση της προσαύξησης της
µοριοδότησης λόγω εµπειρίας. Μπορούµε να το συζητήσουµε
και είναι και για εµάς θέµα πολιτικής βούλησης να εµµένουµε στη
θέση µας.

Για πείτε µου γιατί, κύριε Υπουργέ, δεν βρήκατε το θάρρος να
πείτε δυο κουβέντες για τη συνέντευξη, να αποκαταστήσετε ενώ-
πιον του ελληνικού λαού και της Εθνικής Αντιπροσωπείας την
αλήθεια για τη συνέντευξη. Τι είναι αυτό που σας εµποδίζει;
Είστε Κυβέρνηση. Μπορείτε να πείτε ότι είπατε και κάποιες υπερ-
βολές ως κακή αντιπολίτευση, όπως παραδέχθηκε και υπαινί-
χθηκε και ο κ. Σκανδαλίδης, αλλά αυτά πέρασαν. Να πούµε τώρα
δυο, τρεις αλήθειες. Και το θάρρος για να ακουστούν αυτές οι
αλήθειες πρέπει να το δείξετε εσείς. Όχι εσείς προσωπικά αλλά
εσείς ως εκπρόσωπος της Πλειοψηφίας από την υπεύθυνη θέση
του Υπουργού Εσωτερικών. Τι είναι αυτή η περιβόητη συνέ-
ντευξη; Γιατί σήµερα πατούµε πάνω στα συναισθήµατα του ελ-
ληνικού λαού και την απαξίωση της συνέντευξης χωρίς να
οµολογούµε ότι συµβάλλατε σε αυτή την απαξίωση της συνέ-
ντευξης; Και συµβάλλατε µε τη στείρα τοποθέτησή σας τα προη-
γούµενα χρόνια εδώ, σε αυτήν την Αίθουσα.

Κύριε Υπουργέ, αν δεν θέλετε να ακούσετε εµάς ακούστε τι
λέει ο κ. Βέης στην Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας και για να
αρθούν και οι παρεξηγήσεις που οδήγησαν τον αγαπητό συνά-
δελφο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Πλειοψηφίας να συγ-
χέει τη συνέντευξη για τους ΕΠΟΠ µε τη συνέντευξη του ΑΣΕΠ.

Τι λέει ο κ. Βέης; Λέει: « …οι συνεντεύξεις οι οποίες έγιναν µε
βάση τις καινούργιες διατάξεις που µπήκαν στο άρθρο 18 πρέ-
πει να σας πω ότι το ΑΣΕΠ έχει κάνει αποδεκτές ελάχιστες. Αν
σας πω τα νούµερα τα τελευταία τέσσερα χρόνια µόνο δέκα
οκτώ προσλήψεις έγιναν µε αυτόν τον τρόπο και ήταν προσλή-
ψεις επιθεωρητών υγείας για ψυχιατρεία κ.λπ. που ήταν απαραί-
τητο. Και πρέπει να πω ότι ποτέ δεν γκρίνιαξαν από όσο ξέρω, εν
πάση περιπτώσει, γιατί ήµασταν τόσο επιφυλακτικοί για να κά-
νουµε αυτές τις προκηρύξεις. Έγιναν µε τον τρόπο που προβλέ-
πεται και δεν υπήρξαν και εκεί προβλήµατα».

Αυτή είναι η αλήθεια. Συνέντευξη σύµφωνα µε τα όσα νοµο-
θέτησε το Υπουργείο Εσωτερικών και ο κ. Παυλόπουλος που πα-
ρίσταται µόνο υπό την προϋπόθεση ότι γινόταν δεκτή από το
ΑΣΕΠ και δεύτερον, η συνέντευξη λειτουργούσε µε συγκεκρι-
µένο ποσοστό όχι ως απόλυτο κριτήριο που την εισάγεται εσείς
και αφορούσε µόνο ένα 30% από τον πίνακα που κατατασσόταν
στους επιτυχόντες. Αν, λοιπόν, δεν βρήκατε τη δύναµη να αλλά-
ξετε τη θέση σας για τη µοριοδότηση και την προσαύξηση της
µοριοδότησης, βρείτε το θάρρος να κάνετε αυτήν την αυτοκρι-
τική, να πούµε ότι εδώ κάτι αλλάζει. Ναι, εδώ κάτι αλλάζει. Μας
προσκαλούν να κάνουµε µια νέα αρχή στις σχέσεις µας.

Και εν πάση περιπτώσει δεν είπατε τίποτα για τη συνέντευξη,
µα πείτε κάτι για την ιστορία. ∆εν µπορεί να παρελαύνουν σα-
ράντα συνάδελφοι της Πλειοψηφίας από το Βήµα και να µη βρί-
σκει ένας το θάρρος να πει ότι το 2004 µε το προεδρικό διάταγµα
περάσαµε κυριολεκτικά µέσα από µια νοµική χαραµάδα µόνο και
µόνο γιατί θέλαµε να στηρίξουµε αυτό τον κόσµο, ο οποίος είχε
οικοδοµήσει τη ζωή του µε ένα συγκεκριµένο τρόπο. ∆ε σταυ-
ρώσαµε τα χέρια µας, δεν είπαµε ότι δεν µπορούµε και τελείωσε.
∆εν βρήκατε το θάρρος να κάνετε ούτε αυτή την οµολογία. ∆εν
βρήκατε το θάρρος να πείτε τι είναι αυτό που σας άλλαξε από
την πρόταση νόµου που καταθέτατε τότε, για να υποστηρίξετε
ότι όχι µόνο αυτοί οι λίγοι, οι τριάντα χιλιάδες περίπου που απο-
καταστάθηκαν µε το Προεδρικό ∆ιάταγµα Παυλόπουλου, αλλά
όλοι θα µπορούσαν αυτοµάτως να µονιµοποιηθούν.

Και έρχεστε και µας εγκαλείτε για λαϊκισµό -όχι εσείς προσω-
πικά, οι συνάδελφοι εδώ που εκπροσωπούν την Πλειοψηφία- και
να συµπληρώνουν αυτές τις εγκλήσεις µε ρητορικά ερωτήµατα
ενδιαφέροντος που υποτίθεται ότι εµάς θα µας φέρει σε δύ-
σκολη θέση: Γιατί δεν τους µονιµοποιήσατε εσείς; Τι κροκοδείλια
δάκρυα -µας λένε κάποιοι συνάδελφοι- είναι αυτά που ρίχνετε;

Εµείς είπαµε ποτέ ότι θα µονιµοποιήσουµε συµβασιούχους;
Φέρτε µια δήλωση επίσηµη, που έχει καταγραφεί στη Βουλή, στα
Πρακτικά, στις εφηµερίδες, στα Μέσα Ενηµέρωσης που να λέει
παράγοντας της Πλειοψηφίας τότε ότι οι συµβασιούχοι µονιµο-
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ποιούνται αυτόµατα µε αυτόν τον τρόπο. ∆εν υπάρχει µια δή-
λωση…

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Αν ήταν εδώ η κ. Πετραλιά, η πρώην
Υπουργός Εργασίας, να τη ρωτάγατε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Και χθες σας είπα και δεν έγινε κατανοητό
ότι εµείς και ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση σεβόµαστε τις κόκκι-
νες γραµµές που ορίζονται από το Σύνταγµα.

Και είναι προφανές τι λέει το Σύνταγµα: ∆εν επιτρέπεται η µε-
τατροπή συµβάσεων σε αορίστου χρόνου. Αυτές είναι οι αλή-
θειες. Και τότε λέγαµε τα ίδια πράγµατα και σήµερα λέµε τα ίδια
πράγµατα. Και τότε λέγαµε ότι η προσαύξηση της µοριοδότη-
σης είναι ένα «ισοδύναµο» µέτρο που στηρίζει τη θέση των συµ-
βασιούχων που δε µπόρεσαν να αποκατασταθούν και σήµερα,
λέµε το ίδιο πράγµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε.
Σας λέµε, για να γίνει απολύτως σαφές και να µην υπάρχει

καµµία µα καµµία παρερµηνεία, κύριε Υπουργέ, ασκείστε την πο-
λιτική σας για την οποία σας έδωσε εντολή ο ελληνικός λαός. Εί-
µαστε οι τελευταίοι που θα σας εγκαλέσουµε γιατί ασκείτε µια
πολιτική η οποία πήρε ψήφο εµπιστοσύνης.

Πέστε µου, όµως: Σε τι αναιρεί τις δεσµεύσεις Καστανίδη -
αφήνω τον κ. Ρόβλια, σέβοµαι την ιδιαιτερότητα της κατάστασης
σήµερα, όπως έχει διαµορφωθεί, µετά τη χθεσινή του παραί-
τηση- ως Τοµεάρχου Εσωτερικών και ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης από
τα γραφεία σας σε συνέντευξη επτά µήνες πριν, ότι θα σεβα-
στείτε την προσαύξηση της µοριοδότησης για τους συµβασιού-
χους σε σχέση µε τη δέσµευση Παπανδρέου, ότι όλες οι
προσλήψεις θα υπαχθούν στον έλεγχο και στην εξουσία του
ΑΣΕΠ;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Αν µου το εξηγήσετε αυτό, τότε ακόµη και

τότε µπορεί να διαµορφώσουµε διαφορετική θέση επί της αρχής.
∆εν υπάρχει καµµία µα καµµία εξήγηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ ολοκληρώ-
στε, κύριε συνάδελφε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Και γι’ αυτό το λόγο υπάρχει αυτή η διά-
σταση, αυτή η προφανής διάσταση δεσµεύσεων προεκλογικών,
πολιτικών προεκλογικών, ευαισθησίας προεκλογικής µε αναι-
σθησία κυβερνητική.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Ζώη…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε, δε θα µε λο-

γοκρίνετε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μα, έχετε µιλήσει δύο

λεπτά παραπάνω.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Νόµιζα ότι µε διακόπτετε, γιατί είναι βαριά η κουβέντα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι γι’ αυτό. Παρακαλώ,

ολοκληρώστε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Μόνο και µόνο γι’ αυτό µας βρίσκετε και επι-

φυλακτικούς και αρνητικούς.
Μια γενναία αυτοκριτική, µια γενναία τοποθέτηση από εσάς

και εµάς θα µας έφερνε σε πολύ δύσκολη θέση, κύριε Υπουργέ,
γιατί πραγµατικά ουδείς από εµάς θέλει να συνεχιστεί ένα φαι-
νόµενο το οποίο δεν τιµά κανέναν στον πολιτικό κόσµο, αλλά έρ-
χεται η ίδια η πραγµατικότητα και η ζωή και οι ανάγκες των
υπηρεσιών κάποια φορά να µας το επιβάλουν.

Και αν δεν πιστεύετε εµάς και εµείς µιλάµε από τη θέση της
Αντιπολίτευσης σήµερα, ακούστε λίγο την Ελάσσονα Αντιπολί-
τευση, τις παροτρύνσεις του κ. Κουβέλη που µε την εµπειρία του,
µε τη σοφία του σας είπε ότι θα έρθετε σε δύσκολη θέση µε αυτά
που σήµερα νοµοθετείτε να τα ανοίξετε και να προχωρήσετε σε
εκπτώσεις. Ξέρω ότι σας πειράζει η λέξη…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Ζώη.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: …αλλά τη χρησιµοποιώ, γιατί είναι µια λέξη

βαριά.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο εισηγητής του ΛΑΟΣ,

ο κ. Αθανάσιος Πλεύρης έχει το λόγο για επτά λεπτά επίσης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριοι συνάδελφοι θεωρώ ότι κάναµε µια εξαντλητική συζή-
τηση επί της αρχής του νοµοσχεδίου και λίγο-πολύ πιστεύω ότι
όλοι αντιλαµβανόµαστε ότι το δηµόσιο είναι προβληµατικό.

Εµείς είπαµε και ευθέως ότι είναι προβληµατικό σε επίπεδο
αριθµού και πρέπει να πάµε ευθέως σε πάγωµα προσλήψεων για
χρονικό διάστηµα έως ότου εξορθολογιστεί αυτό το δηµόσιο.
∆εν έχω διάθεση στη δευτερολογία µου να κάνω πάλι ιστορική
αναδροµή για ποιο λόγο φτάσαµε στις οκτακόσιες πενήντα χι-
λιάδες δηµοσίους υπαλλήλους.

Όµως, όταν ακούω, κύριε Υπουργέ -και ακούστηκε εδώ πέρα
πολλές φορές- για πάγιες και διαρκείς ανάγκες, το µεγάλο ερώ-
τηµα είναι ποιες είναι αυτές οι πάγιες και διαρκείς ανάγκες που
δε µπορούν να καλυφθούν από οκτακόσιες πενήντα χιλιάδες
κόσµο και χρειαζόµαστε να έχουµε «STAGE», να έχουµε συµβα-
σιούχους, να έχουµε οτιδήποτε άλλο έχει εφευρεθεί, προκειµέ-
νου να δίνεται η δυνατότητα σε πολιτικούς να εξυπηρετούν
ανθρώπους και ουσιαστικά να προσπαθούν να υφαρπάξουν µε
αυτόν τον τρόπο την πολιτική τους προτίµηση.

Κύριε Υπουργέ, εµείς είπαµε και ξεκάθαρα το ξαναλέµε ότι επί
της αρχής θα ψηφίσουµε το νοµοσχέδιο. Και το ψηφίζουµε το
νοµοσχέδιο, γιατί θεωρούµε ότι είναι προς τη σωστή κατεύ-
θυνση. Αντιλαµβάνοµαι ότι σε πολλά θέµατα µπορεί να γίνεται
διάλογος, αλλά οπωσδήποτε το γεγονός ότι πάµε σε µια διαδι-
κασία που µέσω ΑΣΕΠ θα γίνονται όλα σχεδόν πλην των εξαιρέ-
σεων που έχετε θέσει, είναι κάτι που δε µπορούµε να πούµε ότι
δεν είναι θετικό. Και δεν είναι δυνατόν υπό αυτήν την έννοια να
µη βρείτε και εµάς θετικούς σε αυτήν την προσπάθεια.

Βεβαίως, οφείλω να σας πω ότι δεν αρκούν µόνο οι νοµοθετι-
κές προβλέψεις. Θα πρέπει και στην πράξη να διασφαλίσετε ως
εκτελεστική εξουσία ότι πραγµατικά θα κλείσει κάθε άλλη δυνα-
τότητα που υπάρχει. Θετικό είναι ακόµα και για τις περιοδικές
ανάγκες, που δεν µπορεί να υπάρξει ανανέωση πέρα από µια θη-
τεία.

Είναι ρυθµίσεις, που πραγµατικά θεωρούµε ότι περιορίζουν
την όποια δυνατότητα της εκτελεστικής εξουσίας –και όχι µόνο-
να επέµβει κατά τη διαδικασία των διορισµών.

Θα εµµείνουµε σε αυτό που σας είπαµε και από την αρχή.
∆είτε το µε µια προσοχή. ∆υο πράγµατα είναι ουσιαστικά αυτά
για τα οποία έχουµε θέσει τις µεγαλύτερες ενστάσεις µας.

Το πρώτο, κύριε Υπουργέ, αφορά την προεδρία της ∆ηµο-
κρατίας και τη Βουλή. ∆εν θέλω να µείνω τόσο στο θέµα το κα-
θαρά νοµοτεχνικό και το καθαρά συνταγµατικά συµβατό. Θέλω
περισσότερο να πω αυτό που έχω πει πολλές φορές. Έρχοµαι
δηλαδή στην ουσία του πράγµατος.

Πρέπει, επιτέλους, να βγούµε στον ελληνικό λαό -σε συνθή-
κες που δεχόµαστε τα πυρά από παντού, σε συνθήκες που λίγο-
πολύ θα πρέπει να ζητείται από τους Βουλευτές να
αυτοµαστιγώνονται για οτιδήποτε συµβαίνει σε αυτόν εδώ τον
τόπο- και να πούµε ότι µπορεί το ελληνικό Κοινοβούλιο να κάνει
προσλήψεις αξιοκρατικές χωρίς να ελέγχεται, ότι µπορεί ο Πρό-
εδρος της ∆ηµοκρατίας να κάνει προσλήψεις αξιοκρατικές χωρίς
να ελέγχεται.

Όλο αυτό το σύστηµα των ανεξαρτήτων αρχών σε µεγάλο
βαθµό είναι µία τάση ευθυνοφοβίας του πολιτικού συστήµατος,
που, προκειµένου να µην κατηγορηθεί για κάποιες αποφάσεις
και να βγει να τις υποστηρίξει, προσπαθεί να τις µετακυλίει στις
ανεξάρτητες αρχές, ώστε να πει «δεν ευθυνόµαστε εµείς που
έγινε κάτι λάθος, η «χ» ή η «ψ» ανεξάρτητη αρχή ευθύνεται».

Το δεύτερο που σας είπαµε -και ειπώθηκε κατά κόρον- είναι
ότι δεν θέλουµε να κάνουµε συµψηφισµό, ώστε να χαροποιή-
σουµε και τους ανθρώπους που είναι συµβασιούχοι και µε την
τοποθέτησή µας, ενδεχοµένως, σχηµατίζουν την εικόνα ότι από
τη στιγµή που καταψηφίζουµε την προσαύξηση, µοριοδότηση,
θέλουµε να τους δώσουµε κάτι άλλο και σας λέµε «κάντε παρά-
ταση για ένα ή δύο χρόνια». Εµείς το λέµε για συγκεκριµένο
λόγο.

Λίγο-πολύ έχετε την πρόνοια µέσα από το νοµοσχέδιο, όπως
το φέρνετε µε µια πρώτη παράταση για το 50% µέχρι 30.4.2010.
Εκεί θα γίνει προκήρυξη, ουσιαστικά για να καλυφθούν µέχρι
31.12.2010 ή 31.12.2011, όταν είναι για ΟΤΑ. Το ερώτηµα που
γεννάται είναι: Γιατί; ∆εν σας πηγαίνουµε σε διαφορετικό χρο-
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νικό πλαίσιο απ’ αυτό που η Κυβέρνησή σας έχει θέσει, αλλά γι’
αυτό το συγκεκριµένο χρονικό πλαίσιο ας παραµείνουν αυτοί
που είναι στις θέσεις τους, να έχετε ολοκληρώσει όλες τις δια-
δικασίες του ΑΣΕΠ, βάσει των µονίµων θέσεων του οργανο-
γράµµατος που έχετε να προσληφθούν, και στη συνέχεια να
πάτε µε αυτές τις διατάξεις που έχετε.

Κύριε Υπουργέ, θα έπρεπε να προσέξετε και ένα άλλο θέµα,
κατά την άποψή µου. Αυτό το 50% που αναφέρετε για τις 30-4-
2010. Έχω συζητήσει και µε άλλους φορείς κυρίως στην περι-
φέρειά µου. Λόγου χάριν, η Νοµαρχία Αθηνών αυτή τη στιγµή
δεν έχει το 50% του κόσµου στις συγκεκριµένες συµβάσεις.
Είναι, αν δεν κάνω λάθος, γύρω στα τριακόσια πενήντα έως τε-
τρακόσια άτοµα και θα υπάρξει µια δυσλειτουργία. Έχετε σκε-
φθεί το ενδεχόµενο –και αυτό µπορώ να σας πω ότι είναι ο
µεγάλος προβληµατισµός που έχουµε- αν θα είναι έτοιµη όλη η
διαδικασία µέχρι τις 30-4-2010, ώστε να καλυφθούν πραγµατικές
θέσεις που υπάρχουν ή µήπως τελικά θα βρεθούµε σε ένα αδιέ-
ξοδο και δεν θα καλύπτονται ανάγκες. Αν µπορείτε να διαβεβαι-
ώσετε ότι βρίσκεστε σε τέτοιο επίπεδο οργανογράµµατος, που
θα λύσετε αυτό το πρόβληµα σε τόσο σύντοµο χρονικό διά-
στηµα, θα µπορούσαµε να πούµε «προχωρήστε». Όµως, θεω-
ρούµε ότι θα υπάρξουν προβλήµατα.

Αντίθετα, το µεταβατικό στάδιο που σας λέµε δεν φεύγει κα-
θόλου από το πνεύµα του νοµοθετήµατος που είναι προς την κα-
τεύθυνση της αξιοκρατίας. Παράλληλα καλύπτει και τις ανάγκες
που θα υπάρξουν ώσπου να γίνουν όλες αυτές οι διαδικασίες και,
αν θέλετε, αίρει µια κοινωνική αδικία σε ανθρώπους που κακώς
τους είχαν θρέψει µε ελπίδες ότι θα µπορέσουν να βρεθούν στην
αγκαλιά του δηµοσίου. Να ξέρουν ότι έχουν ένα µικρό αλλά
ικανό χρονικό διάστηµα, για να ρυθµίσουν τη ζωή τους.

Κύριε Υπουργέ, θα µιλήσουµε για τα επί µέρους άρθρα και για
τα θέµατα της συνέντευξης και για όλα τα άλλα θέµατα που
υπάρχουν και ειδικά για τις τροπολογίες. Ευελπιστούµε το συ-
γκεκριµένο νοµοσχέδιο µελλοντικά να αποδειχθεί ότι και στην
πράξη θα έχει εφαρµογή, διότι, κατά την άποψή µας, καλείστε
ως Κυβέρνηση να πάρετε τη γενναία απόφαση ότι πρέπει να πάτε
στο πάγωµα των προσλήψεων στο δηµόσιο, µε ό,τι αυτό συνε-
πάγεται σε επίπεδο πολιτικού κόστους, γιατί είναι ο µόνος τρό-
πος και µε υποχρεωτικές µετατάξεις.

Λέµε τη φράση «υποχρεωτικές µετατάξεις». ∆εν είναι δυνατόν
ο δηµόσιος υπάλληλος να µη δέχεται να καλύψει άλλες ανάγκες
και να υπάρχουν υπηρεσίες µε πάρα πολύ κόσµο κι άλλες υπη-
ρεσίες να υπολειτουργούν και να αναγκαζόµαστε συνεχώς να
βρίσκουµε διέξοδο µε τις συµβάσεις. Εκεί θα είναι το µεγάλο
στοίχηµα.

Επιτέλους σε ικανό χρονικό διάστηµα, κύριε Υπουργέ, να έχετε
πλήρες οργανόγραµµα –όχι αυτά τα απαρχαιωµένα που υπάρ-
χουν- ποιες είναι οι ανάγκες του ελληνικού δηµοσίου, πού βρί-
σκονται αυτές οι ανάγκες του ελληνικού δηµοσίου, ώστε να
ξέρουµε τελικά και πόσο κόσµο χρειάζεται αυτό το ελληνικό δη-
µόσιο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου
της Βουλής, τριάντα οχτώ µαθητές και µαθήτριες και τρεις συ-
νοδοί-καθηγητές από το 3ο Γυµνάσιο Άργους.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Νικόλαος
Τσούκαλης για επτά λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ.
Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, σας είπαµε από την επιτροπή

ότι αντιµετωπίζουµε κάθε σας νοµοθετική πρωτοβουλία, όχι µόνο
του Υπουργείου σας, αλλά όλης της Κυβέρνησης, µε καλή διά-
θεση και καλή πρόθεση. Έχουµε πει επανειληµµένα στη Βουλή,
µετά την ανάληψη των καθηκόντων σας, ότι ο κεντρικός πυρή-
νας της πολιτικής µας είναι η προγραµµατική αντιπολίτευση. Με
βάση αυτό και την καλή µας διάθεση, τοποθετηθήκαµε και σε
αυτό το νοµοσχέδιο. Είχα την τιµή να είµαι ο εισηγητής έχοντας

αυτές τις απόψεις.
Σας δίνουµε όµως και τη δυνατότητα στο πλαίσιο της νέας δια-

κυβέρνησης, πραγµατικά να βαπτιστείτε στην κολυµπήθρα του
Σιλωάµ, να θεωρήσετε ότι κάποια από τα πράγµατα που κάνατε
προηγουµένως, ήταν κακά.

Από αυτό το δικαίωµα και τη δυνατότητα που έχετε να βαπτι-
στείτε στα νάµατα της αξιοκρατίας, της διαφάνειας και γενικό-
τερα σε όλες αυτές τις έννοιες, µέχρι του σηµείου να µας ζητάτε
να υποστούµε λοβοτοµή και να ξεχάσουµε ή να µη συνεκτιµή-
σουµε και να αξιολογήσουµε κάποια πράγµατα, που µέχρι και
την παραµονή των εκλογών κινούµασταν µαζί, υπάρχει µεγάλη
απόσταση.

Ερώτηµα πρώτο: Αν δεν κάνω λάθος, κύριε Ντόλιο, λίγο πριν
τις εκλογές υποστηρίξαµε µαζί θέση δική σας, πρόταση νόµου,
για την τακτοποίηση όλων αυτών των συµβασιούχων, οι οποίοι
πράγµατι κάλυπταν πάγιες και διαρκείς ανάγκες στο δηµόσιο.
Μαζί υπερασπιστήκαµε το θέµα της µετατροπής των αορίστου
χρόνου σε µονίµου προσωπικού. Μαζί ως κόµµατα τα υπερασπι-
στήκαµε παραµονές των εκλογών.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Άλλο αυτό;

ΝΙΚΟΛΑΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Και αυτό και το πρώτο, κύριε
Υπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ποιο πρώτο;

ΝΙΚΟΛΑΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Το πρώτο δεν ισχύει, κύριε Ντόλιο;
Μαζί δεν τα υπερασπιστήκαµε; ∆εν εννοώ εγώ κι εσείς. Εσείς
υπογράψατε όµως πρόταση νόµου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Στην πρώτη περίοδο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Τι σηµασία έχει;
ΝΙΚΟΛΑΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Τέλος, η προσαύξηση της µοριοδό-

τησης µέχρι 4 Οκτωβρίου 2009, αυτό το καθεστώς το άθλιο των
συµβασιούχων, το οποίο ίσχυε µέχρι τώρα, δεν ευαισθητοποίησε
το ΠΑΣΟΚ µέχρι πριν τις εκλογές να το θέσει έστω και µε µια επί-
καιρη ερώτηση; Υπάρχει µια ερώτηση εκ µέρους του κόµµατός
σας για αυτήν την απαράδεκτη ρύθµιση; Ή µήπως ήταν αποδε-
κτό απ’ όλους µας ως µια αναπόφευκτη ρύθµιση, προκειµένου
να µην υποστούµε κάποιες περιπέτειες από την ευρωπαϊκή οδη-
γία;

Θέλω να πω µε λίγα λόγια ότι ξαφνικά, κύριε Υπουργέ, αλλά-
ζοντας εσείς τη θέση σας –δικαίωµα σας- έρχεστε να κατηγορή-
σετε εµάς ότι λίγο πολύ λαϊκίζουµε, ότι λίγο πολύ ακολουθούµε
µια πολιτική στείρας αντιπολίτευσης απέναντι στο αναβαπτι-
σµένο ΠΑΣΟΚ.

Όµως, σε καµµία περίπτωση δεν θα µπορέσετε να µας πείσετε
γιατί απλούστατα εξακολουθούµε να πιστεύουµε την ορθότητα
των θέσεων εκείνων που διατυπώναµε την προηγούµενη περίοδο
και λίγο-πολύ ταυτιζόµαστε µε το ΠΑΣΟΚ.

Θέσαµε µία απλή πρόταση και µάλιστα θα ήθελα να τη συν-
δυάσω µε την καταληκτική θέση που εξέφρασε, διατύπωσε ο
αγαπητός ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού. Η πρότασή µας ταυτίζεται. ∆ηλαδή µεταβατική περίοδος
όλων µέχρι τέλος του 2011, καταγραφή των αναγκών και µέσω
αυτής της καταγραφής πλέον, προκήρυξη διαγωνισµών.

Το ερώτηµα είναι το εξής: αυτή η διαφωνία µας όσον αφορά
το άρθρο της µεταβατικής περιόδου, σε συνδυασµό µε την αυ-
ξηµένη µοριοδότηση, είναι ικανή να διαµορφώσει την τελική µας
θέση επί της αρχής του νοµοσχεδίου; Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συ-
ναγερµός λέει «όχι», εµείς λέµε «ναι». Λέµε «ναι» γιατί εµείς εκτός
των άλλων, κύριε Υπουργέ, είµαστε και κόµµα της Αριστεράς.
Και ως κόµµα της Αριστεράς, µάς καίει και µας κόφτει ποια θα
είναι η τύχη των εκατό χιλιάδων συµβασιούχων. Και αυτές οι
εκατό χιλιάδες συµβασιούχοι δεν είναι συµβασιούχοι του ενός
και των δύο µηνών, κύριε Υπουργέ. Είναι συµβασιούχοι των οκτώ,
των επτά, των έξι χρόνων. Είναι παιδιά του ελληνικού λαού, όχι
γαλάζια ή πράσινα, γιατί αυτό τέθηκε ως κεντρική ιδέα σε αυτήν
εδώ την Αίθουσα. Είναι παιδιά που δεν διορίστηκε ούτε ένα από
εµάς. Αλλά είναι, δυστυχώς, προορισµός σε αυτήν εδώ τη χώρα,
κάποιοι άλλοι να διορίζουν και κάποιοι άλλοι να προασπίζουν τα
δικαιώµατα αυτών των παιδιών. Αυτό, λοιπόν, το οποίο σάς προ-
τείναµε ευθέως, δεν µπορείτε να µας το αντικρούσετε: για ποιο
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λόγο δεν επιµηκύνετε τις σχέσεις αυτές µέχρι το 2011, για να
µην αναγκαστείτε -όπως σας είπε και ο Φώτης ο Κουβέλης χθες-
και φέρετε νέο νόµο κάτω από την πίεση των περιστάσεων;

Όσον αφορά τη Νέα ∆ηµοκρατία, κύριε Ζώη ως κυβέρνηση
δεν είπατε ότι θα µονιµοποιήσετε. Όµως, κύριε Ζώη, µπορείτε
να µου πείτε σαν κυβέρνηση τι σήµαινε το να παραβιάζετε συ-
στηµατικά το Σύνταγµα, να παραβιάζετε τους νόµους, τη δεο-
ντολογία οτιδήποτε και να ανανεώνετε συνεχώς «STAGE», να
ανανεώνετε συνεχώς συµβάσεις έργου; Και θέλετε να σας πω
κάτι; ∆εν το είπατε πανηγυρικά. Το υπονοούσατε, όµως, σε όλα
τα µήκη και πλάτη της χώρας. Ρωτήστε όλα τα παιδιά των
«STAGE» τι έλεγαν οι υποψήφιοι Βουλευτές σας, τι έλεγαν οι
Υπουργοί στις κατ’ ιδίαν συζητήσεις: «Μην ανησυχείτε, θα τα-
κτοποιηθείτε». Και όµως, αυτή τη στιγµή όλα αυτά τα παιδιά των
«STAGE» και των συµβάσεων εργασίας πνέουν µένεα εναντίον
σας, γιατί δεν φροντίσατε να τους τακτοποιήσετε προεκλογικά.

Αύριο θα µιλήσουµε επί των άρθρων.
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο επί προ-

σωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Ζώη.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Για ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Βεβαίως, δεν ακούστηκε ως βαρύτατη κατηγορία και προ-

σβολή αυτό που είπε ο κύριος συνάδελφος, αλλά θα µπορούσε
να ερµηνευτεί έτσι, αν κανείς έβλεπε µία διασταλτική ερµηνεία
αυτών που είπε ότι εµείς άλλα λέγαµε δηµόσια και άλλα λέγαµε
κατ’ ιδίαν και κοροϊδεύαµε τον κόσµο.

Θέλω απλώς, κύριε Πρόεδρε, να πω ότι µία από τις τελευταίες
ερωτήσεις στις οποίες απήντησα εγώ προσωπικώς και σε συνα-
δέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας ήταν ότι δεν µπορεί να υπάρξει
µετατροπή των συµβάσεων σε αορίστου χρόνου δύο ή τρεις
µήνες πριν από τις εθνικές εκλογές. Αυτό το παραδίδω προς
κρίση και των συναδέλφων και του συναδέλφου του ΣΥΡΙΖΑ.
Είναι κάτι που αποδεικνύει ότι αυτά που λέγαµε δηµόσια τα εν-
νοούσαµε και αναλαµβάναµε και το κόστος να τα υποστηρί-
ξουµε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχουν ολοκληρωθεί οι δευτερολογίες των εισηγητών και
των ειδικών αγορητών. Έχει ζητήσει το λόγο ο Βουλευτής της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Προκόπης Παυλόπουλος.

Ορίστε, έχετε το λόγο για τέσσερα λεπτά να δευτερολογή-
σετε, κύριε συνάδελφε.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ…
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Με ποια αιτιολογία;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆ευτερολογία Βου-

λευτή. Έχει δικαίωµα να δευτερολογήσει για τέσσερα λεπτά.
Όλοι οι πρωτολογήσαντες έχουν το δικαίωµα.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εφαρµογή του Κανονισµού.
Κύριε Υπουργέ, έστω και αυτή τη στιγµή είναι ανάγκη να απο-

καταστήσουµε την αλήθεια και την πραγµατικότητα. Λέω λοιπόν
προς την Κυβέρνηση: Κύριε Υπουργέ, τα πράγµατα είναι απλά,
ξεκάθαρα. Έρχεστε αυτή τη στιγµή ως διαπρύσιος κήρυκας της
αξιοκρατίας, ξεχνώντας όµως ότι η παράταξή σας έχει παρελ-
θόν και ως κυβέρνηση και ως αντιπολίτευση. Είστε εσείς, κύριε
Υπουργέ, ως κυβέρνηση προ του 2004 που δηµιουργήσατε το
τεράστιο πρόβληµα της οµηρίας των συµβασιούχων, της ενοι-
κίασης των εργαζοµένων, της µερικής απασχόλησης. Εσείς τα
κάνατε, δικά σας δηµιουργήµατα ήταν. Εµείς κάναµε µονίµους
αυτούς που µπορέσαµε να κάνουµε, µοριοδοτήσαµε τους άλ-
λους κατά προσαρµογή στην κοινοτική οδηγία, κόψαµε την ενοι-
κίαση εργαζοµένων στο στενό δηµόσιο τοµέα, εξορθολογήσαµε
τη µερική απασχόληση. Αυτά για απάντηση σε όσους λένε για
την επανίδρυση. Ναι, επανίδρυση κάναµε µε τα δικά σας χάλια
προ του 2004. Και έρχεστε αυτήν τη στιγµή και λέτε τι; Ξεκινάτε
την αξιοκρατία στο θέµα των προσλήψεων! ∆εν έχει σηµασία τι
λέτε σήµερα, κύριε Υπουργέ. Είστε Κυβέρνηση δύο µηνών και
κερδίσατε εκλογές. Το ζήτηµα είναι -και η αξιοπιστία έτσι κρίνε-
ται στην πολιτική- µε τι τεχνάσµατα κερδίσατε τις εκλογές. Ξέ-
ρετε γιατί κερδίσατε τις εκλογές εν µέρει; Πάντως, είναι βασικό
αυτό το πράγµα, γιατί σε όλους αυτούς που εµείς, τουλάχιστον

η επίσηµη πολιτεία, οι Υπουργοί που ήταν αρµόδιοι, εγώ, ο κ.
Ζώης, όλοι, είχαµε πει ξεκάθαρα ότι δεν µπορεί να µετατραπούν
οι συµβάσεις αυτοµάτως σε αορίστου χρόνου, παρά µόνο µέσω
µοριοδότησης και προκήρυξης, ούτε βεβαίως είχαµε πει ότι η
µοριοδότηση µπορεί να είναι µεγαλύτερη από αυτό το οποίο κά-
ναµε. Εσείς τα λέγατε, πρόταση νόµου καταθέσατε, κορυφαία
στελέχη σήµερα, ο Πρόεδρος της Βουλής κ. Πετσάλνικος, ο κ.
Ρόβλιας, ο κ. Λοβέρδος, ο προεδρεύων αυτή τη στιγµή κ. Νιώτης
είχαν υπογράψει, ο εισηγητής σας. Και τι λέγατε; Λέγατε σ’ αυ-
τούς τους ανθρώπους ότι µπορούσαµε -γιατί αυτό προτείνατε
στη Βουλή να ψηφίσει -αλλά είχατε µειοψηφούσα θέση τότε, να
τους κάνουµε και µόνιµους και να αυξήσουµε τη µοριοδότηση.
Αυτά λέγατε εσείς. Και εκείνη η συνέντευξη Μάϊο µήνα, από δύο
πάλι κορυφαία στελέχη σας τον κ. Καστανίδη και τον κ. Ρόβλια τα
ίδια δεν έλεγε; Έτσι πήρατε τις εκλογές. ∆εν είπατε την αλήθεια.
Παρασύρατε αυτούς τους ανθρώπους και τους λέγατε: «Και θα
σας µονιµοποιήσουµε, και θα αυξήσουµε τη µοριοδότηση». Και
έρχεστε σήµερα και λέτε «κοµµένα όλα». Και δεν είναι µόνον
αυτό. Είναι το γεγονός ότι το πρόβληµα που δηµιουργείται είναι
τεράστιο, διότι και το κόψιµο της µοριοδότησης είναι αντικοινο-
τικό -θα το δείτε στην πορεία, θα τα πούµε και αύριο- και ανα-
ποτελεσµατικό το µέτρο, γιατί θα µείνουν υπηρεσίες ολόκληρες
–όπως αυτήν τη στιγµή οι υπηρεσίες καθαριότητας- στον αέρα.

Γιατί αν σήµερα έχουµε όλες αυτές τις απεργίες από ανθρώ-
πους που χάνουν τη δουλειά τους και υπηρεσίες που θα µείνουν
χωρίς ανθρώπους, αυτό οφείλεται στο ότι δεν είχε προειδοποιή-
σει κανείς σας ότι πρόκειται να κάνετε αυτά τα πράγµατα. Και το
ωραίο είναι ότι την πληρώνουν οι δήµαρχοι, ο ΕΣ∆ΝΑ. είναι υπεύ-
θυνοι που κλείνουν χωµατερές, λόγω του ότι προκαλούνται από
τα µέτρα που έρχεστε να πάρετε µε κορυφαίο συνδικαλιστή, ο
οποίος ωθεί προς αυτήν την κατεύθυνση –και θα φταίνε οι δή-
µαρχοι κατά τα άλλα- τον εκλεκτό σας και µέλος της ΠΑΣΚΕ τον
κ. Θέµη Μπαλασόπουλο. Μπορείτε να µου πείτε τι είδους λογική
κόµµατος που κυβερνάει είναι αυτή; Ξέχασε τι έκανε στο παρελ-
θόν; Ξέχασε τι έλεγε προεκλογικά; Κάνει τώρα αυτά που αυτή τη
στιγµή που λέει, αλλά οι κορυφαίοι συνδικαλιστές του εξωθούν
τους ανθρώπους σε απεργίες, κλείνουν οι χωµατερές, οι µεγάλες
πόλεις και η Αθήνα έχουν γίνει σκουπιδότοπος και κατά τα άλλα
φταίνε οι δήµαρχοι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και βέβαια σ’ αυτό το παιχνίδι οφείλω να οµολογήσω ότι πάντα
το είχατε είτε στην αντιπολίτευση είτε στην κυβέρνηση, είχατε
πάντα τη στήριξη -και αφήστε αυτά που λέγατε- των Μέσων Μα-
ζικής Ενηµέρωσης. Γιατί θυµάµαι πως όταν ήµουν Υπουργός,
κάθε φορά που έκαναν απεργία οι εργάτες καθαριότητας,
έφταιγε το Υπουργείο που δεν τους έλυνε τα προβλήµατα. Τώρα
τους φταίνε οι δήµαρχοι.

Ωραία η στάση τους! ∆ικό τους θέµα είναι και δική τους είναι
η αξιοπιστία. Πάντως, µη µας λέτε εδώ ότι αρχίζετε τον εκσυγ-
χρονισµό και ποια µεταρρύθµιση κάναµε εµείς! Εσείς είστε ο
«σύγχρονος πολιτικός Ιανός»! Μία όψη στην αντιπολίτευση, άλλη
όψη στην κυβέρνηση και πάντοτε να θεωρείτε ότι από εσάς αρ-
χίζει ο εκσυγχρονισµός.

Θα αναγνωρίσουµε τις προθέσεις σας και θα τις στηρίξουµε,
όταν υπάρξει τουλάχιστον η διόρθωση αυτή που αφορά την απο-
τελεσµατικότητα των ρυθµίσεων και τη συνταγµατικότητά τους
και το κυριότερο όταν επιτέλους -όχι µόνο για τη συνέντευξη,
που τόνισε ο κ. Ζώης, και άλλα- πούµε την αλήθεια και πείτε την
αλήθεια κι εσείς για το τι προκαλέσατε, τι είναι εκείνο για το
οποίο ζητάτε επιτέλους µία συγγνώµη από το να είστε πάντοτε οι
κήνσορες και οι µόνοι γνωρίζοντες πώς θα σωθεί το τόπος. Αλλά
κάθε φορά που τον αφήνετε σε µία άλλη κυβέρνηση τυχαίνει να
είναι ο τόπος πολύ χειρότερα απ’ ό,τι τον παραλάβατε!

Ευχαριστώ πολύ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Ζώη, σας παρα-

καλώ!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρόκειται για κάτι που κα-

τέθεσα χθες και δεν µπορεί να βρεθεί!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Ζώη.
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ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ζητώ από τα Πρακτικά να µου δοθεί η πρό-
ταση νόµου του κ. Λοβέρδου, που κατέθεσα χθες και δεν µπορεί
να βρεθεί. ∆ιαδικαστικά πώς αντιµετωπίζεται αυτό; Σας κατα-
θέτω αύριο ξανά την πρόταση νόµου του κ. Λοβέρδου; Ενώπιον
όλων των συναδέλφων χθες, όλης της Βουλής, κατέθεσα µε τα
χέρια µου την πρόταση νόµου Λοβέρδου και σήµερα, ενώ τη
ζητώ για να κάνω χρήση της, δεν βρίσκεται.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα φροντίσουν οι υπη-
ρεσίες και το Προεδρείο γι’ αυτό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Να µου τη ζητήσουν και να συµπεριληφθεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Βεβαίως, κύριε Ζώη.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κι εγώ ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει άλλος συνάδελφος

που να θέλει να δευτερολογήσει.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο να δευτερολογήσει για εννέα

λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Είναι αλήθεια ότι
τώρα στο τέλος υπήρξαν παρεµβάσεις που προήλθαν κυρίως
από τους συναδέλφους που όµως έχουν την ιδιαίτερη ιδιότητα
να εκπροσωπούν αυτήν τη στιγµή την πρώην πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Εσωτερικών µέχρι πρότινος και θέλω να σας το πω
ειλικρινά και πιστέψτε το -και µη φανταστείτε ότι υπάρχει καµµία
δόση ειρωνείας σε αυτό που θα πω, επειδή κανείς από εµάς δεν
έχει καµµία ψευδαίσθηση ότι κάποια στιγµή θα κλείσει ο κύκλος
αυτής της Κυβέρνησης θα κλείσει ο κύκλος και αυτής της Συ-
µπολίτευσης, αυτής της κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας, είναι
φυσιολογικό, είναι ανθρώπινο, είναι και αναγκαίο για να πηγαίνει
η κοινωνία, η ιστορία µε τους γνωστούς κύκλους µε τους οποίους
πηγαίνει- θέλω αυτήν τη στιγµή να ευχηθώ στον εαυτό µας να
µην παραδώσουµε µία τέτοια ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, ένα τέτοιο κρά-
τος, µία τέτοια σχέση ανάµεσα στον πολίτη, στο κράτος εν µέσω
των διαδικασιών µε τις οποίες στην πραγµατικότητα αυτός διο-
ρίζεται ή δεν διορίζεται στο δηµόσιο και να µη χρειαστεί ποτέ ως
αξιωµατική αντιπολίτευση να προσεγγίσουµε την προσπάθεια
µίας τότε νέας κυβέρνησης να κάνει µία νέα αρχή ο τόπος µε την
οπτική των ανθρώπων οι οποίοι έχουν έναν και µόνο σκοπό: να
υπερασπιστούν, να σταθούν δεµένοι, προσκολληµένοι στο δικό
τους παρελθόν. Είναι µία ανθρώπινη ανάγκη, είναι όµως µια ανά-
γκη που ευθέως συγκρούεται µε το συµφέρον του τόπου.

Το λέω αυτό, γιατί ξέρετε πολύ καλά ότι τα περισσότερα από
αυτά, πάνω στα οποία στηρίξατε τους ισχυρισµούς σας, δεν
ισχύουν. Γιατί, ναι, µεν µπορεί να µην υπάρχει η διαδικασία της
αυτόµατης µονιµοποίησης, υπάρχει όµως και υπήρχε η ευχέρεια
της προκήρυξης θέσεων και στις περιφέρειες και στους δήµους
και στους ΦΟΣ∆Α που διαχειρίζονται τους ΧΥΤΑ. Προκηρύξεις
θέσεων και στα ΚΕΠ που δεν απαιτούσαν παραπάνω από τρια-
κόσιες µε τετρακόσιες θέσεις που θα µπορούσαν και θα έπρεπε
να έχουν προκηρυχθεί και που θα είχαν αυτήν τη στιγµή τη δυ-
νατότητα να παραδίδουν υπηρεσίες, οι οποίες αν είναι δυνατόν
να µη στηρίζονται σε συµβασιούχους έργου, κάτι το οποίο είναι
παράνοµο, είναι παράτυπο, είναι απαράδεκτο εργασιακά, είναι
απαράδεκτο ηθικά, είναι απαράδεκτο κοινωνικά, είναι απαράδε-
κτο πολιτικά! Και το ξέρετε αυτό το πράγµα!

Επίσης ξέρετε ότι επικαλείστε συνειδητά µία πρόταση της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ ως Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης τότε. Ήταν η αντιπρόταση του ΠΑΣΟΚ στο 164 η οποία
βεβαίως δεν πέρασε διότι υπήρχε κοινοβουλευτική πλειοψηφία.
Με αυτή την αντιπρόταση το ΠΑΣΟΚ έκανε τις δικές του επιλο-
γές και έκλεισε το κεφάλαιο της µονιµοποίησης.

Επίσης ζητώντας µας να δώσουµε παράταση στην προσαύ-
ξηση της µοριοδότησης ουσιαστικά ξέρετε ότι µας έχετε φέρει
προ τετελεσµένων γεγονότων και δεν µπορούµε να το κάνουµε
αυτό για έναν απλούστατο λόγο και το ξέρετε πάρα πολύ καλά:
Εάν σήµερα συνεχίσουµε την προσαύξηση της µοριοδότησης
για όσους προσήλθαν, εισήλθαν και διορίστηκαν στο δηµόσιο
µέσα από διαδικασίες οι οποίες δεν είχαν καµµία σχέση µε το
ΑΣΕΠ, καµµία σχέση µε κανόνες αξιοκρατίας, αντικειµενικότη-
τας και διαφάνειας, πώς θα αρνηθούµε την προσαύξηση της µο-
ριοδότησης στους συµβασιούχους που θα εισαχθούν, θα

διοριστούν, θα εισέλθουν στο δηµόσιο µε διαδικασίες αντικειµε-
νικές και αξιοκρατικές, µε διαδικασίες διαφάνειας από εδώ και
στο εξής;

Ξέρετε ότι αυτό το οποίο θεσπίζει αυτό το νοµοσχέδιο είναι
ότι όλες οι συµβάσεις έργου και ορισµένου χρόνου από εδώ και
στο εξής θα γίνονται µε κανόνες διαφάνειας, αξιοκρατίας, αντι-
κειµενικότητας, όλες µέσω ΑΣΕΠ. Τι θα είναι αυτές; Θα είναι συµ-
βάσεις ορισµένου χρόνου, θα είναι συµβάσεις έργου για πρώτη
φορά στην ιστορία του ελληνικού κράτους, όπως αναφέρθηκε
από πάρα πολλούς αγορητές όλων των κοµµάτων. Πόσοι συµ-
βασιούχοι θα µπουν µε αντικειµενικές και αξιοκρατικές διαδικα-
σίες; Θα έλθει µία κυβέρνηση που σήµερα θα λερώσει τα χέρια
της όπως η προηγούµενη και θα πει «εγώ έδωσα σ’ αυτούς οι
οποίοι είχαν µπει την προσαύξηση της µοριοδότησης µέσα από
πελατειακές διαδικασίες, αλλά αρνούµαι σε σας αυτό το δικαί-
ωµα, αυτό το προνόµιο». Πώς, µε ποιο ηθικό, µε ποιο πολιτικό, µε
ποιο κοινωνικό δικαίωµα θα το πει αυτή η Κυβέρνηση στους επό-
µενους συµβασιούχους έργου ή ορισµένου χρόνου οι οποίοι θα
εισέλθουν στο δηµόσιο;

Κύριε Τσούκαλη, αυτή είναι η δική σας µεγάλη πολιτική ευ-
θύνη. Εµείς σεβόµαστε τη θέση σας απολύτως. Έχετε κάθε δι-
καίωµα να τοποθετηθείτε αρνητικά για ένα νοµοσχέδιο το οποίο
δηµιουργεί και καθιερώνει κανόνες αντικειµενικότητας και ισο-
νοµίας στο ελληνικό κράτος όσον αφορά το κοµµάτι των προ-
σλήψεων στο δηµόσιο. Έχετε κάθε δικαίωµα να κάνετε αυτό το
πράγµα, αλλά στην πραγµατικότητα να θυµάστε ότι παίρνετε µία
µεγάλη πολιτική απόφαση και ταυτίζεστε µε µία πρώην κυβέρ-
νηση, η οποία έχει στο νου της ότι αυτό το οποίο ζητάει στην
πραγµατικότητα µας έχει φέρει προ τετελεσµένων γεγονότων και
δεν µπορούµε να το αποδεχθούµε. ∆εν µπορώ να ακούω διά-
φορα από Βουλευτές που δεν είχαν ποτέ ασκήσει εξουσία. Βε-
βαίως αυτό το περιµένει κανείς, αλλά δεν µπορώ να τα ακούω
και από πρώην µέλη της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Εσω-
τερικών. Αναφέροµαι στον κ. Νάκο -για να µη γίνει καµµία παρα-
νόηση αυτή τη στιγµή- ο οποίος διαστρεβλώνει την
πραγµατικότητα λέγοντας για παράδειγµα ότι εµείς την εµπειρία
την υποβιβάζουµε ενώ ήταν αναβαθµισµένη. Ο κ. Τζαβάρας επί-
σης είχε κάθε δικαίωµα κι εγώ αν ήµουν στη θέση του µπορεί να
είχα κάνει αυτό το λάθος. Είπαµε χθες ότι ισχύει ακριβώς το αντί-
θετο. ∆εν µπορεί όµως να το λέει ο κ. Νάκος αυτό. Μπορεί ο κ.
Τζαβάρας να το λέει, µπορεί ο κάθε Βουλευτής. ∆εν µπορεί ο κ.
Νάκος να εµφανίζεται ότι αγνοεί ότι εµείς αλλάζουµε τα µόρια
στις προσλήψεις προσωπικού ορισµένου χρόνου ακριβώς για να
ευνοήσουµε την εµπειρία που αποκτήθηκε απ’ όλους αυτούς
τους ανθρώπους που ήταν συµβασιούχοι τόσο καιρό µέσα στο
δηµόσιο γιατί αισθανόµαστε κοινωνικά ευαίσθητοι απέναντί τους,
αισθανόµαστε κοινωνικά υποχρεωµένοι. Την ίδια στιγµή όµως αι-
σθανόµαστε τη βαρύτατη ιστορική ευθύνη που έχουµε στις πλά-
τες µας. Επιτέλους το ελληνικό κράτος, η ελληνική πολιτεία
πρέπει να κοιτάξει στα µάτια και τους υπόλοιπους, τα έξι, τα επτά
εκατοµµύρια των Ελλήνων.

Αγαπητοί συνάδελφοι, ξεκίνησα έτσι αν και δεν ήθελα, γιατί
αυτό που είχα αποφασίσει ήταν να ξεκινήσω δίνοντας µία απά-
ντηση σ’ ένα πολύ εύλογο και πάρα πολύ δικαιολογηµένο θέµα
το οποίο τέθηκε από πάρα πολλούς συναδέλφους. Είναι το θέµα
του τι θα γίνει στην πράξη. «Εντάξει το νοµοσχέδιο, είτε συµφω-
νούµε είτε διαφωνούµε» είπε ο κ. Κουβέλης χθες, «το θέµα είναι
τι θα γίνει στην πράξη».

Θέλω να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ήταν καίρια και καθορι-
στική η σηµασία της χρονικής στιγµής που αυτό το νοµοσχέδιο
προλάβαµε να έλθει στο Κοινοβούλιο και να τύχει –εφόσον τύχει,
εφόσον εσείς το επιλέξετε- της έγκρισης του Ελληνικού Κοινο-
βουλίου. Γιατί το λέω αυτό; ∆ιότι είναι ήδη έτοιµη η εγκύκλιος η
οποία θα φύγει προς όλες τις υπηρεσίες του δηµοσίου και τους
ΟΤΑ. Αυτή η εγκύκλιος θα φύγει µόλις ή εφόσον η Βουλή δώσει
την υπερψήφισή της σ’ αυτό το νοµοσχέδιο µε την οποία θα προ-
βλέπουµε ακριβώς τις διαδικασίες και τα χρονοδιαγράµµατα που
θα πρέπει κάθε υπηρεσία να ακολουθήσει προκειµένου µέχρι
τέλος Ιανουαρίου το σύνολο του δηµόσιου τοµέα για πρώτη και
µοναδική φορά για το 2010 να έχει καθορίσει δεσµευτικά τις ανά-
γκες που έχει για συµβάσεις ορισµένου χρόνου καθώς επίσης
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και για συµβάσεις έργου.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υπουργού)
Θα χρειαστώ δυο λεπτά ακόµα, κύριε Πρόεδρε.
Επίσης, µέσα σε αυτό το αυστηρό πλαίσιο, το ίδιο το ΑΣΕΠ,

µε το οποίο έχουµε συνεννοηθεί, θα υποχρεούται µέχρι τέλος Ια-
νουαρίου να έχει δώσει και τις απαραίτητες εγκρίσεις. Ανακοι-
νώνω, λοιπόν, στο Σώµα ότι πάµε σ’ έναν προγραµµατισµό
προσλήψεων έκτακτου προσωπικού συµβάσεων έργου και συµ-
βάσεων ορισµένου χρόνου, οι οποίες µέχρι τέλος Ιανουαρίου θα
έχουν τύχει όλων των εγκρίσεων από το ΑΣΕΠ, από το Υπουρ-
γείο και βεβαίως από τους ίδιους τους φορείς, για να µπορούν το
Φεβρουάριο και το Μάρτιο να διεκπεραιωθούν οι εργασίες που
απαιτούνται, ώστε οι υπηρεσίες που αυτήν τη στιγµή θα έχουν
και θα εµφανίσουν τις ανάγκες αυτού του προσωπικού να µπο-
ρούν να λειτουργήσουν απρόσκοπτα, χωρίς να έχουν και την
ανάγκη ολόκληρου του µηνός Απριλίου, που δώσαµε ως περαι-
τέρω µεταβατικό διάστηµα προσαρµογής των υπηρεσιών.

Και εδώ θέλω, επίσης, να υπογραµµίσω το εξής, ότι από τη
στιγµή που αυτή η εγκύκλιος φεύγει, να ξέρετε ότι η διαδικασία
είναι τέτοια –γιατί δεν µιλούµε για προσλήψεις τακτικού προσω-
πικού, οι οποίες πάνε στο ΑΣΕΠ, αλλά υπάρχει η απόφαση του
Υπουργικού Συµβουλίου, όπου δεν θα γίνει, µε εξαίρεση ορι-
σµένες κατηγορίες- που µόλις οι φορείς πάρουν τις εγκρίσεις
του ΑΣΕΠ και τις δικές µας, αµέσως µετά διεκπεραιώνουν τις δια-
δικασίες, για να βρουν αυτό το προσωπικό µέσα από αντικειµε-
νικές και διαφανείς διαδικασίες, δηλαδή µε την έγκριση και τον
έλεγχο του ΑΣΕΠ, διαδικασίες που δεν απαιτούν πάνω από ένα
µήνα. Ακόµη και αν υπάρξουν φορείς που θα καθυστερήσουν και
θα κάνουν δυο µήνες, αν υπάρξουν φορείς που θα είναι αδικαι-
ολόγητοι, που θα καθυστερήσουν και άλλο και θα κάνουν τρεις
µήνες, όµως µέχρι και το τέλος Απρίλη να έχει ολοκληρωθεί αυτή
η διαδικασία κάλυψης όλων των αναγκών του δηµόσιου τοµέα,
σε ό,τι αφορά το έκτακτο προσωπικό.

Θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελ-
φοι, λέγοντας ότι υπάρχει ένα πολιτικό θέµα και είµαι υποχρεω-
µένος να τοποθετηθώ επ’ αυτού, διότι είµαστε στο τέλος µιας
αρκετά πολυήµερης διαδικασίας, πολύ γόνιµης. Για µια ακόµη
φορά, εµείς, ως πολιτική ηγεσία του Υπουργείου, ευχαριστούµε
όλους τους συναδέλφους που συµµετείχαν σ’ αυτόν το διάλογο
και εντός και εκτός Βουλής, µια διαδικασία η οποία προφανώς
έχει από µόνη της όχι απλώς τη δυνατότητα, αλλά παρέχει και
την υποχρέωση και το καθήκον σε εµάς να βγάλουµε σηµαντικά
πολιτικά συµπεράσµατα. Γιατί εδώ, είναι αλήθεια, κλείνει µια δια-
δροµή, µια προσπάθεια να ψηφιστεί επί της αρχής ένα νοµοσχέ-
διο, το οποίο, όπως αναγνωρίστηκε από την µεγάλη πλειοψηφία
των συναδέλφων Βουλευτών, πράγµατι φέρνει την απόφαση, τη
δέσµευση µιας ολόκληρης Κυβέρνησης, µιας παράταξης, µιας
Κοινοβουλευτικής Οµάδας, για να επιβληθούν κανόνες αξιοκρα-
τίας και διαφάνειας στις προσλήψεις στο δηµόσιο τοµέα.

∆ιευκρινίζω ότι αυτό το νοµοσχέδιο δεν είναι µόνο του. Συνο-
δεύεται από την απόφαση αυτής της Κυβέρνησης, την πρωτο-
φανή κατά τα άλλα απόφαση αυτής της Κυβέρνησης, να
παγώσουν επί των ηµερών της όλες οι προσλήψεις που θα µπο-
ρούσε η ίδια να κάνει αυτήν τη στιγµή, χρησιµοποιώντας το υφι-
στάµενο νοµικό καθεστώς, αφού ακόµα αυτό δεν έχει ψηφιστεί.

Ακόµη, διευκρινίζω ότι αυτή ακριβώς η καινοτοµία που εισά-
γεται µε το σύνολο των διατάξεων αυτού του νοµοσχεδίου συ-
νοδεύεται µε µια πολύ σηµαντική και εξίσου κρίσιµη νοµοθετική
πρωτοβουλία, που πολύ σύντοµα θα αναλάβουµε, συζητώντας
και θέτοντας στην κρίση όλων σας το, επίσης, µεγάλο θέµα του
τι γίνεται µε όποιον πολίτη καθίσταται, µέσω του διορισµού του,
δηµόσιος υπάλληλος. Είναι, δηλαδή, το µέγα θέµα της εξέλιξης
αυτού του δυναµικού µέσα στο δηµόσιο τοµέα της ιεραρχίας και
πώς αυτή καθορίζεται στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, µια προσέγγιση
που, όπως ξέρετε από τις προγραµµατικές µας δηλώσεις,
έχουµε πει κατηγορηµατικά -και έχουµε δεσµευθεί και προεκλο-
γικά γι’ αυτό- ότι και αυτή θα υπακούει στο σύνολο µιας προ-
σέγγισης που λέει «απόλυτη αξιοκρατία, απόλυτη διαφάνεια και
στον τρόπο µε τον οποίο γίνονται οι προσλήψεις πια στο δηµό-
σιο, αλλά και στον τρόπο µε τον οποίο εξελίσσονται τα στελέχη

του δηµόσιου τοµέα», ώστε να πάψει η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση να είναι
το φέουδο, το οποίο κάθε Κυβέρνηση ή, ακόµη χειρότερα, ο
κάθε Υπουργός προσωπικά που αναλαµβάνει την ευθύνη να λει-
τουργήσει ως Υπουργός σε κάθε Υπουργείο µπορεί να τη µετα-
χειρίζεται ως τέτοια.

Άρα είµαστε σε µια πάρα πολύ σηµαντική φάση παραγωγής
πολιτικών, αλλά και νοµοθετικών πρωτοβουλιών, οι οποίες όµως,
ξαναλέω, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, µας υποχρεώνουν
να τονίσουµε ότι στην πραγµατικότητα αυτό το οποίο έγινε µε τη
στάση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ήταν πράγµατι κάτι το
οποίο έχει και αυτό την αξία του. Γιατί η στάση της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης να αρνηθεί -προφανώς µε απόφαση της νέας της
ηγεσίας- να υπερψηφίσει αυτό το νοµοσχέδιο είναι µια στάση
που προσφέρει τη δυνατότητα, βεβαίως όχι στον τόπο, αλλά του-
λάχιστον σε εµάς –και εννοώ ως κίνηµα, παράταξη, ως κοινο-
βουλευτική Πλειοψηφία- να έχουµε µε όρους µέλλοντος και όχι
παρελθόντος ορισµένο και καθορισµένο το αντίθετό µας. Είναι
ολοφάνερο, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι. Και αύριο που
θα εξηγήσω για την συνέντευξη, κύριε Ζώη, θα δείτε ότι ούτε
αυτό το οποίο, τουλάχιστον, σας είδα πεπεισµένο να αναφέρετε
και τα όσα σχετικά µε το θέµα της συνέντευξης δεν ισχύουν,
αλλά αυτό το κρατώ αύριο για τη συζήτηση επί των άρθρων.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Εγώ σας είπα ,από τα Πρακτικά, αυτά που
είπε ο κ. Βέης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Θα δείτε, θα δείτε
αύριο, πως δεν είναι έτσι τα πράγµατα. Ελπίζω, πως αν είναι κα-
λοπροαίρετη η τοποθέτησή σας, µόλις λάβετε αυτά τα στοιχεία
–που θα µου έκανε µεγάλη εντύπωση να µην τα έχετε υπ’ όψιν
σας- θα επανατοποθετηθείτε.

Έλεγα λοιπόν, ότι αυτή τη στιγµή έχει οριστεί το αντίθετο µιας
πορείας που οδεύει στους κανόνες, στην ισονοµία, στη διαφά-
νεια και στην αξιοκρατία, γιατί στην πραγµατικότητα θα περιµέ-
ναµε την πολιτική βούληση µιας πρώην κυβέρνησης, που ξέρει
καλά ότι µας παρέδωσε έναν δηµόσιο τοµέα για τον οποίο δεν
κάναµε επίθεση και ούτε βρήκαµε αυτό το νοµοσχέδιο ως µια ευ-
καιρία για να κάνουµε επίθεση στην προηγούµενη κυβέρνηση,
γιατί θα περιµέναµε ότι θα λειτουργήσει στην πραγµατικότητα
µια αυτοσυνειδησία ανθρώπων που είχαν αυτή τη χώρα στα
χέρια τους, την ευθύνη αυτής της χώρας για έξι χρόνια και θα
οδηγούσε αυτούς τους ανθρώπους στην πολιτική απόφαση αυτή
τη στιγµή, στη θαρραλέα πολιτική απόφαση να δουν και για τον
εαυτό τους αυτό το νοµοσχέδιο σαν µια ευκαιρία για να κάνουν
και οι ίδιοι µια νέα αρχή και να ξεκολλήσουν. Αλλά αυτό το οποίο
διαπιστώσαµε και το οποίο πρέπει να σας πω εκ των υστέρων ότι
δεν µας εξέπληττε γιατί δεν µπορούσαµε να περιµένουµε κάτι
διαφορετικό, είναι ότι στην πραγµατικότητα η διαφωνία σας είναι
ριζική. Η διαφωνία σας είναι ιδεολογική, η διαφωνία σας είναι δο-
µική µε αυτό το νοµοσχέδιο. ∆εν αφορά η διαφωνία σας την προ-
σαύξηση της µοριοδότησης, διότι αν αφορούσε την προσαύξηση
της µοριοδότησης, θα το ψηφίζατε επί της αρχής για να κάνει ο
τόπος µια νέα αρχή και θα διαφωνούσατε στη συζήτηση και στην
ψήφιση του συγκεκριµένου άρθρου. Η διαφωνία σας είναι ριζική,
είναι δοµική, είναι ιδεολογική, γιατί δεν πιστεύετε σε ένα κράτος
το οποίο µπορεί και πρέπει και υποχρεούµαστε όλοι να λειτουρ-
γεί για όλους τους Έλληνες ισότιµα, διότι, αν πιστεύατε σε ένα
τέτοιο κράτος, δεν θα το είχατε λειτουργήσει κατά τον τρόπο
που το λειτουργήσατε κατά τα έξι τελευταία χρόνια όταν το εί-
χατε στα χέρια σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, ευχαρι-
στώ.

Ο κ. Κωνσταντίνος Τζαβάρας, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Πράγµατι, φτάνουµε στο τέλος
αυτής της φάσης κατά την οποία συζητείται ένα νοµοσχέδιο το
οποίο έχει το ενδιαφέρον του και το ενδιαφέρον αυτό θα περί-
µενε κάποιος να αναλυθεί από όλους τους συναδέλφους που πα-
ρήλασαν από το Βήµα, αλλά οφείλω να το αναγνωρίσω, ίσως
είναι πρωτοφανής περίπτωση τόσων πολλών Βουλευτών να πα-
ρελαύνουν από το Βήµα και να ασκούνται σε έναν πρωτοφανή
κοµµατικό ναρκισσισµό, γιατί ουδέποτε τόσοι πολλοί µιλώντας
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για ένα νοµοσχέδιο δεν άφησαν τον εαυτό τους να εκδηλώσει
τέτοιο µεγάλο αυτοθαυµασµό για το ότι υποστηρίζουν αυτό το
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο που η Κυβέρνηση το εµφανίζει σήµερα
ενώπιόν µας για να µας πείσει, διά του προλαλήσαντος Υπουρ-
γού, ότι αποτελεί τον ακρογωνιαίο λίθο επί του οποίου έχει στη-
ρίξει το οικοδόµηµα της νέας διακυβέρνησης µε την οποία
φιλοδοξεί να σώσει τον τόπο από τα δεινά που του επεσώρευσε
η πενταετής κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Και πράγµατι, κύριε Υπουργέ, εγώ -και πάλι θα το κάνω ευ-
θαρσώς- θα πω ότι οι προσπάθειές σας και φιλότιµες είναι και ο
ενθουσιασµός σας άξιος επαίνου. Αγωνίζεστε πραγµατικά για
ένα νοµοσχέδιο επί του οποίου βέβαια ως προµετωπίδα έχετε
θέσει µια πάρα πολύ σοβαρή και µεγαλόπνοη φράση που αφορά
την εγκαθίδρυση και την εµπέδωση της αξιοκρατίας και της δια-
φάνειας στις προσλήψεις στο δηµόσιο χώρο.

Την ίδια στιγµή όµως δεν µπορεί να είστε πειστικός για τους
εξής απλούς λόγους. Πρώτον, κανείς δεν µπορεί να πείθει όταν
επιχειρηµατολογώντας αναφέρεται σε αναλήθειες. Εσείς πράγ-
µατι τώρα, αµέσως προηγουµένως, προκειµένου να πείτε και να
ισχυριστείτε ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δήθεν ήταν αυτή που χειρα-
γώγησε χιλιάδες ανθρώπους σε αυτή τη δεινή θέση που σήµερα
είναι –και εννοώ τους «σταζιέρ» και τους συµβασιούχους- παρέ-
λειψε να κάνει αυτό που η δική σας η Κυβέρνηση θα έκανε αν
βρισκόταν σε εκείνη την εποχή, δηλαδή να προκηρύξει τις θέ-
σεις. Και µιλάµε ειδικότερα για το θέµα των ΚΕΠ.

Είναι αναληθές αυτό που λέτε, γιατί δυο προκηρύξεις έγιναν
κατά τη διάρκεια της κυβερνητικής θητείας της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας και είχε ξεκινήσει και µια τρίτη την οποία εσείς δεν την αφή-
σατε να ολοκληρωθεί. Γιατί, λοιπόν, ψευδολογείτε κατ’ αυτόν τον
τρόπο, προσπαθώντας να δηµιουργήσετε ψευδείς εντυπώσεις;
Και, δεύτερον, ποιους επιχειρείτε να πείσετε σήµερα εδώ στην
Αίθουσα του Ελληνικού Κοινοβουλίου, στην οποία συµµετέχει βέ-
βαια δι’ ηµών των αντιπροσώπων του, ολόκληρος ο ελληνικός
λαός που δικαιούται να έχει ευαισθησία για τον τρόπο που χει-
ρίζεται αυτές τις ρυθµίσεις, που δικαιούται και υποχρεούται να
µεριµνά για τον τρόπο που η κάθε κυβέρνηση ρυθµίζει θέµατα
που πράγµατι ανάγονται σε συµφέροντα ειδικά και κοινωνικά;

Πώς, κύριε Υπουργέ, εσείς θέλετε να µας πείσετε όταν σήµερα
κιόλας µε µία ρύθµιση η οποία είναι πρωτοφανής, ο Κυβερνητι-
κός Εκπρόσωπός σας στον ΟΛΠ, συνηλλάγη κατά τρόπον που
δεν θεωρώ να έχει συµβεί σε άλλη πολιτισµένη χώρα ποτέ στο
παρελθόν, µε εκείνους οι οποίοι αµέσως µετά την αναρρίχησή
σας στην εξουσία, εκβίαζαν και εσάς και όλη την κοινωνία, πλα-
σάροντας τους εαυτούς τους σαν εργαζόµενους στο λιµάνι του
Πειραιά;

Και σήµερα, λοιπόν, διαπιστώνουµε ότι παρά την ευαισθησία
την πολύ µεγάλη που διαθέτετε για τις εκατοντάδες χιλιάδες
συµβασιούχων, διαθέτετε ταυτόχρονα, την ίδια στιγµή που εδώ
προσπαθείτε και επιχειρείτε να µας πείσετε για τα πλούσια κοι-
νωνικά σας αισθήµατα, την ίδια στιγµή κατασπαταλάτε σ’ αυτή τη
δύσκολη οικονοµική συγκυρία, πόρους 82.000.000 ευρώ, προ-
κειµένου να εξαγοράσετε µια κοινωνική ειρήνη, την οποία εσείς
οι ίδιοι και τη διαχειριστήκατε και την εκτρέψατε σε εκβιασµούς
ανείπωτους και απερίγραπτους, µάλιστα, µεταξύ της συµφωνίας
που έγινε σήµερα, είναι –ακούσατε, ακούσατε- και αυτή η πρω-
τοφανής περίπτωση, η πληρωµή για κάθε χρόνο 8.000.000 ευρώ,
προκειµένου να ανακουφιστούν τριακόσιοι περίπου λιµενεργά-
τες που ετησίως στοιχίζουν στον ΟΛΠ από 80.000 έως 100.000
ευρώ. Γι’ αυτούς 8.000.000 ευρώ επιπλέον ετησίως δαπανάτε,
προκειµένου να τους ανακουφίσετε από το άγχος της εργασια-
κής τους ανασφάλειας. Και το κάνετε αυτό το ανοσιούργηµα το
οποίο βέβαια έχει και ποινικές πτυχές για τις οποίες δεν θα σιω-
πήσουµε. Είναι κλασική περίπτωση απιστίας σε βάρος του δη-
µοσίου και ΝΠ∆∆. Και το κάνετε, επαναλαµβάνω, αυτό, τη στιγµή
που εκατό χιλιάδες συµβασιούχοι έχουν εξαιτίας των χειρισµών
σας σε αυτό το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, περιέλθει σε από-
γνωση. ∆εν κάνετε τίποτε άλλο από το να παράγετε ανοµία σ’
αυτόν τον τόπο, µε τις επιλεκτικές ρυθµίσεις που κάνετε απένα-
ντι στους υµετέρους και απέναντι στους απέναντι. Εσείς διχά-
ζετε το λαό, εσείς δηµιουργείτε το σπέρµα της αµφιβολίας για
τις καλές σας προθέσεις και γι’ αυτό ακριβώς, εντίµως φερόµε-

νοι απέναντί σας, δεν πειθόµεθα και επιµένουµε να λέµε ότι αυτά
πίσω από τα οποία προσπαθείτε να κρύψετε τις πραγµατικές σας
προθέσεις, αποτελούν προπετάσµατα και προφάσεις εν αµαρ-
τία.

Αυτά θέλουµε να σας πούµε και τίποτε άλλο.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχει ζητήσει το λόγο ο
Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε Τζαβάρα,
δεν έχω απαίτηση σε καµµιά περίπτωση να ενστερνιστείτε αυτά
που σας είπαµε προηγουµένως.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Το ύφος, να µου επιτρέψετε …
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ακούστε, σας πα-
ρακαλώ πολύ γιατί είναι δεύτερη φορά, το δις εξαµαρτείν.
Υπάρχει ένα όριο.

Λοιπόν, σας είπα προηγουµένως ότι αυτό που λέτε ότι κατά τη
γνώµη µας κάνει κακό στον τόπο, σε µας κάνει καλό. Αγνοείστε
το.

Προσέξτε τώρα. Την επόµενη φορά που θα πάρετε το λόγο
και την επόµενη φορά ιδίως που θα αποφασίσετε να πείτε ότι
εγώ ψεύδοµαι µέσα στο Ελληνικό Κοινοβούλιο, σας παρακαλώ
πολύ να είστε πολύ πιο προσεκτικός, πολύ πιο σοβαρός.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Απειλή είναι;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): ∆εν υπήρξε ποτέ,
κύριε Τζαβάρα, προκήρυξη για τα ΚΕΠ την οποία εγώ να σταµά-
τησα. Αυτές που παγώσαµε στο Εθνικό Τυπογραφείο είχαν
σχέση µε δήµους, µε δεκαεννέα θέσεις στο ΑΣΕΠ, που θυµάµαι
τώρα, καθώς επίσης και κάποιους νοσηλευτές, για να πραγµα-
τοποιηθούν όλες αυτές µε βάση αυτές τις διατάξεις του νοµο-
σχεδίου. Άρα, σας παρακαλώ πολύ, φροντίστε να µην πέφτετε
θύµα είτε παραπληροφόρησης είτε λανθασµένης πληροφόρη-
σης. Εν πάση περιπτώσει, µην κρύβεστε πίσω από το δέντρο,
δείτε το δάσος.

Υπάρχει, λοιπόν, θέµα για τα ΚΕΠ, υπάρχει θέµα για τις περι-
φέρειες που δεν υπήρξε ποτέ επίσης προκήρυξη και για τους δή-
µους ξαναλέω -που κακώς υπερασπίζεστε- που µε δικούς τους
πόρους ανά πάσα στιγµή το αποφασίσουν οφείλουν να προκη-
ρύσσουν κενές οργανικές θέσεις στην καθαριότητα και οι οποίοι
αποφάσιζαν να έχουν συµβασιούχους έργου και στο ∆ήµο της
Αθήνας για παράδειγµα και στους ΧΥΤΑ. Αυτή είναι η πραγµατι-
κότητα, κύριε Τζαβάρα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Επιφυλάσσοµαι να φέρω τα
στοιχεία αύριο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Πέτρος Ευθυµίου.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω
το λόγο για µια διευκρίνιση;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχω δώσει το λόγο
τώρα, κύριε Παυλόπουλε. Μετά, θα σας παρακαλούσα.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Καλώς, θα τα πούµε αύριο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Ευθυµίου.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κανονικά

για ένα νοµοσχέδιο αυτού του χαρακτήρα, εντελώς διαφορετική
θα έπρεπε να είναι η κατάληξη της συζήτησης επί της αρχής.

Οι Κρητικοί έχουν µια πολύ όµορφη παροιµία που λέει: «Εννιά
λογιών παλικαριές, η µια να δραπετεύεις». Αλλά εννοούν µια
δραπέτευση που έχει οµορφιά, έχει δύναµη για το παλικάρι θα
έλεγα ότι η δραπέτευση της Νέας ∆ηµοκρατίας από τον εαυτό
της δεν συνιστά πράξη πολιτικής τιµής απέναντι στο ακροατή-
ριο που επέλεξε σήµερα να µιλήσει, που είναι οι τριακόσιοι σα-
ράντα χιλιάδες συµβασιούχοι που η ίδια δηµιούργησε.

Εδώ στην Αίθουσα για τη Νέα ∆ηµοκρατία δεν υπάρχει Ελ-
λάδα, δεν υπάρχει το ελληνικό κράτος, δεν υπάρχει το παρόν,
δεν υπάρχει το µέλλον της κοινής µας πορείας στην κοινωνία.
Υπάρχουν τριακόσιες σαράντα χιλιάδες αγόρια και κορίτσια της
Ελλάδας που δεν είναι ούτε πράσινα ούτε γαλάζια ούτε κόκκινα,
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που πέρασαν από τις αδιαφανείς διαδικασίες, που η ίδια η κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας δηµιούργησε. Η Νέα ∆ηµοκρα-
τία τους έβαλε σε αυτή τη µοίρα και όλη η ρητορική ενός
κόµµατος που ως χθες κυβερνούσε, είναι πώς θα δραπετεύσει
από την ευθύνη απέναντι σε αυτούς τους τριακόσιους σαράντα
χιλιάδες. Αυτή είναι η ρητορική της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Μια δεύτερη πλευρά, ακόµα χειρότερη, είναι ότι η Νέα ∆ηµο-
κρατία όχι απλώς αγνοεί την κοινωνία, όχι απλώς αγνοεί τη χώρα,
όχι απλώς αγνοεί τι καλούµαστε να ψηφίσουµε, αλλά απέναντι
σε αυτούς τους τριακόσιους σαράντα χιλιάδες ολοκληρώνει σή-
µερα µε τη λογική του θύτη αυτό που ξεκίνησε µε την αδιαφανή
λογική του ευεργέτη. ∆ιότι αυτά που σήµερα ακούστηκαν δεν πε-
ριποιούν τιµή σε αυτούς που τα διέπραξαν.

Επαναλαµβάνω για λόγους στοιχειώδους αλήθειας ότι στη δια-
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας τα στοιχεία είναι αµείλικτα.
Από 7-3-2004 έως 16-4-2007, την πρώτη δηλαδή περίοδο, η κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας ενέκρινε την πρόσληψη ενενή-
ντα δύο χιλιάδων οκτακοσίων σαράντα ενός συµβασιούχων µε
συµβάσεις έργων, εξήντα δύο χιλιάδων τετρακοσίων δεκαεπτά
συµβασιούχων ορισµένου χρόνου και εκατόν οκτώ χιλιάδων
εβδοµήντα πέντε εποχικά απασχολουµένων, δηλαδή συνολικά
διακοσίων εξήντα τριών χιλιάδων τριακοσίων τριάντα τριών συµ-
βασιούχων. Όλες αυτές οι προσλήψεις ή, εν πάση περιπτώσει,
στη συντριπτική τους πλειοψηφία έγιναν εκτός ΑΣΕΠ. Και για τη
συγκεκριµένη αναφορά του 2008, που κάνει το ίδιο το ΑΣΕΠ
έγινε το 90,27% εκτός ΑΣΕΠ. Τη δεύτερη περίοδο, η κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας µεταξύ µόνο των µηνών Μαρτίου και
Μαΐου του 2009 εξήγγειλε συνολικά εβδοµήντα έξι χιλιάδες δε-
καεννιά θέσεις απασχόλησης ώστε να φτάσουµε σε ένα σύνολο
τριακοσίων σαράντα χιλιάδων ανθρώπων.

Είναι ένα σύνολο ανθρώπων στους οποίους σαφώς καλλιερ-
γήθηκε η προσδοκία του µονίµου διορισµού. Ο κ. Ζώης, ο ίδιος
ως Υφυπουργός απάντησε ορθά, διότι η ίδια η Νέα ∆ηµοκρατία
µε το προεδρικό διάταγµα Παυλόπουλου ρητά έλεγε ότι οι «στα-
ζιέρ» δεν µπορούν να µετατραπούν σε αορίστου χρόνου. ∆ηλαδή
ο κ. Ζώης επανέλαβε αυτό που είναι η προµετωπίδα του ονεί-
δους, όταν σήµερα εγκαλείται το ΠΑΣΟΚ για το µέγεθος του
προβλήµατος που η ίδια η Νέα ∆ηµοκρατία δηµιούργησε.

Ορθότατα απαντήσατε, τότε, κύριε Ζώη, διότι το κάνατε µε
βάση την τάξη του νόµου που ήσασταν υποχρεωµένος να προα-
σπίσετε, τον οποίο ο κ. Παυλόπουλος δηµιούργησε. Άρα, το να
απαντήσετε στη Βουλή των Ελλήνων ότι εσείς ως Υφυπουργός
είπατε ότι ο δικός σας νόµος, το δικό σας προεδρικό διάταγµα
απαγόρευε τη µετατροπή των συµβάσεων, ήταν ορθό, αλλά η
πολιτική διεξάγεται σε δύο επίπεδα.

Να φέρουµε εδώ το προεκλογικό βίντεο της κ. Πετραλιά,
Υπουργού Απασχόλησης, όπου δεσµεύεται για τη µονιµοποίηση
των συµβασιούχων. ∆εν ήταν στέλεχος σας, δεν ήταν Υπουργός
σας, που λέτε «ουδείς ποτέ είπε»;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Το προεκλογικό βίντεο της κ. Πετραλιά;
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Βεβαίως, να το φέρουµε εδώ στη Βουλή

και, δεύτερον…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Το προεκλογικό βίντεο;
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: ∆εύτερον, εγώ θεωρώ, κύριε Ζώη, ότι

ανεξάρτητα από όλα, αυτά τα τριακόσιες σαράντα χιλιάδες παι-
διά, από τα οποία οι περισσότεροι µας παρακολουθούν, µπορούν
να κάνουν µια απλή σύγκριση στη διαφανή προεκλογική τοπο-
θέτηση του ΠΑΣΟΚ.

Σε όλους τους τόνους, µε όλους τους τρόπους από όλα τα
στελέχη, από τον Πρόεδρό µας και τότε Αρχηγό της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης Γιώργο Παπανδρέου -νυν Πρωθυπουργό- ως
το τελευταίο στέλεχος λέγαµε ότι θα κάνουµε, εφόσον εκλε-
γούµε, αυτό ακριβώς που τώρα κάνουµε. ∆εν υπάρχει απόκλιση
µιας γραµµής στον δηµόσιο ή τον ιδιωτικό λόγο της παράταξής
µας.

Ζητώ από αυτά τα παιδιά που αυτή τη γλώσσα άκουσαν από
τον Παπανδρέου και από κάθε στέλεχος του ΠΑΣΟΚ προεκλο-
γικά, απλώς να θυµηθούν τι άκουσαν όσοι από αυτούς πέρασαν
–είτε κατά τον διορισµό είτε µετά είτε σε όλη τη φάση- από τα
γραφεία της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Νοµίζω ότι το ύψιστο δικαστήριο όλων µας είναι ο πολίτης, ει-

δικά αυτός που ήρθε σε συνάφεια µε τον πολιτικό. Και εγώ ήµουν
δίπλα στο Γιώργο Παπανδρέου σε πάρα πολλές περιπτώσεις που
µίλησε προσωπικά µε τα παιδιά των «STAGE» και είπε αυτό ακρι-
βώς που τώρα ψηφίζουµε. Θα ήθελα να ξέρω πώς η σύγκριση
της πραγµατικότητας των σχέσεων θα λειτουργήσει για όσους
σήµερα κάνουν τους κήνσορες, ενώ είναι κατηγορούµενοι για τις
πράξεις τους και τις παραλείψεις τους.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Ζώη, έχετε πα-

ρέµβει εκτός Κανονισµού πολλές φορές.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Μια φορά, κύριε Πρόεδρε, και µου επιτρέ-

ψατε. Να εξηγήσω…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Να εξηγήσετε τι; Είναι

κάτι που σας αφορά προσωπικά;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Μπορώ να εξηγήσω…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ναι, αλλά εκ του Κανο-

νισµού δεν µπορούµε να τριταγορεύουµε…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Μπορώ να εξηγήσω επί προσωπικού, κύριε

Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Επί προσωπικού για ένα

λεπτό. Να µας εξηγήσετε ποιος είναι ο προσωπικός λόγος.
Παρακαλώ, αυστηρά ένα λεπτό, κύριε Ζώη.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ο προσωπικός λόγος συνίσταται, κύριε Πρό-

εδρε, στο ότι κατά την απάντηση-παρέµβαση του κυρίου Υπουρ-
γού προς τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας
∆ηµοκρατίας, ο Υπουργός αναφέρθηκε µ’ ένα σκληρό τρόπο στα
όσα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος είχε πει σε σχέση µε τα
ΚΕΠ και υπαινισσόταν ότι αυτό οφειλόταν σε κακή πληροφό-
ρηση, παραπληροφόρηση, υπονοώντας προφανώς ότι εγώ, που
κάθοµαι δίπλα στον κ. Τζαβάρα, ως Υφυπουργός της προηγού-
µενης κυβέρνησης τον παραπληροφόρησα ή κακώς τον πληρο-
φόρησα.

Κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε σ’ ένα λεπτό και µε την
ανοχή σας να εξηγήσω στον κύριο Υπουργό σε τι συνίσταται η
κακή δική του πληροφόρηση και ας τοποθετηθεί µετά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, µε έξι
υπαινιγµούς δεν παράγεται ένας…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ναι, αλλά όταν κατηγορείται…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, ολο-

κληρώστε τη σκέψη σας αµέσως.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θεωρώ ότι απλώς είστε

κακώς πληροφορηµένος. Παρακαλώ πολύ να ρωτήσετε τους
υπηρεσιακούς σας παράγοντες, τους οποίους απόλυτα εµπι-
στεύοµαι, για το εάν βρήκαµε από το 2004 συµβασιούχους στα
ΚΕΠ, για το αν προκηρύξαµε τις θέσεις τους, για το αν µε δύο
προκηρύξεις αποκαταστάθηκαν περί τους δυόµισι χιλιάδες συµ-
βασιούχοι που τότε βρήκαµε και σήµερα είναι µόνιµο προσωπικό
των ΚΕΠ, και για το εάν τρίτη προκήρυξη είχε ετοιµαστεί από τις
Υπηρεσίες του Υπουργείου για τις υπολειπόµενες πεντακόσιες
εξήντα τρεις θέσεις και όδευε για το Γενικό Λογιστήριο.

Αυτά θέλω, κύριε Υπουργέ, να διευκρινίσετε και είµαι στη διά-
θεσή σας να τα συζητήσουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε
Ζώη.

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε Ζώη, εάν
αυτά τα είχε πει προηγουµένως ο κ. Τζαβάρας,…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Τα είπα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης):… πρώτον, δεν θα
µπορούσε να µε κατηγορήσει ότι ψεύδοµαι στο Ελληνικό Κοινο-
βούλιο…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Εξηγείστε µας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Σας παρακαλώ
πολύ!

∆εύτερον, δεν θα είχα αναγκαστεί να πω όσα είπα, σε σχέση
µ’ αυτή τη βαρύτατη µοµφή του κ. Τζαβάρα. ∆ιότι ο κ. Τζαβάρας,
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κύριε Ζώη, προηγουµένως είπε σε πρώτο χρόνο ότι εµείς, προ-
σωπικά δηλαδή εγώ, ως Υπουργός, «πάγωσα» προκήρυξη των
ΚΕΠ ενώ ήξερα ότι είναι σε εξέλιξη. Και αυτό το πράγµα δεν έχει
συµβεί ποτέ! Εσείς τώρα λοιπόν λέτε κάτι άλλο απ’ αυτό που είπε
ο κ. Τζαβάρας και το οποίο επιβεβαιώνει αυτό που λέµε εµείς,
ότι στα ΚΕΠ υπάρχουν αυτή τη στιγµή τετρακόσιοι πενήντα, πε-
ντακόσιοι εξήντα τρεις, όσοι ακριβώς συµβασιούχοι είναι, και δεν
έχει κινηθεί διαδικασία πρόσληψης τακτικού προσωπικού στα
ΚΕΠ.

Έλεγα από χθες ότι υπάρχουν τριακόσιοι πενήντα περίπου
συµβασιούχοι στις περιφέρειες. Ξαναλέω ότι δεν έχει κινηθεί
καµµία διαδικασία για την προκήρυξη αυτού του τακτικού προ-
σωπικού στις περιφέρειες, το ίδιο και στους δήµους, µε υπαιτιό-
τητα των δηµάρχων. Αυτή είναι η κατάσταση, αυτή είναι η
πραγµατικότητα, αυτή είναι η αλήθεια. Άρα πουθενά δεν υπήρχε
ψέµα από πλευράς µας, πουθενά δεν υπήρχε παραπληροφό-
ρηση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ
ζητώ το λόγο επί προσωπικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μα, µε συγχωρείτε,
κύριε συνάδελφε…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιµένω. Είναι
προσωπικό και πάρα πολύ σοβαρό το θέµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, έχετε
αυστηρά ένα λεπτό για να µας πείτε ποιο είναι το προσωπικό
θέµα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Το προσωπικό θέµα είναι ότι
εδώ ο Υπουργός οµολογεί, όσον αφορά την επίκληση αυτών των
οποίων ο κ. Ζώης τώρα χρησιµοποίησε, δηλαδή το ότι υπήρξε
από πλευράς Νέας ∆ηµοκρατίας και µάλιστα τότε που ο κ. Ζώης
χειριζόταν το σχετικό χαρτοφυλάκιο προσπάθεια, δύο φορές επι-
τυχηµένη, να τακτοποιηθούν σε δύο κατηγορίες και σε δύο φά-
σεις αυτοί οι οποίοι εργάζονταν στα ΚΕΠ, ότι επακολούθησε
τρίτη, η οποία ακριβώς ενώ βρισκόταν στο Εθνικό Τυπογραφείο
δεν ολοκληρώθηκε…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Να πάρετε θέση.
Βρισκόταν στο Εθνικό Τυπογραφείο; Έλεος πια!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Είπαµε ότι όδευε για το Γενικό Λογιστήριο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ! Κύριε

Υπουργέ, θέλετε το λόγο;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ναι, κύριε Πρόε-
δρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ωραία. Έχετε λοιπόν το
λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Να πω ένα
«έλεος!», κύριε Τζαβάρα. Σας παρακαλώ πολύ!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Αστέριος Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, εµείς ποτέ δεν θα πούµε κάποιον κοινοβου-

λευτικό άνδρα που µιλάει ψεύτη επί της αρχής. Έχω ακούσει
όµως τον κ. Ευθυµίου, ο οποίος ανάλωσε ένα µεγάλο µέρος της
οµιλίας του πάνω στο επιχείρηµα ότι µε συµβάσεις διαφόρων
µορφών απασχολήθηκε επί Νέας ∆ηµοκρατίας, κύριε Ευθυµίου,
αν θυµάµαι καλά, ένα δυσθεώρητο νούµερο τριακοσίων σαρά-
ντα χιλιάδων ατόµων.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Τόσες είναι οι συµβάσεις που έγιναν.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ωραία. ∆εκτό.
Σας απηύθυνα όµως µία «πρόκληση», κύριε Υπουργέ. Για να

πιστοποιηθεί το επιχείρηµα του κ. Ευθυµίου και για να µη βγά-
λετε στην πράξη το συνάδελφό σας ψεύτη, στην επόµενη κοινο-
βουλευτική επιτροπή που θα γίνει στη Βουλή εµείς σας έχουµε
υποβάλει ένα αίτηµα -δεν ξέρω αν αυτό γίνεται δεκτό κι από τις
άλλες παρατάξεις- να µας φέρετε έναν κατάλογο ανά φορέα και
µε αριθµό δίπλα, που να πιστοποιεί πράγµατι τα λεχθέντα υπό
του κ. Ευθυµίου, για να δούµε το σύνολο των τριακοσίων σαρά-
ντα χιλιάδων και να βγούµε κι εµείς δηµόσια να στηλιτεύσουµε το
γεγονός αυτό. Θα το πράξετε; Σας περιµένω να απαντήσετε.

Τώρα γιατί δεν παίρνετε το λόγο; Εγώ δεν σας λέω ψεύτη, δεν
σας λέω αφερέγγυο, τίποτα. Λέγονται διάφορα στο Κοινοβού-
λιο. Θα φέρετε κατάλογο µε τα ονόµατα, τον αριθµό και κατά
φορέα να δούµε;

Γιατί δεν απαντάτε, ενώ προηγουµένως πεταγόσασταν συνε-
χώς από τη θέση σας αµέσως να απαντήσετε στη Νέα ∆ηµο-
κρατία; Απαντήστε στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό τώρα. ∆εν
απαντάτε, κύριε Ραγκούση. Περιµένω...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Κοινοβουλευτικέ
Εκπρόσωπε, παρακαλώ πολύ. Είναι εντελώς πρωτότυπος ο τρό-
πος αγόρευσης….

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Περιµένω να πει ένα ναι ή ένα όχι.
Είναι πολύ απλό το ερώτηµα. Περιµένω να πει, ναι ή όχι, θα φέρω
τον κατάλογο….

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Να απαντήσω….

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εγώ δεν έχω πρόβληµα, ο Πρόε-
δρος…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα παρακαλούσα να
αναµένουµε να ακούσουµε τον κ. Ροντούλη και να απαντήσετε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Περιµένω…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Ροντούλη, ο κύ-

ριος Υπουργός δεν έχει κληθεί σε επιτροπή για να ερωτάται και
να απαντά. Παρακαλώ τοποθετηθείτε…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είπα στην επόµενη επιτροπή. Μία
πρόταση κάνω…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε εντός του
εξαλέπτου. Θα σηκωθεί όταν κρίνει ο κύριος Υπουργός...

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Βεβαιότατα, απαντήστε όποτε θέ-
λετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όταν και αν κρίνει ο κύ-
ριος Υπουργός, θα απαντήσει.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ελπίζω να κρίνει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ ολοκληρώ-

στε εσείς τη δευτερολογία σας.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πιστεύω ότι έχει κα-

ταγραφεί στην Αίθουσα και έχει αναγνωριστεί απ’ όλες τις πτέ-
ρυγες η υπεύθυνη στάση του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κατά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου. Πιστοποίησε η στάση µας
αυτή ότι εµείς δεν βλέπουµε πρόσωπα, δεν βλέπουµε παρατά-
ξεις, δεν βλέπουµε Ραγκούση, δηλαδή, δεν βλέπουµε ΠΑΣΟΚ.
Εµείς αυτό που βλέπουµε είναι νοµοσχέδια τα οποία προσπα-
θούν να κάνουν κάποια πράγµατα γι’ αυτήν την έρµη την πατρίδα
και τα δεχόµαστε ή τα απορρίπτουµε κατά την κρίση και την
άποψή µας.

Σε κάθε περίπτωση όµως, δεν βασανιζόµαστε ούτε από ιδεο-
ληψίες ούτε από κοµµατικές παρωπίδες ούτε από κοµµατικούς
πατριωτισµούς και νοµίζω ότι αυτό είναι εφαρµογή στην πράξη
του πολιτικού πολιτισµού.

Και θέλω να σας κάνω µια ερώτηση, κύριε Πρόεδρε, εσείς που
είστε κοινοβουλευτικός µε µακρά θητεία. Είδατε ή βλέπετε συχνά
κόµµατα τα οποία να δείχνουν τέτοια πολιτική γενναιότητα –εγώ
δεν θα πω γενναιότητα, είναι υποχρέωσή µας να το κάνουµε
αυτό- το να υπερψηφίζουµε νοµοσχέδια που τα θεωρούµε
σωστά; Νοµίζω ότι δεν γίνεται αυτό από πολιτικές δυνάµεις που
εκπροσωπούνται αυτή τη στιγµή µέσα στο Κοινοβούλιο. Από το
Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό όµως, έγινε κατά τη διακυβέρνηση
της χώρας από τη Νέα ∆ηµοκρατία, θα γίνει, κύριε Ραγκούση,
και τώρα επί ΠΑΣΟΚ. Και σας δίνουµε µε τη στάση µας ένα
πρώτο δείγµα ότι όταν εµείς λέµε ότι θα εφαρµόσουµε στην
πράξη τον πολιτικό πολιτισµό, το εννοούµε χωρίς υπεκφυγές για
το καλό της πατρίδος.

Θέλω να δώσω όµως και στον κ. Τσούκαλη µια απάντηση.
Κύριε Τσούκαλη, κοιτάξτε θεωρούµε ότι καλά κάνατε και υιο-

θετήσατε την άποψή µας –είναι και δική σας άποψη να µην πω υι-
οθετήσατε, τέλος πάντων…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Από την επιτροπή...
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είναι και δική σας άποψη ότι θα πρέ-

πει να δοθεί µια παράταση χρόνου άπαξ. Με µια διαφορά: Ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ το θεωρεί αυτό προϋπόθεση για να υπερψηφίσει το
νοµοσχέδιο λέγοντας ότι εµείς ως κόµµα της Αριστεράς έχουµε
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µια ευαισθησία γι’ αυτούς τους ανθρώπους.
Πρώτον, δεν χαρίζουµε σε κανέναν, είτε είναι της Αριστεράς

είτε είναι της ∆εξιάς είτε οτιδήποτε θέλετε, την κοινωνική ευαι-
σθησία. Κοινωνική ευαισθησία έχουν όλοι.

Για να σας απαντήσω όµως, θα πω τούτο: Εµείς δεν το θέ-
τουµε ως προϋπόθεση, γιατί αυτό που µας ενδιαφέρει είναι το
µέλλον της χώρας, είναι η εξυγίανση του δηµόσιου τοµέα και
είναι πρωτίστως οι αξιοκρατικές διαδικασίες στο δηµόσιο τοµέα,
αν θέλουµε να γίνουµε καλύτεροι.

Επιτρέψτε µου, για να φύγω από τα τετριµµένα, να κάνω µια
αιρετική πρόταση, κύριε Υπουργέ, διότι εµείς θεωρούµε ότι η
αξιοκρατία δεν είναι µόνο για αυτόν που πάει να διοριστεί στο
δηµόσιο. Η αξιοκρατία είναι µια αρχή της δηµοκρατίας που πρέ-
πει να διαχέεται σε όλη τη κοινωνία.

Προτείνουµε, λοιπόν, το εξής. Θα πρέπει διά νόµου να πάψουν
να υφίστανται βουλευτικά γραφεία. Γιατί να υπάρχουν βουλευ-
τικά γραφεία; Είδατε τι έγινε µε την περίπτωση του κ. Ρόβλια.
Κάτι το σύνηθες, το οποίο µπορεί να γίνει στον οποιονδήποτε.
Να τελειώνουµε µε τα βουλευτικά γραφεία διά νόµου, να δούµε
την εφαρµογή της αξιοκρατίας σε όλη την κοινωνία τώρα. Αλλά
αυτό ξέρετε τι σηµαίνει, κύριε Υπουργέ; Σηµαίνει µια µεγάλη
τοµή που εγγίζει και τη Βουλή. Θα πρέπει η Βουλή να αποκε-
ντρωθεί.

Θα πρέπει να δηµιουργηθούν κοινοβουλευτικοί κόµβοι, λέµε
εµείς, ανά περιφέρεια. Θα πρέπει ο πολίτης να έχει τη Βουλή
δίπλα του. Θα πρέπει να κλείσουν, δηλαδή γραφεία, Βουλευτών
και να ανοίξουν γραφεία της Βουλής. Ο πολίτης πρέπει να αι-
σθανθεί τη Βουλή δίπλα του και ο πολίτης πρέπει να λάβει το µή-
νυµα της αποκέντρωσης από την κεφαλή του κράτους.

Άρα, λοιπόν, αν θέλετε να κάνετε µία πραγµατική τοµή στο ελ-
ληνικό κράτος, να σηµατοδοτήσετε κάτι στην ελληνική κοινωνία,
εµείς σας καταθέτουµε και αυτές τις προτάσεις.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-
δελφε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο να τριτολογήσετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Συµπτωµατικά, κύριε Ροντούλη και µπορώ να σας στείλω τις
επόµενες ηµέρες, αφού ζητήσω όλα τα στοιχεία, στο κόµµα
σας…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Όχι, στην επιτροπή, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Και στην επιτροπή
και στο Κοινοβούλιο, όπου θέλετε. Εσείς ρωτάτε πάντως και µά-
λιστα, προηγουµένως ρωτήσατε και µε µεγάλη ένταση για να
απαντήσω τώρα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Άρα θα καταθέσετε τον κατάλογο
αυτόν τώρα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ναι, βεβαίως,
αυτά που έχω τώρα θα τα καταθέσω, γιατί είναι επίσηµα στοι-
χεία του Υπουργείου, µόνο που αφορούν τα δύο τελευταία έτη.
∆εν έχω το σύνολο των ετών στα οποία αναφέρθηκε ο κ. Ευθυ-
µίου. Σύµφωνα µε αυτά, από 1-1-2008...

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ναι, αλλά από το 2004;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): ∆εν τα έχω µαζί
µου, κύριε Ροντούλη. Ακούστε για το 2008 και το 2009.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ο κ. Ευθυµίου είπε κάποια ελαφρυ-
ντικά δεδοµένα.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Ροντούλη, υπονοείτε κάτι;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Να σας πω, κύριε
Ροντούλη...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριοι συ-
νάδελφοι.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Έχει κέφι!

Κύριε Ροντούλη, θέλετε απάντηση, λοιπόν;
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Αυτό είναι αριθµός...
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πώς το ξέρετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριοι συνάδελφοι, πα-

ρακαλώ. Παρακαλώ, κύριοι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, αν
θέλετε, να ολοκληρώσει ο κύριος Υπουργός. Αν υπάρχει θέµα…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, να
πείτε στον κ. Ευθυµίου να µη σηκώνεται, γιατί θα σηκωθούµε και
εµείς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Ευθυµίου, παρα-
καλώ.

Να ολοκληρώσει, παρακαλώ, ο κύριος Υπουργός, ο οποίος
είναι...

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Αφού δεν µε αφή-
νετε... Μήπως δεν θέλετε να απαντήσω; Σας παρακαλώ, µην
µιλάτε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να ακούσουµε τον Υπουργό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, όλοι να σιω-

πήσουµε για να τηρηθεί ο Κανονισµός.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Ραγκούση, εγώ θέλω να σας

ακούσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Ροντούλη, παρα-

καλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Μάλλον δε θέλατε
και µάλλον δεν περιµένατε...

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ο κ. Ευθυµίου δε θέλει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, ολο-

κληρώστε.
Σας παρακαλώ, µη διακόπτετε τον κύριο Υπουργό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Και µάλλον δεν
περιµένατε ότι έστω και για τα δύο τελευταία έτη θα ήµουν τώρα
σε θέση, γιατί το ερώτηµά σας τέθηκε µε πολύ επιτακτικό τρόπο
και µάλιστα, εγώ γι’ αυτό νόµισα ότι διακόψατε για να απαντήσω
εκείνη τη στιγµή.

Αφήστε µε, σας παρακαλώ, να σας πω. Από 1-1-2008 έως 31-
12-2008 στο ελληνικό δηµόσιο συνολικά συµβάσεις ορισµένου
χρόνου και συµβάσεις έργου: 96.819. Από 1-1-2009 έως 9-12-
2009, µέχρι προχθές, δηλαδή, που είναι καταγεγραµµένα:
87.153. Σε αυτά εδώ τα στοιχεία που σας αναφέρω για τα δύο τε-
λευταία έτη δεν υπολογίζονται, γιατί εδώ δεν περιέχονται, τα
όποια άτοµα, πολίτες είχαν σχέση µε το δηµόσιο µέσω «STAGE»,
που προφανώς είναι ένας µεγάλος αριθµός, αρκετές δεκάδες χι-
λιάδες αυτή τη χρονιά. Αν δεν κάνω λάθος έχει δυσκολία, αλλά
αυτό το λέω µε επιφύλαξη, το αρµόδιο Υπουργείο να προσδιο-
ρίσει τον ακριβή αριθµό των δεκάδων χιλιάδων «σταζιέρ» που
είναι στο δηµόσιο σε διάφορες τέτοιου τύπου υπηρεσίες. Μόνο
και µόνο για τα δύο τελευταία χρόνια αυτά είναι τα νούµερα που
σας είπα και τα οποία θα τα καταθέσω και στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ. Ιωάννης Ραγκούσης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο έχει ως
εξής:
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ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε...
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, ο κ. Ευθυ-

µίου και µετά ο κ. Ροντούλης δι’ ολίγων θα έχουν το λόγο για ένα
λεπτό.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή ετέθη θέµα αξιο-
πιστίας και µάλιστα, προσωπικής από τον κ. Ροντούλη...

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν ετέθη, κύριε Πρόεδρε. ∆εν
ετέθη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριε
Ροντούλη. Σας έδωσα από ένα λεπτό. Να ακούσουµε τον κύριο
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μα, δεν ετέθη θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μη διακόπτετε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν έθεσα θέµα αξιοπιστίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μη διακόπτετε, παρα-

καλώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Υπάρχει παρεξήγηση. ∆εν έθεσα

θέµα αξιοπιστίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχω δώσει το λόγο,

κύριε Ροντούλη, στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ.
Παρακαλώ, κύριε Ευθυµίου, έχετε το λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Αναφέρω, λοιπόν, ότι τα στοιχεία που

κατέθεσα στη Βουλή προέρχονται από τη συστηµατική εργασία
οµάδας επιστηµονικών συνεργατών της Κοινοβουλευτικής µας
Οµάδας και όχι της Κυβέρνησης που έκαναν ερανισµό των προ-
κηρύξεων θέσεων, τα οποία κατάφεραν να διαπιστώσουν. Όπως
η Βουλή διαπιστώνει αυτή τη στιγµή, δυστυχώς, είναι πολύ πιο
πίσω τα στοιχεία που συνέλεξε η επιστηµονική οµάδα που είναι
η αρωγός του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου από την αλήθεια
που προκύπτει από τα επίσηµα στοιχεία. Είναι πολύ πιο πίσω
αυτά τα στοιχεία από την πραγµατικότητα που προβάλλει από
τα επίσηµα στοιχεία του Υπουργείου. Και αυτό που προφανώς
όλοι κατανοούµε είναι ένα πολύ βαρύτερο θέµα από αυτό που
γνωρίζαµε ως τώρα για το τι συνέβη ακριβώς µεταξύ 2004 και
2009 στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα µε ευθύνη της Νέας ∆ηµο-
κρατίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Ευθυ-
µίου.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Ροντούλης έχει
το λόγο µόνο για ένα λεπτό.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ένα λεπτό είναι αρκετό, κύριε Πρό-
εδρε.

Ουδέποτε έθεσα θέµα αξιοπιστίας. Να το λύσουµε και αυτό.
Άκουσα πάρα πολύ καλά αυτά που είπε ο κ. Ευθυµίου. Τα συ-

µπεράσµατα και οι αθροίσεις είναι της επιστηµονικής οµάδας
που συνεπικουρεί την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ.

Εγώ, όµως, κύριε Υπουργέ, απευθύνθηκα σε εσάς και είπα:
Πρέπει ως Υπουργείο, µε κάθε επισηµότητα, από το 2004 µέχρι
και το Σεπτέµβριο του 2009 να µας δώσετε τα στοιχεία, για να ξέ-
ρουµε και εµείς -επισήµως και όχι µέσω των εργασιών της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ- ποια είναι η πραγµατικότητα.

Θέλω να ρωτήσω για τα στοιχεία που µας αναφέρατε πριν από
λίγο για τα δύο έτη το εξής: Αυτοί οι διορισµοί έγιναν στις κε-
ντρικές υπηρεσίες ή αφορά και περιφέρειες, δήµους κ.λπ.;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Συνολικά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ. Έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Μια κουβέντα

µόνο, κύριε Πρόεδρε. Η συζήτηση είναι ενδιαφέρουσα.
Πρώτη παρατήρηση. Κύριε Ροντούλη, έχετε κάνει ερώτηση

κοινοβουλευτικού ελέγχου στο Υπουργείο και δεν έχετε πάρει
αυτά τα στοιχεία; Αποκλείεται. Τώρα θέτετε το θέµα. Θα πάρετε
τα στοιχεία τις επόµενες ηµέρες.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εντάξει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Όχι, πρέπει να δι-
ευκρινιστεί, γιατί έτσι όπως το λέτε θα µπορούσε κάποιος να
νοµίσει, ακούγοντάς σας, ότι έχετε υποβάλει ερώτηση και δεν
έχετε πάρει τα στοιχεία.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Όχι, δεν έχει υπάρξει ερώτηση.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ωραία. Το διευ-
κρινίζω.

∆εύτερον, θέλω να σας πω ότι αυτά είναι στοιχεία και µας εν-
διαφέρουν ως Υπουργείο για τον απλούστατο λόγο ότι επιβαρύ-
νουν κατά κανόνα τον κρατικό προϋπολογισµό. Είτε δηλαδή είναι
σε δήµους είτε σε κεντρικές υπηρεσίες Υπουργείων είτε σε πε-
ριφερειακές υπηρεσίες του κράτους, επιβαρύνουν τον κρατικό
προϋπολογισµό. Άρα όλες αυτές έχουν την ίδια αξία.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Άρα, θα έχουµε στοιχεία κατά δήµο
και κατά περιφέρεια. Ωραιότατα! Συµφωνώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βου-
λής, σαράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις συνο-
δοί-καθηγητές του 4ου Γυµνασίου Κέρκυρας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσω-
τερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης
«Αναµόρφωση συστήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα και
άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το νοµοσχέδιο

του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης: «Αναµόρφωση συστήµατος προσλήψεων στο
δηµόσιο τοµέα και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής
κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: ∆έχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.38’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 17 ∆εκεµβρίου 2009 και ώρα
9.30’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων β) νοµοθετική εργασία,
συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης: «Αναµόρφωση συστήµατος προ-
σλήψεων στο δηµόσιο τοµέα και άλλες διατάξεις», σύµφωνα µε
την ηµερήσια διάταξη.
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